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. Dnevov, ki prihajajo, se 
mnogi veselimo že celo 

leto. Toliko čarobnih dni, 
ujetih med luči, simboliko 

in pričakovanja, ki se 
vrstijo skozi ves december. 

Priložnost za prvo 
čarobnost lahko ujamemo 

že to nedeljo s prižgano 
prvo svečko na adventnem 

venčku. 

POSOŠKI STRAH 
V SOLČAVI 

Macesnikov plaz vsak dan bolj neustavljivo 
drsi v dolino. Stran 16. 

MOŠKI LAHKO VPLIVAJO 
Dan boja proti aidsu in nasilju nad ženskami. Stran 5. 

IZ FINFARJA 
DROBIŽ 

NOV začasni model vpisa v srednje šole. Stran 5. 

OD BARBIKE DO 
• B I Intervju s priznano modno 
H fll I ^ ^ ^ ^ kreatorko Uršo Drofenik iz Šmarja. 
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2 DOGODKI 

Vlada v oblikovanju 
Celjanka ni poslanka, bo po ministrica - S Celjskega v vlado za naslednja 4 leta predlagana dva ministra 

Poslanci državnega zbora 
naj bi danes ali jutri glasovali 
o predlogu mandatarja dr. Ja-
neza Drnovška za državni 
vladni sestav naslednjih šti-
rih let. Med predlaganimi mi-
nistri sta tudi Celjanka Andre-
ja Rihter (za kulturo, na pred-
log ZLSD) in Mozirjan Jakob 
Presečnik (za prometno infra-
strukturo, na predlog združe-
ne SLS+SKD). V torek pa je 
skupina državljanov v vseh 
upravnih enotah začela z zbi-
ranjem 40 tisoč podpisov za 
razpis naknadnega referendu-
ma o pred dnevi sprejeti noveli 
Zakona o vladi. 

Mandatar dr. Janez Drnov-
šek je večino imen kandida-
tov, ki naj bi sestavljali njegov 
vladni kabinet objavil v četr-
tek, z objavo imen kandida-
tov, ki naj bi prevzeli z novelo 
Zakona o vladi novoustanov-
ljena ministrstva, pa je name-
raval počakati do nedelje, ko 
bi novela tudi uradno začela 
veljati. A te namere mu je 
preprečila skupina državlja-
nov s prvopodpisanim Boštja-
nom Cizljem, ki je objavila 
pobudo za zbiranje 40 tisoč 
podpisov državljanov, s kate-
rimi bi zahtevali naknadni po-
trditveni referendum o nedav-
no sprejeti noveli Zakona o 
vladi. V ponedeljek je pod-
predsednik Državnega zbora 
RS Anton Delak določil, da se 
zbiranje podpisov začenja dan 
kasneje, v torek, 28. novem-
bra, rok za zbiranje potrebnih 
40 tisoč podpisov državljanov 
pa se izteče v ponedeljek, 18. 
decembra. 

Pobuda skupine državljanov, 
še zlasti zato, ker nobena od 
slovenskih političnih strank 
javno ne podpira tovrstne ak-
cije, je marsikoga presenetila; 

med presenečenimi pa se je 
znašel tudi mandatar dr. Dr-
novšek, ki je tako državnoz-
borskim poslancem v potrdi-
tev predlagal ministrski kabi-
net po starem zakonu o vladi. 
Natančneje, ministrske resor-
je, za katere novela predvide-
va razdružitev ali združeva-
nje, je v predlogu poveril kan-
didatom, ki jih naslednja štiri 
leta vidi v vladni ekipi. V po-
nedeljek so se začela zasliša-
nja ministrskih kandidatov v 
matičnih telesih državnega zbo-
ra, do začetka delovnega ted-
na pa se je razpletla tudi zaga-
ta, v katero je mandatarja uje-
la Celjanka Andreja Rihter, 
kandidatka za ministrico za 
kulturo. Rihterjevo, sicer di-
rektorico Muzeja novejše zgo-
dovine Celje, ki zadnja leta 
vodi tudi skupnost slovenskih 
muzejev, je za ministrski po-
ložaj predlagala ZLSD, katere 
članica je, vendar se je Celjan-
ka ob prvi ponudbi obotavlja-
la in mandatarju izrekla od-
ločni »ne«, zatem pa po teht-
nem razmisleku svojo prvot-
no odločitev spremenila v »da«. 
Zadeva ne bi bila prav nič 
zagatna, če v vmesnem času 
mandatar ne bi brez soglasja 
oziroma potrditve koalicijske 
partnerice ZLSD kulturnega re-

sorja poveril neodvisni kandi-
datki dr. Jani Kolar, ki pa je 
zadrego pomagala razrešiti ta-
ko, da se je sporazumno z 
mandatarjem umaknila iz igre 
za ministrski položaj. 

Mandatar dr. Drnovšek je 
v vladni kabinet, ki na j bi ga 
poslanci potrjevali danes ali 
jutr i , predlagal nas ledn je 
kandidate: na predlog LDS -
Dimitrij Rupel (za zunanje 
zadeve). Tone Rop (za finan-
ce), Dušan Keber (za zdravs-
tvo), Lucija Čok (za šolstvo 
in šport; kasneje bo mini-
strstvu priključena še zna-
nost), Tea Petrin (za gospo-
darstvo; v ministrstvu bodo 
kasneje pridruženi še resorji 
za ekonomske odnose in raz-
voj ter za malo gospodarstvo 
in turizem), Janez Kopač (za 
okolje in prostor), Anton Gri-
zold (za obrambo) in Igor 
Bavčar (brez listnice, za evrop-
ske zadeve), na predlog ZLSD 
- Rado Bohinc (za notranje 
zadeve). Vlado Dimovski (za 
delo, družino in socialne za-
deve) ter Andreja Rihter (za 
kul turo) in na predlog 
SLS-HSKD - Franc But (za kme-
tijstvo), Ivo Bizjak (za pra-
vosodje) in Jakob Presečnik 
(za promet). 

Manj zapletov je bilo s pred-
logom, da postane minister za 
prometno infrastrukturo Mo-
zirjan Jakob Presečnik 
(SLS+SKD), ki je bil v igri za 
vladni sestav vse od začetka, 
od prvih dni, ko so v javnosti 
začela še neuradno krožiti ime-
na prvih ministrskih kandida-
tov. 52-letni Presečnik je di-
plomirani inženir gradbeniš-
tva, v preteklem mandatu dr-
ža vnozborski poslanec, ki je 
vodil tudi parlamentarni od-
bor za okolje in infrastruktu-

ro, zato njegova kandidatura 
ni bila posebno presenečenje. 
Sicer pa Presečnik v spominu 
ljudi s Celjskega ostaja dobro 
zapisan s svojimi (sicer ne 
povsem uspešnimi) prizade-
vanji za popoplavno sanacijo 
obrnočja, Mozirjani pa so ga 
potem, ko je najprej vodil ob-
činski izvršni svet, v letu 1994 
izvolili tudi za svojega župana 
do leta 1998. 

IVANA STAMEJČIČ 

Andreja Rihter Jakob Presečnik 

Šoštanjska občina 
krepko zadolžena ; 

Objavljeno poročilo revizijske komisije o preteklem j 
poslovanju 

v ponedeljek je bilo pred-
stavljeno dolgo pričakovano 
poročilo revizijske komisije 
o poslovanju Občine Šoštanj 
od leta 1995 do 1999. Revi-
zorje je v občinsko hišo po-
klical župan Milan Kopušar 
ob prevzemu mandata januar-
ja letos. Govorice o veliki 
zadolženosti občine so se iz-
kazale za resnične, dolg pa 
je visok za celoletni občin-
ski proračun. 

Po podatkih revizijske hiše 
Boniteta znaša šoštanjski ob-
činski dolg približno 950 mi-
lijonov tolarjev. Kdor pa je 
pričakoval kazensko odgovor-
nost za takšno poslovanje, se 
je zmotil. Župan Kopušar na-
mreč trdi, da je želel imeti 
predvsem čiste račune o prete-
klem poslovanju. Večji del de-
narja je bil po besedah župana 
namenjen investicijam (Kul-

turni dom in stanovanja), K̂  
pušar pa je povedal, da so sej 
svetniki na zaprti seji strinjali 
da ne bodo gledali nazaj, tem' 
več skušali sanirati dolg v prj, 
hodnjih obdobjih. | 

Poleg omenjenega dolga po. 
ročilo navaja tudi druge ne-
pravilnosti, med drugim po! 
manj kij i v notranji nadzor, p̂  
manjkljiv letni popis že o 
delitvene bilance z Mestno o( 
čino Velenje, kršenje zakonai 
javnih naročilih ter nerazunj 
ni prikaz stanja zemljišča (tri 
sto hektarjev zemljišč je vre 
nih samo tisoč tolarjev). ^ 

Že letošnji proračun je rt 
striktivno naravnan, uredilo 
se je tudi poslovanje v občin-
ski upravi, tako da župan pri-
čakuje, da bo občina prihod 
nje leto začela z otvoritveni 
bilanco, v kateri bodo stvaii 
razvidne in nesporne. Na no 
vinarski konferenci je Kopu-
šar še dodal, da je kljub dolgu 
pravzaprav zadovoljen, ker je 
bil denar porabljen v prid ol> 
čanov. Svetniki so na zaprti 
seji sprejeli tudi sklep, da sku-
paj z županom denar za sejni; 
ne (20 tisoč tolarjev) nameni 
jo za prizadeta območja Log 
pod Mangartom in Solčava, 
občina pa bo dodala še mili-
jon tolarjev lastnih sredstev. 
^ ^ ^ MILOJKA KOMPREi 

Lemberg hoče na svoje 
v Lembergu, zdaj delu KS Mestinje, so pred kratkim 

zbrali 18 podpisov krajanov, ki želijo, da postane njihov 
kraj samostojna KS. 

O pobudi Lemberžanov je že razpravljal svet KS Mestinje 
ter ji dal zeleno luč. Podobno se je zgodilo v občinskem svetu 
Šmarja pri Jelšah, kjer so odločih, da lahko župan Jože Čakš 
skliče zbor krajanov naselij Lemberg in Topolovec, kjer bi se 
nato krajani odločili z glasovanjem. Lemberg bi bil. ena od 
najmanjših KS šmarske občine, saj živi tam ter v Topolovcu, 
kjer je le nekaj hiš, komaj 128 vohlnih upravičencev. 

V Lembergu potrebni prostor imajo, na občini pa pravijo, 
da ustanovitev nove KS Lemberg ne pomeni nobene dodatne 
finančne obremenitve. Prišlo je le do pravnega zapleta, saj je 
sprejela šmarska občina pred nekaj leti odlok, po katerem ni 
mogoče, ustanoviti nobene nove KS z manj kot 500 prebival-
ci. Kot je slišati, bodo takšno določilo zaradi želje iz 
Lemberga v kratkem spremenili. BJ 

Katastrofo v Galvani je 
podžgala malomarnost 

v Gorenjevi Galvani je 3. 
septembra popoldne izbruh-
nil požar, katerega škoda je 
ocenjena na 4 milijarde 100 
milijonov tolarjev. Sledila je 
zahtevna policijska preiska-
va, opravljene so bile mnoge 
druge strokovne analize, da 
bi se dokopali do dveh ključ-
nih odgovorov: ka j je pov-
zročilo požar in kdo je zan j 
in za ogromno nastalo ško-
do odgovoren. 

Na prvo vprašanje, zaradi 
česa (koga) je začelo goreti v 
območju proizvodne linije 
1009 v Galvani, ni odgovora. 
Je pa zdaj že popolnoma iz-
ključen sum požiga, izključe-
na je tudi možnost, da bi bila 
za neposredni vzrok požara 
kriva elektrika. 

Dejstvo je, da so občani po-
žar na strehi Galvane opazili 
približno 20 minut za tem, ko 
so objekt zapustili vzdrževal-
ci, ki so na dveh proizvodnih 
linijah v Galvani varili, rezali 

materiale ipd. Gre za dela, ki 
jih je Gorenje zaupalo koope-
rantu, podjetju Esotech iz Ve-
lei]ja. V posebni pogodbi med 
Gorenjem d.d. in Esotechom 
je med drugim zapisano, da 
mora Esotech zagotoviti vse 
požamovamostne ukrepe v času 
izvajanja del in še po tem, ko 
vzdrževalci zapustijo območ-
je, kjer so delali. To pa se ni 
zgodilo. Odgovorna oseba, de-
lavec Esotecha, o tem ni obve-
stil Gorenjeve gasilske briga-
de. Če bi bila med delom in še 
po končanem delu vzdrževal-
cev zagotovljena gasilska stra-
ža, bi bilo mogoče požar, ki je 
nastal na območju proizvodne 
linije 1009, razmeroma hitro 
zaznati in ga pogasiti, nastala 
gmotna škoda pa bi bila nepri-
merno manjša od te, ki je 
nastala. Požar se namreč ne bi 
razširil do galvanskega usmer-
nika, ki je, zaradi zelo visokih 
temperatur, eksplodiral. Tako 
tudi ne bi prišlo do izlitja olja 

in požara tolikšnih razsežno-
sti. Odgovorna oseba, Esotec-
hov delavec M.J., bi bil lahko 
preprečil katastrofo, če bi za-
gotovil prisotnost gasilske 
straže, skladno s posebno po-
godbo (o izvajanju vseh var-
nostnih in požarnovarnostnih 
ukrepov) med Gorenjem in 
Esotechom kot krovnim izva-
jalcem vzdrževalnih del, sklad-
no z Gorenj evim Požarnim 
redom, ki se ga mora držati 
vsakdo, ki vstopi na območje 
Gorenja oziroma v posamez-
ne objekte in, ne nazadnje, 
skladno z Zakonom o varstvu 
pred požarom. Zoper odgo-
vorno osebo M.J. bodo poli-
cisti PU Celje podali kazen-
sko ovadbo zaradi kaznivega 
dejanja povzročitve splošne 
nevarnosti, so povedali na vče-
rajšnji izredni novinarski kon-
ferenci na Policijski upravi 
Celje, in poudarili, da prei-
skava še ni zaključena. 

MARJELA AGREŽ 

Kaj bo s čistilno napravo? 
V Vitanju še vedno ni ja-

sno, ali se bo v kratkem lah-
ko začela gradnja čistilne 
naprave ali ne. Občini je us-
pelo zagotoviti sredstva, a 
ko na j bi začeli z gradnjo, so 
se prebivalci iz neposredne 
bližine predvidene lokacije 
pritožili. 

V Vitanju je že več kot dvaj-
set let predvidena lokacija za 
to napravo Na gmajni, kjer pa 
je v tem času nastalo stano-
vanjsko naselje. Mnogi stano-
valci iz bližine te lokacije so 
zato vznemirjeni, bojijo se 
smradu in hrupa in predlaga-
jo, da se lokacija prestavi iz-
ven Vitanja v smeri proti Soc-
ki. Predstavniki občine temu 

oporekajo, češ da je ta lokaci-
ja prostorsko in finančno nei-
zvedljiva. 

Problem je pereč posebno 
zato, ker se z gradnjo naprave 
že mudi - z deli morajo začeti 
še letos, preden jih onemogo-
čijo zimske razmere. Če se bo 
občina obotavljala, bo verjet-
no izgubila ugodne in že zago-
tovljene vire financiranja in 
bodo tako neizkoriščena sreds-
tva izgubljena. 

Krajanom, večino so to pre-
bivalci iz neposredne bližine 
predvidene lokacije, so na če-
trtkovem sestanku skupšali 
vnovič razložiti, za kakšno vr-
sto gradnje gre in da pri tem ne 
bo ne hrupa, ne smradu. Prav 

tako so projekt še enkrat pred-
stavili vitanjskim svetnikom. 

Kasneje so se na Občini odlo 
čili, da bodo v petek, L decem-
bra, organizirali brezplačen og 
led podobne čistilne naprave v 
Škofji vasi (odhod z avtobusom 
bo ob 15. uri), nanj pa so pova 
bili vse stanovalce iz ulice kja 
naj bi zrasla naprava, pa tudi 
svetnike, člane trške skupnosi 
in vse druge, ki jih to zanim^' 
Menijo, da bo po ogledu veft, 
darle konec pomislekov. 

Prav tako bo občina naročil« 
dodatno izdelavo študij o teift 
ali je izvedljivo (predvsem fr 
nančno), da napravo zgradijo 
na kakšni drugi lokaciji. I 

Z.K̂  



DOGODKI 3 

Celfe ostaja v Skupnosti 
občin Slovenije 

celjski župan Bojan Šrot je, ogorčen in razočaran zaradi 
^edanjega delovanja Skupnosti občin Slovenije, mestnim 
Ktnikom predlagal, da občina protestno izstopi iz združe-
ja. »Če nič drugega, bomo s tem letno prihranili 600 tisoč 
Lrjev članarine,« je še dodal svojim argumentom, da se 
^ Celja v združenju ne sliši. 
^upan Šrot združenju zameri, da se noben od predlogov, ki 
L jih Celjani za delovanje Skupnosti občin Slovenije doslej 
kredovali, ni izpeljal, hkrati pa je tudi prepričan, da bi morala 
W Mestna občina Celje skladno s svojo velikostjo, številom 
Ebivalcev in pomenom zastopana v organih združenja. Pa ni, 
^ nobeden od kadrovskih predlogov, ki so jih združenju 
^nudili iz Celja, ni dobil potrditve. 
Kljub takšnim županovim argumentom pa so svetniki z 
(čino glasov menili, da se pri izstopu iz združenja ne gre 
jienagliti in odločanje o tem prekinili do prihodnjič, v tem času 
B naj bi občinske strokovne službe od Skupnosti občin 
[avenije pridobile nekatere zahtevane odgovore. Zlasti o tem, 
[katerih organov združenja vse so izpadli celjski kadrovski 
Wlogi, kako - pasivno ali aktivno - so pri vzpostavljanju 
puženja sodelovali Celjani in kaj vse je opravila Skupnost 
fcin Slovenije v obdobju zadnjega poldrugega leta, kar |e 
piica združenja tudi Mestna obfina Celje. IS 

V Kozjem se premika 
občina Kozje je sprejela prejšnj i teden odločitev o ustano-
ivi Zavoda za razvoj občine Kozje. Takšen neprofitni 
ivod je potreben zaradi kandidiranja za pridobitev držav-
tga razvojnega denarja . 
V zavodu, ki se bo povezoval med drugim tudi z razvojno 
jencijo Sotla (ustanavlja jo šest občin Šmarskega), v začetku ne 
) zaposlenih. Občinsld svet je prejšnji teden sprejel potrebni 
itanovitveni odlok ter imenoval za direktorico Andrejo Rehar 
Bistrice ob Sotli, ki bo na čelu vse do izbire na javnem razpisu. 
V tej občini na področju razvojnega dela nasploh prednjačijo, saj 
liani začeli z javnim delom razvojne pisarne v sklopu občine 
]zje. Pisarna daje opazne rezultate, tako da bodo lahko nekateri 
eni projekti tudi osnova za prizadevanja novega zavoda. BJ 

l l . • . . -
Podčetrtku pomaga Avstrijec 

Dbčina Podčetrtek se je odločila, da bo podelila Franzu 
iganitschu iz Avstrije posebno plaketo. Z njo bodo opozo-
i na njegov prispevek k turist ičnemu razvoju tega okolja. 
Državni sekretar avstrijskega upokojenskega združenja ter 
rektor potovalnega oddelka Reise Cluba ima namreč poseb-
^ zasluge za uspešno predstavitev turistične ponudbe Atom-
ih toplic in njihove okolice ter za prihod številnih gostov iz 
še severne sosede. 
Tako je obiskalo zdravilišče ob Sotli v zadnjem desetletju 
i kot 7 tisoč gostov iz organiziranih skupin, ki so ustvarili 50 
Dč nočitev, pri čemer se zelo radi udeležujejo tudi izletov v 
ižnjo okolico. Občinski svet se je odločil za podelitev poseb-
' plakete na predlog Zdravilišča Atomske toplice, sklep pa so 
irejeh prejšnji teden. BJ 

Sklad preoblečen v 
gospodarsko družbo 
Celjski svetniki potrdili preoblikovanje stanovanjskega sklada v gospodarsko družbo, 

za sklad obrti in podjetništva brez soglasja 

S sprejet jem Zakona o jav-
nih skladih so bile sloven-
ske občine postavljene pred 
nalogo, da za vse občinske 
sklade poiščejo ustrezno 
statusno preoblikovanje. Iz-
birali so lahko med režij-
skim obratom znotraj občin-
ske uprave, javnim skladom 
ali gospodarsko družbo, v 
Celju pa so se pri preobliko-
vanju stanovanjskega skla-
da in sklada za razvoj in 
podjetništvo ogrevali za 
slednjo zato, ker je v tem 
pr imeru finančno poslova-
nje družbe povsem samo-
stojno. 

Samostojno finančno po-
slovanje, vključno z najema-
njem posojil, je še zlasti po-
membno za stanovanjski 
sklad, ki je v sedmih letih 
delovanja v Celju zgradil 335 
novih stanovanj. Brez posojil 
(večina od Republiškega sta-
novanjskega sklada, z ugod-
no obrestno mero T-(-l,75 in 
odplačilno dobo 25 let) tak-
šna dinamika stanovanjske 
izgradnje seveda ne bi bila 
mogoča, saj Celje sodi v sam 
vrh po novozgrajenih stano-
vanjih na število prebivalcev 
'ter mariborsko in ljubljansko 
povprečje presega za več kot 
trikrat. Sklad se je tako zadol-
žil za 900 milijonov tolarjev, 
skupaj z zadnjim 291 milijo-
nov tolarjev vrednim posoji-
lom za gradnjo 64-stanovanj-
skega bloka na Dolgem polju 
pa se zadolženost sklada že 
bliža 1,2 milijarde tolarjem. Z 
rednim odplačevanjem poso-

jil v skladu ni nobenih težav, 
bi se pa v primeru, da se 
sklad preoblikuje tako, da bi 
bil vezan na občinski prora-
čun, v hipu porušila že tako 
krhka konstrukcija finančne-
ga poslovanja mestne občine. 
Z zakonom je namreč določe-
no, da se lahko občine s so-
glasjem finančnega ministra 
zadolžijo do največ desetine 
svojih proračunov, kar za Ce-
lje pomeni okoli 550 milijo-
nov tolarjev. Z doslej najetimi 
posojili ter bančnimi garanci-
jami, ki jih zakonodaja prav 
tako uvršča med posojilne 
obveznosti, je namreč Celje 
že nekaj časa na sami meji 
zadolženosti. 

Mestni svetniki so na svoji 
torkovi seji sprejeli predlog, 
da se stanovanjski sklad 
preoblikuje v gospodarsko 
družbo, za prenos poslovanja 
v družbo z omejeno odgovor-
nostjo pa bodo izkoristili že 
ustanovljeno, a neaktivirano 
podjetje Ce-plan v 100-odstot-

ni lasti mestne občine. Svetni-
ki so v torek strokovnim služ-
bam še naložili, da do prihod-
njega zasedanja mestnega 
sveta pripravijo družbeno po-

godbo ter predloga organov 
družbe in prenosa lastnine na 
novoustanovljeno družbo, ta-
ko da bi se stanovanjski sklad 
v novi preobleki lahko čim-
prej vpisal v register neprofit-
nih stanovanjskih organizacij. 
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Po burni razpravi in raz-
ličnih argumentih za in pro-
ti pa svetniki v torek niso 
soglašali s preoblikovanjem 
Sklada za razvoj obrti in 
podjetništva Celje v gospo-
darsko družbo. Glede tak-
šnega predloga je bila vse do 
samega zasedanja neuskla-
jena sama koalicija, zato bo 
najustreznejšo rešitev statu-
snega preoblikovanja sklada 
v Celju treba poiskati pri-
hodnje leto. 

Volitve v organe kmetijske-
gozdarske zbornice 

V nedeljo, 3. decembra, se 
bodo zopet odprla volišča za 
člane Kmetijsko-gozdarske 
zbornice Slovenije. Tokrat 
bodo volili predstavnike na 
dveh ravneh: v svet območ-
ne enote zbornice in v odbor 
izpostave območne enote 
zbornice. Člani zbornice bo-
do volili listo predlaganih 
kandidatov, za katere meni-
jo, da bodo najbolje zastopa-
li njihove interese. 

V svet območne enote Celje 
bo izvoljenih II članov, v svet 
območne enote Slovenj Gra-
dec pa 9 članov. V odbor izpo-
stave območne enote, ki ob-
sega območje upravne enote, 
bodo volili 5 članov. 

Kmetij sko-gozdarska zbor-
nice Slovenije postaja največja 
nevladna organizacija v slo-
venskem prostoru. Zbornica 
bo zastopala in varovala inte-
rese slovenskega kmetijstva in 
skrbela za izobraževanje svo-
jih članov. Interese kmetov pa 
lahko najbolje zastopajo pred-
stavniki iz njihovih vrst. Preko 
izvoljenih predstavnikov bo-
do kmetje tako dobili mož-
nost vplivanja na oblikovanje 
in izvajanje kmetijske politike. 
Njihovi predstavniki bodo za-
gotavljali pretok informacij in 
pobud iz lokalnega prostora 
na državno raven. Zato priča-
kujejo, da se bo volitev udele-
žilo čim več kmetov. DS 

Krožišče s tremi kraki ali 
cestna zapora? 

V primeru, da bi skušali v Direkciji RS za ceste Teharcane prikrajšati za ureditev 
krožišca, krajani napovedujejo cestno zaporo 

v ponedeljek in torek so 
' Teharju zbrali preko sto 
[dpisov krajanov, ki s peti-
10 zahtevajo, da se v letoš-
em državnem proračunu 
goto vi j en denar namen-
0 porabi za ureditev^ kro-
Ĉa v njihovem kraju . Z 

'sedilom peticije so sezna-
11 celjske mestne svetnike, 
ojo odločenost pa podkre-
'i z napovedjo, da bodo 
î er krajani skupaj s Sve-

KS Teharje primorani 
|teti s postopki, potrebni-
' za protestno zaporo ce-
e. 

^eharčani so prizadeti in 
'orčeni, ker so šele iz odgo-

Službe za odnose z jav-
ŝtmi pri Direkciji RS za ce-

^ na novinarski prispevek v 

Novem tedniku izvedeli prve 
uradne informacije o tem, ka-
ko nameravajo v direkciji kri-
žišče Teharske in Kidričeve 
ceste na Teharju zgolj sema-
forizirati. Ogorčeni so nad 
takšno, enostransko, zlasti pa 
precej cenejšo rešitvijo pro-
metnih zagat za njihov kraj, 
in se še naprej odločno zavze-
majo za ureditev križišča v 
krožišče s tremi cestnimi kra-
ki. Nenazadnje takšno kro-
žišče, menijo Teharčani, ni 
nobena redkost v Sloveniji, 
kot primer zgledno urejenega 
tovrstnega krožišča pa nava-
jajo rešitev v Radencih. 

Podporo svojih zahtev vidi-
jo v ureditvenem načrtu za 
območje Ledine na Teharju, 
ki je bil sprejet leta 1998. Pre-
pričani so, da prometni stro-
kovnjaki v revizijski razpravi 

niso dovolj tehtno razmislili o 
tem, kaj bi stoječi promet 
pred semaforji pomenil za-
dodatno ekološko obremeni-
tev kraja, in pri tem opozarja-
jo, da je že študija Zavoda za 
zdravstveno varstvo Celje iz-
pred treh let pokazala, da je 
središče Teharja že zdaj pre-
komerno onesnaženo, pro-
met pa je tudi glavni vzrok za 
prekomeren hrup v kraju. 

Predstavnike Direkcije RS 
za ceste zato pozivajo, da 
znova proučijo ureditev te-
harskega križišča ter pri tem 
upoštevajo argumente kraja-
nov. Če v peticiji zapisanim 
argumentom ne verjamejo, 
pa predstavnike direkcije va-
bijo na Teharje, da se o nujno-
sti ureditve krožišča prepriča-
jo v kraju samem. 

IVANA STAMEJČIČ 

Nacionalna konferenca 
o nekajenju 

Skrb za zdravo okolje brez 
tobačnega dima postaja ved-
no bolj pomemben del člo-
veškega ravnanja in kazalec 
razvitosti družbe. 

Zaskrbljujoče je število ka-
dilcev med mladimi, je minuli 
teden v Žalcu na 4. nacionalni 
konferenci poudarila pred-
sednica Društva za promocijo 
in vzgojo za zdravje Slovenije 
Viktorija Rehar. Dodala Je tu-
di, da so potrebni novi projek-
ti in programi, ključna ele-
menta za ustvarjanje družbe 
in okolja brez tobačnega di-
ma pa sta lokalna skupnost in 
politika. 

Lani je v Sloveniji zaradi 
uživanja tobaka umrlo 3590 
ljudi, od tega 2.460 moških in 
1.139 žensk, kar pomeni, da je 

število umrlih kadilcev v letu 
1999 predstavljalo devetnajst 
odstotkov vseh smrti. 

Konference se je udeležila 
tudi Ksenija Saražin Klemen-
čič iz republiškega inštituta za 
varovanje zdravja, ki je pred-
stavila stroške in korist uživa-
nja tobačnih izdelkov v Slove-
niji, ter državna podsekretar-
ka Urada za makroekonom-
ske analize in razvoj Lidija 
Apohal Vučkovič, ki je spre-
govorila o dohodkovni nee-
nakosti v Sloveniji. Kot ugo-
tavlja, se je neenakost pove-
čala tako v porazdelitvi plač, 
kot tudi v porazdelitvi vseh 
dohodkov skupaj, kar ima se-
veda posledice tudi na odno-
su do zdravja in zdravju sa-
mem. T. T. 

PO SVETU 
Balkanski vrh 

ZAGREB, 24. novembra 
- EU je na vrhu z balkanski-
mi državami v Zagrebu po-
trdila, da je petim državam 
območja - Hrvaški, Make-
doniji, ZRJ, BiH in Albaniji -
v okviru procesa stabiliza-
cije in pridruževanja pot v 
EU odprta, a je neločljivo 
povezana z demokracijo 
ter regionalno spravo in 
sodelovanjem. Zagrebške-
ga vrha se je udeležil tudi 
zunanji minister Lojze Pe-
terle. 

Ozonska luknja 
praznuje 

HAAG, 25. novembra -
Šesta konferenca ZN o se-
grevanju ozračja v Haagu je 
po dveh tednih dokončno 
propadla, saj udeležencem 
ni uspelo sprejeti skupne 
deklaracije. Glavni kamen 
spotike naj bi bil predlog 
ZDA, Kanade in Japonske, 
da bi pri predpisih glede 
zniževanja emisije ogljiko-
vega dioksida upoštevali 
gozdne in kmetijske površi-
ne. 

Norlja norih krav 
EVROPA, 26. novembra -

Več evropskih držav je spre-
jelo ukrepe zaradi bojazni 
pred izbruhom bolezni no-
rih krav. V Grčiji je od pone-
deljka prepovedano krmlje-
nje živali s kostno moko. 
Prepovedan je tudi uvoz 
kostne moke, iz Francije pa 
je dovoljen le uvoz govejega 
mesa brez kosti. Tudi Češka 
je prepovedala uvoz kostne 
moke iz držav EU, Poljska 
pa utegne kmalu prepove-
dati uvoz goveda in goveje-
ga mesa iz večih evropskih 
držav. 

Srbsko albanski 
spopadi 

BEOGRAD, 27. novembra 
- ZRJ se znova sooča z upo-
rojn oboroženih Albancev, 
tokrat na jugu Srbije ob meji 
s Kosovom. Po nekaj dneh 
spopadov so sprejeli pre-
mirje, ki bi moralo veljati do 
petica. Pripadniki Osvobo-
dilne vojske Preševa, Med-
vedje in Bujanovca 
(UCPMB) so prevzeli nad-
zor nad več vasmi na petki-
lometrskem varnostnem 
območju, kar je povzročilo 
nov val beguncev na obeh 
straneh. 

Predsednika bo 
izvolilo sodišče 
TALLAHASSEE, 27. no-

vembra - Državna sekre-
tarka Floride Katherine 
Harris je dve uri in pol po 
izteku roka za oddajo re-
zultatov ročnega prešteva-
nja glasov, ki ga je določilo 
državno vrhovno sodišče, 
za zmagovalca predsedniš-
kih volitev na Floridi po 
pričakovanju potrdila re-
publikanskega kandidata 
guvernerja Teksasa Geor-
ga Busha ml. Odvetniki 
predsedniškega kandidata 
demokratov Ala Gora so 
na sodišču v Tallahašseeju 
že vložili pritožbo na odlo-
čitev. 
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Zazidalni nacrl 
za novi center 

mesta 
Edino večjo nes^zidano 

površino v bližini mestnega 
jedra Slovenskih Konjic in 
avtobusne postaje naj bi po 
predlogu zazidalnega načrta 
(svetniki so predlog potrdili 
samo v prvi obravnavi) raz-
delili na dva dela: poslovno -
trgovski in stanovanjski del. 

V stanovanjskem delu naj bi 
zrasli trije bloki s pripadajoči-
mi funkcionalnimi zemljišči in 
parkirišči, v poslovnem pa 
ima načrte z zidavo trgovski 
sistem Mercator. Zgradili naj 
bi sodobno trgovino v veliko-
sti 30x65 metrov (višina 7,5 
m), urejeno pa naj bi bilo tudi 
veliko parkirišče. Vse naj bi se 
tudi po podobi ujemalo z ob-
stoječo Gologrančevo hišo in 
vrtom, ki sta v postopku spo-
meniške zaščite. 

Celotno območje pa naj bi 
prečkala povezovalna cesta 
med Slomškovo in Liptovsko 
ulico (regionalna cesta proti 
Celju). Prav ta povezava pa je 
sprožila dolge in obširne raz-
prave na zadnjem zasedanju 
občinskega sveta. Nekateri 
svetniki so namreč dobili in-
formacije, da je zemljišče, 
kjer naj bi potekala cesta, še v 
zasebni lasti in da ga lastnik 
ne želi prodati,; Vpraševali so, 
kdo bo to novo cesto plačal 
(Mercator ali občina) in po-
dobno. Po potrditvi prvega 
branja so župana zadolžili, da 
do naslednjič posreduje med 
potencialnim investitorjem in 
lastnikom zemljišča, da skle-
neta pogodbo o prodaji zem-
ljišča za cesto. VM 

O poškodbah notranjosti 
V Sloveniji pet zatočišč za ženske, žrtve nasilja - V zadnjem desetletju 12 tisoč kaznivih dejanj in 80 tisoč prekrškov 

z elementi družinskega nasilja, zvečine nad ženskami 

v leto 1991 sega odločitev, 
da se čas med 25. novem-
brom in 10. decembrom v 
več kot 120 državah sveta 
namenja številnim akcijam 
proti nasilju nad ženskami. 
V teh dneh je pozornost pos-
večena oblikam nasilja, ki 
ga zvečine doživljajo prav 
ženske, letošnjih 16 dni v 
Sloveniji pa bo usmerjeno v 
osveščanje javnosti glede 
spolnega nasilja. 

V Celju pripravljajo nocoj, v 
četrtek, ob 18. uri v Levstikovi 
sobi Osrednje knjižnice Celje 
predstavitev knjige Poškodbe 
notranjosti, v katero so sode-
lavke Društva SOS Mojce 
Dobnikar, Maje Plaz in Dore 
Mungnani Lešnik zajele po-
govore in pričevanja žensk, ki 
so preživele spolno nasilje. 
Njihova odkritja so boleča -
ampak ali sploh znamo in' 
zmoremo spregovoriti o tem 
ali jih sploh znamo in zmore-
mo slišati? 

Po podatkih ministrstva za 
notranje zadeve je bilo v zad-
njem desetletju v Sloveniji 
storjenih 12 tisoč kaznivih de-
janj in preko 80 tisoč prekrš-
kov z elementi družinskega 
nasilja. V večini primerov so 
bile žrtve ženske, velikokrat 
pa tudi otroci. Veliko prime-
rov družinskega nasilja nikoli 

ne pride do policistov, do so-
dišč, zato je moč sklepati, da 
so uradni podatki precej nižji 
in da je nasilja v družinah 
mnogo več. V Sloveniji ima-
mo v Mariboru, Krškem, 
Ljubljani, Celju in Novem me-
stu zatočišča, kamor se žen-
ske (tudi z otroki) lahko 
umaknejo pred nasiljem. A 
potem je treba začeti iskati 
rešitve, pot, ki bo žrtev pelja-
la proč od nasilja. To pa je v 
veliko primerih zelo težko. 

Zakonodaja in odnos 
družbe do nasilniških dejanj 
se počasi spreminjata v po-
zitivno smer, a obravnava 
posameznih primerov v 
praksi še vedno kaže, da so 
potrebne spremembe in iz-

boljšave. Zakonodaja in 
praksa morata biti naravna-
ni tako, da bosta ščitili žrtev, 
da ne bosta puščali prostora 
za potuho storilcem, pa če-
prav gre tudi za znane in 
vplivne osebe. 

V Uradu za žensko politiko 
so letos na ministrstvo za 
pravosodje naslovili pobudo 
za prednostno obravnavo 
prekrškov z elementi družin-
skega nasilja na slovenskih 
sodiščih. Ženskam in dekle-
tom, žrtvam nasilja, ponuja-
jo za pogovor in v pomoč 
številko anonimnega telefo-
na 080 12 13, v osveščanju 
javnosti pa naj bi pomagali 
tudi letaki in zloženke, ki so 
jih izdali na to temo. In nena-

zadnje; za družinsko nasilje 
je v veliki meri značilen vzo-
rec ponavljanja iz generacije 
v generacijo, problematično 
je, da otrok, nekoč žrtev, lah-
ko ne da bi se tega posebej 
zavedal ali o tem razmišljal, 
odraste v storilca, lahko pa 
za večno ostane žrtev. Os-
veščanje med mladimi, v os-
novnih in srednjih šolah, je 
zato ena od prednostnih na-
log, ki so si jo v Uradu za 
žensko politiko zadali za le-
tošnje mednarodne dneve 
akcij zoper nasilje in k sode-
lovanju za pripravo temat-
sko naravnanih šolskih ur 
povabili tudi pedagoške de-
lavce. 
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Dežurne trgovine do 22. ure 
Svetniki občine Žalec so 

na po daljši razpravi potrdili 
nov pravilnik o merilih za 
določanje dežurnih proda-
jaln na območju občine Ža-
lec in sicer v takšni obliki, 
kot ga je v drugi obravnavi 
predlagal župan Lojze Pose-
del. 

Dežurne trgovine imajo 
lahko po novem pravilniku 
od ponedeljka do sobote po-
daljšan delovni čas do 22. ure. 
Svetniki so potrdili tudi pred-
log sklepa o oprostitvi plačila 
prispevka za sanacijo zaprte-
ga odlagališča Ložnica za kra-
jane Ložnice in dela Podvina, 
in sicer do zaključka sanacije 
oziroma najkasneje do 31. de-
cembra 2001. 

Razpravljali so tudi o pred-
logu aneksa h koncesijski po-
godbi za gradnjo, vzdrževanje 
in upravljanje sistema za di-
stribucijo plina v občini Žalec. 
Po tem aneksu Mestni plino-
vodi ne bi potrebovali za vsak 

dvig cene, ki je povezan s 
spremembo cene osnovne su-
rovine, soglasja občine. Cene 
zemeljskega plina so namreč 
v pristojnosti države in se lah-
ko spreminjajo dvakrat na 
mesec. Ker so imeli svetniki v 
zvezi z gradnjo plinovoda in 
oblikovanjem cen kar nekaj 
vprašanj, predstavnika Mest-
nih plinovodov pa kljub vabilu 
ni bilo na sejo, so to tbčko 
umaknili z dnevnega reda. 

Brez posebnih pripomb je 
bil sprejet tudi rebalans pro-

računa za leto 2000. Planirani 
proračunski primanjkljaj zna-
ša 133,7 milijona tolarjev. 
Predlog proračuna za leto 
2001 je bil umaknjen z dnev-
nega reda, ker ni bil usklajen 
do te mere, da bi bil primeren 
za prvo obravnavo. So pa raz-
pravljali o izhodiščih za nje-
govo pripravo, svoje progra-
me in želje so svetnikom 
predstavili ravnatelji šol in 
vrtcev ter direktorji javnih za-
vodov. 

T. TAVČAR 

Prihodnost V razvoju podjetništva 
v Zgornji Savinjski dolini namenjajo veliko besed razvoju in 

spodbujanju podjetništva, zdi pa se, da edino občina Ljubno 
dejavno ustvarja pogoje za razvoj obrti in podjetništva. V 
industrijsko podjetniški coni Loke je trenutno poleg kovinar-
skega podjetja KLS in Vive še osem podjetnikov pretežno 
kovinske in lesne stroke. Na javnem razpisu so preko mini-
strstva za gospodarske dejavnosti dobili sedem milijonov 
tolarjev za izdelavo študije, na podlagi katere se bodo lahko 
potegovali tudi za mednarodni kapital. EDI MAVRIČ 

Sosvet o kmetijskih 
zemijisciii 

V okviru rednih srečanj 
članov sosveta načelnika 
Upravne enote Celje Damja-
na Vrečka so na novembr-
sko sejo v Celje povabili tudi 
direktorico Sklada RS kme-
tijskih zemljišč in gozdov 
Marjo Majer Cuk. 

Osrednji temi pogovora sta 
bili razmejitev lastništva na 
kmetijskih in nezazidanih 
zemljiščih med lokalno skup-
nostjo in državo ter problema-
tika vodenja upravnih dena-
cionalizacij skih postopkov ob 
vračanju nadomestnih kmetij-
skih zemljišč in gozdov. Kot je 
povedala direktorica sklada, 
so v občinah že začeli s prvimi 
opravili pri razmejitvi Weti j -
skih in nezazidanih zemljišč, 
da bi bila razmejitev lastništva 
opravljena čimprej, pa bo tre-
ba pospešiti postopke. 

V razpravi o vračanju nado-
mestnih kmetijskih zemljišč 

in gozdov v denacionalizacij-
skih postopkih so ugotavljali, 
da je na območju vseh štirih 
občin upravne enote prav 
obravnava zahtevkov, veza-
nih na vračilo kmetijskih 
zemljišč in gozdov, zdaj v pol-
nem teku, do vračila nado-
mestnega zemljišča ali gozda 
pa lahko pride le na zahtevo 
upravičenca v primerih, ko 
vračilo v naravi ni mogoče. V 
Skladu RS kmetijskih zemljišč 
in gozdov lahko za nado-
mestno vračilo ponudijo le 
zemljišča in gozdove, ki so 
prosta vseh bremen, parcele 
pa izbirajo po teritorialnem 
principu. V skladu za vsak 
konkreten primer posebej 
proučijo, ali je mogoče vračilo 
nadomestnega zemljišča ali 
gozda, v upravnih enotah pa 
po sklenitvi pogodbe izdajo 
ustrezno odločbo. 

IS 

Letopis za štiri občine 
v veliki dvorani Narodnega doma so v četrtek predstavili Letopis 2000 za Mestno občino 

Celje ter občine Dobrna, Štore in Vojnik. 
Letopis, letos v nakladi 3 tisoč izvodov, so že tretje.leto zapored izdali v podjetju Fit media, 

prinaša pa vrsto podatkov, predstavitev in nenazadnje strokovnih analiz življenja in dela vseh 
štirih občin v letu 2000. Ste vedeli, da v Dijaškem domu Celje med tednom živi 540 dijakov in 20 
študentov, ki se šolajo v Celju, skoraj polovica med njimi pa je bodočih cvetličarjev in vrtnarjev? 
Takšne in podobne podatke, podkrepljene z analizo posameznih področij ter letos prvič tudi 
bolj bogato opremljenih s fotografijami, so s pomočjo okoli 50 piscev ter preko 200 sodelavcev 
zbrali v letopisu, ki se bralcem ponuja v branje in listanje od četrtka naprej. IS, Foto: GK 

O razvoju mest 
v petek in soboto je bil na Dunaju strokovni posvet o vlogi 

župana in občanov pri razvoju mest. Na povabilo dunajskega 
kolega se je srečanja udeležil tudi celjski župan Bojan Šrot, 

Strokovni posvet o različnih vidikih in problemih razvoja mest 
ter o vlogi župana ter občanov pri krojenju razvojne politike so v 
dunajski Politični akademiji pripravili za predstavnike političnega 
življenja iz Avstrije in držav Evropske unije ter predstavnike mest 
iz Madžarske, Češke, Poljske, Slovaške, Hrvaške, Estonije in 
Slovenije. Celjski župan Šrot se je srečanja udeležil na povabilo 
avstrijskega veleposlanika dr. CJerharda VVagnerja. IS 

PO DRZA^ 

Občinska pomot 
prizadetim 

VODICE, 24. novembt 
- Združenje občin Slovenj 
je s sedežem v Vodicah j 
sprejelo sklep o javni pQ 
budi vsem občinam za p( 
moč prizadetim v letošnji 
poplavah, posebej občinj 
ma Bovec in Solčava 
Vsem občinam tako preij 
lagajo, da v ta namen odi 
brijo sredstva v okvirni v 
š ini 0,5 odstotka primeri 
porabe občine. Podpiraj 
pa tudi stahšče bovškej 
občinskega sveta, da 
sredstvi pomoči razpola; 
sam. 

Ostaneva (delno 
zmaga 

LJUBLJANA, 24. noveB 
bra - Profesor na Fakulte 
za pomorstvo in promet 
Portorožu Iztok Ostan je 
tremi predstavniki senat 
Univerze v Ljubljani - Ni 
kom Tošem, Ludvikoi 
Horvatom in Alojzijej 
Slavkom Snojem - in z d( 
kanom Fakultete za po 
morstvo in promet Stoja 
nom Petelinom v Portoro 
žu podpisal izjavo, s katen 
so podpisniki ugodili neka 
terim zahtevam stavkajoče 
ga Ostana. S tem je Izto! 
Ostan prekinil 46-dnevni 
gladovno stavko, ki jo j 
začel zaradi »nepravilnost 
v visokošolskem pedagoV 
kem procesu«. ' 

Cerkniško jezercji 
poplavlja 

CERKNICA, 26. novem i 
bra - Deževje je na Notrai^ i 
skem v zadnjih dneh naj 
bolj prizadelo občine Cerlt 
niča. Loška dolina in Ilirsfci 
Bistrica. Visoke vode zna [ 
menitega presihajočeg i 
Cerkniškega jezera so ' 
zadnjih dneh povzroči^' 
nevšečnosti tamkajšnjis' 
prebivalcem. Cerkniški ob' 
činski štab za civilno zaščii 
to s sodelavci in mehaniza 1 
cijo nadaljuje gradnji 
obrambnega nasipa preii 
naraščajočimi vodam I 
Cerkniškega jezera. Nin 
najstarejši krajani ne poirn 
nijo, da bi Cerkniško jezeri 
prišlo do prvih hiš v Dole i 
njem Jezeru. ' 

Lisice v Liubljani! 
LJUBUANA, 27. novem i 

bra - Ljubljanski mestih' 
svet je s 25 glasovi za in'i 
proti sprejel odlok b cesi' 
no-prometni ureditvi, s ' 
terim znova uvajajo »lisi' 
ce« za zaklepanje nepravi!! 
no parkiranih a v t o m o b i 
lov. i 

Dražji dizel 
UUBUANA, 28. noveD»' 

bra - Začele so veljati nove' 
višje cene plinskega olja I>' 
in ekstra lahkega kurilnega' 
olja KOEL. Liter dizelskega 
goriva D-2 se je s sedanjih' 
156,60 tolarja podražil ii' 
162,70 tolarja, oziroma ^ 
3,9 odstotka. Liter ekstr^ 
lahkega olja je dražji za ^̂  
tolarjev in stane zdaj 111,^ 
tolarja. 



TEMA TEDNA 5 

Rdeča za razumevanje, 
bela proti nasilju 

I letošnjim Svetovnim dnevom oidso se začenja dveletna kampanja za motiviranje moških, do bolje poskrbijo zase, 
za svojo družino in za partnerje 

ijutri je svetovni dan boja 
(oti aidsu, ki ga bomo v 
Ipveniji pospremili z geslom 
|ubi življenje - moški lahko 
|livamo. Pri nas živi naj-
lanj sto ljudi, okuženih z 
^ s o m HIV, od tega 28 bol-
ikov z aidsom in 71 ljudi z 
lignosticirano okužbo s 
IV, pri katerih se aids še ni 
izvil. V primerjavi z lani 
fkšnih posebnih sprememb 
razvoju epidemije okužb s 
IV ni . 

. - . ^ -
Še vedno so najbolj prizade-
moški, ki imajo spolne od-
|se z moškimi. Izstopajo tu-
j moški, ki so se okužili z 
(zaščitenimi spolnimi odno-
V državah, kjer je okuženih 
I zelo veliko ljudi in kjer so 
10 visoki tudi deleži okuže-
11 prostitutk. Po podatkih, ki 
kimajo v Inštitutu za varova-
p zdravja, pa se še ni pričelo 
po širjenje okužb med tiso-
narkomanov, ki si nedovo-
ine droge injicirajo, ter nji-
ivimi spolnimi partnerji, kar 
'lahko povzročilo zelo hitro 
5t števila okuženih v Slove-
li-

lakaj letos moški? 
Pet glavnih razlogov je, za-
di katerih se svetovna kam-
inija proti aidsu osredotoča 
1 moške. 
Zdravje moških je pomem-
10, a mu ne posvečamo do-
)lj pozornosti. V večini oko-
moški redkeje iščejo zdravs-
eno oskrbo kot ženske in 
iliko pogosteje prevzemajo 
egane vedenjske vzorce kot 
t pretirano pitje, raba nedo-
)ljenih drog ali prehitra vož-
d. 
Moški se s svojim vedenjem 
)lj izpostavljajo tveganju za 
lužbo s HIV, saj se manj 
isvečajo svojemu spolnemu 
Iravju in varnosti kot žen-
e. Pogosteje pijejo alkohol 
uporabljajo droge kot žen-
e, kar jih vodi v nevarno 
'olnost in zvišuje tveganje 
enašanja okužbe s HIV. Po-
'steje si tudi vbrizgavajo ne-
>voljene droge in s tem tve-
'jo okužbo. Od ocenjenih 6 
> 7 milijonov oseb na svetu, 
si injicirajo droge, je štiri 

!tine moških. 

Poleg rdeče pentlje, ki je 
ttibol osveščenosti o aidsu, 
novost letošnjih kampanje 
Sloveniji bela pentlja, sim-
>1 nasprotovanja moških 
'd nasiljem nad ženskami. 
|em, ko si jo bodo moški 
"ipeli, bodo sporočili, da ne 
^0 nikoli nasilni do žensk 
'da ne bodo nikoli spregle-
di ali zatajili nasilja nad 
•nskami. 

Moški 
s svojim vedenjem 

Postavljajo ženske okužbi s 
'V. V povprečju imajo moški 
^vsem svetu več spolnih part-

nerk kot ženske partnerjev. 
Okužba s HIV se tudi laže 
prenese z moškega na žensko 
kot obratno. Poleg tega pa oku-
ženi uživalci drog, ki scv veči-
noma moški, virus prenesejo 
ne le na svoje partnerje pri 
vbrizgavanju, ampak tudi na 
svoje spolne partnerke ali part-
nerje.. 

Nezaščiteni spolni odnosi 
med moškimi ogrožajo tako 
moške kot ženske. Večina spol-
nosti med moškimi je prikri-
ta. Rezultati raziskav po vsem 
svetu kažejo, da je tudi do 
šestina moških imela spolne 
odnose z drugimi moškimi. 
Mnogi moški, ki imajo moške 
spolne partnerje, imajo spol-
ne odnose tudi z ženskami, 
svojimi ženami ali drugimi 
stalnimi ali občasnimi part-
nerkami. V mnogih delih sve-
ta so moški, ki imajo spolne 
odnose z moškimi, tarča pred-
sodkov in diskriminacije, ce-
lo sodnega pregona. Prav to 
mnogim preprečuje priznati, 
da so izpostavljeni tveganju 
okužbe s HIV, to pa preprečuje 
tudi razvoj preventivnih kam-
panij za to skupino. 

Moški morajo posvetiti več 
pozornosti aidsu, ki lahko pri-
zadene družino. Očete in bo-

doče očete je treba spodbuditi 
k razmišljanju o vplivu, ki ga 
njihovo spolno vedenje lahko 
ima na njihove partnerke in 
otroke. Moški morajo prevze-
ti tudi večjo vlogo pri skrbi za 
družinske člane, okužene s HIV 
ali zbolele z aidsom. 

Do 27. novembra letos je v 
Sloveniji zaradi aidsa umr l 
le en bolnik , na novo so 
oboleh štirje moški in ena 
ženska . Vsi moški bolniki 
so se predvidoma okužili pri 
spolnih odnosih z drugimi 
moškimi, bolnica pa z ne-
zaščitenim spolnim odnosom 
z moškim, ki si vbrizgava 
nedovoljene droge. Letos je 
bilo na novo pri javl jenih tu-
di osem oseb z okužbo s 
HIV. Iz celjske regije je bilo v 
vseh letih, odkar v Sloveniji 
sp reml jamo okužbe in obo-
levnosti, pr i javl jenih osem 
pr imerov okužen ih s HIV, 
brez razvitega obolenja. 

Prišel je torej čas, da moške 
začnemo gledati tudi kot del 
rešitve in ne le kot neke vrste 
problem. Obsojanje posamez-
nikov ali skupin ni bilo nikoli 
uspešno pri spodbujanju več-
jega sodelovanja za prepreče-

vanje okužb s HIV in oskrbi 
obolelih. 

AkKvnosti V celjski 
regiji 

Kot vsa pretekla leta bo Za-
vod za zdravstveno varstvo Ce-
lje tudi tokrat v središču me-
sta, pred slaščičarno Zvezda, 
1.decembra postavil informa-
cijsko stojnico, na kateri bo 
od 10. ure naprej delil promo-
cijsko gradivo, kondome in 
pentlje. Gradivo bo na voljo 
tudi v gostinskih lokalih in v 
mladinskem centru. Informa-
cijske stojnice bodo postavlje-
ne tudi v drugih krajih regije 
in v šolah. 

Čeprav zavod skozi vse leto 
obvešča o možnostih prosto-
voljnega, anonimnega testi-
ranja na okužbo s HIV v am-
bulanti epidemiološkega od-
delka na Ipavčevi ulici, tokrat 
na to opozarjajo še posebej. 
Testiranje je možno od pone-
deljka do četrtka od 8. do 12. 
ure. Najkrajši čas, v katerem 
lahko ugotovijo morebitno sve-
žo okužbo, je tri tedne po 
dogodku, ob katerem bi lah-
ko prišlo do prenosa virusa 
HIV 
. JANJA INTIHAR 

Iz finf ar jq drobiž 
Znan začasni model vpisa v srednje šole - Po starem možnih 170, po novem največ 95 

točk-Točke za vpis naj bi potrebovalo med 500 in 600 letošnjih osmošolcev 

Slovenski šolarj i , ki letos 
zak l juču je jo osnovno šola-
n je in se bodo spomladi odlo-
čili za nada l jn je izobraževa-
n je v s redn j ih šolah z omeji-
tvijo vpisa, od sredine prejš-
njega tedna le vedo, po kate-
r e m modelu se bodo potego-
vali za prosta učna mesta. 
Minister za šolstvo dr. Lovro 
Š turm je namreč skupa j s 
p redsedn ikom posvetovalne 
komisi je za prehod iz osnov-
ne v s rednjo šolo dr. Jane-
žem Dula r jem pre jšn jo sredo 
sporočil, za kateri model se 
je odločil. 

Strokovna posvetovalna ko-
misija, katere član je bil tudi 
ravnatelj I. Gimnazije v Celju 
Jože Zupančič , je imela pre-
tekle tedne težko delo. »Če 
nekaj ni usklajeno z zakonom, 
tega ne moreš spreminjati na 
hitro,« je prepričan Zupančič, 
ki še dodaja, da so zato name-
sto sistemskega pristopa in re-
šitve, ki bi bila najustreznejša, 
iskali takšno, ki bi bila naj-
boljša za vse; za šolarje in 
starše ter za osnovne in sred-
nje šole. Kaj takšnega pa je, 
sploh pa še na hitro, seveda 
težko najti. 

Po novem bodo - po prvih 
ocenah bo šlo za skupino 500 
do 600 letošnjih osmošolcev -
šolarji za prehod v srednjo 
šolo z omejitvijo vpisa lahko 
zbrali največ 95 točk; 60 si jih 
bodo prislužili s splošnim uč-
nim uspehom ter ocenami iz 
matematike, maternega in tu-
jega jezika od 6. do 8. razreda, 
še največ 30 točk s posebnim 
preizkusom znanja iz mate-
matike in maternega jezika, 
skupaj 5 točk pa lahko učencu 
prineseta največ dve zlati priz-
nanji iz tekmovanj (Cankarje-
vo, Vegovo, Preglovo,...). Zna-
no je, da bodo tudi v srednjih 
šolah z omejitvijo vpisa, naj-
prej vpisane učence razpore-
dili na 90 odstotkov prostih 
mest, za preostalo desetino pa 
se bo o'dvil izbirni postopek. 

Prav pretresljivih razlik med 
starim in novim modelom -
poudariti velja, da je pri no-
vosprejetemu treba upoštevati 
njegovo začasnost, saj zaen-
krat velja le za letošnje šolsko 
leto - na prvi pogled ni opaziti. 
Morda to, da je iz skupnega 
seštevanja točk izpuščen splo-
šni učni uspeh in ocene iz 
ključnih treh predmetov 5. raz-
reda, in pa to, da se bo število 
učencev, ki bodo opra^jal i 

poseben preizkus znanja iz ma-
• tematike in maternega jezika, 
močno skrčilo. A pozabiti ne 
gre, da so se pretekla šolska 
leta za opravljanje zunanjega 
preverjanja znanja iz matema-
tike in maternega jezika odlo-
čali tudi učenci, ki točk za vpis 
v izbrano srednjo šolo niso 
potrebovali. So pa na ta način 
dobili nekakšno »neodvisno« 
potrditev svojega znanja, dose-
ženega skozi osnovno šolo. 

Bo letošnji začasni model za 
šolarje res manj stresen? Stro-
kovna javnost se nanj odziva 
različno, rdeča nit pa ostaja 
dejstvo, da je pravila igre tež-
ko (skorajda nemogoče) spre-
minjati med igro samo. Zato 
pa bi letošnja izkušnja lahko 
služila za pripravo resnično 
trdnih temeljev, kako naj po-
samezne srednje šole nasled-
nja leta izbirajo med preveč 
prijavljenimi učenci. Zadovo-
ljiti se z razlago, da bo že »čez 
nekaj let« tako ali tako prema-
lo šolarjev in bodo v vseh -
tudi najbolj želenih - srednjih 
šolah ostajali nezasedeni sto-
li, je le malce preveč cinično, 
če ne že prav stresno do šolar-
jev in staršev, ki bodo ta čas še 
prehitevali. 

IVANA STAMEJČIČ 

Z OBČINSKIH SVETOV 
IzobraŽevanje na prvem mestu 

LAŠKO - Na zadnji seji občinskega sveta so svetniki po prvi 
obravnavi sprejeli predlog odloka o proračunu občine Laško za 
leto 2001, ki je določen v skupni višini 1,263 milijardi tolarjev. 
Največ denarja naj bi tudi prihodnje leto namenili za izobraže-
vanje in otroško varstvo, kamor so vključene tudi naložbe v šoli 
Debro in Jurklošter ter vrtca Jurklošter in Rimske Toplice. Ker 
naj bi bilo v naslednjem proračunu na razpolago premalo 
sredstev, se bo financiranje največjih naložb med drugim 
nadaljevalo tudi v letu 2002. (BoJ) 

Dražje komunalne storitve 
LAŠKO - Laški svetniki so sprejeli predlog o uskladitev cen 

komunalnih storitev, ki so v pristojnosti občine, z inflacijo. Gre 
pokopališke storitve, postavitev prometne signalizacije in dru-
go, spremenjene cene pa bodo začele veljati od jutri dalje. (BoJ) 

Urejanje premoženja 
VOJNIK - Tudi vojniški svetniki so sprejeli predlog odloka o 

spremembah v javnih podjetjih Vodovod - kanalizacija in Javne 
naprave iz Celja, s katerim naj bi uredili medsebojna premo-
ženjska razmerja med občinami nekdanje občine Celje. Občina 
Vojnik ima v prvem podjetju 5,2-, v drugem pa 8,9-odstoten 
kapitalski delež. (BoJ) 

Dražja voda 
VOJNIK - Občinski svet na zadnji seji ni sprejel predlaganega 

povišanja cen vodarine, s čimer bi povprečna lastna cena 
znašala 78,40 tolarjev, pač pa naj bi se cena povišala skladno s 
priznano stopnjo inflacije. Znižala naj bi se taksa na onesnaže-
vanje voda, so sklenili svetniki, ki bi odslej znašala 37,62 
tolarja za kubični meter prodane vode. Sprejeta sta bila tudi 
predloga povišanja cen čiščenja odpadnih in padavinskih voda v 
višini 133,85 tolarjev na kubični meter ter cene kanalščine, ki 
naj bi odslej v povprečju znašala 36,76 tolarjev na kubični 
meter za celotno vojniško občino. (BoJ) 

Sanacija vodovoda Frankolovo 
VOJNIK - Da je naložba v sanacijo vodovoda Frankolovo 

nadvse pomembna in potrebna, so s soglasnim sprejetjem 
sklepa o prioriteti te naložbe potrdili tudi vojniški svetniki. 
Sanacija zajetij pitne vode, ki trenutno ne ustrezajo pravilniku 
o zdravstveni ustreznosti pitne vode, je nujna, saj sedanja 
oskrba ne zadošča za normalno oskrbo gospodinj štev,* posledi-
ca pa je tudi naraščanje stroškov prevozov pitne vode. Vrednost 
razpisanih del sanacije znaša dvajset milijonov tolarjev. (BoJ) 

Ogrevanje dražje za 52 odstotkov 
SLOVENSKE KONJICE - Upravljavca, Stanovanjski sklad in 

podjetje Bis trade, sta svetnikom predlagala 73-odstotni dvig 
cen ogrevanja, župan Janez Jazbec je predlagal 35-odstotno 
povišanje cen, konjiški svetniki pa so na koncu ogrevanje 
podražili za 52 odstotkov. Podražitev velja od prvega novem-
bra. (VM) 

Veliko dela z malo denarja 
SLOVENSKE KONJICE - Župan Janez Jazbec je pripravil 

razvojno naravnan predlog proračuna za prihodnje leto. Kot 
najpomembnejše investicije je izpostavil glasbeno šolo, vars-
tveno delovni center, čitalnico, vodovod Kamna Gora in obnovo 
cest. Ob predlogu proračuna, ki ga bodo zdaj obravnavali 
odbori občinskega sveta in sveti krajevnih skupnosti, so svetni-
ki opozorili, da bi bilo prav, ko bi krajevne skupnosti, kjer 
poteka samoprispevek, dobile več denarja za sofinanciranje. 
(VM) 

Namesto Jerneja Anton 
VITANJE - Namesto predsednika nadzornega odbora, Jerne-

ja Kuzn^ana starejšega, ki je odstopil s tega položaja, bo 
odslej član le-tega odbora Anton Kuzman. Na prvi seji, katere 
sklicatelj je po poslovniku župan, pa bodo člani izbrali tudi 
novega predsednika tega odbora. (ZK) 

Kdaj cesta Kozje-Prelasko? 
KOZJE - Po številnih pritožbah občanov so svetniki na zadnji 

seji znova opozorili na izredno slabo stanje regionalne ceste 
Kozje-Prelasko, ki povezuje občino s Podčetrtkom ter naprej 
proti Šmarju pri Jelšah in Rogaški Slatini. V občini ugotavljajo, 
da je štirikilometrski odsek v tako slabem stanju, da je nujna 
rekonstrukcija. (BJ) 

Mont potrebuje pomoč 
KOZJE - Po velikem požaru, ki je pred kratkim hudo prizadel 

tovarno Konfekcija Mont Kozje, ji je namenila občina 700 tisoč 
tolarjev pomoči. (BJ) 

Rebalans letošnjega proračuna 
LJUBNO - Z rebalansom proračuna se je proračun občine 

povečal za dodatnih 60 milijonov, tako da sedaj znaša 370 
milijonov tolarjev. V nadaljevanju so svetniki obravnavali 
osnutek proračuna za prihodnje leto. Trenutno računajo na 372 
milijonov tolarjev prihodkov, dokončno pa bodo proračun z 
vsemi pripombami sprejeli še pred novim letom. (EM) 



• GOSPODARSTVO 

Gorenje isce prostor 
v velenjskem gigantu razmišljajo o selitvi nekaterih proizvoden na druge lokacije-

Galvana prihodnji mesec pod streho 

Od jutri bodo v Gorenju 
spet delali takšne izdelke 
kot so jih razvili, saj so po 3. 
septembru, ko je požar uni-
čil Galvano, bih primorani 
prodajati nekoliko spreme-
njene aparate. Proizvodnja 
že nekaj časa teče tako r ekoč ' 
brez zastoja, in v Gorenju so 
prepričani, da bodo prav vse 
načrte, ki so jih zastavili za 
letos, izpolnili v celoti ali pa 
jih celo presegli. 

Samo v oktobru so pred-
vsem na račun prodaje gos-
podinjskih aparatov ustvarih 
kar za 9,3 milijarde tolarjev 
prometa, in če ne bi bilo 
letos občutnega povečanja 
cen surovin, bi bih rezultati 
še boljši, je prepričan pred-
sednik uprave Jože Stanič, 
Izkoristili so konjunkturo na 
tujih trgih, tako na dan nare-
dijo več kot 10 tisoč apara-
tov. Ob koncu leta bodo zato 
načrtovano proizvodnjo, to 

je 2,2 milijona gospodinj-
skih aparatov, presegli kar za 
100 tisoč. V Skupini Gorenje 
naj bi tako letos ustvarili za 
123,2 milijarde tolarjev či-
stih prihodkov, čisti dobiček 
pa bi znašal 2,7 milijarde 
tolarjev. Za naslednje leto, 
ko bodo svojim lastnikom 
prvič izplačali dividende, 
načrtujejo 10-odstotno rast 
proizvodnje v programu gos-
podinjskih aparatov, 15-od-
stotno rast storitvenega dela 
in 10-odstotno rast proizvod-
nje pohištva. 

V Gorenju načrtujejo tudi za 
naprej, tja do leta 2005, ko naj 
bi izdelaU kar 3,5 milijona 
gospodinjskih aparatov, ven-
dar že sedaj ugotavljajo, da 
jim prostor, na katerem so 
sedaj, ne bo dopuščal tolikšne 
proizvodnje. Z občino Velenje 
se že dogovarjajo o nakupu 
zemljišča v neposredni bliži-
ni, kamor bi se lahko razširili, 
na sedanjem parkirišču pa na-
meravajo zgraditi dve manjši 

tovarni za predelavo stiropora 
in stekla. Kljub temu bo treba 
katero od proizvoden preseliti 
na drugo lokacijo. Jože Stanič 
pravi, da imajo ponudb zelo 
veliko. 

JANJA INTIHAR 
Sž&^J^j^Foto: HINKO JERČIČ 

Če ne bi bilo dežja, bi bila nova Galvana že pod streho. Gradnjo bodo zaključili prihodnji 
mesec, montaža opreme pa naj bi bila dokončana do aprila. Takrat bo stekla tudi 

proizvodnja z najsodobnejšo, okolju prijazno tehnologijo. 

Premogovnik 
zmanjšal izgubo 

v Premogovniku Velenje 
so zadovoljni s poslova-
n jem v prvih devetih mese-
cih, sa j jim je izgubo, ki je 
ob polletju znašala 745 mi-
lijonov tolarjev, uspelo 
zmanjša t i na 540 mili jonov 
tolarjev. Izguba je bila 
predvidena že z letnim na-
črtom, in sicer na osnovi 
izhodišč, ki temelj i jo na 
varčevalnih ukrepih , dolo-
čeni ceni za premog in 
vrednosti nemške marke, 

S prodajo 27,7 milijona gi-
ga joulov premoga so v Vele-
nju v devetih mesecih ustva-
rili 15,6 milijarde tolarjev 
celotnega prihodka, s proda-
jo izdelkov in storitev pa so 
prihodek povečali še za do-
datnih 2,2 milijarde tolar-
jev. »Naša lastna cena pre-
moga je 5,55 nemške marke 
za giga joul. Ker je bila to-
plotna vrednost premoga 
večja kot smo načrtovali in 
kot je določena s pogodbo s 
Termoelektrarno Šoštanj, 
smo ustvarili tudi več pri-
hodka,« je pojasnil direktor 
Premogovnika Velenje dr, 
Franc Žerdin, Dodal je še, 
da je poraba premoga v TEŠ 
skozi vse leto tekla nemote-
no in kot je bilo načrtovano, 
do velikih sprememb pa je 

prišlo v oktobru in novem-
bru. V teh dveh mesecih so 
namreč v Šoštanju zaradi 
obilnih padavin in toplega 
vremena zelo zmanjšali po-
rabo premoga, saj Slovenija 
večino potrebne električne 
energije dobiva sedaj iz hi-
droelektrarn in nuklearke v 
Krškem. Ker ima dovolj vode 
tudi cela Evropa, energije ne 
morejo veliko izvažati. Zato 
se je zelo povečala zaloga 
premoga, ki je sredi novem-
bra znašala okoli 670.000 
ton. 

Devetmesečno poslovanje 
Premogovnika Velenje je 
pred dnevi obravnaval tudi 
nadzorni svet družbe in oce-
nil, da doslej ni bilo večjih 
odstopanj od letnega načrta. 
Zaskrbljujoče pa bi bilo, če 
bi se zaradi manjše porabe v 
termoelektrarni zaloga pre-
moga večala do konca leta. 
Predsednik nadzornega sve-
ta Mat jaž Cerovec je menil, 
da bi se z ustreznimi instru-
menti poslovanja v elektro-
gospodarstvu Slovenije, na 
primer z rebalansom ovred-
notene elektroenergetske 
bilance, izguba premogov-
nika morebiti lahko celo iz-
ničila. 

JI 

Tiskarna Petric vnovih prostorih 
Prejšnji četrtek je bil za 

Tiskarno Petrič v Sloven-
skih Konjicah in za tam za-
poslene gotovo velik dan. Na 
ta dan so namreč odprli več-
je, modernejše in lepše pro-
store svoje tiskarne. 

Kar deset let je Tiskarna Pe-
trič prebivala v utesnjenih 
prostorih, kjer je bilo - kot 
pravi direktor Brane Petrič -
več entuziazma kot strojev in 
prostora za primerno delo. Tr-

do in uspešno delo se je obre-
stovalo in tiskarna je pred pe-
timi leti kupila zemljišče na 
Tovarniški ulici. Na tej loka-
ciji je zrasel sodoben poslovni 
objekt, kjer je kar trikrat več 
prostora kot v prejšnjih pro-
storih. Tu bo delalo trinajst 
zaposlenih delavcev, ki jim 
pomaga tudi nekaj zunanjih 
sodelavcev, direktor pa je ob 
odprtju novih prostorov spre-
govoril tudi o tem, da bi naj 

tiskarna kmalu ponudila vsaj 
še sedem novih delovnih 
mest. 

Okrog sto zbranim je spre-
govoril tudi konjiški župan 
Janez Jazbec in ob tem pouda-
ril, da sta za občino pomem-
bna tako uspešno gospodars-
tvo, kot tudi ekološka zavest -
ob tem je zaposlenim in vods-
tvu tiskarne čestital, ker uspe-
šno prispeva k obojemu. 

A. Mr. 

Pogodbe so šle za med 
Tudi največji optimisti niso pričakovali, da bo v enem samem dnevu zmanjkalo 

stanovanjskih pogodb za varčevanje, V Banki Celje so še v ponedeljek z ju t ra j računali, da 
bodo pogodbe sklepali kakšnih pet dni, a je bilo že zgodaj popoldne vsega konec. 

Razlog je najbrž v tem, da so banke letos imele na voljo za polovico manj pogodbenih pravic 
kot lani. Banka Celje je, na primer, tokrat dobila le 1902 lota, lani pa jih je imela kar 8.000. 
»Ljudje so očitno ugotovili, da lahko z varčevanjem pridejo do sorazmerno ugodnega posojila, 
dodatna spodbuda pa je najbrž tudi državna premija,« meni direktor sektorja za poslovanje s 
prebivalstvom v celjski banki Dušan Ilovar, 

Banka Celje je podpisovala pogodbe v vseh svojih poslovnih enotah. Največ je bilo zanimanja 
za petletno varčevanje s pravico do desetletnega ugodnega stanovanjskega posojila, tako da so 
morali večino desetletnih pogodb spremeniti v petletne. JI 

Jesen certifikatov 
v Sloveniji dela že tretj ina 

delavcev v certificiranih 
družbah, tako da glede ka-
kovosti prav nič ne zaostaja 
za Evropsko uni jo in ima v 
primerjavi z ostalimi drža-
vami v tranziciji tudi večje 
možnosti za vstop vanjo, je 
na nedavni letni konferenci 
celjske območne gospodar-
ske zbornice o kakovosti 
poudaril predsednik GZS 
Jožko Čuk, 

Okrog šestdeset udeležen-
cev razprave iz različnih gos-
podarskih družb celjske regije 
je na konferenci govorilo o 
uvajanju standardov ISO 9000 
in 14000, poslovni odličnosti 
in o izkušnjah, ki jih imajo s 
sistemom kakovosti v posa-
meznih podjetjih. Predavanja 
o tem so pripravili Janez Sev-
šek iz Uniorja, Zlatko Pavčnik 
iz Tima, Renato Fijavž iz Emo 
Orodjarne in Boris Štefančič 
iz Biterma. Podjetja v celjski 
regiji so v primerjavi z ostalo 
Slovenijo z uvajanjem sistema 
kakovosti začela sicer pozno. 

vendar je danes število certifi-
ciranih že zelo veliko, pred 
ostalimi regijami pa je pri 

uvajanju standardov za sistem 
ravnanja z okoljem. Anketa, 
ki jo je v poletnih mesecih 
opravila celjska zbornica je 
pokazala, da tam, kjer že ima-
jo certifikat, resno razmišlja-
jo tudi o izpolnitvi kriterijev 
za poslovno odličnost. JI 

Predsednik GZS' Jožko 
Čuk se je minuli teden sestal 
tudi z laškimi gospodarstve-
niki, ki pa, žal, od pogovora 
niso imeli kakšnih večjih 
koristi. Namesto obljub ali 
vsaj pojasnil so pretežno 
poslušali o zgodovini svo-
jega mesta, državni stati-
stiki in obetavnih možno-
stih za vstop v Evropsko 
uni jo . Da je bistvena izo-
brazba in naložbe, pa so 
tako ali tako vsi vedeli, le 
tega ne, kako si to privošči-
ti ob sedanj i gospodarski 
polit iki v državi . (BoJ) 

B A R O M E T E H 

Inezo uspešna 
v štorski Inexi pričakuj! 

jo. da bodo v tem letu izdela 
li preko 90.000 ton jekl̂  
kar je za polovico več kot' 
preteklem letu. Tolikšni 
proizvodnjo so nazadnjl 
imeli leta 1993. ^ 

Grodis praznuje 
Celjsko podjetje Gradi 

bo v četrtek, 30. novembr^ 
proslavilo 55 let delovanji 
Obletnico bodo obeležili; 
podelitvijo certifikata kako 
vosti ISO 9001. ^ 

Skromen ] 
obisk 

v soboto popoldne se je 
velenjski Rdeči dvoraj 
končala razstava tretjega re 
gijskega srečanja gospo 
darstva Zgornje Savinjsk 
in Šaleške doline. Okro 
šestdeset podjetnikov i] 
obrtnikov je prikazalo vrsti 
izdelkov visoke kakovosti 
ki jih večinoma prodajajo' 
tujino, ali pa gredo v izvoz 
kot sestavni deU večjega iz 
delka. Razstava je bila iz 
vrstna priložnost za izme' 
njavo izkušenj, navezavo 
stikov ter prodajo izdelkov' 
vendar so bili številni raz 
stavljavci neprijetno prese^ 
nečeni nad želo skromnini 
obiskom. Pravih razlogov ni 
omenjal nihče, ugibali pa 
so, da je bila tokratna ne-
zainteresiranost poslovnil 
partnerjev in občanov t e | 
območja posledica razlif 
nih okoliščin - od lokaln 
predstavitve razstave di 
konkurenčnosti večjih, uv( i 
Ijavljenih sejmov. ^ 

Nagrade 
Avgusta Kuharjo' 
Zveza društev varnostnil 

inženirjev Slovenije je vče 
raj v Velenju ustanovili 
Zbornico varnosti in zdravji 
pri delu, v okviru posveta, na 
katerem so predstavili za 
ključke Phare projekta o raz 
voju slovenskega sistem; 
zdravja in varnosti pri deli 
ter zahteve EU v zvezi z ure 
janjem tega področja v skla 
du z njihovimi direktivami 
pa so podeUli tudi letošnjf 
nagrade in priznanja funda 
cije Avgusta Kuharja. Mei! 
osmimi dobitniki sta tutij l 
Breda Djordjevič in Andreji 
Špiler iz Društva varnostnilil 
inženirjev Velenje. i 

Razvijanje 
ženskega | 

podjetništva 
Sekcija podjetnic celjsK< 

regije je na jutr išnjo sejf 
odbora povabila direktori 
co Podjetniškega centra ẑ  
malo gospodarstvo mag 
Zdenko Kovač. Predstavilj 
jim bo strategijo in predvi 
dene aktivnosti za vzpotJ; 
bujanje in razvijanje žefl; 
skega podjetništva pri naS; 
Celjske podjetnice s" 
prejšnji teden pripravil^ 
tudi zelo dobro obiskan^ 
delavnico, na kateri je 
plomirana estetičarka An̂  
Nuša Kneževič govorila " 
poslovnem komunicira* 
nju. JI,J^' 



GOSPODARSTVO • 
Atomske se preoblačijo 

Nova blagovna znamka naj bi privabila vec tujih gostov-Zabavni park Aqualuna do maja prihodnje leto 

j v Zdravilišču Atomske to-
plice so zadovoljni z letošnjo 
jezono, v kateri so dosegli 

nekaj rekordov - 26. juli-
jj so imeli največ nočitev v 
jgodovini zdravilišča, po no-
(jtvah pa je bil rekorden tudi 
0 avgust. Letos so povečali 
ludi delež tujih gostov, ven-
dar s številkami še niso zado-
voljni. Ker so prepričani, da 
marsikaterega tujca, ki v teh 
Itrajih še ni bil, odvrača pred-
vsem tisti »atomski« v imenu 
zdravilišča, so se odločili, da 
se začno tržiti še pod drugo 
blagovno znamko. 

»Ime, ki ga bomo obeloda-
lili 8.decembra, po seji nad-
jornega sveta naše družbe, bo 
najbrž marsikoga presenetilo,« 
neni direktor zdravilišča 
Zdravko Počivalšek in doda-
ja, da tudi sicer pripravljajo 
jovo poslovno filozofijo. Ana-
Ize so namreč pokazale, da 
iia zadnja leta v primerjavi z 
jstalimi naravnimi zdravilišči 
število nočitev in kopalcev v 
fttomskih toplicah začela ne-

koliko upadati. »Razlogov za 
to je več,« ugotavlja Počival-
šek. »V tem času so ostala 
naravna zdravilišča naredila 
zelo pomembne korake na-
prej, Slovenci so začeli zopet 
množično letovati na hrvaš-
kem morju, pa tudi daljša po-
tovanja niso več tako draga 
kot nekoč. S konkurenčnimi 
cenami ali pa s še bolj bogato 
vsebino za enako ceno nam je 
sicer uspelo zaustaviti nega-
tivne trende, saj smo število 
nočitev v primerjavi z lani 
povečali za 15 odstotkov. Zdaj 
želimo spremeniti tudi struk-
turo gostov. Letos je delež tuj-
cev znašal 13 odstotkov, ven-
dar smo se odločili, da ga 
bomo povečali na najmanj 30 
odstotkov. Ker že dlje časa 
ugotavljamo, da tujce odbija 
ime zdravilišča, smo se odlo-
čili za spremembo. Naše stro-
kovne službe so zato skupaj z 
zunanjo agencijo napravile ana-
lizo in predlagale novo bla-
govno znamko, ki bo združe-
vala vse tisto, kar imamo tu-
kaj. To so zdravje, dobro po-
čutje, neokrnjena narava in 

tradicija okolja, ki temelji na 
lekarni v OUmju. Temeljito 
bomo prenovili tudi celotno 
podobo, vendar ne samo na 
papirju in z novimi oblačili 
osebja. Gre predvsem za spre-
membo odnosa do gostov in 
za ponudbo, ki bo v vseh svo-
jih delih, to je bivanju, zdrav-
ljenju in kulinariki, še bolj 
tradicionalna. To bo ključno 
za poslovanje v naslednjem 
letu in v tem se bomo razliko-
vali od ostalih.« 

V Atomskih toplicah si veli-
ko obetajo tudi od novih baze-
nov in spremljajočih objek-
tov, ki so jih konec septembra 
začeli graditi na območju sta-
rih bazenov in bodo dokonča-
ni do konca maja prihodnje 
leto. Termalni park, poime-
novan Aqualuna, bo obsegal 
blizu tri hektare in bo, kot 
pravi Zdravko Počivalšek, edini 
v Sloveniji, ki bo na tako majh-
nem prostoru imel toliko vod-
nih atrakcij. V prvi fazi bodo 
zgradili 1.900 kvadratnih me-
trov vodnih površin z dvema 
otroškima in enim relaksacij-
skim bazenom, posebnost bo 

tako imenovani adrenalinski 
del s številnimi tobogani, ob 
vhodu bodo še trgovina, resta-
vracija in prireditveni prostor, 
ki bo sprejel do tisoč obisko-
valcev Naložba je vredna 650 
milijonov tolarjev in naj bi se 
povrnila v sedmih letih. 

Z izgradnjo termalnega par-
ka je povezana tudi uvrstitev 
delnic Atomskih toplic na ljub-
ljansko borzo. Vodstvo druž-
be je sprva načrtovalo, da bo 
njihova delnica pričela na pro-
stem trgu kotirati že letos, 
vendar so se odločili, da se bo 
to zgodilo šele v drugem ali 
tretjem tromesečju prihodnje-
ga leta, ko bodo tudi z novo 
naložbo lahko zagotovili so-
lidnejšo vrednost delnice. Naj-
večji posamični lastnik Atom-
skih toplic so Slovenske že-
leznice, ki pa bodo svoj 28-
odstotni delež prodale. SFM 
(Slovenian Found Manage-
ment) ima 12 odstotkov del-
nic, Kapitalska družba 20 od-
stotkov, fizične osebe 21 od-
stotkov, preostanek lastniš-
tva pa je v rokah odškodnin-
ske družbe in pidov. 

»Res je zadnji čas, da naredi-
mo nekaj novega, saj se kopa-
lišče pri kampu ni spremenilo 
že več kot dvajset let,« je pre-
pričan Počivalšek. »Doslej sd 
mnogi menili, da je slabost 
zdravilišča v tem, da je na 
dveh lokacijah, vendar v vods-
tvu družbe menimo, da je prav 
to naša prednost. Ločili bomo 
mirnejši del zdravilišča od ti-
stega, kjer pričakujemo večjo 
živahnost. Gostom, ki bodo 
pri nas nastanjeni, bodo na-
menjene Terme, za dnevne obi-
skovalce pa bo termalni park. 
Želimo, da bi Atomske topli-
ce spet postale dnevno kopa-
lišče za Maribor, Celje in del-
no tudi za Zagreb, kar so ne-
koč že bile.« 

JANJA INTIHAR 

Zdravko Počivalšek 

Prijazni do sosedov 
IM Laško odslej po strogih kriterijih standarda ISO 14001 - Naslednji cilj poslovna odličnost 

Predsednik Gospodarske 
boiTiice Slovenije mag. Jož-
to Čuk in direktor sloven-
ikega predstavništva BVQI 
nag. Zoran Lekič sta prejš-
iji teden v navzočnosti šte-
/ilnih predstavnikov iz gos-
)odarstva in političnega živ-
jenja Laškega Tovarni izo-
acijskega materiala podeli-
a potrdilo o skladnosti siste-
na ravnanja z okoljem v 
em podjetju s standardi ISO 
14001. 

Že z uvajanjem standardov 
io v Timu občutno izboljšali 
azmere, saj so v primerjavi z 
etom 1998 za 30 od.stotkov 
^manjšali količino nevarnih 
'dpadkov, skoraj v celoti so že 
ivedli ločeno zbiranje odpad-
kov ter bolje uredili skladišče 
>evarnih odpadkov in postop-
ke za njihovo uničenje. V to-
'arni so zmanjšali porabo elek-
riČne energije, manjša pa sta 
Mi hrup in onesnaženost od-
padnih voda. Pri ravnanju z 
'koljem so si zadali še nekaj 
irugih nalog, med drugim tu-
'i ureditev kanalizacijskega in 
'odovodnega omrežja. 
»Delati hočemo v zdravem 

^kolju, biti prijazni do sose-
dov, dosledni pri izpolnjeva-
nju zagotovil kupcem in učin-
koviti gospodarji,« je poudaril 
lirektor Tima Gregor Tratnik 
^ dodal, da pridobitev certifi-
^ta ne pomeni le potrditev 
njihovih dosedanjih prizade-
'^nj na področju kakovosti in 
'^vnanja z okoljem, ampak je 
l̂ di spodbuda za naprej. Na-
M n j i cilj podjetja je namreč 
^polnitev kriterijev za sloven-
'"̂ o oziroma evropsko nagra-
do za poslovno odličnost. 

V Timu imajo letos zelo do-
bre poslovne rezultate, saj so 
kljub ukinitvi programa opre-
me in montaž ter precejšnjemu 
povečanju cen surovin že v 
desetih mesecih dosegli 94 od-
stotkov načrtovanega prihod-
ka. Samo v oktobru so prodali 
za 570 milijonov tolarjev iz-
delkpv, kar je za skoraj polovi-
co več kot v enakem lanskem 
mesecu in približno toliko kot 
julija lani, ko je bila prodaja 
zaradi uvedbe davka na doda-
no vrednost rekordna. Prodajo 
embalaže, ki jo zadnje mesece 
delajo v štirih izmenah in zato 
že razmišljajo o naložbah v 
razširitev zmogljivosti, so v pri-
merjavi z lani povečali za 40 
odstotkov, prodaja termoizo-
lacij se je na račun večjega 
izvoza na jugovzhodne in za-

hodne trge povečala za slabo 
desetino, pri prodaji hidroizo-
lacij pa so prav tako zaradi 
večjega izvoza zabeležili 17-
odstotno rast. »Letošnji rezul-
tati kažejo, da smo na dobri 
poti pri uresničevanju naše že-
lje, to je postati največji in 
najuspešnejši slovenski proi-
zvajalec izolacijskih materia-
lov in embalaže, ki bo uspešen 
tudi v tujini,« pravi Tratnik. 

JANJA INTIHAR 
Foto: GREGOR KATIČ 

Certifikat kakovosti ISO 14001 je direktorju Tima Gregorju 
Tratniku (levo) podelil predsednik GZS Jožko Čuk. 

FINANCE 

Vrednostni papirji deinišicih družb 

Vrednostni papirji investicijsicili družb 

Tecajnica 

Borxniindelcsi 

Era odpira Supermaricet Zreče 
Predsednik uprave Ere Gvido Omladič in direktor Dra-

vinjskega doma Franc Verdel sta izpolnila obljubo, ki sta 
jo dala pred tremi tedni. Danes, v četrtek, bo namreč v 
Zrečah spet začela delati blagovnica, ki jo je prejšnji 
najemnik Emona Merkur pred dobrim mesecem zaprl, 
zaposlene pa poslal na čakanje. 

V Eri in Dravinjskem domu 
zagotavljajo, da bo v trgovini, 
ki se bo poslej imenovala Su-
permarket Zreče, bolj pestra 
izbira kot je bila pretekla leta. 
Poleg živilskega dela so razši-
rili ponudbo še s tekstilnimi 
izdelki, belo tehniko, akusti-
ko, papirnico, kozmetiko ter s 

športnim in otroški progra-
mom. Direktor Dravinskega 
doma Franc Verdel je pove-
dal, da bo v supermarketu spr-
va delalo 28 ljudi, med njimi 
pa bo zagotovo najmanj polo-
vica tistih delavcev, ki so v 
trgovini delali že prej. Vzeli bi 
jih še več, vendar se niso prija-
vili na razpis. »Delovna mesta 
smo zato zapolnili s trgovci iz 
našega podjetja, vendar priča-
kujemo, da so bo prijavil še 
kakšen od delavcev Emone Mer-
kurja,« meni Verdel. JI 



• KULTURA 

Prešernovanja za 
doktorja Fig îga 
Ob jubileju, 200-letnici rojstva največjega slovenskega pesnika, nekaj 

prireditev tudi na Celjskem 

Slovenci smo si za svoj kulturni praz-
nik izbrali 8. februar, dan, ko je pred 151 
leti umrl največji slovenski pesnik dr. 
France Prešeren. Dolgo, vse do letos, ko 
praznujemo 200-letnico njegovega rojs-
tva, je trajalo, da smo vendarle pomislili, 
kako si tudi dan njegovega rojstva zaslu-
žil kanček pozornosti. Morda več kot 
obletnica smrti, saj je konec koncev poet 
ob mokrocvetečih, s solzami in izdihljaji 
pojenih, vil vence upov in optimizma, 
premnogokrat pretkane z nagajivo rado-
živostjo. 

Prešernovanja širom Slovenije so z napo-
vedjo sofinanciranja prireditev skušali 
vzpodbuditi tudi v ministrstvu za kulturo, 
vendar je njihov tokratni razpis - vsaj po 
rezultatih sodeč - med kulturniki na Celj-
skem ostal bolj kot ne neopažen. Kot da 
smo se Slovenci navadili praznovati njego-
vo smrt, idej, kako počastiti njegovo rojs-
tvo, pa četudi gre za jubilejni dve stoletji, pa 
nam manjka. Ali pa, kot da so morda 
kulturniki tako vdano sprijaznjeni z večno 
zadrgnjeno in prej prazno kot polno kultur-
niško malho, da v dobre namene razpisa 
niso kaj dosti verjeli... 

Na Celjskem bomo tako prešernovanj 
deležni bolj za vzorec; ponekod več, dru-
god manj - zadnje dni pa so se prijaznega 
doktor Fig-figa, ki se je znal več kot poldru-
go stoletje nazaj, podobno pa velja tudi za 
vse kasnejše generacije, prikupiti tudi najm-
lajšim, spomnili tudi v neinstitucionalnih 
kulturniških logih, kjer zna 3. december 
občinstvu minevati v prav posebnem 
vzdušju. Za pokušinjo dva, trije tovrstni 
poskusi, ki pa se ne bodo dogajali v krajih 
vzdolž Savinje, Dravinje ali Voglajne, pač pa 
v beli Ljubljani. Razstavi Pevec ne bogat, al 
sloveč, ki jo bo ob pesnikovem jubileju v 
Narodnem muzeju Slovenije odpri pred-
sednik države Milan Kučan, bodo v Zmajč-
kovem butiku na pot spekli prav posebno 

torto z 200 svečkami. V KUD France Preše-
ren, v ljubljanskem Trnovem, kraju za pe-
snika prav posebnega pomena, pa se bodo 
med 1. in 8. decembrom zvrstile številne 
prireditve; med njimi gledališke srednješol-
ske improvizacije Prešerna šila, pa Sobota-
že zmaja Franceta, »frajgajstovska« rekon-
strukcija izgubljene Prešernove poezije ali 
kvantarije na Prešerna z Radkom Poličem 
in za zaključek Odštekani Prešeren z vse 
sorte prešernimi izvajalci, ko bo slišati Vrbo 
v rap izvedbi. Kam v rockovski preobleki, 
Zdravljico s pridihom jazza in Krst pri Savici 
z raverskimi podtoni... 

Prešerno leto 2000 
v ministrstvu za kulturo so že pred 

meseci pozvali slovensko institucionalno in 
ljubiteljsko kulturo, naj obletnico pesniko-
vega rojstva počasti tako, da odpre svoja 
vrata za kar največ obiskovalcev. 

Skupno slovesnost ob 200-letnici rojs-
tva dr. Franceta Prešerna in Antona Mar-
tina Slomška pripravljajo v Mestni občini 
Celje v ponedeljek, ob 19.30 uri, v veliki 
dvorani Narodnega doma. Slavnostna go-
vornica bo slavistka Božena Orožen, do-
bitnica letošnjega zlatega celjskega grba, 
v kulturnem programu pa bodo nastopili 
Mešani pevski zbor Celjskega pevskega 
društva z dirigentom Matevžem Gorši-
čem, člani Ljubiteljskega gledališča Te-
harje, dijaki L Gimnazije v Celju, gojenci 
celjske in velenjske glasbene šole ter 
profesorica klavirja Larisa Čanji. 

Povabilu k 3. decembru, dnevu odprtih 
vrat slovenske kulture, so se s Celjskega 
odzvali v Muzeju novejše zgodovine Celje, 
kjer v nedeljo med 14. in 18. uro vabijo k 
ogledu razstav Živeti v Celju in Mamut v 
Hermanovem briogu, v Fotografskem ate-
ljeju Josipa Pelikana v Razlagovi ulici pa 
bodo obiskovalci lahko obujali spomine ob 
ogledu razstave Celje, ki ga ni več. Zvečer 

ob 19.30 uri v družbo s Shakespearovim 
Kraljem Learom vabi ansambel SLG Celje. 
V Zavodu za kulturo Žalec bodo v nedeljo 
med 10. in 17. uro odprli vrata Savinove hiše 
z galerijo savinjskih umetnikov, Doreta Kle-
menčiča Maja in Savinove spominske sobe, 
ob 15. uri bo brezplačna otroška kinopred-
stava, v ponedeljek ob 19. uri pa osrednja 
občinska slovesnost ob 200-letnici Prešer-
novega rojstva. 

V založbi Pasadena so skupaj z mini-
strstvom za kulturo ob pesnikovem jubi-
leju pripravili tudi posebno internetno 
stran (www.preseren.net), kjer je na 
enem mestu mogoče najti vse Prešernove 
biografske podatke, opis njegovega življe-
nja, dobe, v kateri je živel, portrete in 
podatke o njegovih sodobnikih, obsežen 
izbor upodobitev znanih slikarjev, časov-
ni trak njegovega življenja,... Del svetov-
nega medmrežja so njegove Poezije, zna-
ni domači in tuji umetniki (tudi Vanessa 
Redgrave) pa nam recitirajo njegove sti-
he. Preizkusite se lahko v kvizu, pobrska-
te med njegovimi upodobitvami na de-
narju ali pa prisluhnite izboru Prešerno-
vih uglasbitev v izvedbi Kreslina, Predina 
in Breclja. 

Povabilu ministrstva za kulturo so se 
odzvali tudi v Mestni galeriji Riemer v 
Slovenskih Konjicah, kjer vabijo v jutri, v 
petek ob 18. uri na svečano akademijo ob 
200-letnici pesnikovega rojstva, v avli ko-
njiškega kulturnega doma pa nocoj, v četr-
tek, ob 18. uri pripravljajo likovno-literarni 
večer Veliki pesnik v naših očeh. Ljubiteljski 
kulturniki iz Žič pripravljajo v soboto ob 19. 
uri v krajevnem Domu kulture srečanje 
sedanjih in bivših domačih gledaliških igral-
cev, s kulturnim programom pa bodo pro-
slavili tudi 103. obletnico svojega društva. V 
kulturnem domu na Stranicah pripravljajo 
literarni večer v nedeljo ob 15. uri, Skomar-
ska hiša nad Zrečami pa vabi na literami 
večer čez dobrih štirinajst dni, 16. decem-
bra, ob 18. uri. Srečanje malih vokalnih 
skupin pripravljajo v Rogatcu v domačem 
kulturnem domu v soboto ob 17 uri, prav 
tako koncertu glasbenih skupin pa bodo v 
nedeljo ob 15. uri lahko prisluhnili v Kostriv-
nici. Ševilčno še največ prešernovanj so s 
Celjskega pripravili in se z njimi odzvali 
povabili ministrstva za kulturo v Šentjurju, 
vendar pa so jih raztegnili v daljše časovno 
obdobje; vse od sredine oktobra naprej. 

Naj leto 2000 le ostane prešerno, vse do 
svojega konca. 

IVANA STAMEJČIČ 

ZAPISOVANJA 
Ena nič za Niicoio Teslo 

Sliši se zelo lepo. Ušesom 
prav prija. Ni kaj! Slovenska 
država bo poskrbela za svoje 
telekomunikacije. Za razvoj 
telekomunikacij. Omrežja. 
Povezav preko raznoraznih 
linkov. Superl Tako zelo bo 
poskrbela, da je v ta namen 
pripravljena postaviti celega 
ministra. Vsekakor zelo hva-
levredno. In nujno. Zelo nuj-
no. Ker, končno, naj si še tako 
zelo umišljamo, kako smo na 
področju telekomunikacij tik 
za petami razvitemu svetu, 
vsakokratna in vsakodnevna 
praksa nas po hitrem postop-
ku prizemlji. Še hitreje kot bi 
želeli. In v vsakem primeru 
hitreje kot bi si v resnici sploh 
želeli. Na področju telekomu-
nikacij smo resnici na ljubo še 
zelo bosi. Revni. 

Menda je pomemben že 
sam namen. Res je. Se stri-
njam. Tako kot je na olimpij-
skih igrah menda dovolj le 
sodelovati, ne pa tudi zmaga-
ti. Toda za zmago bi nekateri 
tudi ubijali. Ne le Tonya Har-
ding. Verjetno tudi Nancy Ke-
riggan. Če ne drugih, pa sebe. 
Torej; Coubertainovo načelo je 
le še stvar zgodovine. Zgodo-
vinskega spomina in spomin-
skih albumov za naše vnuke. 
Tako kot je namen le še sreds-
tvo za zavajanje. Za prikriva-
nje lastne nesposobnosti. In 
nič drugega. Kar pomeni, da 
namen nove vlade ni več do-
volj. Da je namen le predvolil-
na obljuba. In nič več. Zani-
majo nas rezultati. Zanima 
nas zmaga. Zanima nas kon-
kretna uporaba. Konkreten 
vstop v elektronsko Slovenijo. 
In življenje v njej. Ki si ga brez 
telekomunikacij ne gre pred-
stavljati. Brez delujočih teleko-
munikacij, da ne bo pomote. 
Živeti s telekomunikacijami, 
ki dejansko delujejo. Ki so do-
stopne vsakomur In vedno. 
Ki niso odvisne od manjše plo-
he. Od vetra. Od narave. Ali 
bognedaj od rahlo okajenega 
operaterja, ki zavoljo viška 
maliganov ni sposoben ločiti 
rdeče od modre žice. Od vods-
tva vodilnega telekomunika-
cijskega operaterja, ki raču-
nalniški mrk na lastnem siste-
mu rešuje na plečih svojih na-
ročnikov, ki v primeru okvare 
računalniškega sistema, pose-
ga po tako zelo nemoralnih 

metodah, kakršna je tista, | 
seje zgodila sredi avgusta; 
je računalnik stavkal kak^ 
teden dni, smo lahko bn 
plačno telefonirali, surfali. 
Naivneži! Tako smo mislil 
dokler nam niso poslali rai 
na, v katerem so tisti ted 
prav tako računali, na p 
met. Pač glede na povprei 
porabljenih impulzov. Dok 
za o uporabi telekomunikac 
skih storitev vam ne more ni 
če ponuditi. Prisiljeni ste pl 
čati račun. In pika. Ker v m 
protnem primeru vas ba 
odklopili. Pa naj nova vlat 
postavi deset ali sto ministn 
za telekomunikacije. Sprem 
nilo se ne bo nič. Ali pd 
Morda vam bo novo ministn 
tvo omogočilo dostop do ints 
neta takoj, ko boste prijem 
napako ali okvaro. Mark 
vsaj v enem ali dveh dneh 
Danes lahko čakate tudi tede 
dni. In si nič ne morete. Kt 
vas lahko odklopi že en sa i 
pijani operater Škode, ki s 
jo utrpeli, ker vam ni bi 
omogočeno polati mejla, 
nihče ne bo povrnil. Ali pl 
Ker imamo novo ministrsm 
In novo vlado. Ki bo meii 
na področju telekomunikŠi 
napravila red. Bomo videli. 

Ali pa bomo še naprej teh 
do pošte in tam pošiljali fd 
Ga skušah poslati, pardon, 3 
gospa za šalterjem ne zna ^ 
slati faksa. Oprostite, na pol 
je nova. Šele kakšen teden ^ 
je tam. V času bivše vlade je 
ni bilo. Okay. Oprostimo! 
pa je iz novih časov. In se še 
naučila. Čez mesec dni bo i 
drugače. Gospa se bo nauk 
pošiljati fakse, kijih bomo p' 
poteni tja nosili, ker spet ne 
funkcioniral internet. Usp 
bomo pa merili po številu fa 
sov na uro, ki jih bo usp. 
poslati ta nova gospa. Brav^ 
Smo že v elektronski dobi. 

Piše: TADEJ ČATER 

Otroški svet umetnosti 
v galeriji Grad v Slovenski 

Bistrici so nedavno odprli 
razstavo likovnih del pred-
šolskih in šolskih otrok iz 
23 držav sveta, med drugim 
tudi Kitajske, Indije ter ZDA. 
Razstavo je postavil Mihailo 
Lišanin, urednik revije Li-
kovni svet, ki je likovna dela 
slovenskih otrok predstavil 
tudi v Kulturnem centru Ru-
žinovo v Bratislavi. 

Razstavo na temo »Preše-
ren in ilustracije Prešernove 
poezije« je prejšnji teden ot-
vorila slovenska veleposlani-
ca na Slovaškem Ada Slivnik, 
ob tej priložnosti pa je v kul-
turnem programu nastopila 
tudi Mojca Majcen s plesno 
točko iz predstave Tri. Sestre, 
v koreografiji Igorja Jelena. 
Razstavljena so bila dela mla-
dih umetnikov, starih med šti-
ri in petnajst let. Otroške ris-
be, med katerimi je tudi nekaj 
nagrajencev natečaja, na nek 
način odražajo podobo sveta 
v očeh najmlajših. Sočasno z 
razstavo na Slovaškem je bila 
odprta tudi mednarodna raz-
stava na temo »Konj« v ru-
skem mestu Samara. Že jutri 
bo na ogled v Osijeku na Hr-

vaškem, v ponedeljek, 4. de-
cembra, v moskovski Osred-
nji otroški knjižnici (tema: 
Prešeren) ter 14; decembra v 
francoskem glavnem mestu 
Parizu, kjer bo prosta tema. 

Bo.J. 

Smarcane dušijo knjige 
v Šmarju pri Jelšah se pri-

pravljajo na začetek gradnje 
prizidka Občinske matične 
knjižnice. Pred dvema de-
setletjema odprta knjižnica 
je bila s pet tisoč knjigami 
med najsodobnejšimi, danes 
pa je drugače. 

Na površini 220 kvadratnih 
metrov imajo trenutno nič 
manj kot 33 tisoč knjig, zato 
so nujni večji prostori. Glavni 
projekt širitve knjižnice s pri-
zidkom je izdelan, v občin-
skem proračunu pa je letos za 
začetek na voljo 25 milijonov 
tolarjev. Zaradi zamude s pro-
jekti ter festivala Aritas bo 
začetek gradnje v drugi polo-
vici prihodnjega leta. 

Pri reševanju prostorske 
stiske knjižnice želijo oziro-
ma morajo hkrati rešiti prob-
lem preutesnjenega radia Šta-
jerski val, ki domuje v isti 
stavbi. Tako nameravajo za 
potrebe šmarskega radia ku-
piti objekt bivše trgovine Mer-
catorja-Jelše Živila, pri čemer 
bi eno etažo kupil radio ter 
drugo občina, ki bi mu jo nato 
oddala v najem. Občinski svet 
je že odločil, da bodo poiskali 
nadomestne prostore za ra-
dio skupaj, v tem tednu pa 
bodo rekh zadnjo besedo še 
na skupščini delničarjev ra-
dia. 

Obstoječi prostori radia so v 
občinski lasti ter jih namerava-
jo uporabiti za potrebe širitve 

knjižnice. Za knjižnico, pov 
čano z radijskimi prostori tj 
prizidkom, bi tako pridobj 
dodatnih 600 kvadratnih m' 
trov, s čimer bi zadostili slf 
venskemu standardu glede i 
število prebivalcev. Investicj 
bo zahtevala približno 80 m« 
jonov tolarjev, v glavnem ^ 
gradnjo prizidka. Pri tem kai] 
didirajo za denar iz ministP 
tva za kulturo, od koder prî ž 
kujejo letos 8 milijonov. Siĉ  
pa so v Ljubljani pripravlj^^ 
plačati največ 40 odstotke 
vrednosti investicije. j 

Občinska matična knjižni' 
deluje za območje vseh šest 
občin Šmarskega ter ima 
posojevaUšča v vseh občin^^ 

BRANE JERANÎ  

http://www.preseren.net


KULTURA 
^Stanovsko 
priznanje za 
življenje v 

Celju 
Med dobitniki letošnjih Mur-

liovih priznanj sta tudi etnolo-
ginja, kustosinja Muzeja no-
vejše zgodovine Celje Tanja 
Hoženbergar Šega in etnolog 
Vito Hazler, pred leti kustos 
2avoda za varovanje naravne 
in kulturne dediščine Celje. 

V Slovenskem etnološkem 
iruštvu so si za čas vsakolet-
nega podeljevanja svoje sta-
novske nagrade in priznanj 
izbrali obdobje, ko so vsi pri-
delki v kašči, vino pa posprav-
ljeno v kleti. Ob pregledu le-
tošnje etnološke letine širom 
Slovenije, so v društvu prejš-
nji teden podelili svoje najviš-
je priznanje, Murko vo nagra-
do, dr. Mariji Stanonik, med 
dobitnike treh priznanj, poi-
menovanih po mednarodno 
uglednem slavistu in etnolo-
gu, pa sta se uvrstila tudi dva 
strokovnjaka s Celjskega. 

Tanja Roženberger Sega si 
je Murkovo priznanje prisluži-
la za odlično predstavitev uli-
ce obrtnikov v sklopu stalne 
razstave Muzeja novejše zgo-
dovine Celje Živeti v Celju, ki 
jo dopolnjujejo številni prikazi 
dela celjskih obrtnikov izpred 
desetletij. Vito Hazler pa je 
dobitnik Murkovega prizna-
nja za svoje, tudi v evropskem 
okviru izjemno knjižno delo 
jPodreti ali obnoviti? Zgodo-
•vinski razvoj, analiza in model 
eaiološkega konservatorstva na 
Slovenskem. IS 

Zvezdice v tolažbo 
Po premieri igre Borisa A. Novaka V ozvezdju postelje 

Za na jmla j še gledalce so v 
ce l j skem SLG namesto napo-
vedanega Milnovega Medve-
da Puja pred tednom pre-
mierno uprizori l i igrico so-
dobnega s lovenskega knj i -
ževnika, prevajalca in uni-
verzi te tnega profesorja Bori-
sa A. Novaka V ozvezd ju 
postelje (1983). Že preverje-
no stvari tev pr i l jub l jenega 
mojs t ra »vserimja« je tokrat 
ob sodelovanju dramaturgi -
n j e in lektorice Tine Kosi 
postavil na oder njegov knji-
ževniški kolega in režiser 
Vinko Moderndorfer . 

Avtor ponuja mladim gle-
dalcem vselej vznemirlj ivo 
možnost domišljijskega poto-
vanja v vsemirje skozi okvirno 
zgodbo o deklici Ani, ki se 
pred spanjem izpove svojim 
trem lutkam o težavah, ki so ji 
jih minulega dne povzročili 
nasilni fantič, pohlepni slado-
ledar in brezčutni paznik v 
parku. V njenem snu se raz-
maknejo stene tesne sobice v 
vsemirska prostranstva, kjer 
se spopada s podobnimi teža-
vami njena tamkajšnja vrstni-
ca Zvezdana. V ozvezdju mize 
jo ogroža vojaško nasilni in 
napadalni Satelit osvajalec 
93781, v ozvezdju omare jo 
skuša »osušiti« za poslednji 
gram zlatega zvezdnega prahu 

podjetni Nebesni hotelir, v ve-
soljski oazi pa ji ne dopusti 
niti hipa počitka brezdušni Ve-
soljski paznik. Ko se nazadnje 
v ozvezdju postelje Ana in 
Zvezdana srečata in ko posto-
poma premagata strah pred 
neznanim, skupaj spoznata, da 
so težave otrok z odraslimi 
tako rekoč vsemirske. Seveda 
se na koncu Ana znova prebu-
di v svoji domači postelji, kjer 
zaman išče Zvezdano, pomen-
ljivo pa pogreša svojo najljub-
šo lutko, ki ji jo je v sanjah 
podarila. 

Režiser Vinko Moderndor-
fer je domiselno in tenkočut-
no sledil domišljijski pesniški 
igri, ki pa se ne izogiba nevsi-
ljivemu, a poučnemu spozna-
nju, s katerim utegnejo ustvar-
jalci lajšati težave in zadrege 
gledalcev. Dvojno prizorišče, 
plitvo otroško sobo v poudar-
jenem okvirju in razsežno od-
prto vsemirje pod množico 
bleščečih »zvezdic« (kjer se 

pojavljajo domišljijsko preob-
likovani miza, omara, poste-
lja), je lepo in funkcionalno 
zasnoval scenograf Tomaž Ma-
rolt, barvno in krojno domiš-
ljijske kostume je prispevala 
Alenka Bartl, spevno »vsemir-
sko« glasbo in korepeticijo pa 
je dodal Uroš Rakovec. 

Prepričljivo podobo osam-
ljene in »nesrečne« deklice Ane, 
a tudi epizodo zvezdice Zvez-
dine, je ustvarila Barbara 
Krajnc. Njeno zvezdno vzpo-
rednico in prijateljico je z otroš-
ko naivnostjo in radoživostjo 
zaznamovala Barbara Vidovič. 
Anino nekoliko naveličano ma-
mico in epizodo zvezdice Zvez-
done pa je prispevala Barbara 
Medvešček. Troje otrokom zo-
prnih oseb iz sveta odraslih je 
z ostrimi karikaturnimi zama-
hi vojaške nasilnosti, podjet-
niške pohlepnosti in uslužben-
ske brezdušnosti učinkovito 
izrisal Bojan Umek. 

SLAVKO PEZDIR 

Veliko priznanje za 
mladega umetnika 
Celjanu Mihi Alujeviču, di-

p lomiranemu gledališkemu 
in radi j skemu režiser ju, so 
na natečaju Ptujskega gle-
dal išča Mlada d r a m a t i k a 
2000 pred kra tk im podelili 
p r i znan je za prvouvrščeno 
d ramsko delo Črna kralj ica 
Barbara Celjska. 

Na anonimni natečaj, ki je 
bil namenjen avtorjem do tri-
deset let, je pod šiframi pris-
pelo petnajst dramskih del raz-
ličnih avtorjev. Strokovna ko-
misija, ki so jo sestavljali Du-
šan Jovanovič, Nataša Barbara 
Gračner in Jaša Jamnik, izbra-
la tri najboljša besedila. 

Besedili Črna kraljica Bar-
bara Celjska Mihe Alujeviča 
in Pikado Martine Šiljar sta si 
delili prvo mesto. Besedila so 
bila izdana v zborniku Mlada 
dramatika, v prihodnjih letih 
pa so avtorjem ponudili tudi 
možnost uprizoritve v Ptuj-
skem gledališču. 

Miha Alujevič pravi: »Moje 
besedilo je zanimivo za Celje, 
ker zgodba govori o Barbari 
Celjski, soprogi kralja Sigi-
smunda Luksemburškega in 
kraljici Ogrske.« Na začetek 
drame je postavljena Barbari-
na mladost, do prihoda Sigi-
smunda, ki mu je Herman II. 
na Nikopolju rešil življenje in 

v zameno za to je Sigismund 
po smrti prve žene za svojo 
drugo ženo sprejel Barbaro 
Celjsko. »Po virih in legendah 
sodeč je bila zelo izobražena 
ženska, govorila je šest aH se-
dem jezikov, obvladala je ve-
lik del učenosti tedanjega ča-
sa. Ukvarjala pa naj bi se tudi s 
črno magijo. Naslov Črna kra-
ljica pravzaprav izhaja iz mi-
ta, ki kroži po Zagrebu, da je 
na Medvedgradu pri Zagrebu 
častila satana.« 

»Zasnoval sem tetralogijo 
Celjskih žensk. Prvi in četrti 
del sem že zrežiral, to jp Gro-
fica Celjska in Angeli za Vero-
niko, drugi del je Črna kralji-
ca Barbara Celjska, tretji del 
pa je Elizabeta Frankopanska, 
ki je že napisana in bi jo rad 
uprizoril. V vsakem delu se na 
drugačen način ukvarjam z 
umorom Veronike Deseniške.«" 

Miha je za svoje delo prejel 
že nekaj nagrad, vendar mu ta 
pomeni največ: »Drama je pi-
sana v verzih, kar je bil glavni 
adut. Zanimivo je bilo, da mi 
skoraj nihče ni verjel, da sem 
to res pisal jaz. Umetniku je 
nagrada vedno neka spodbuda 
in potrditev, da je na pravi 
poti.« 

SABINA KRANJEC 

Miha Alujevič 

Eno pesem peti 
Veseli večer l judskih pe-

ni in viž z naslovom Eno 
•esem peti je v soboto zvečer 
'rganiziral Sklad za Ijubi-
^Ijske ku l tu rne dejavnost i v 
^delovanju z Zvezo kultur-
|ih društev Šaleške dol ine v 
kulturnem domu v Šoštanju. 
Sodelovalo je deset nastopa-

jočih skupin ljudskih pevcev 
^ godcev, Pritrkovalci iz Ro-
^tca. Ljudski pevci iz Stra-
K Lojzka Jezernik in Malč-
3 Jelen iz Šentilja pri Vele-, 
'î , Obsoteljske slavčice, Ljud-
^̂  p d c i z Gneča pri Mozirju, 
J>Žica Grudnik z Ljubnega, 
^rnovčani s Kozjanskega, Ma-
ja Holcknecht iz Škal, Ljud-
^ pevci iz Luč ter Trio Stari 
'ovenčani iz okolice Šošta-

Peter Podgoršek, amater-
ji igralec in kul turnik iz 

Šmartna ob Paki pa je ves 
večer povezal v prikupno do-
gajanje v domačem okolju ter 
tako požlahtnil večer. 

JOŽE MIKLAVC 

Pritrkovalci iz Rogatca. 

PRIREDITVE 

GLEDALIŠČE 
SLG - Kralj Lear 1. 12. ob 

10.30 za abonma Sred. eko-
nomske šole, 3. 12. ob 19.30 za 
izven (slavnostna predstava ob 
200-letnici Prešernovega rojs-
tva in 50-letnici SLG Celje). 

Dom kra janov Vrbje 2. 12. 
ob 19. uri komedija Ples tatov, 
v izvedbi KPD Savlje Kleče. 

Miklavževe lu tkovne pred-
stave v Hermanovem gleda-
lišču 5. 12. ob 17. uri lutkovna 
predstava Ugani, povej, zapoj, 
izvedba Lutkovnega gledališ-
ča Maribor. 6. 12. ob 17. uri 
lutkovna predstava Šivilja in 
škarjice, izvedba KUD Teater 
za vse, z Jesenic. 

Dom kul tu re Velenje 6. 12. 
ob 16. uri igrica Miklavž pri-
haja, s prihodom sv. Miklavža 
s spremstvom, v izvedbi KD 
Miran Jarc iz Škocjana pri 
Domžalah. 

KONCERTI 
Kulturni center Laško 1. 

12. ob 19.30 koncert akadem-
skega pianista in prof. klavirja 
Željka Vlahoviča iz Zagreba. 

Krčma »Pri Zamorcu« Ce-
lje 30. 11. ob 21. uri koncert 
klaviaturista Stevie the Franca 
- »The Boogie Mana« iz Italije. 

Dvorana Zdravil iškega do-
ma Dobrna 1. 12. ob 20. uri 
koncert Moškega pevskega zbo^ 
ra Dobrna 5. 12. ob 20. uri v 
kavarni hotela Dobrna Miklav-
ževa tombola in ples. 

RAZSTAVE 
Galerija MIK Celje 1. 12. 

ob 17. uri otvoritev slikarske 
razstave Vojka Volavška. Na 
ogled bo do 15. 1. 2001. 

Likovni salon Celje prodaj-
na razstava »Češnje v decem-
bru«, do 23. 12. 

Razs tav i šče K u l t u r n e g a 
centra Laško Dane Hrovat, do 
10. 1. 2001. 

Galerija Velenje Anja Jere-
je, do 13. 12. 

Galerija Velenje razstava Pro-
jekti arhitekturne delavnice. 

Kulturni dom Šent jur raz-
stava slikarskih del Borivoja 
Wudlerja. 

Knjižnica Šent jur likovna 
razstava Petra Vernika. 

Špitalska kapelica na Slomš-
kovem trgu razstava o vlogi in 
pomenu izdelkov domače in 
umetnostne obrti v procesu 
obdarovanja, etnogalerije Ce-
leana. 30. 11. ob 18. uri »Slano 
testo - izobilje in modrost« 

Celjski Stari grad - galerija 
likovnih del mladih - stalna 
razstava iz arhiva revije Likov-
ni svet. Razstava je odprta ob 
sobotah in nedeljah od 11. do 
17. ure, do 1. 3. 2001. 

Galerija Vovk razstava slik 
na steklu Jaglenke Leban, do 
20. 12. 

Muze j novejše zgodovine 
Živeti v Celju, stalna razstava. 
5. 12. od 10. do 11. in od 16.30 
do 17.30 demonstracija obrt-
nika frizerja. 

Stekleni fotografski atelje 
Josipa Pe l ikana , Razlagova 
ulica 5, Celje, ki ga ni več. 

Galerija Borovo Amina Ko-
larič, do 4. 1. 2001.; Galerija 
Otto Ljuban Šega in Zorana 
Jošiča, do 28. 12.; Merx Boris 
Ščetina, do 6. 11.; Avla Splo-
šne bolnišnice »AIDS«, do 10. 
12. 

OSTALO 
Dvorana Plesnega foruma 

Celje 1. 12. ob 20. uri »ročk 
petek«, glasba sedemdesetih z 
D. J. Rudijem Lorenčakom; 2. 
12. ob 11. uri »Slončkov rojst-
ni dan«, plesna matineja za 
otroke, sodeluje Plesni teater 
N-Velenje; 6. 12. ob 19. uri 
potopisno predavanje Robija 
Lebana o Mongoliji. 

Dvorana Kul turnega doma 
Rogatec 30. 11. ob 19. uri 
»Večer Prešernovih romanc«. 

Dom IL slovenskega tabo-
ra Žalec 2. 12. ob 19. uri 
proslava posvečena 200-letnici 
rojstva dr. Franceta Prešerna. 

Savinova hiša v Žalcu 1. 
12. ob 18. uri predstavitev 
pesniškega prvenca »Darova-
nje«, avtorice Alme Maruške 
Sedlar, ob indijski glasbi. 

Avla dvorca v Novem Celju 
2. 12. med 10. in 18. uro 
»adventni sejem« (venčki pri-
čakovanja, božični aranžma-
ji, raznovrstni okraski, suho 
sadje, sadni kruhki...) 

Pod ba lkonom Muzeja no-
vejše zgodovine 2. 12. od 9. 
do 12. ure otroški bolšji se-
jem. 

Orgle niso počivale 
Iztekel se je prvi ciklus or-

gelskih koncertov v Zrečah. 
Lanskoletna pridobitev zreš-
ke farne cerkve, velike orgle 
z dvajsetimi pojočimi registri 
ter 1296 piščalmi (največja 
piščal, C ton v registru Sub-
bas 16', meri okrog 2,5 m, 
na jmanjša , g ton v registru 
Mikstura pa le neka j milime-
trov), letos niso počivale. 

Družina Kolping in domače 
kulturno društvo KUD Vladko 
Mohorič sta organizirala kar 
devet orgelskih koncertov, na 
katerih so se predstavili priz-
nani organisti iz Slovenije, Av-
strije in Hrvaške, pa tudi tisti, 
ki so na tej poti šele nekje na 

začetku. Na vsakem koncertu 
je sodeloval tudi pevski zbor, 
vokalna skupina ali solisti, pre-
težno iz Zreč in bližnje okoli-
ce. Organizatorji že razmišlja-
jo o nadaljevanju ciklusa v 
pomladih mesecih prihodnje-
ga leta. 

Na devetem orgelskem kon-
certu, so se predstavili trije 
mladi organisti Škofijske or-
glarske šole Maribor (ŠOŠ), 
spremno besedo je prispeval 
dr. Štefan A. Ferenčak, v uvod-
nem delu pa so zapeh člani 
mešanega pevskega zbora KUD 
Vladko Mohorič pod vodstvom 
Darinke in Sama Ivačiča. 

O.Č. 
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Ljubezen do glasbe ni dovolj 
Bo konjiška glasbena šola ob petdesetletnici dobila želeno darilo? 

Glasbena šola Slovenske 
Konjice v teh zadnjih no-
vembrskih dneh praznuje 
petdeseto obletnico ustano-
vitve. Ob visokem jubileju 
so pripravili več prireditev, s 
katerimi so pritegnili pozor-
nost. Prav posebnega »dari-
la« pa se nadejajo šele pri-
hodnje leto: tedaj naj bi 
končno dobili tudi nove pro-
store. 

Ze konec mmulega tedna so 
v predverju konjiškega kultur-
nega doma odprli kronološko 
razstavo fotografij, nato pa so 
se v dvorani na koncertu pred-
stavili nekdanji učenci konjiš-
ke glasbene šole, ki sedaj na-
daljujejo glasbeno izobraže-
vanje kot dijaki ali študenti. 
To so: harmonikarji Petra 
Brdnik, Luka Juhart in Marko 
Brdnik, violinist Andraž Te-
hovnik, vokalisti Andreja Ku-
kovič, Aleksandra Tehovnik 
in Samo Ivačič, na klavir so 
igrale Valentina Tehovnik, 
Metka Vivod in Jerneja Vivod, 
s ksilofonom je presenetil po-
slušalce Tomaž Rebernak, na 
pozavno pa je zaigral Matej 
Leskovar. 

Pripravili so še eno slove-
snost, na kateri se predstavlja-
jo še sedanji učenci, in sicer 
kot solisti, člani šolskega kon-
certa ali harmonikarske ko-
morne skupine. Prvi tak kon-
cert so priredili zreškemu ob-
činstvu minulo nedeljo, v četr-
tek, 30. novembra, pa bo še v 

Slovenskih Konjicah. To pa še 
ni vse. K praznovanju jubileja 
sodi še organizacija in sodelo-
vanje na reviji glasbenih šol 
celjske regije, ki bo marca 
prihodnje leto v konjiškem 
kulturnem domu. Izdali pa so 
tudi ličen zbornik, v katerem 
predstavljajo glasbeno šolo, 
njen kolektiv in dosežke na-
juspešnejših učencev. 

Glasbeno šolo Slovenske 
Konjice letos obiskuje 270 
učencev glasbenega pouka, ki 
prihajajo iz konjiške, pa tudi 

iz zreške ter vitanjske občine. 
Koliko je vseh, ki so v petdese-
tih letih pridobivali glasbeno 
izobrazbo v tej ustanovi, čisto 
natančno ni znano, saj eviden-
ce učencev iz prvih let ni. 
Tako je skupno število zgolj 
pribUžno - okoli dva tisoč sto. 

Na šoli imajo skupno 24 
pedagogov, od tega je štiri-
najst redno zaposlenih, ostali 
imajo sklenjeno pogodbeno 
delo. Ponosni so, da so vsi 
učitelji specialisti za posamič-
ni instrument kar zagotavlja 

boljšo kvaliteto pouka in s 
tem višjo ravne ponudbe šole. 

V petih desetletjih se je na 
šoli izmenjalo več ravnate-
ljev. Prvi vodja glasbene šo-
le je bil Franc Rozman (te-
daj, leta 1950, se je vpisalo 
dvajset učeiicev - šest za vio-
lino in štirinajst za klavir), 
za tri leta ga je nasledila 
Nada Vrhovšek, nato je 

vodstvo do leta 1959 spet 
prevzel Franc Rozman. Do 
leta 1962 je šolo vodila Pa-
nika Medven Cvetrežnik, 
nato zopet Nada Šelih - Vr-
hovšek, ki je vodila šolo vse 
do smrti leta 1978. V nasled-

njem šolskem letu je bila 
v.d. ravnateljica Adela Pe-
čovnik, od leta 1979 do 
1992 je bil ravnatelj Alojz 
Krajnčan, po njegovi upo-
kojitvi je mesto ravnateljice 
zasedla Olga Zbičajnik. 
r— B.P. 

Ravnateljica Olga Zbičaj-
nik o drugi plati praznova-
nja: »Imamo obupne delov-
ne razmere, prostori so 
vlažni, temni, delati mora-
mo ob prižganih lučeh. 
Učilnice imamo tudi v klet-
nih prostorih, sanitarije so 
zunaj, vhod v učilnice je 
kar direkten, zato stalno pi-
ha in zavija okoli naših 
vrat. Poleg tega nimamo na 
voljo dovolj prostorov. Čas 
bi že bil, da bi imeli svojo 
koncertno dvorano... Konč-
no naj bi prostorsko stisko 
glasbene šole rešili v pri-
hodnjem letu. Nove in svet-
le prostore nam sedaj ob-
ljubljajo v zgornjem delu 
stavbe Osnovne šole Pod go-
ro in kaj bi bilo lahko lepše 
darilo šoli, učencem in 
nam?« 

Del sedanje pedagoške ekipe Glasbene šole v Slovenskih Konjicah: stojijo Bojana Matavž, 
Dušan Cvetko, Janez Zavec, Božo Šulič, Jernej Senegačnik, Branimir Klevže, Petra Brdnik, 
Valentina Tehovnik. Sedijo Damijana Blažič, Sandrine Zemljak, Avgust Skaza, Olga 

Zbičajnik, Zmago Barin Dirica, Adela Pečovnik in Pranja Kmetec. 

V Laškem ^ 
izpostava | 
Sklada za 1 

kulturo ^ 
Občini Laško in Radeče 

sta bili med predzadnjiiD^ 
v Sloveniji, kjer doslej še nf 
delovala Območna izposta. 
va Sklada RS za kulturn« 
dejavnosti. , 

Po številnih prizadevanjih 
župana občine Laško Jožeta 
Rajha in podpori predloga v 
občini Radeče je do ustano-
vitve prišlo prejšnji četrtek,) 
ko je direktor državnega 
sklada Vojko Stopar sklical 
konstitutivno sejo sveta v 
Laškem. 

Člani sveta izpostave, ki sta 
jih predhodno že imenovala 
Občinska sveta Laškega in Râ  
deč, so izvolili predsednika 
in namestnika predsednika 
Sveta Območne izpostave 
Laško ter oblikovali mnenje 
k imenovanju vodje Območ-

' n e izpostave Laško. Predsed-. 
niča sveta bo Irena Mulej iz 
občine Laško, namestnik 
predsednice pa Ivan Gore-
njec iz Radeč. Svet je dal 
pozitivno mnenje k imenova-
nju vodje Območne izposta-
ve Laško. To je Ivan Medved, 
ki se je edini prijavil na javni 
razpis sklada. 

Območna izpostava v Laš-
kem bo pričela delovati, ko 
bodo urejene vse potrebne 
formalnosti z registracijo, 
kar naj bi bilo po besedah 
direktorja Sklada Vojka Sto-
parja najhitreje spomladi 
prihodnje leto. V. MAROT 

Slomškova Ponikva v zborniku 
Ob 200-letnici rojstva An-

tona Martina Slomška so iz-
dali v domači Ponikvi pri 
Grobelnem obširni zbornik, 
ki predstavlja velikega roja-
ka ter njegov rojstni kraj 
nasploh. 

Uvodnik obširnega zborni-
ka Drobtinice s Slomškove 
Ponikve, z 90 fotografijami, je 
napisal mariborski škof dr. 
Franc Kramberger, eden od 
najboljših poznavalcev 
Slomška. Kramberger je prav 
tako avtor prispevka o razmer-

ju med Slomškom in Prešer-
nom, kjer omenja nekatera 
manj znana dejstva. V zborni-
ku je tudi še neobjavljena 
Slomškova pridiga, ki jo je 
imel med posvetitvijo pon-
kovskih zvonov leta 1851. 

V prispevkih so opisane raz-
lične počastitve Slomška na 
Ponikvi, predstavljena je nje-
gova rojstna hiša in njena ob-
nova, zgodovina ponkovskega 
šolstva, tamkajšnje kulturno 
življenje, dejavnost gasilcev 
in turističnega društva, zgodo-

vina Ponikve nasploh ter nje-
nih cerkva, prav tako sta pred-
stavljena pomembna rojaka 
kartograf Blaž Kocen in slov-
ničar Mihael Žagaj šek. 

Med avtorji prispevkov so 
Ponkovljani Miha Herman, Sla-
va Kovačič, Irena Zevnik, Vinko 
Jagodič, Slavko Špur, Janja in 
Karmen Pevec, Marija Čretnik 
ter Saša in Polonca Podkrajšek. 
Izid zbornika na 180 straneh sta 
omogočili šentjurska občina in 
domača KS. Izšel je konec 
prejšnjega tedna. BJ 

literarni večer 
z Nežo Maurer 

Pesnica, pisateljica in 
publicistka Neža Maurer, 
častna občanka rojstne ob-
čine Polzela, bo v mesecu 
decembru slavila okroglo 
obletnico - 70. rojstni dan. 

Ob tem jubileju pripravlja 
občina Polzela, OŠ in Kultur-
no umetniško društvo Polze-
la literarni večer, ki bo v 
petek, 8. decembra, ob 17 
uri v Domu kulture na Polze-
li. Tega literarnega večera se 
bo udeležila tudi slavljenka, 
Zalesnikova Nežika, kakor 
so jo sosedje klicali, ko je 
bila še doma v rojstnem Pod-
vinu pri Polzeli. Umetniški 
dosežki Neže Maurer na po-
dročju literarnega ustvarja-
nja v poeziji, prozi in drama-
tiki v obdobju štiridesetih 
let, so v tem času prejeli 
številna priznanja in nagra-
de. T TAVČAR 

KoktejI za glasbokusce 
Minuli petek je v prepolni 

dvorani Celjskega doma 
pred domačim občinstvom 
nastopil kvartet mladih celj-
skih glasbenikov, ki so obe-
nem tudi člani simfoničnega 
orkestra Akord, po katerem 
so se tudi sami poimenovali. 
Kvartet sestavljajo violinist 
Vasilij Centrih, harmonikar 
Aleš Praznik, kitarist, sicer 
pa dirigent orkestra Akord, 
Matjaž Brežnik in kontraba-
sist Marjan Šeško. 

Ideja o nastanku kvarteta je 
nastala šele pred dobrim le-
tom. čeprav večji del članov 
nastopa skupaj že vrsto let. 
Ljubezen do glasbe je vodilo 
omenjenih glasbenikov, ki se 
je odrazilo tudi v petkovem 
večernem koncertu. Poslušal-
ci so energijo, ki jo je izžare-

vala četverica, znala nagraditi 
kljub nekaterim manjšim spo-
drsljajem, ki pa na končni vtis 
nikakor niso vplivali. Prava 
glasba mora v človeku vzbudi-
ti določene občutke, kar pa 
nastopajočim lahko uspe le z 
usklajenostjo, skupnim utri-
pom in veseljem do igranja. 
Člani Kvarteta Akord to očit-
no dobro vedo. kar se je odra-
zilo tudi v njihovi glasbi. 

Prvi del koncerta je minil v 
znamenju madžarskih rit-
mov. drugi pa je bil bolj ži-

dovsko obarvan. Poslušalce 
je navdušil solist na klarinetu 
Jure Hladnik, ki je s svojim, 
za nekatere nenavadnim, na-
stopom in odlično, sprošče-
no igro dokazal, da sodi med 
najboljše klarinetiste pri nas. 
Z bučnim aplavzom je ob-
činstvo ob koncu programa, 
ki bi mu z veseljem prisluhni-
lo še več Celjanov, nastopajo-
če poplačalo za lep večer, ki 
bi ga bilo vredno še kdaj po-
noviti. 

BOJANA JANČIČ 

Klavirski koncert v Laškem 
Jutri ob 19.30 bo v dvorani Kulturnega doma Laško klavirski 

koncert akademskega pianista in profesorja klavirja Željka 
Vlahoviča iz Zagreba, ki bo v prvem delu nastopil z Brahmsom. v 
drugem pa s Slikami z razstave Modesta Mussorgskega. Bo.J. 

V Riemerjevi galeriji 
tokrat drugače 

Likovna prijateljevanja v 
Slovenskih Konjicah rojeva-
jo tudi prijateljstva med sli-
karji in organizatorji. Tako 
so že pred dvema letoma s 
slikarko Karen Soklič spoz-
nali Petra Polutnik, Samo 
Ivačič in Aleš Mrzdovnik, 
sicer štipendisti posebne pol-
nitve vina Likovnih prijate-
ljevanj. Štipendisti zato niso 
preveč oklevali, ko jih je Ka-
ren prosila, da ji pomagajo 
pripraviti kulturni program 
ob odprtju njene razstave v 
Mestni galeriji Riemer. 

Redni obiskovalci galerije 
bi se gotovo strinjali, da tak-
šnega odprtja razstave tam še 
ni bilo. Nastopajoči so bih 
oblečeni v maske in kostume, 
k predstavi pa so pritegnili 
profesionalnega plesalca Jure-
ta Lukaščika iz Celja. Ustvar-

jalci programa so z mešanjem 
različnih umetniških zvrsti 
(gib, govor, slikanje, petje), 
obiskovalce skušali pritegniti 
k poglobljenemu razmišlja-
nju o slikarkinih slikah in o 
kriterijih v umetnosti. Temu 
nevsakdanjemu začetku pa je 
sledil podrobnejši ogled sli-
karkine razstave. V njej so 
zbrane slike s klasičnimi figu-! 
ralnimi motivi. Upodobitev i 
Bleda, oken, ki ob deževnih! 
dneh pričarajo v prostor sveM 
lobo, ali pa upodabljanje vrta 
in predvsem vrtnic, ki težijo k 
temu, da občutimo romantič-
no stran Karen Soklič. Omeni-
mo še upodobitve hišnih ko-
tičkov, ki so jo prav tako nav-
dihnili k ustvarjanju. 

Zanimiva razstava bo na og-
led do 6. decembra. 

K.V. 

Za vaje mladinskega orkestra 
Na Polzeli se glasbeno izo-

bražujejo že preko štirideset 
let. Sprva je za to skrbelo 
kulturno društvo, poučevali 
so klavir in harmoniko, poz-
neje pa je odprla oddelek na 
Polzeli žalska glasbena šo-
la. 

Zadnja leta se vse več mla-
dih Polzelanov uči igranja na 
godala in trobila. Ob tem pa še 
vedno poteka glasbeno izo-
braževanje tudi preko kultur-
no umetniškega društva Pol-
zela in sicer za tamburaške 

instrumente in orgelska šola. 
Namen vsega tega je, da bi 
imelo čim več mladih prilož-
nost vključiti se v glasbeno 
izobraževanje in sodelovati v 
orkestru, za katerega so v do-
govoru z vodstvom OŠ Polzela 
v kletnih prostorih šole uredi-
li dvorano za vaje. Ker kultur-
no društvo samo ni zmoglo 
pokriti vseh stroškov obnove 
in opreme so pridobili nekaj 
nepovratnih sredstev Sklada 
Republike Slovenije za ljubi-
teljske kulturne dejavnosti. 

del pa je prispevala tudi obči-
na Polzela. Tako je bila dvora-
na ob začetku šolskega leta 
pripravljena in sedaj člani 
mladinskega orkestra v njej Ž« 
pridno vadijo. 

Polzelski kulturniki si želi-
jo, da bi bilo preko glasbe 
vključenih v sodelovanje na 
kulturno umetniškem pc 
dročju čim več mladih in pre' 
pričani so, da bi tudi na tal' 
način prispevali k zmanjšanji" 
zasvojenosti z drogo. 

T. TAVČAl̂  
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Dnevi in stolet|a velikih mož 
Veliki Slomškovi slavji v Celju ter na rodni Ponikvi - V Celju kapela, v obeh krajih relikvije 

Letos se s p o m i n j a m o 200-
Ltnice rojstva dveh velikih 
Lvenskih mož. Pred vrati 
^ slovesnosti v čast Prešer-
nu, častitljive Slomškove ob-
^tnice pa smo se spominja l i 
I preteklih dneh . Posebej 
jovesno je bilo na Celj-
jĵ evn, v kra j ih , ki so najte-
peje povezani z njegovim 
^vljenjem. 

Anton Martin Slomšek, ro-
pi 26. novembra 1800, je bil 
jed drugim trdno povezan s 
[eljem, rodno Ponikvo pri 
^obelnem, Olimjem in Novo 
Cerkvijo. V Celju je bil najprej 
Ijak, pozneje celjski opat, 
lOt mariborski škof pa je pri-
leljal k Sv. Jožefu (kot v prvi 
taj tedanje srednjeevropske 
Iržave) misijonsko družbo 
izaristov. Ta deluje na hribu 
0d Celjem še danes, tako kot 
udi sedež bratovščine sv. Ci-
jla in Metoda, ki jo je ustano-
lO za celotno evropsko 
izemlje. 
Zato so se celjski verniki 

red 200-letnico Slomškove-
p rojstva odločili za postavi-
ev kapele, posvečene blaže-
iemu iz naših krajev. Gre za 
pnovno zgrajeno kapelo v 
J)atijski cerkvi sv. Danijela v 
Hju, porušeno med zadnjim 
Dmbadiranjem mesta leta 
^5 , ki je bila posvečena sv. 
rižu. Z gradbenimi deU so 
ičeli lani novembra, gradnjo 
1 so skoraj v celoti financira-
z darovi vernikov ter delno 
pomočjo Banke Celje in 

odjetja Kovintrade, občina 
a je prispevala strokovno 
omoč. 
V nedeljo slovesno odprta 

apela je delo celjske arhi-

tektke Vere Turnšek-Klepej, 
rezbarska in pozlatarska dela 
je opravil Boštjan Roškar s 
Ptuja, Slomškova oltarna sli-
ka pa je delo akademskega 
slikarja Marka J e r m a n a iz 
Godoviča. Na oltarju kapele 
je za vernike in druge obisko-
valce najpomembnejši relik-
viarij, s Slomškovimi relikvi-
jami, ki so del njegovih ze-
meljskih ostankov. Relikvije 
ter Hstino o njihovi pristnosti 

je prinesel mariborski po-
možni škof dr. Anton Stres, 
ki je med nedeljsko osrednjo 
celjsko slovesnostjo ob 200-
letnici blagoslovil kapelo ter 
njen oltar. 

Pri maši so sodelovali ver-
niki in duhovniki iz vseh žup-
nij celjske dekanije, saj je bil 
to obenem njihov svetoletni 
shod. Ob tej priložnosti je 
celjski opat Mar jan Jezernik 
predstavil tesne Slomškove 

vezi s Celjem ter se zahvalil 
vsem, ki so imeli posluh za 
ureditev kapele. 

Iz Vrbe in Vrhnike 
Velike slovesnosti so prav 

tako pripravili v Slomškovem 
rojstnem kraju, na Ponikvi pri 
Grobelnem. 

Začeli so v soboto zvečer, 
ko so na Slomu predstavili 
zbornik Drobtinice s Slomš-
kove Ponikve. Nato so v ne-
deljo dopoldan v župnijski 
cerkvi sv. Martina slovesno 
namestili Slomškov relikvia-
rij, kar so opravili župnik Mi-
ha Herman ter duhovnika Ja-
nez Lesnika in Albert Bo-
horč. Del Slomškovih tele-
snih ostankov je tako na 
stranskem oltarju sv. Antona 
Puščavnika, njegovega krst-
nega zavetnika. 

V popoldanskem času so 
na Ponikvi nadaljevali s slo-
vesnim koncertom. Nasto-
pili so moški pevski zbor 
Skladateljev Ipavcev iz Šent-
jurja in iz Rogaške Slatine 
ter domači glasbenici Kata-
r ina in Urška Arlič, besedila 
Slomška in njegovega prija-
telja Prešerna pa sta brala 
igralca Gregor Čušin in 
Uroš Smole j iz kranjskega 
gledališča. 

Slovesnosti sta se udeležili 
delegaciji iz Prešernove Vrbe 
in Cankarjeve Vrhnike, od 
koder je prišel tudi tamkajš-
nji župan. V Vrbi bodo na-
mreč v prihodnjih dneh praz-
novali 200-letnico rojstva 
Slomškovega prijatelja, na 
Vrhniki pa se po velikem 
Ponkovljanu imenuje osnov-
na šola. 

BRANE JERANKO 
Foto: GREGOR KATIČ 

Nova kapela s Slomškovo sliko in relikviarijem v celjski 
opatijski cerkvi. Postavljena je na mestu, kjer je bila med 
zadnjim bombandiranjem II. svetovne vojne porušena nekda-

nja kapela sv. Križa. 

Problemi gasilk 
Gasilska zveza Žalec in 
jena komisi ja za delo s čla-
icami sta v dvorani žalske-
a gasilskega doma pripra-
ili p roblemsko konferenco 
naslovom Status članic da-
es in v pr ihodnost i . 
Konferenco je vodila pred-

ednica komisije za delo z 
asilkami pri PGD Žalec Savi-
a Naraks, problematiko pa 
o najprej predstavili gostje 
onference: predsednica ko-
misije za delo z ženami Sa-
injsko šaleške regije Silva 
iefančič, članica žalske ko-
misije Darja Kotnik s Polzele, 
»jnica PGD Velika Pirešica 
Jatka Grobelnik, poveljnik 
'2 Žalec in član predsedstva 
'Z Slovenije Franci Naraks, 
fedsednik GZ Žalec Franci 
î ok, poveljnik_ občinskega 
oveljstva Polzala Ladi Košec 
m poveljnik sektorja Žalec Ja-
išalej. 
•Razmišljali so o tem, zakaj 

•v 35 prostovoljnih gasilskih 
fuštev vključenih le nekaj 
^̂  kot štiristo žena, zakaj jih 
' še manj vključenih v izo-
'f^ževanje, zakaj ima zelo 
^ h gasilk odgovorne funk-

v gasilskih organizacijah 
^ Zakaj jih je malo tudi med 
'fejemnicami odlikovanj in 
'fiznanj. Ugotovili so, da for-

malnih ovir za vključevanje 
žensk v gasilska društva, v 
izobraževanje in v vodilne or-
gane sicer ni, da pa ženske 
veliko bolj kot njihovi moški 
kolegi pesti pomanjkanje ča-
sa zaradi obveznosti v druži-
ni. Glede na to, da jih je veliko 
manj vključenih v izobraže-
vanje, tudi ne morejo spreje-
mati tistih funkcij, ki zahteva-
jo določeno stopnjo strokov-
ne izobrazbe. Predstavnice 
gasilk so poudarile, da je zato 
na vseh omenjenih področjih 
potreben poseben pristop in 
spodbuda gasilkam, društva 
pa morajo pri predlaganju 
udeležencev tečajev in dobit-
nikov priznanj bolj kot doslej 
misliti na svoje kolegice. 

T. TAVČAR 

Skozi zgodovino celjskega osnovnega šolstva 
Prejšnji četrtek so v knjižnici Gimnazije 

Celje - Center odprli razstavo likovnih del 
Alice Javšnik, mag. Ivanka Zaje Cizelj pa je 
navzočim predstavila študijo z naslovom Os-
novna šola v Celju 1777-1918, ki obravnava 
celjsko osnovno šolstvo od začetka delovanja 
tr irazredne glavne šole do konca habsburške 
monarhi je . 

Študija Ivanke Zaje Cizelj predstavlja rezultate 
analize arhivskega gradiva in je plod dolgoletnega 
magisterskega dela pod mentorstvom profesorja 
doktorja Vasilija Mehka. Avtorica v študiji obrav-
nava razmere, ki so vladale v 19. stoletja, s stališča 
šoloobiskujočih otrok, predstavi redne državne 
šole, poleg katerih so delovale še nedeljske in 
privatne šole in analizira socialne razmere otrok. 

Obravnava tudi učni in materni jezik, ki predstav-
lja nacionalne razmere tedanjega časa, učitelje in 
njihove dohodke ter boj za izboljšanje material-
nega položaja. V svojem delu se dotakne tudi 
šolskih kazni, za katere avtorica pravi, da so 
doletele tako učence kot učitelje. 

Ob tej priložnosti so odprli tudi razstavo 
likovnih del Alice Javšnik. Celjanka je s svojimi 
likovnimi deli pomagala že mnogim posamezni-
kom in ustanovam. Motive za svoja slikarska 
dela izbira iz narave, predvsem iz morskega 
sveta. Celjska folklorna skupina, dijakinji Gim-
nazije Celje - Center Riana Zorko in Sena Madu-
nič pa so s kulturnim programom zaokrožili 
celotno prireditev. 

SABINA KRANJEC, Foto: GD 

N e k i m 113? 
Ne vem, koliko se vi zane-

sete na policaje, a m p a k me-
ni se je z aupan j e ob zgodbi-
cah, ki jih pos lušam z a d n j e 
čase, malce omajalo. . . Že 
res, da naši slovenski »plav-
ci« beležijo rekorde ob zase-
gih mamil in r azb i j an ju kri-
mina ln ih združb , ob lovih 
na ilegalne prebežnike , 
morda celo ob p i san ju kazn i 
za p rometne prekrške . Am-
pak, ka j pa vsakdanj i obču-
tek javne varnost i in ohra-
n j a n j e reda in miru? 

Hja, vidite, s tega koša so 
zgodbe, ki me jezijo. Znanka 
pripoveduje, da njenega oče-
ta silno jezijo nočne procesije 
avtomobilov na rob gozda, v 
bližini katerega stanuje. Že 
res, da so njegovi sumi o tem, 
da se prav tam dogajajo zade-
ve z omamnimi substancami, 
morda neupravičeni. Prav ta-
ko pa je res, da se s kraja, 
kakšnih sto metrov oddalje-
nega od njegove hiše, pozno 
v noč in v rano jutro razlegajo 
zvoki glasne glasbe in kriki in 
da mimo njegove hiše drvijo 
vselej isti, n jemu zelo sumljivi 
avtomobili. Človek, ki je bil 
večino življenja zelo toleran-
ten gospod in ga ne znanka 
ne jaz ne ocenjujeva kot teč-
nega starca, ki bi vtikal svoj 
nos kamorkoli, živi v jezi in v 
strahu. Doslej je dvakrat po-
klical policaje, obakrat so ga 
precej nedoločno odpravili, 
na prizorišče na meji celjske 
občine pa jih ni bilo. Če pokli-
če še tretjič, ga bodo imeli za 
tečko, tja pa jih najbrž še ved-
no ne bo, dokler ne bo kdo 
tam obležal za vedno... 

Druga znanka, ki podobno 
kot jaz z veseljem uporablja 
blagodati celjske trgovine, ki 

nikoli ne zapre svojih vrat, je 
pred časom v štacuni slišala, 
da bo stvar delovala samo do 
novega leta, ker da je vse sku-
paj preveč moteče za okoliš-
ke prebivalce. Ne ona ne jaz 
nisva v poznih nakupnih urah 
uzrli tam kakšne policijske 
patrulje, da bi koga od tam 
kam odpeljali, pa tudi še no-
beni ni prišlo na ušesa. 

Tretja "Znanka, doma iz Slo-
venskih Konjic, pripoveduje, 
da so vzgojiteljice tamkajšnje-
ga vrtca ob odkritju igel na 
igrišču poklicale policijo. Pa 
so jim rekli naj igle vendar 
pospravijo, preden bodo na 
igrišče spustile otroke... 

Čisto mogoče je, da se vam 
zdijo te štorije bedne in resne-
ga razmisleka nevredne. Pa 
vendar: policija je javna služ-
ba, ki je v okviru svojih pri-
stojnosti na voljo vsem držav-
ljanom in institucijam. V okvi-
ru njenih pristojnosti pa ni 
samo odkrivanje kaznivih de-
janj, temveč tudi njihovo pre-
prečevanje, pa tudi spremlja-
nje varnostnih razmer, vzdr-
ževanje javnega reda in miru, 
in podobno. Še več: v zakonu 
piše, da mora policija v okviru 
zakonskih predpisov tudi 
brez posebnega pooblastila 
ukreniti vse, kar je potrebno, 
da od skupnosti ali posamez-
nika odvrne nevarnost ali pre-
preči ravnanja, ki ogrožajo 
varnost, red in mir. 

Kaj sta red in mir, je najbrž 
stvar subjektivne presoje. To-
da takšen ali drugačen strah 
davkoplačevalca, ki prosi po-
licijo za pomoč, je verjetno 
vreden vsaj majhne pozorno-
sti. Ali pa ne? Saj verjamem, 
da je na številko 113 še vedno 
izjemno veliko tako imenova-
nih »praznih« klicev. A za 
»prazne« najbrž označijo tudi 
tiste, katerih navedb niso pre-
verili na kraju samem. Če vsi 
preživijo, je vse v redu... 

P.S.: Poleg številke 113, ki 
se je oči tno ka r n e k a j lju-
d e m že zamer i la ; ker imajo 
občutek , da jih na oni s t rani 
ne j eml je jo resno, obstaja 
tudi b rezp lačna a n o n i m n a 
te le fonska številka 080 
1200. Čeprav je n a m e n j e n a 
»pravemu kr imina lu« , na-
n j o l j ud je pogosto pri javlja-
jo tudi suml j iva zb i r an ja po 
soseskah . Omen jen i gos-
pod, ki preživl ja h r u p n e no-
či, se je odločil, da prvič, ko 
m u bo spet prekipelo , pokli-
če t ja . Morda pa ga bodo na 
tej številki n a m e s t o v rubri -
ko »prazni« klici le uvrsti l i 
med klice, ev iden t i rane kot 
p o m e m b n e za delo policije. 
Pa še za ime ga ne bodo 
vpraša l i . . . 

Piše: PIKA KUKERL 
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MODRI 
TELEFON 

Do prihodnjega četrtka bo vaše 
klice na Modrem telefonu spre-
jemal novinar Sebastijan Ko-
pušar. Na telefonsko številko 
031/569-581 ga lahko pokli-
čete vsak dan med 10. in 17. 
uro, svoja vprašanja za Mo-
dri telefon pa lahko med po-
nedeljkom in petkom do 17. 
ure zastavite tudi po telefonu 

42-25-000. 

Najlepše ob 
cestah 

v okviru projekta Moja de-
žela - lepa in gostoljubna bo 
jutri, v petek 1. decembra, slav-
nostna razglasitev ocenjevanja 
slovenskih cestninskih postaj. 
Med najboljše ocenjenimi je iz 
celjske regije cestninska posta-
ja Slovenske Konjice, ki se je 
uvrstila med novejšimi postaja-
mi na 3. mesto. Na 1. mestu so 
Dane, sledi jim Pesnica. Podeli-
tev priznanj Turistične zveze 
Slovenije bo v Ljubljani. BJ 

Varuhi krstilnice 
Turistična agencija Dober 

dan iz Šempetra, ki deluje že 
dvanajsto leto, je imela ne-
kaj let svojo celjsko poslo-
valnico v pritličju blagovni-
ce Metro. Pred časom so se 
preselili v Gubčevo ulico 6, 
nasproti blagovnice Vele, v 
prostor, ki mu daje poseben 
pečat starokrščanska krstil-
nica iz 5. stoletja. 

Agencija je že četrto leto 
zapored dobila nagrado za 
največjega slovenskega turi-

stičnega partnerja južne Dal-
macije, kamor je letošnjo se-
zono popeljala 11 tisoč go-
stov. V dneh, ko že potekajo 
priprave na novo turistično 
sezono, so v goste povabili 
vse, ki v turizmu južne Dal-
macije kaj pomenijo, da jim 
predstavijo deželo in zastavi-
jo nove skupne cilje. Z njimi je 
prišla tudi ena najboljših dal-
matinskih klap Maestrali, ki 
se je najprej predstavila v no-
vih celjskih prostorih agenci-
je, nato pa še v Narodnem 
domu. 

Z novimi prostori je agenci-
ja pridobila tudi galerijski del, 
kjer trenutno razstavlja foto-
grafije svojih počitnikarjev, ki 
so se potegovali za naslov 
najboljše v akciji Fotka leta. 
Za Celje in njegov turistični 
razvoj pa je posebej pomem-
bno, da je starokrščanska kr-
stilnica, ki sodi med najstarej-
še v Evropi, končno dobila 
primerno urejeno okolje, ob 
katerem bo lahko v ponos 
mestu in v zadovoljstvo obi-
skovalcem .od drugod. 

TC, Foto: G D 

Na predstavitvi novih celjskih prostorov agencije Dober dan v Gubčevi ulici je pred tednom 
zazvenela dalmatinska glasba. Na levi Zlatka in Edi Masnec, lastnika agencije. 

Prizidek h gasilskemu domu 
Te dni braslovški gasilci hitijo z deli pri izgradnji prve 

faze prizidka pri gasilskem domu. 
Potrebe so narekovale dodatne garažne prostore za gasilsko 

vozilo, v zgornji etaži pa načrtujejo učilnico za gasilce in civilno 
zaščito. Če bo vse po sreči, bodo novi prostori dobili streho v teh 
dneh. Bistvena finančna sredstva-je prispevala Občina Braslpv-
če. Seveda pa brez marljivega in prostovoljnega dela ne gre. K 
sodelovanju so se odzvali tudi ostali krajani, ki so prispevali les 
za ostrešje, in posamezna podjetja. T. TAVČAR 

Obnova Ulice Savinjske čete 
Občina Žalec in Javno komunalno podjetje Žalec sta 

investitorja rekonstrukcije Ulice Savinjske čete v Žalcu. 
V okviru rekonstrukcije bodo uredili novo kanalizacijo, 

rekonstruirali dotrajani salonitni vodovod, uredili pločnik ter 
voziščno konstrukcijo z odvodnjavanjem. 

Dela izvaja družba PUV Celje v treh fazah in bodo končana 
predvidoma do 15. decembra, ko je skrajni rok za preplastitev 
voznih površin. Vrednost del znaša skupaj okoli 18 milijonov 
tolarjev. Dela spadajo v okvir zunanje ureditve objekta Savinj-
ske čete 5, v katerem so poleg prostorov Občine Žalec še 
Upravna enota Žalec in izpostava Davčne uprave RS, zato bo 
ureditev pomembna pridobitev za uporabnike storitev iz vseh 
šestih občin Spodnje Savinjske doline. T. TAVČAR 

Podaljšan mesec požarne varnosti 
Kljub temu, da je oktober, mesec požarne varnosti že 

zdavnaj mimo, se v Braslovčah še vedno vrstijo prireditve. 
Tako so pred kratkim imeli dneve odprtih vrat, preverjali so 

neoporečnost opreme in imeli več drugih aktivnosti, ki jih je 
organizirala Gasilska zveza Žalec. Osrednja občinska vaja je bila 
na Gomilskem in sicer v podjetju Lumar hiše. Vajo je pripravilo 
Občinsko poveljstvo Braslovče, na njej pa je sodelovalo vseh 
sedem gasilskih društev z opremo in ekipami. T. TAVČAR 

Uredili so središče KobI 
v centru vasi Koble so krajani pred dnevi odprli obnovlje-

no avtobusno postajo in obnovljen križ. 
Avtobusno postajo so oblekli z lesom, prostor pred njo pa 

tlakovali. V neposredni bližini postajališča stoji križ, ki je bil 
prav tako deležen temeljite prenove. V kratkem času je to že 
druga uspela skupna akcija krajanov Kobel, v katero so vložili 
kar tristo petdeset prostovoljnih delovnih ur. Povedali so, da 
kraj vzorno sodeluje s krajevno skupnostjo Loče in uspehi so 
temu primerni. J.G. 

Ob domačem ognjišču 
v soboto, 18. novembra, so na prireditvi v Erini blagovnici 

Agrina Žalec izžrebali nagrajence izmed vseh kupcev peči 
in štedilnikov Plamen. 

Na prireditvi, ki so jo poimenovah Ob domačem ognjišču, je 
aktiv kmečkih žena s Ponikve prikazal že skoraj pozabljene 
običaje ob ognjišču naših dedkov in babic, ki so ponovno 
oživeli ob štedilnikih in pečeh Plamen. Za slovensko ljudsko 
pesem so poskrbele pevke skupine Vesele babice, poskrbljeno 
pa je bilo tudi za domače dobrote. SK 

Z duhovnostjo nad bolezen 
Slovensko društvo Hospic Območni odbor Celje prireja v 

sredo, 6. decembra, ob 19. uri, predavanje z naslovom Duhov-
nost v času hude bolezni, ki bo v Kulturnem domu v Vojniku. 
Predavala bo predsednica društva dr. Metka Klevišar. Bo.J. 

O trgatvi 
v osnovni šoli Bistrica ob 

Sotli bo jutri, v petek, 1. de-
cembra, slovesno odprtje 
razstave del dvajsete otroške 
likovne kolonije Trgatev 
2000. Razstavo bo posebej 
predstavil strokovni mentor 
kolonije, akademski slikar 
Peter Krivec. Podelili bodo tu-
di nagrade. BJ 

V SPOMIN 

Stane Polajnar 
10. novembra je v 81.letu 

starosti zastalo srce Staneta 
Polajnarja, dolgoletnega, 
vsestransko uspešnega akti-
vista, nekdanjega predsed-
nika sveta in kasneje skupš-
čine Krajevne skupnosti 
Center Te besede radijske 
osmrtnice je marsikdo pre-
slišal, kajti običajni vsak-
dan Staneta Polajnarja v ni-
čemer ni dal slutiti, da ga 
bomo izgubili. 

Bogata in pestra življenj-
ska pot Staneta Polajnarja 
ga je iz rojstne Kokre na 
Gorenjskem preko Notranj-
ske, izgnanstva v Srbiji, Ni-
ša, Bijeljine in zasavskih re-
virjev okoli leta 1948 pripe-
ljala v Celje. Že v Nišu se je 
pridružil organiziranemu 
odporu proti okupatorju in 
tudi s sindikalnim delom 
izrazil svoj pozitivni odnos 
do delavskega gibanja. Ob 
vrnitvi v Slovenijo in še po-
sebno v Celje je prevzel po-
membne poklicne položaje 
in visoke funkcije v organi-
zaciji OF in kasneje SZDL 
ter Zvezi komunistov. Poleg 
zavzetega in uspešnega po-
klicnega dela v državnih us-
tanovah (tajništvo za no-
tranje zadeve), celjski upra-
vi (oddelek za gospodars-
tvo, komunalna skupnost, 
zavod za zaposlovanje) in 
gospodarstvu (Plinarna-vo-
dovod in Komunala) je veči-
no prostega časa posvetil 
delovanju na različnih po-
dročjih prostovoljnega druž-
benega delovanja. 

Vseskozi je bil v prvih vr-
stah boja za uveljavitev tra-
dicij NOB in delavskih pra-
vic. Tudi v zadnjem času se 
je aktivno vključeval v delo 
Združene liste socialnih de-
mokratov, Krajevne organi-
zacije zveze borcev in Druš-
tva upokojencev Center Us-
pešno in zavzeto delo na 
vseh teh področjih je bilo 
nagrajeno z mnogimi, tiidi 
visokimi priznanji in odli-

kovanji. Vedno smo vsi lah-
ko računali na njegovo po. 
moč. znal je prisluhniti vsa-
komur in vedno je bilo do-
brodošlo njegovo globoko 
premišljeno in angažirano 
mnenje. Bil je na tekočem z 
vsem dogajanjem doma in 
v svetu, zelo rad pa je svoje 
mnenje primerjal z drugi-
mi. 

Poleg vseh teh aktivnosti 
pa je vedno prvo pozornost 
posvečal družini, ki ji 'je bil 
trden steber, posebno v zad-
njih letih težko bolni ženi in 
pa seveda vnukom. Ob mi-
sli nanje se je vedno raznežil 
in zanje bi storil vse. 

Njegov drugi doni je bila 
Krajevna skupnost, sedaj 
Mestna četrt Center Tu si je 
ustvaril tako rekoč drugo 
družino, krog prijateljev, v 
katerem je bil zaželen sogo-
vornik, iskren svetovalec in 
duhovni oče družabnega 
dogajanja, ki je užival u 
družbi prijateljev in mi z 
njim. V delu Krajevne skup-
nosti Center in ZB je bil ak-
tivno prisoten preko 30 let 
Bil je avtor odmevnih po-
bud glede praznika Krajev-
ne skupnosti Center in izda-
je Imenoslovja ulic in trgov 
v KS Center, pa pobratenja s 
prijateljskimi mesti Piran 
in Doboj, da ne omenjamo 
letnih načrtov dela na ko-
munalnem področju in 
dnevnih aktualnosti. 

Njegovo podobo je poleg 
tega, kljub zdravstvenim 
težavam, vedno preveval 
prešerni nasmeh, pesem in 
hudomušnost, ki je ni mo-
goče pozabiti. Težko spre-
jemljivo je spoznanje, da se 
na vratih sedeža mestne če-
trti Center ne bo več vsa-
kodnevno pojavil vesel lik 
našega Staneta, ki je v na-
šo družbo vedno prinašal 
vedrost, pa tudi njemu 
svojstvene globoke misli in 
spoznanja. 

BOŽIDAR PUNGARŠEK 

Smučarski sejmi so tu 
z bližajočo se zimo je nastopil tudi čas smučarskih sejmov. Tako je minuli konec tedna' 

Žalcu bil prvi smučarski sejem v Spodnji Savinjski dolini (na posnetku), ki ga je pripraV' 
SK Gozdnik Žalec in je zelo dobro uspel. 

Največ je bilo zamenjav rabljene opreme za zimske športe, nekaj pa je bilo prodane 
nove. V telovadnici mozirske OŠ je bil sejem v soboto in nedeljo. Poleg običajne ponudbe noV̂  
in rabljene opreme je organizator SK Mozirje povabil nanj nekdanjo odlično smučark" 
Mariborčanko Katjo Koren, obiskovalcem pa so se predstavili še smučarski center Golt̂ ' 
smučarska šola... Ta konec tedna - v petek, soboto in nedeljo, bo sejem rabljene zimsl̂ ^ 
opreme tudi v telovadnici OŠ Prebold. T TAVČA'' 
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Avtomobil za slepe in slabovidne 
pri ACI avtu v Šempetru v 
^vinjski dolini je bila kraj-

vendar zelo pomembna 
jovesnost, na kateri je Lions 
jub Žalec podaril Medob-
jnskemu društvu slepih in 
labovidnih Celje osebni av-
Dinobil Daewoo Matiz v vred-
losti nekaj več kot milijon 
jlarjev, ki ga bo društvo 
porabljalo za izvajanje pro-
gama osebne asistence in 
legovanja slepih in slabo-
idnih oseb na domu. 
Kot je povedal predsednik 
alskega Lions kluba Samo Pre-
jik, je ta klub eden mlajših, 
aj je bil ustanovljen šele maja 
>tos. Od vsega začetka pa zve-
[0 sledi humanitarno dobro-
elni usmeritvi te organizaci-

ki je med največjimi na 
vetu in ima okrog milijon in 
ol članov. 
Sredstva za nakup tega avto-

lobila so zbrali s prvim hu-
lanitarnim in dobrodelnim 
ilesom ter prispevki sponzor-
»V in članov kluba. Odzvali 
a so se tudi že klicu na po-
joč prizadetim ljudem iz Lo-
^ pod Mangrtom. Povedal je 
e, da bo njihova naslednja 
lobrodelna akcija namenjena 
nanemu invalidu Mirku Le-
arju za obnovo njegove v po-
javi poškodovane hiše. V ta 

namen bodo priredili 13. de-
cembra v Žalcu dobrodelni 
koncert. 

Ključe avtomobila je izročil 
predsedniku Medobčinskega 
društva slepih in slabovidnih 
Celje Ediju Vodebu, ki se je v 
imenu društva ter vseh korist-
nikov avtomobila prisrčno zah-
valil, tajnica tega društva, Na-
da Močnik pa je Lions klubu 
Žalec izročila spominsko da-
rilo. 

T. TAVČAR 

Nagrade za varno vožnjo 
V celjskem Izletniku pripravljajo skupaj z Zavaroval-

nico Triglav, pri kateri imajo zavarovana vsa svoja 
poslovna sredstva, danes, v Četrtek, ob 10. uri v Hotelu 
Štorman v Celju podelitev nagrad voznikom avtobusov 
za varno vožnjo. 

Nagrado za varno vožnjo v letu 1999 bo prejelo kar 186 
voznikov oziroma nekaj več kot tri četrtine vseh Izletnikovih 
voznikov, v podjetju pa so se za to akcijo že pred leti odločili 
zaradi tega, ker želijo tudi na takšen način povečati varnost v 
prometu. * IS 

Soproge diplomatov v Šmarju 
v Domu upokojencev Šmarje pri Jelšah so letos s pomočjo 

združenja SILA zgradili novo veliko osebno dvigalo ter 
zamenjal i dotrajano kabino z novo. To bodo slovesno 
predali namenu jutri, v petek, 1. decembra. 

SILA, neprofitna organizacija, ki povezuje soproge tujih 
diplomatskih, gospodarskih in drugih predstavnikov v naši 
državi ter nekaj Slovenk, je namreč uspela zbrati v lanskem letu 
starejših veliko denarja za dobrodelne namene. Precej ga je 
namenila za dvigalo šmarskega upokojenskega doma, kjer so si 
ga zelo želeli že vrsto let. 

Tako pripravljajo stanovalci in delavci šmarskega doma za 
jutrišnjo slovesnost zanimiv kulturni program. V domu priča-
kujejo deset članic združenja SILA, župane okoliških občin ter 
predstavnike različnih socialnih zavodov. BJ 

Predstavniki ACI avta. Medobčinskega društva slepih in slabovidnih Celje in predsednik 
Lions kluba Žalec Samo Premik. 

Zahvala za dobroto 
Ljudje odprtih rok je do-

•rodelna akcija, ki jo s pod-
•Oro ministrstva za delo in 
K)d pokroviteljstvom Štefke 
^učan že sedmo leto zapo-
«d vodi revija Naša žena. 
*led dobitniki zahval, ki jih 
•odeljujejo ob zaključku ak-
ije, sta bila tudi občana Šo-
lanja Jože Jančič in Marjan 
kotnik z Raven. 
Jančič in Kotnik sta pred 

remi leti uspešno izpeljala 
lobrodelno akcip, v kateri so 
dajani Raven s pomočjo kra-
®vne organizacije Rdečega kri-
-a sokrajanki zgradili hišo. 

Njihova soseda Pungartniko-
va je s sinom živela v razpadli 
hiši brez možnosti, da se po-
stavi na noge. Sokrajani so 
novo hišo zgradili do vselitve, 
Pungartnikova pa sta zaživela 
povsem novo življenje. 

Ravenčanoma je zahvalo 
izročila Štefke Kučan na pode-
litvi v Narodni galeriji v Ljub-
ljani, kjer se je zbralo še osta-
lih trideset nagrajencev. Pove-
dala sta, da zahvala ni samo 
njuna, ampak je namenjena 
vsem, ki so se udeležili dobro-
delne akcije. 

M. K. 

kefka Kučan je Jožetu Jančiču (levo) in Marjanu Kotniku 
izročila zahvalo za njuno zavzetost in dobrodelnost. 

Priprave na stoletnico 
člani prostovoljnega gasilskega društva Gomilsko se 

Pripravljajo na bližajočo se stoletnico svojega delovanja. 
V ta okvir sodijo tudi obnovitvena dela gasilskega doma, ki je 

^ dni dobil obnovljeno ostrešje in novo kritino. Tudi tokrat so 
izkazali gasilci s prostovoljnim delom in ostali krajani s 

^ojo podporo. T. TAVČAR 

Z več denarfa več dela 
Delavci javnih del že se-

dem let prenavljajo celjski 
Stari grad, vendar je bilo v 
vseh teh letih za prenovo 
namenjeno manj denarja, kot 
ga za Ljubljanski grad pora-
bijo v enem letu. Lahko bi se 
naredilo veliko več, če bi le 
bilo na voljo več denarja. 

Dobro uigrana ekipa delav-
cev, ki jo vodi Zdenko Vonči-
na, bo v naslednjih tednih 
zaključila letošnjo sezono graj-
skih prenovitvenih del, zaradi 
pičlo odmerjenega denarja pa 
bo seštevek letos opravljenih 
del skromnejši od preteklih 

let. V Celju se sicer vsi zavze-
majo za učinkovitejšo preno-
vo gradu, a kaj, ko se vselej 
zatakne pri denarju. Občina 
več kot dogovorjenih 10 mili-
jonov tolarjev letno ne zmore 
zbrati, svojega prispevka pa 
ne poveča niti država. Prenova 
grajskega območja, koordina-
cijo javnih del so lani zastonj 
prevzeli v Gradisu, je zato ome-
jena na manjše posege, ki ne 
zahtevajo večjih stroškov, mi-
sel na ureditev Friderikovega 
stolpa in grajskega palacija pa 
ostaja odmaknjena v prihod-
nost. IS 

Tudi Adra želi pomagati 
Humanitarno društvo Adra Slovenija je prostovoljna, 

nevladna in nestrankarska človekoljubna organizacija, ki 
deluje pod geslom Od ljudi - z ljudmi - za ljudi. 

Pred kratkim je društvo imelo v Celju prvi občni zbor, na 
katerem so člani potrdili statut, ki je bil sprejet že na ustanov-
nem zboru. Izvolili so organe društva, za predsednika pa so 
izvolili mag. Branka Vodenika iz Ljubljane, kjer ima društvo 
tudi sedež. 

Na občnem zboru so določili smernice delovanja, po katerih 
bodo najrazličnejše oblike pomoči, ki jih bodo zmožni, ponu-
dili vsem, ki bodo pomoči potrebni, ne glede na politično, 
versko, narodnostno ali kakršnokoli drugo pripadnost. 

Za trenutno nalogo so si postavili zbiranje sredstev za 
prizadete zaradi plazu pod Mangartom. Denarna sredstva 
lahko nakažete pri Ljubljanski banki na račun 02010-0089828368, 
sklic na številko 019. SK 

Svet javnega zavoda Knjižnice Šentjur 

razpisuje delovno mesto 

ravnatelja-ravnateljice knjižnice 
Za ravnatelja-ravnateljico knjižnice je lahko imenovan tisti, ki 
izpolnjuje splošne, z zakonom določene pogoje, ter posebne: 
- da je bibliotekar ali višji knjižničar 
- da ima opravljen strokovni izpit 
- da ima najmanj 5 let delovnih izkušenj po opravljenem stro-

kovnem izpitu v knjižničarski dejavnosti 
- da ima organizacijske in strokovne sposobnosti 
- daje pri svojem strokovnem delu dosegel delovne rezultate, 

iz katerih je razvidno, da bo lahko uspešno opravljal dela in 
naloge programskega in strokovnega vodje zavoda 

- da je državljan Republike Slovenije 
- da ima znanje vsaj enega svetovnega jezika 
Ravnatelj-ravnateljica zavoda bo imenovan za 5 let. 

Kandidati naj pošljejo prijave z vsemi potrebnimi dokazili na naslov: 
Knjižnica Šentjur, SVET KNJIŽNICE, Dušana Kvedra 16, 3230 Šent-
jur. Rok za prijave je 8 dni od dneva objave. Kandidate bomo o izbiri 
obvestili najkasneje v 15 dneh od dneva objave razpisa. 

BOSlO d.o.o. 
Obrtniška cesta 3 - 3220 Štore 
Tel.: 03-780-25-10, fax: 03-780-25-35 

OBJAVLJA PROSTA DELOVNA MESTA 

1. konstruktor strojnih naprav 
Pogoji: -VI. ali VII. stopnja izobrazbe strojne smeri, 
znanje projektiranja v CAD sistemu, 5 let delovnih izkušenj. 

2. elektro serviser 2 
Pogoji: - IV. ali V. stopnja izobrazbe elektro smeri. 

3. delavec v proizvodnji 3 
Pogoji: - IV. ali V. stopnja izobrazbe strojne smeri. " 

Pisne ponudbe pošljite na zgornji naslov. 
Vse dodatne informacije lahko pridobite na naslovu družbe. 
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Nov železniški prehod in cesta 
Kljub s labemu vremenu 

se je ob otvoritvi novega že-
lezniškega prehoda, pove-
zovalne ceste Podlog - Gru-
šovlje in obnovljene ceste 
od križišča v Šempetru v 
Savinjski dolini do želez-
niškega prehoda, kjer je se-
daj za varnost pešcev po-
skrbl jeno s pločnikom, 
zbralo veliko kra janov in 
gostov. 

Tragična smrt štirili učencev 
iz Šrnartnega ob Paki v trčenju 
avtobusa z vlakom, maja lani, 
je aktivnosti za rešitev te črne 
točke pospešila. Tako sta bila 
stara železniška prehoda proti 
Grušovljam in Podlogu uki-
njena, na severni strani želez-
nice pa je bila zgrajena nova 
povezovalna cesta. Obnovlje-
no je bilo tudi križišče v Šem-
petru. Slovenske železnice so 
prenovile del tirov in postavi-
le avtomatske polzapornice z 
ustreznimi signalno-varstve-
nimi napravami, sofinancira-
le so tudi polovico vrednosti 
povezovalne ceste. Vrednost 
vseh opravljenih del je okoli 
140 milijonov tolarjev, od te-
ga sta občina Žalec in Sloven-
ske železnice prispevale po 
polovico. 

Zbrane je na slovesnosti 
najprej pozdravil in se zahva-
lil za nove pridobitve pred-
sednik sveta KS Šempeter Jo-
že Randl, slavnostna govorni-
ka pa sta bila župan občine 
Žalec Lojze Posedel in član 
uprave Slovenskih železnic 
Marjan Vrabl, ki sta s prere-
zom traku predala namenu 
pridobitve (na sliki). Cesti in 
nov železniški prehod je bla-
goslovil celjski opat Marjan 
Jezernik, v imenu krajanov 
pa se je ob koncu zahvalila za 
vse Karmen Kunst. Učenci OŠ 
Šempeter so z moškim pev-
skim zborom Šempeter pri-
pravili priložnostni kulturni 

'program. T TAVČAR 

Za Branka 
v akciji zbiranja sredstev 

za invahda Branka Zupanca 
iz Rifengozda pri Laškem je 
bilo do sredine novembra za 
ureditev hiše zbranih 603 
tisoč tolarjev. Akcija se še 
nadaljuje. Območno zdru-
ženje Rdečega križa Laško 
pa vabi vse, ki bi želeli de-
narno pomagati Branku, da 
to storite s prispevkom na 
žiro račun 50710-678-
49285 s sklicno številko 00 
764 100 in pripisom »Za 
Branka«. Hvala. Bo.J. 

Darujte kri 
Rdeči križ Slovenije vabi na 

decembrske krvodajalske ak-
cije. V Šmarju pri Jelšah lahko 
darujete kri 7. decembra, v 
Laškem 14. in 21. ter v Žalcu 
22. decembra. 

Čas, namenjen starejšim 
»Na poti v družbo za vse 

starosti in sožitje med gene-
racijami« je bilo vodilo v 
mestni četrti Slavko Šlander 
v Celju, kjer so v prvi polovi-
ci novembra izvedli vrsto ak-
tivnosti za stareiše občane. 

Osrednje srečanje starejših 
občanov je bilo 8. novembra v 
dvorani II. osnovne šole, ude-
ležilo pa se ga je 69 starostni-
kov, ki so prisluhnili kultur-
nemu programu v izvedbi 
tamkajšnjih osnovnošolcev. O 
pomenu srečanja sta udele-
žencem spregovorila Hinko 
Jordan, predsednik sveta 
mestne četrti in Marija Kau-
čič, predsednica komisije za 
družbene dejavnosti. 

Seveda pa niso pozabili na 
vse tiste starostnike, ki se tega 
osrednjega srečanja niso mo-
gli udeležiti. Tako so 27 kra-
jank in krajanov obiskali na 
njihovih domovih, ostalim 

šestnajstim pa so voščilnice z 
najlepšimi željami in nageljne 
poslali po pošti. 

V MČ Slavko Šlander so pre-
pričani, da je čas, ki ga na tak 
način namenjajo starejšim so-
krajanom, korak naprej k dose-
ganju višje kakovosti življenja 
teh ljudi in svetel trenutek, ki 
polepša njihov vsakdan. M. A. 

Sejemski dnevi 
ob Sotli 

V Rogaški Slatini bo od 
jutri, petka, 1. decembra, se-
jem, na katerem bodo pred-
stavili ponudbo posameznih 
kmetijcev z območja šestih 
občin Šmarskega. 

Sejem pripravlja razvojna 
agencija Sotla iz omenjenih 
občin, ki je v ustanavljanju, s 
sodelovanjem kmetijsko sve-
tovalne službe. Prireditev je v 
sklopu programa Proizvodi 
Obsotelja in Kozjanskega, na-
menjenega povezovanju in tr-
ženju. 

Tako bodo dali jutri, v pe-
tek, poudarek vinu in žganju, 
v soboto medu in izdelkom iz 
medu, v nedeljo mesnim iz-
delkom, v ponedeljek jabol-
kom in izdelkom iz njih ter v 
torek dobrotam obeh društev 
kmečkih žena, ko pričakujejo 
še prihod Miklavža s sprems-
tvom ter igrico. Omenjenim 
poudarkom se bodo posvetili 
vsak sejemski dan med 15.30 
in 16.30, sejem pa bo sicer 
med 10. in 19. uro. Sejem bo 
znova oživel v predbožičnih 
dneh. 

Odločili so se za lokacijo 
med novo promenado in zdra-
viliškim parkom. BJ 

Mladina in gore 
v Braslovčah je bilo 12. državno tekmova-

nje Mladina in gore. Strokovni del je pripra-
vila Mladinska komisija pri PZ Slovenija. 
Letos so bili najboljši mladi iz PD Ljubljana 
Matica. 

Tekmovanja v prostorih OŠ Braslovče in 
Zadružnem domu, se je udeležilo 350 mladih 
planincev iz vse Slovenije. Glavni namen tek-
movanja je bil čimveč mladih seznaniti s 
planinsko vzgojo ter jih vzpodbuditi, da bi jim 
postalo gorništvo način življenja. K temu jih je 
gotovo spodbudil tudi Davo Karničar, ki je bil 
najbolj imeniten gost prireditve. 

V finalnem delu se je pomerilo šest ekip, ki 
so se na koncu takole razvrstile: 1. Cepini PD 
Ljubljana - Matica, 2. Klinčki PD Vipava, 3. 
Mladi planinski iz PD Dobrovlje - Braslovče, 
4. Svizci iz PD Zabukovica, 5. Gornjanski škrat 
PD Novo mesto, 6. OŠ Šempeter pri Novi 
Gorici. 

Tekmovanje so finančno podprli Občina Bra-
slovče kot glavni sponzor in številna podjetja 
ter posamezniki, prireditev pa so popestrili še 
z razstavo na planinsko temo in priložnostnim 
biltenom. 

T. TAVČAR 

Mladi planinci PD Dobrovlje - Braslovče Rok Ušen, Matija Zupančič, Denis Omladič, 
Jernej Perger in mentorica Irena Kumer. 

PLANINSKI KOTIČEK 
Na Bolior, Tišje in Javornilc 

Planinsko društvo Zlatarne Celje pripravlja do sredine 
decembra tri pohode. 

Že 2. decembra bo pohod na 1024 m visok Bohor. Odhod bo 
z avtobusne postaje ob Glaziji, od koder bo posebni avtobus 
odpeljal ob 7 uri. 

10. decembra bo 20. jubilejni pohod na Tišje. Na ta tradicio-
nalni pohod PD Litije se boste odpeljali z vlakom, ki bo z 
železniške postaje v Celju odpeljal ob 6. uri in 20 minut. 

16. decembra pa pripravljajo še pohod na 1242 m visok 
Javornik. Odhod bo z avtobusne postaje ob Glaziji ob 6. uri. 

Prijave sprejemajo po telefonu 545-29-27 MOJCA MAROT 

Naredil bom svojo stran 
Skoraj brez dvoma je 

vsakdo, ki se je večkrat 
sprehodi l po š i rnem spletu, 
kda j pomislil tudi na to, da 
bi si naredi l svojo sple tno 
s t ran. Ne rečem, da se je to 
potem zares zgodilo, a ven-
dar. In lepota Interneta je v 
tem, da so takšne informa-
cije, recimo jim kar cehov-
ske, dostopne v velikih ko-
ličinah. Tu in tam se poja-
vijo težave glede organizi-
ranosti ali razumlj ivost i to-
vrs tne robe, zato sem že 
pred časom pisal o eni iz-
med takšnih s t rani . Pred 
kra tk im pa sem naletel še 
na eno, ki jo pr iporočam 
vsem bodočim las tn ikom 
spletnih s t rani . Ki bodo na-
stale izpod nj ihovih last-
nih prstov, seveda, 

R e a l l y B i g . c o m 
(www.reallybig.com) je ve-
lik, specializiran portal za 
vse tiste, ki se s spletnimi 
stranmi srečujejo iz druge 
strani, torej programerske, 
pa najsi bo to prvič, ali pa gre 

že za izkušene računalniške 
mačke. Tako boste lahko iz-
vedeli, kje je moč dobiti 
brezplačen prostor na strež-
niku, katera orodja lahko 
uporabite za izdelavo splet-
nih strani, na voljo je kup 
navodil za izdelavo, vzdrže-
vanje in promocijo strani, 
kakor tudi vrsta že izdelanih 
skript, slik, animacij, oza-
dij, tekstur in vseh ostalih 
stvari, ki si jih lahko pri tem 
omislite. A pojdimo po vrsti. 

Najprej vas bo najbrž zani-
malo, kako vsa stvar sploh 
deluje. Če s spletom nimate 
kakšnih posebnih izkušenj, 
si v sekciji BigNose-
Bird.com (www.bignose-
bird.com) oglejte področje 
za začetnike: Getting Started 

on the Web. Tam boste izve 
deli vse o programskem jezj 
ku HTML, ki je osnova ^ 
izdelavo spletnih strani, ( 
tem, kako internet deluje ij 
kaj vse potrebujete za va; 
prvi podvig na spletu. Bol 
izkušeni si bodo lahko izbra, 
li že spisane skripte za foru. 
me, knjige gostov, nakupe 
valne košarice, elektronski 
voščilnice in podobne inte 
raktivne zadeve. Prav tak« 
vam bodo pojasnili, kako $ 
lahko registrirate lastno do 
meno in boste vašo stran tud 
ustrezno vpisali v vse po 
membnejše spletne iskalce 
In to je šele začetek. 

Stran je res glomazna, koi 
nakazuje že samo ime. K( 
boste končali raziskovanji 
po tej sekciji, se vrnite nazaj 
na osrednjo stran. Tam bo 
ste lahko izbirali med mno 
žico najrazličnejših nasve^ 
tov in navodil, kakor tudi 
med goro brezplačnih do-
brot, ki bodo vašo stran na-
redile bolj zanimivo, upo-

rabno ali lepšo. No, slednje 
je bolj stvar osebnega oku-
sa, zato pazite, kako se bo-
ste odločali med raznimi 
animacijami, ozadji, fonti 
in podobnim grafičnim ma-
terialom. Moj nasvet je, da 
včasih manj pomeni več. Kaj 
včasih, skoraj zmeraj . Pre-
vidni bodite tudi z raznimi 
javascripti, saj je na svetov-
nem spletu na tone nemogo-
čih spletnih skrpucal, ki so 
prenatrpana z utripajočo in 
nekoristno grafično zalego. 
Če bi avtorje vprašali, zakaj 
so natovorili toliko balasta 
na svojo stran, bi vam pr' 
priči odgovorili, da zato, 
ker so lahko. To pa nekako 
ni dovolj dober razlog, da 
na stran postavite vse, kal 
vam pride pod miškin kui-
zor. 

Če vam vse to ne bo dovolj; 
se lahko odpravite po sled! 
katere izmed neštetih pove-
zav s sorodno vsebino i" 
jamčim vam, da boste s pO' 
močjo tega naslova našli vse. 
kar potrebujete za izdelav" 
lastne spletne strani. No, kaj. 
še čakate? 

Vasja Ocvirl' 
vasja@slowwwenia.con' 

http://www.reallybig.com
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Za prometno varnost otrok 
Spomladi ukrepi za umirjanje prometa pred II. OŠ Celje, do konca decembra pa polni plato pred III. OŠ Celje 

potem, ko so med poletnimi 
jieseci v Celju z Ljubljanske 
teste v predelu pred IL OŠ 
[;elje s cestišča odstranili hi-
fostne ovire, so starši in vods-
tvo šole vztrajno zahtevali, da 
jdgovomi v občini poskrbijo 
ja varno pot njihovih šolarjev 
Jo šolskega poslopja. Kot ka-
je, so zdaj le uspeli, saj so v 
Iklestni občini Celje pred dnevi 
taročili projekt za umirjanje 
prometa, z izvedbenimi deli 
pa naj bi začeli spomladi. 
tf 

Zahteve staršev, da odgovor-
ni v Celju poskrbijo za umirja-
nje prometa po Ljubljanski 
:esti v neposredni bližini šole, 
jO razumljive, saj kljub sema-
forju, ki si ga šolarji ob prebo-
ju cestišča sami vklopijo, le 
redki vozniki vnaprej upoča-
inijo svojo vožnjo. Ljubljan-
ska cesta je mestna vpadnica 
n v predelu od Plave lagune 
Jo bencinske črpalke pri Ulici 
I Prekomorske brigade ravno 
speljana, tako da omogoča ob-
5utno hitrejšo vožnjo, kot naj 
\)[ po zakonu veljala na mest-
nem območju. Da so posledi-
ca prehitre vožnje kaj hitro 
Wiko prometne nezgode, v 
laterih so udeleženi tudi šo-
^j i , pa kažejo izkušnje iz 
preteklih let. 

Starši in vodstvo šole so se v 
ahtevah za zagotovitev boljši 
)rometne varnosti za šolarje 
iklicevali na obstoječo zakono-
lajo in pravilnike, kljub poro-
Jilu članov občinskega sveta za 

preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu, ki so si konec avgusta 
ogledali neposredno okolico vseh 
šol v občini in območje ob II. 
OŠ Celje ocenili za prometno 
zadovoljivo varno in urejeno, 
pa so jim prisluhnili tudi v 
občinskem vodstvu. Po bese-
dah ravnatelja 11. OŠ Celje Igor-
ja Topoleta so v šoli, prav tako 
pa tudi starši njihovih učencev, 
zadovoljni z obljubo, da bodo 
spomladi začeli z izvedbenimi 
deli za umiritev prometa po 
Ljubljanski cesti. »Klasična cest-
na hitrostna ovira na tem ob-
močju ne pride v poštev,« pravi 
strokovni sodelavec za promet 
občinske uprave Lztok Uranjek 
in to utemeljuje z dejstvom, da 
gre za mestno vpadnico. »Zato 
smo pred dnevi že naročili pro-
jekt za najustreznejšo rešitev 
umiritve prometa, najverjetne-
je pa bi za to območje lahko 
prišla v poštev postavitev šikane 
oziroma arhitekturna zožitev ce-
stišča po avstrijskem in nemš-
kem vzgledu.« 

V krotkem polni 
ploto 

Približno 4 metre široko in 10 
centimetrov visoko cestno ovi-
ro, imenovano polni plato, ki jo 
vozniki z območja mestnega 
središča že poznajo, bodo v 
kratkem začeli graditi na Koc-
bekovi ulici. 

Zgrajena bo neposredno ob 
izhodu z dvorišča III. OŠ Celje, 
saj je njen osrednji namen za-
gotavljanje prometne varnosti 

za šolarje, ki bodo po na njej 
vrisanem prehodu za pešce dnev-
no prečkali cestišče med matič-
nim šolskim poslopjem ter no-
vourejenimi učilnicami in šol-
skimi prostori, ki za potrebe III. 
OŠ Celje nastajajo v prostorih 

bivše Finomehanike. Polni pla-
to je še toliko bolj potreben, ker 
bodo novourejeni dodatni šol-
ski prostori namenjeni prvo-
šolčkom. Za prometno varnost 
najmlajših pa bodo cestišče Koc-
bekove in pločnik ob njenem 

zahodnem delu razmejili še z 
ograjo, kakršna je že namešče-
na tudi vzdolž pločnika ob šol-
skem poslopju na vzhodni stra-
ni cestišča. 

IVANA STAMEJČIČ 
m Foto: GAŠPER DOMJAN 

Da se podoba z naše fotografije ne bi nikoli ponovila... Prometna nezgoda, ki se je v 
letošnjem šolskem letu zgodila pred III. OŠ Celje na Kocbekovi ulici, ni terjala žrtev, je pa 
umiritev prometa s polnim platojem nujna, saj bodo januarja v novourejenih učilnicah v 

prostorih bivše Finomehanike nasproti šolskega poslopja s poukom začeli prvošolčki. 

Zasvojenost 
ali jaz? 

v okviru dnevov zdravja 
je na ponedeljkovi okrogli 
mizi v Mladinskem Centru 
Celje Društvo za mlade Pti-
ca iz Hrastnika predstavilo 
svoje delovanje. 

Društvo za mlade Ptica je 
humanitama, nevladna in ne-
profitna organizacija, ki nudi 
strokovne nasvete pri reševa-
nju življenjskih težav in po-
sredno izvaja pomoč staršem 
ali otrokom, ki so zasvojeni z 
nedovoljenimi drogami. Druš-
tvo, ki ga je ustanovil Iztok 
Gojkovič, deluje že štiri leta: 
»Ko sem opazil, da se na 
našem območju vse pogoste-
je pojavljajo droge, sem želel 
nekaj narediti za mlade, zato 
sem ustanovil to društvo. Os-
novni namen društva je za-
poslovanje zasvojencev, sve-
tovanje in preventiva s po-
močjo predavanj.« 

Društvo nudi osebno in te-
lefonsko svetovanje, organi-
zira mladinske delavnice, kjer 
lahko mladi kreativno preživ-
ljajo svoj prosti ča$, nudi po-
moč zasvojenim od nedovo-
ljenih drog, v okviru društva 
pa deluje tudi skupina za 
samopomoč. 

Predstavniki društva so se 
na okrogli mizi dotaknili tudi 
nekaterih problemov, s kate-
rimi se srečujejo pri svojem 
delovanju. 

SABINA KRANJEC 

Šolski center vabi 
šole Šolskega centra Celje 

io na dnevu odprtih vrat, 24. 
»ktobra, novi generaciji os-
nošolcev, njihovim staršem 
in svetovalnim delavcem 
predstavile življenje in delo 
tega zavoda. Letos je bil obisk 
za skoraj petdeset odstotkov 
lišji kot lansko leto. 

Splošna in strokovna gim-
nazija Lava, Poklicna in teh-
niška elektro in kemijska šo-
la, Poklicna in tehniška grad-
bena šola. Poklicna in tehniš-
ka strojna šola. Enota za izo-
braževanje odraslih ter Višja 
strokovna šola so obiskoval-
cem predstavile svoje progra-
me in jim odprle vrata šolske 
bjižnice, ter jih popeljale na 
Ogled moderno opremljenih 
Specializiranih učilnic, labo-
ratorijev in delavnic, v katerih 
Se izvaja praktični pouk. 

Poklicna in tehniška elektro 
in kemijska šola je v tem letu 
bogatejša za dve novi multi-
Oiedijski učilnici, pridobila pa 
bo tudi novo učilnico za pouk 
Prakse. Poklicna in tehniška 
^trojna šola je edina v Sloveni-
ii. ki izobražuje za poklica 
>irar in zlatar - filigranist. Le-
0̂8 so v njej na novo opremili 

Učilnico za avtomatizacijo in 
(lelavnico za toplotno obdela-
vo. 

Opozorili so tudi na novosti 
Slede izobraževanja. Vse teh-
•iiške šole bodo v prihodnjem 
^Iskem letu prvič izvedle po-
lteno maturo, ki bo omog^i-

la dijakom univerzitetno nad-
gradnjo. Poklicna in tehniška 
gradbena šola pa bo naslednje 
leto začela izobraževati po pre-
novljenem programu gradbe-
nega tehnika. Sicer pa bodo vse 
šole v prihodnosti skušale ohra-
niti sedanji vpis dijakov, še 
večji poudarek bodo dale vzgo-
ji in razvoju dijakove osebno-
sti ter se v prihodnje trudile, da 
bodo v celjski regiji še bolj 
prepoznavne kot do sedaj. 

SABINA KRANJEC 
Foto: GAŠPER DOMJAN 

december 
v Muzeju novejše zgodovine Celje začenjajo v svojem 

Otroškem muzeju s prvimi prazničnimi prireditvami 
veselega decembra že kar v prvih dneh meseca. 

Zdaj že tradicionalnemu otroškemu bolšjemu sejmu, ki 
bo v soboto med 9. in 12. uro pod muzejskim balkonom na 
Prešernovi, bodo prihodnji teden sledile Miklavževe lutkov-
ne predstave v Hermanovem gledališču. V torek se bo 
najmlajšim predstavil ansambel Lutkovnega gledališča Mari-
bor s predstavo Ugani, povej, zapoj, v sredo bodo lutkarji z 
Jesenic zaigrali Šiviljo in škarjice, v četrtek pa bo, znova z 
mariborskimi lutkarji, k najmlajšim prišla Ernica gosenica, 
zatem pa bo z njimi poklepetala še pesnica in pisateljica, 
velika prijateljica besed in stavkov za malčke, Bina Štampe 
Žmavc. Lutkovne predstave bodo vselej ob 17. uri, primerne 
pa so za otroke, starejše od treh let. 

Sredino veselega decembra bo v Otroškem muzeju' praz-
nično barvala Ana Vovk Pezdir s plesno-glasbeno-likovno 
delavnico Čarobne sani, malčki iz celjskih vrtcev pa bodo 
takrat tudi krasili praznične smrečice. Seveda bodo v muzeju 
tudi decembra v sodelovanju s celjskimi obrtniki pripravili 
prikaze posameznih obrtnih, del v sklopu razstave Živeti v 
Celju, za ogled pa so odprte tudi ostale stalne oziroma 
občasne razstave. IS 
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Posoški strah v Solčavi 
' Bo razdejonje Savinje dopolnil še Macesnikov plaz? 

Na dolžini skoraj treh ki-
lometrov in širini od sto do 
dvesto metrov se bohoti zlo-
vešča blatna gmota Macesni-
kovega plazu v Podolševi 
nad Solčavo. Že desetletje 
opominja in vsak dan bolj 
neustavljivo drsi v dolino. 
Močno deževje v zadnjih 
tednih je drsenje plazu še 
pospešilo, premiki zemlje so 
ljudem povzročili že precej 
škode in neposredno ogro-
žajo nemočne kmetije in lju-
di. 

Pred desetimi leti so doma-
čini opazili prve premike 
zemlje, šest let je od tega kar 
je vlada zadolžila ljubljansko 

podjetje za urejanje hudour-
nikov, da plaz sanira. Na po-
budo Solčavanov so si plaziš-
če ničkolikokrat ogledali raz-
ni strokovnjaki, rezultat tega 
jalovega početja je, da se naj-
večji plaz v državi počasi, 
vendar vztrajno in zlovešče 
približuje Solčavi. Pred dnevi 
so si območje ponovno ogle-
dali ljudje z ministrstva za 
okolje in prostor. Namestili 
bodo alarmni sistem, ki zaz-
nava vsak premik. Janez Čer-
ček, tajnik občine Solčava, 
gravi, da je to samo urgentni 
ukrep, ki ne prinaša rešitve. 
»Že do sedaj je občina Solčava 
organizirala stalno dežurstvo, 
ki kontrolira premike plazu. 
Vodeno blato se premika iz 

dneya v dan in nihče ne ve, 
kaj se bo zgodilo,« zaskrblje-
no razmišlja Čerček. 

Po devetih letih opazovanja 
in neučinkovite sanacije se je 
država odločila napraviti te-
meljito študijo, kako prepre-
čiti zdrs. »Vodo je potrebno 
speljati iz plazu,« pravi Hele-
na Krivec, prepričana, da do-
mačini poznajo način, kako 
se rešiti peklenske nadloge, 
ki jim visi nad glavami. Mož 
Božo si je v tem času ogledo-
val škodo, ki jo kmetiji pov-
zroča neusmiljena narava. 
»Podjetju Puh nihče ne odre-
ka truda, vendar mislimo, da 
se stvari niso lotili na pravem 
mestu, pravi Remšakova gos-
podinja. Ob morebitnem zdr-

su so Remšakovi med prvimi, 
ki jim grozi neposredna ne-
varnost. Pred tremi leti so za-
čeh opozarjati, ob vsaki naj-
manjši nevihti budno pazijo 
kaj se dogaja z gmoto nad 
kmetijo. Odvisni so od zem-
lje, nova hiša je zgrajena za 
potrebe kmečkega turizma, 
valovanje plazu, ki se dviga in 
spušča tudi do pet metrov pa 
seveda ni atrakcija, ki bi pri-
vabljala turiste. Najkasneje v 
petih letih bodo s plazom 
vred zgrmeh v dolino, če dr-
žava ne bo poskrbela za osu-
šitev razmočenega terena, so 
prepričani pri Remšakovih. 
Kljub temu sta naslednika, 
20-letna Polona in 19-letni 
Matjaž prepričana, da bodoč-

nost domačije kljub Demo-
klejevemu meču obstaja. 

Zlovešča napoved se pri 
Ravničarju že dogaja. Plaz je 
uničil najlepši gozd in naredil 
škode za nekaj bodočih ro-
dov. Lastnica kmetije, 75-let-
na Marija Podbrežnik, se je 
umaknila na varno k hčerki 
Vidi Ermenc v Gornji Grad. 
Vidin mož Forti ve, da je treba 
delati, čeprav sta voda in ka-
menje uničila tudi njive. Ze-
meljska struktura se spremi-
nja, samo vprašanje časa je, 
kdaj bo pred silno gmoto 
omagal solčavski vodovod. 
Cesta v Podolševo je na dveh 
mestih že pretrgana, začasni 
pontonski most komaj še 
kljubuje pritiskom zemlje. 
Zaenkrat je še prevozen za 
osebni promet. V blagi različi-
ci se bo plaz ustavil na Rem-
šakovih njivah, vendar je ni 
sile, ki bi ga ustavila pred 

Solčavo, trezno razmišlja Ja-
nez Čerček. Občina je naredi 
la vse kar je v njeni moči, med 
čakanjem na študijo pa lahko 
doživijo sodni dan. 

»Dokler se ni zgodil Log 
pod Mangartom, strah ni bil 
tako prisoten,« pripoveduje 
81-letna Areta Krivec. Petin-
štirideset let je tega, kar se je 
omožila med te bregače. Če 
jih bodo pravi čas obvestili, 
bodo pač bežaU, sicer pa je 
njen spanec tako trden, da ne 
sliši, kaj se dogaja okoH nje, je 
spokojna prijazna starka. 

Macesnikov plaz neposred-
no ogroža osem stanovanj-
skih hiš. Ogroža in povzroča 
škodo na njivah in gozdu. 
Ljudem je potrebno omogoči-
ti normalne življenjske raz-
mere, oceniti škodo in jim 
dati odškodnino. Popis škode 
so opravili občinski, sredstva 
naj bi zagotovilo ministrstvo 
za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano. Vsi skupaj pa bolj 
ali manj nemočni čakajo, kaj 
se bo zgodilo. Bo država pri-
sluhnila domačinov in začela 
izvajati sanacijo tam, kjer ti 
mislijo, da je potrebno? Raz-
dejanje v Logu pod Mangar-
tom bi vendarle morala biti 
dovolj trezna preizkušnja za 
vse odgovorne. Ah je tudi 
usoda Solčave odvisna zgolj 
od narave, ki se bo umirila, ali 
pa tudi ne!? 

EDI MAVRIČ 
Foto: CIRIL SEM 

Helena in Polona Krivec razmišljata dolgoročno, kot da 
plazu ne bi bilo. 

Tri hektare Ravničarjevega gozda je plaz spremenil v brezoblično gmoto podriega drevja. 

Areto Krivec je postalo straii 
potem, ko je vi^la, kaj se je 

zgodilo Ložanom. 

Na pogorišču v Žičali stoji nov lilev 
Pred dnevi so pri Kraču-

novih v Žičah slovesno od-
prli in blagoslovili novo gos-
podarsko poslopje. Tri me-
sece je minilo od tiste noči, 
ko so iz njihovega hleva 
švignili ognjeni zublji in je 
skoraj vse zgorelo. A dobri 
ljudje so poskrbeli, da je 
škoda že v veliki meri od-
pravljena. 

Le živino in oba traktorja 
so reših pred ognjem, vse 
drugo - od krme do številnih 
kmečkih strojev so plameni 
uničili. Kdor v takšnih okoliš-
činah ostane sam, verjetno 
obupa. Vendar se v Žičah to ni 
zgodilo. Dim se še ni polegel, 
ko so sosedje, prijatelji in 
drugi krajani že začeli s čišče-
njem pogorišča. V pičlih treh 
mesecih so zgradili lep nov 
hlev. 

»Vesel sem, da vlada med 
našimi ljudmi tolikšna soli-
darnost. Če posameznika do-
leti takšna nesreča, sam ne 
more storiti ničesar. V naši 
občini je šestnajst krajevnih 
skupnosti in glede solidarno-
sti jim je lahko žiška za 
vzgled,« je ob odprtju novega 
hleva krajane pohvalil župan 
Janez Jazbec in Krajevni 

skupnosti Žiče podelil občin-
sko priznanje, prejel pa ga je 
tudi Franc Bezenšek, ki je or-
ganiziral in vodil izgradnjo 
hleva. 

Ivica Podkrajšek iz Kmetij-
skosvetovalne službe Sloven-
ske Konjice je povedala, da 
gradnja novega hleva, ki pre-
sega vrednost dvajset milijo-
nov tolarjev, še zdaleč ni kon-

čana. »Manjka še precej opre-
me, mlekarna z mlekovo-
dom, gnojna jama, silos, fasa-
da, potreben pa bo tudi do-
kup strojev. Prav tako bodo 
bo verjetno treba dokupiti ži-
vali in povečati lastno čredo, 
ki sedaj šteje devetindvajset 
glav govedi. V hlevu je prosto-
ra za šestnajst krav molznic 
in trideset govejih pitancev,« 

je še dodala kmetijska sveto-
valka. 

V imenu družine Kračun 
je spregovorila njihova hčer-
ka Petra in se vsem posa-
meznikom in organizacijam 
zahvalila za nesebično po-
moč, domači župnik Marjan 
Veternik pa je poslopje še 
blagoslovil. 

J.G. 
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Ko spregledajo, so neizmerno srečni 
I Na očesnem oddelku celjske bolnišnice operirajo sivo mreno pacientom iz vse Slovenije - Pomembna skrb za predšolske otroke 

z očesnega oddelka celjske 
|)olnišnice odhajajo domov 
zadovoljni pacienti. Že zato, 
Icer se večini v času zdravlje-
nja stanje izboljša - bolniki po 
operaciji sive mrene spet do-
bro vidijo in njihovo zado-
voljstvo je neizmerno. V po-
sebnem zvezku, kamor lahko 
pacienti napišejo svoje mne-
nje, je zato težko najti kaj 
drugega kot pohvale in zahva-
le. Predstojnik oddelka Zden-
ko Zelič, dr. med., specialist 
oftalmolog, pravi, da so za 
večino teh pohval »krive« se-
stre, zasluga zdravnikov je le 
sama operacija. Zagotovo pa 
velja, da je za zadovoljstvo 
pacientov pomemben prispe-
vek vsakega zaposlenega na 
oddelku (26 jih je, od tega 7 
zdravnikov). 

Očesni oddelek deluje samo-
stojno v okviru bolnišnice že 
preko 40 let. V njegovem okvi-
ru so tudi očesne ambulante, ki 
so jih lani obnovili in dobili 
primernejše prostore. Letno 
pregledajo preko 25 tisoč pa-
cientov, ki se pri njih oglasijo 
zaradi poškodb, očesnih bo-
lezni in anomalij. Posebej se 
posvečajo zdravljenju slabo-
vidnosti predšolskih otrok. 

Predstojnik dr. Zdenko Ze-
lič, ki to nalogo opravlja zadnja 
tri leta, ugotavlja, da vse pogo-
steje operirajo bolnike s sivo 
mreno, ki jih je vse več tudi v 
slovenskem in evropskem me-
rilu. »Od 1322 posegov, ki smo 
jih opravili lani, je bilo operacij 
sive mrene preko 700, letos jih 
bo okrog tisoč. To je starostni 
in bolezenski pojav, vpliva pa 
tudi okolje (ultravijolični žarki, 
škodljiva delovna mesta...). 
Število teh operacij se je pove-
čalo tudi zato, ker z novimi 
tehnikami sedaj operiramo 
bolj zgodaj, kot pa so to počeli 
pred leti, ko so čakali, da pa-
cient ni videl nič več in so mu 
nato odstranili celo lečo. Z no-

vo ultrazvočno tehniko, s kate-
ro smo začeli drugi v Sloveniji 
leta 1993, odpremo oko samo 
za nekaj milimetrov in odstra-
nimo dele leče ter vstavimo 
novo. Lani smo v ta namen 
kupili nov aparat, vreden 
okrog 80 tisoč mark. Sedaj tudi 
ni več starostne meje za opera-
cijo - opravimo jo glede na 
pacientove aktivnosti oziroma, 
kako ga ta okvara moti v življe-
nju. Če veliko bere in gleda 
televizijo, gotovo bolj kot ne-
koga drugega, ki tega ne poč-
ne.« 

Kolikšna je čakalna doba za 
takšno operacijo? 

K nam hodijo pacienti iz vse 
Slovenije, ker je čakalna doba 
najkrajša, okrog 3 do 4 mesece. 
Operiramo štirje, dva še uspo-
sabljamo. Vsak zdravnik se 
sam odloči, če želi operirati ali 
ne. Dokler se čutiš sposobnega 
in imaš mirno roko, operiraš, 
kasneje ne več. Sicer pa je delo 
na oddelku in v ambulantah 
tako pestro, da se vsak lahko 
najde na enem od področij. 

Je možno, da se takšna ope-
racija ne posreči? 

Vsaka operacija je tvegana. 
Pacient dobi lokalno anestezijo 
in če je nemiren, so lahko teža-
ve. Večini damo injekcijo pod 
oko, da le-to miruje, lahko pa 
se odločimo samo za kapljice 
in oko se v tem primeru giblje. 
Za takšen poseg moraš najprej 
presoditi pacienta, če je dovolj 
miren, sam pa ga lahko opraviš 
samo, ko imaš že veliko prak-
se. Nekatere lahko pošljemo 
domov še isti dan, kar pa je 
spet odvisno od bolnika. Tren-
di gredo v to smer, da ljudje 
čim manj časa ostanejo v bolni-
šnici in tudi zasebniki delajo na 
ta način. 

TUdi na vašem področju je 
v zadnjih letih očiten veUk 
razvoj (različne kontaktne le-
če, sodobne operativne tehni-
ke...). Ali to pomeni, da v pri-
hodnosti nihče več ne bo no-
sil očal? 

Že sedaj je možno z laserjem 
preoblikovati roženico, tako da 
se dioptrija izniči. Vendar je to 
povezano z velikimi stroški za 
nakup aparata, zato tega v bol-
nišnicah ne delamo. To so po-
segi pri zasebnikih, ki so precej 
dragi, smiselni pa so pri mladih 
z visoko dioptrijo. V svetu je to 
pravi bum, vendar bo po mo-
jem to še nekaj časa le za boga-
te posameznike, zavarovalnica 
tega gotovo ne bo plačevala. 

Torej bodo še kar nekaj ča-
sa vrste pred vašimi ambulan-
tami. 

V ambulantah se mesečno 
zvrsti približno 2000 pacientov 
oziroma okrog 100 na dan. K 
nam hodi celotna populacija in 
vsak ima dve očesi, kar pome-
ni bistveno več dela kot za 
specialiste na drugih področjih. 
Velik naval je tudi zato, ker 
smo večkrat konzultanti inter-
nistom pri različnih boleznih. 
Če ti raziskujejo sladkorno bo-
lezen ali hipertenzijo, pošljejo 
pacienta tudi k nam. V očesu 
namreč vidimo vse žile, takšne. 

kakršne so tudi v telesu in s 
tem lahko ocenimo okvare. S 
kontrastnim slikanjem ozadja 
roženice s posebnim aparatom 
na primer iščemo bolezenske 
spremembe na očeh. Veliko je 
tudi bolnikov s sladkorno bo-
leznijo, ki jim skušamo s po-
močjo laserja čim dlje ohranjati 
vid. Prav zaradi sladkorne je 
namreč v svetu največ slepih. 

Posebej se posvečate pred-
šolskim otrokom. 

Oddelke za predšolske otro-
ke imajo poleg nas samo še v 
Ljubljani, Mariboru in Murski 
Soboti. Že določitev dioptrije je 

pri majhnem otroku drugačna 
kot pri odraslem. Če otrok škili, 
pa je deležen posebnega večlet-
nega spremljanja in zdravljenja, 
v skrajnem primeru se odloči-
mo za operacijo. Najbolje je, da 
otroka dobimo pri treh letih, po 
opravljenem sistematskem 
pregledu. Zgodnje zdravljenje je 
namreč najbolj uspešno, saj če 
oko ni v funkciji, vid propade. 
Pri šolarjih je zdravljenje že tež-
je, vendar vse še ni izgubljeno. 

Kako je z delom vaših 
zdravnikov pri optikih? 

Delamo honorarno z dovo-
ljenjem direktorja, vendar pri 

optikih predpisujemo samo 
očala, za katera je treba v naši 
ambulanti čakati na pregled 
štiri mesece. Teh pacientov je 
namreč zelo veliko, čeprav 
imamo redne ambulante tudi 

v Šmarju, Slovenskih Konjicah 
in Nazarju in tam delajo naši 
zdravniki enkrat na teden, kar 
plačuje zavarovalnica. Pregle-
di pri optikih so po mojem 
koristni tudi zato, ker na ta 
način pregledamo velik del 
populacije in s pregledom oče-
sa najdemo tudi kakšne druge 
bolezni. 

TATJANA CVIRN 
Foto: GREGOR KATIČ 

Zdenko Zelič, ki ga bolniki 
cenijo tudi zaradi prijaznosti 
in pristnega kontakta, saj s 
pacienti rad poklepeta o čisto 
običajnih stvareh, je po rodu 
Šentjurčan. Leta 1981 je po 
končani gimnaziji v Celju do-
študiral medicino, nato pa tri 
leta delal v Šentjurju kot splo-
šni zdravnik. Od leta 1986 de-
la na očesnem oddelku celj-
ske bolnišnice, kjer je opravil 
specializacijo, ki je po njego-
vem zelo dobra kombinacija 
kurative in operative. V pro-
stem času se rekreira s prija-
telji pri nogometu ali odbojki, 
z družino - žena je učiteljica, 
otroka pa gimnazijca - pa rad 
potuje. V veselje so mu sli-
karstvo in starine, zato je teh 
veliko v njegovem domu in 
pisarni. 

Pri pregledu oči lahko okulist najde tudi znake drugih bolezni v telesu, pravi predstojnik 
očesnega oddelka celjske bolnišnice Zdenko Zelič, dr. med, specialist oftalmolog. 

Poučna razstava 
V avli poliklinike Splošne bolnišnice Celje bo še do jutri gostovala razstava slovenskega 

f^ruštva za srce in ožilje. 
Gradivo za razstavo so pripravile slovenske ustanove, ki se ukvarjajo s problematiko bolezni 

Srca in ožilja, ki so še vedno najpogostejše bolezni pri nas in tudi najpogostejši vzrok smrti. Z 
fazstavo želijo osvestiti in seznaniti ljudi z rizičnimi dejavniki, ki povzročajo nastanek ali razvoj 
êh bolezni in jim hkrati predstaviti možnosti preventive. SK, Foto: GD 

Malim vitezom v pomoč 
Ustanova Mali vitez iz 

Ljubljane, ki združuje otro-
ke, obolele za rakom, se je 
po zaslugi Milana Gombača 
prvič predstavila tudi v Ce-
lju. V Narodnem domu so 
pripravili dobrodelno prire-
ditev v želji po predstavitvi 
ustanove in zbiranju sred-
stev v sklad za pomoč obole-
lim. 

Veliko glasbenih skupin in 
posameznikov se je odločilo 
za dobrodelni nastop in pri-
pravili so prijeten program, v 
katerem so nastopili skupina 
kitar Glasbene šole Risto Sa-

vin iz Žalca, oče in sin Ašič, 
Celjski oktet Studenček, Maj-
da Petan, Kvintet Dori, Dam-
jana Golavšek, harmonikarki 
Vesna in Vlasta, Fantje izpod 
Rogle, obetavna pevka Alja 
Omladič iz Mozirja, harmoni-
kar Dejan Kušer iz Rečice pri 

-Laškem, štirje harmonikarji 
iz Šentruperta nad Laškim in 
Tone Vrabl. Prireditev sta Mi-
lanu Gombaču pomagala or-
ganizirati Glasbena agencija 
Petan in glasbeni studio 
GODA Igorja Korošca. 

Koncerta se je udeležila tu-
di večja skupina članov Usta-

nove Mali vitez iz Ljubljane s 
predsednico prof. dr. Berto 
Jereb, ki je v nagovoru pred-
stavila ustanovo ter se zahva-
lila Celjanom za organizacijo. 
Žal dvorana ni bila povsem 
polna, upamo samo, da to ne 
bo vplivalo na prispevek za 
pomoč obolelim otrokom. 
Milan Gombač pa že razmiš-
lja o ponovitvi koncerta v Ce-
lju ter podobnih prireditvah v 
Velenju, Šentjurju, Šmarju pri 
Jelšah in morda še kje. Lepo 
bi bilo, če bi se takrat odzvalo 
več dobrih ljudi, saj mladi bol-
niki to potrebujejo. TV 
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DomaČe dobrote z 
obronka mesta 

Na oktobrskem tekmovanju kmetic v Kranjski Gori je najvišje priznanje z medaljo za 
celjsko področje prejela Alenka Vozlič iz Šmartnega v Rožni dolini 

Tekmovanje vsako leto or-
ganizira Združenje za turi-
zem in gostinstvo v okviru 
Gospodarske zbornice Slo-
venije, letošnje pa je bilo že 
4Z po vrsti. Ocenjevalci izbe-
rejo iz vsakega področja po 
eno turistično kmetijo, kate-' 
re predstavnica se najbolje 
odreže na tekmovanju v pri-
pravljanju dobrot. Letos so 
morale tekmovalke pripravi-
ti tri vrste rezancev - ozke, 
široke in krpice, narezek in 
pogrinjek. Na narezku so bi-
le seveda domače mesne in 
druge dobrote, ki pa najbolj 
teknejo ob domačem kruhu. 
Z našega območja se je naj-
bolje izkazala Alenka Voz-
lič, ki skupaj z možem in 
štirimi otroki pridno skrbi 
za domačo kmetijo v Šmart-
nem. 

Na šestnajstih hektarjih 
zemlje, kamor sodita tudi 
gozd in vinograd, si človek 
prav zares odpočije misli in 
zbistri glavo. Zelene površine 
pozdravijo človeka s toplino, 
ki je v mestnem vrvežu ne 
doživi. Lepo urejena kmetija s 
trgovino leži med Vojnikom 

in Celjem, kot oaza miru. Da 
se da pri njih kaj dobrega 
pojesti in popiti, so spoznali 
tudi tisti, ki tjakaj redno zaha-
jajo. Zakaj, pove tudi omenje-
na nagrada. 

Vozličevi so se za turistič-
no ponudbo odločili šele 
pred dvema letoma, a se je 
glas o dobri jedači in pijači 
kmalu razširil naokoli. Ne-
koč je stala na tem mestu 
stara domačija, last moževih 

staršev. Alenkin mož Martin 
že vse življenje kmetuje, 
Alenka pa je sprva delala kot 
trgovka. Nič kaj rožnat polo-
žaj, v katerem so se pred 
časom znašle trgovine in do-
mače trgovske hiše, je Alen-
ko prisilil v razmislek, kako 
dalje. Izbrala je najboljšo 
možno rešitev v tistem času. 
Ostala je doma in skupaj z 
družino ter taščo prizadevno 
skrbela za domačijo in trgo-

vino. V njej delata skupaj s 
hčerko, težja 'dela pa so na 
ramenih Martina in najsta-
rejšega sina. Na[mlajša sino-
va še obiskujeta šolo, zato je 
še vedno treba kdaj priskoči-
ti na pomoč pri učni snovi, 
pove Alenka, ki dejansko ži-
vi za dom in družino. »Prav 
sem izbrala in nikoli več ne 
bi delala za druge,« je pripo-
vedovala. Rada kuha in skrbi 
za to, da se gostje čim bolje 
počutijo. »Najpomembneje 
je, da ljudje odhajajo od tu-
kaj zadovoljni,« je dejala in 
dodala, da si moraš za vsako-
gar vzeti čas in z njim tudi 
spregovoriti besedo ali dve. 
Najverjetneje so k takšnemu 
odnosu pripomogle tudi pre-
tekle izkušnje s strankami. 

V spodnjih prostorih stano-
vanjske hiše sta sobi za goste 
in kuhinja, v kateri nastajajo 
domače dobrote izpod Alen-
kinih rok. Pri strežbi ji poma-
ga hči Tadeja. V večji sobani, 
kjer prirejajo gostije, lahko 
sprejmejo tudi do petdeset go-
stov. Postrežejo jim s suhimi 
klot^sami, povoj eno >bunko< 
ali slanino, pa domačim kru-
hom ali slastnim kosilom. Le 
komu se ne cedijo sline ob 
misli na pražen krompir, 
slastne cmoke, štruklje, raz-
lične vrste mesa po izbiri in še 
in šel 

Ob dobri hrani ne gre brez 
dobre kapljice. Vozhčevi vino 
pridelajo v lastnem vinogra-
du, ki se razprostira v bližini 
hiše. »Dela nikoli ne zmanj-
ka,« je dejala Alenka, »zato 
nam ostaja bore malo časa za 
kakšne izlete ali potovanja. 
Prostega časa pravzaprav ni-
mamo, sicer pa je pri vseh, ki 

delajo na domači zemlji, ta-
ko. Naš bobi je kmetija.« 

»Mestni« to bolj težko razu-
memo, a tako pač je. V hlevih 
je kar 35 glav živine, imajo pa 
tudi nekaj prašičev. Les, ki ga 
potrebujejo, žagajo sami. Ta-
ko so lahko tudi opremili so-
be za goste, ki jim les ob 
krušni peči še poudarja do-
mačnost in toplino. Žal na 
kmetiji nimajo prenočišč, 
vsekakor pa so veseli vsakega 
gosta, ki pride k njim. Teh je 
največ ob koncu tedna, pona-

vadi pa se prej tudi najavijo. 
Po Alenkinih besedah naj bi 
imeli največ dela ravno v tem 
času, od Martinovega do no-
vega leta, ko zabav in gostij 
ne manjka. Če bi jih želeli 
obiskati tudi vi, prelistajte 
katalog turističnih kmetij z 
naslovom Slovensko podeže-
lje. Veseli vas bodo. Le kaj je 
lahko boljšega kot obložena 
miza domačih dobrot nekje 
na podeželju? 

BOJANA JANČIČ 
Foto: GAŠPER DOMJAN 

Trud je nagrajen. Alenka Vozlič z medaljo za najuspešnejšo 
kmetico na Celjskem. 

Vnuček Dejan se je brez strahu pred radovednimi kravami 
takole postavil pred objektiv. 
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Ob Celjanih »vesel« tudi Lavrov 
Celje Pivovarna Laško je dobila obračun z Zagrebčani, izgubila pa Romana Pungartnika - V mislih Celjanov le Redbergslids 

Derbi 3. kroga skupine A evropske lige 
rokometnih prvakov je bil edini omembe vre-
den nedeljski dogodek v mestu ob Savinji, Že 
v poznih dopoldanskih urah je iz celjskega 
mestnega središča odmevala pesem veselih 
tonov, navijači iz vse Slovenije so se že zbirali. 
Želeli so si zmago z desetimi goli razlike, 
dobili so le -i-3 - 29:26, ob polčasu je kazalo še 
slabše (12:12). Dvorano Golovec so zapuščali 
z mešanimi občutki, razlogov za popolno 
zadovoljstvo pač ni bilo. 

Da je Badel 1862 Zagreb, še posebej za 
Celjane, eden najbolj neugodnih nasprotnikov 
v evropskem prostoru, se je izkazalo že v 
uvodnih minutah" prestižne tekme, ki se je 
pravzaprav začela že takoj po žrebu skupin LP 
na Dunaju. A ker naj bi se v športu resnične 
sposobnosti vsakega posameznika in ekipe 
kot celote izkazale izključno na igrišču, so bili 
domači privrženci rokometa prepričani v 
ogromne potenciale svojih ljubljencev. Bridka 
izkušnja s Prulčani je bila do nedelje že pozab-
ljena, pred vrati je bil še hujši tekmec... Pred 
dvorano so nestrpni navijači čakali že 3®ure 
pred tekmo, vstopili so odlič-
no razpoloženi, hrvaške prva-
ke so pričakali s kilogrami vži-
galnikov in kovancev, njihove 
navijače z žvižgi, ki so »parali 
ušesa«, in provokacijami. To-
da organizatorji srečanja so 
storili vse, *da so vzdušje čim 
bolj razelektrili in skoraj po-
vsem umirili. Kaj je lahko lep-
šega za Zagrebčane? 

Zmaga ni bila 
vprašljiva 

Alfa in ornega zagrebškega 
moštva Zoran Gobac ni sko-
paril s podžiganjem strasti: 
»Pravite, da nas boste dobili 
za 10? Kaj pa če zmagamo? 
Potem bomo najbrž s seboj 
odpeljali tudi vašega trener-
ja,« je pred tekmo skozi na-
smeh odgovoril na domnev-
ne izjave celjskega stratega 
Josipa Šojata. Jasno je bilo, 
da se je Zagreb izvrstno pri-
pravil na slovenske prvake, 
obetal se je neizprosen boj. 
Prvi ga zapustil Roman Pun-
gartnik. Počena kost tik pod 
kolenom ga je oddaljila od 
igrišč za več kot mesec dni, 
pivovarji so ostali brez cele 
desne strani. Po kapetanu 
Urošu Šerbcu se je poškodo-
valo prvo levo krilo. Domači 
trener ju je nadomestil z Re-
natom Vugrincem in Draga-
nom Gajičem. Prvi je bil na 
ravni derbija, drugi se je od-
lično znašel med prekaljeni-
mi asi, kljub temu, da še ni 
dopolnil 17 let. A celjska igra 
nikakor ni stekla, pogrešali 
smo protinapade, Zagrebčani 
So postajali vse bolj samoza-
vestni in prepričljivi pr^d vra-
tarjem Dejanom Peričem, ki 
)e sicer branil dobro, a smo 
Pričakovali več, ker nas je na 
prejšnjih tekmah preveč raz-
vajal z bravuroznimi poteza-
mi. Na srečo sta na drugi stra-
•li Kelentrič in Lavrov delova-
la prav nebogljeno, a kaj ko je 
Celjskemu napadu primanj-
kovalo idej. Šele v drugem 
Polčasu jih je nekaj ponudil 
skriti adut Bedekovič, ki je 
tokrat zasenčil nerazpolože-
fiega Pajoviča. Hrvaška 
obramba 6-0 je bila za gostite-
lje več kot očitno najbolj neu-
godna inačica in celjsko stro-

ko čaka v prihodnjih tednih 
precej dela okrog iskanja od-
govorov na nasprotnikovo 
postavitev. 

V taboru naših prvakov so 
bili veseli zmage nad renomira-
nim tekmecem: »V zmago ni-
sem podvomil niti za trenutek, 
čeprav sem bil izjemno živčen. 
Sedaj smo v prednosti, ker 
imamo več točk kot Zagrebča-
ni,« je vidno vznemirjen pripo-
vedoval Uroš Šerbec, ki je tre-
petal na tribunah. 

Ostali rezultati 3. kroga: 
Skupina A: Redbergslids -
ASKI 25:21. B: Dunaferr - Bar-
celona 22:22, Montpellier -
Gdansk 25:23. C: Gudme -
Kiel 22:23, Principe - Braga 
27:28. D: Runar - San Antonio 
25:20, Karvina - Lovčen 
29:29. 

(Ne)zadovoljstvo 
Na trenutke so pri naših pr-

vakih blesteli Eduard Kokša-
rov, Rastko Stefanovič in Re-
nato Vugrinec, vsi ostali se ni-
so uspeli razmahniti. Razvese-
ljiv je povratek poškodovane-
ga Alvara Načinoviča, za-
skrbljujoča pa nizka zmaga. 
»Ampak pomembna je zma-
ga. Le-ta je bila naš cilj in 
izpolnili smo ga. Morda lahko 
presenetimo v Domu špor-
tov,« je optimist športni direk-
tor Slavko Ivezič, ki se je stri-
njal s svojimi nadrejenimi, ko 
so hvalili enkraten rokometni 
večer v nabito polnem Golov-
cu. Eden izmed tisočerih pred-
metov, ki so pristali na igrišču, 
je končal v glavi zagrebškega 
»playa« Ratka Tomljanoviča, 
ki je v ogenj nenehno pošiljal 
najboljšega strelca obračuna 
Kira Lazarova (11 golov). 
Pred izjavo kmalu po tekmi se 
je raje umaknil: »Greva, nevar-
no je,« je bil uvod v oceno 
tekme, sledilo je navdušenje: 
»Prava, res prava tekma, do-
bra rokometna predstava. Ni-
sem najbolj zadovoljen, ker 
smo izgubili, vendar menim, 
da bomo pred svojim občins-
tvom na odločilnem srečanju 
pokazali svoj pravi obraz in 
zmagali z višjo razliko.« Tudi 
hrvaški strateg Lino Červar 

bo vse do 16. decembra upal 
na 1. mesto v skupini, za razli-
ko od Tomljanoviča pa je bil 
bolj zadovoljen: »Res, da smo 
izgubili, toda ob težavah, ka-
kršne nas spremljajo, sem lah-
ko kar dobre volje. Vselej smo 
našli pravo orožje za igro nas-
protnika in morda bi lahko 

iztržili še več.« Mešani občutki 
pri gostih so bili najbrž spet 
del taktike, med pivovarji ni 
bilo razočaranih mož. Josip 
Šojat pa zaskrbljenosti ni mo-
gel skriti: »Neverjetno, kakšna 
smola nas spremlja. Poškod-
be so nas skoraj uničile, na 
srečo pa se je izkazal Vugri-

nec. Prav Pungartnik in Šerbec 
sta naša ključna igralca, zato 
se bomo morali pošteno po-
truditi za ohranitev vodstva v 
skupini. Vedeli smo, da z Za-
grebom ne bo lahko, zato mo-
ramo biti zadovoljni,« je pripo-
vedoval »Šojka«, dva dni po 
tekmi pa je moral že pozabiti 
na zdravstvene težave. »Za-
greb je za nami, nedeljski 
obračun bo kmalu pozabljen, 
ko bo prišel čas se, bomo pri-
pravljali na povratnega. Uigra-
ne kombinacije bomo z vče-
rajšnje prvenstvene tekme 
proti Trboveljčanom prenesli 
kar v Goeteborg. Tam bo ver-
jetno priložnost dobil tudi 
Šantl,« je opozoril na nasled-
nji, nič manj pomemben dvo-
boj. 

Najtežje doslej? 
RedbergsUds namreč še ni 

pozabil ponižanja v Sloveniji. 
Tega se v Celju PL zelo dobro 
zavedajo in so pripravljeni na. 
motivirane Švede. »Zagotovo 
jih ne moremo tako razbiti, 
kot pred dvema tednoma. Ti-
sto ni bil pravi Redbergslids, 
zato vemo, da nas pojutriš-
njem čaka neprimerno težja 
tekma,« je pazljiv predsednik 
Tone Turnšek. Tudi igralci ni-

so zaslepljeni z rekordno 
zmago v LP, vendar v svoje 
sposobnosti ne dvomijo. 
»Sposobni smo jih še enkrat 
premagati, le zavzeto bo po-
trebno igrati. Sam bom sčaso-
ma v vse boljši formi, saj bom 
zavzeto treniral in pridno na-
biral minutažo ter izkušnje, 
kar bo prineslo še boljše re-
zultate,« je samozavesten Re-
nato Vugrinec, z njim pa se je 
strinjal Eduard Kokšarov, ki 
izpostavlja nenehno dokazo-
vanje. Josip Šojat je razkril 
tudi nove prijeme pri izvedbi 
protinapadov. »V odsotnosti 
Pungartnika bo naše najmoč-
nejše orožje Tomaž Tomšič, 
ki bo zadolžen za hitre preho-
de pred nasprotnikov gol.« 

Tekmo med Redbergslid-
som in Celjem PL bosta v dvo-
rani Lisebergshallen sodila 
Litovca Forbord in Malasin-
skas, ki sta delila pravico že 
na njunem medsebojnem 
obračunu predlani v Golovcu 
(31:16). Delegat bo Nemec Ja-
cobsen. 

Švedski prvak, ki je v 3. kro-
gu prepričljivo odpravil ASKI, 
je po 13. krogih DP na vrhu 
prvenstvene lestvice. Po pora-
zu v Golovcu se je hitro pobral 
in bo skušal nadaljevati dokaj 
uspešno tradicijo v svoji dvora-
ni, ko gre za obračune s Celja-
ni. Slovenski prvaki namreč v 
Goeteborgu doslej še niso 
zmagali: pred sedmimi leti so 
doživeli poraz, nato pa dvakrat 
remizirali. Tokrat bi lahko bil 
usoden že remi, podobno pa 
bo veljalo za Hrvate v Ankari. 
Potem ko so proti Celju PL dali 
vse od sebe, -bodo v Turčiji vsaj 
malce manj zbrani. ASKI sicer 
nima kakšnih posebnih adu-
tov, vendar tudi zagrebški as 
Andrej Lavrov ni v vrhunski 
formi. Potrditev tega je bilo 
povprečno popoldne V Golov-
cu, noč v Celju pa je izkoristil za 
veseljačenje, zato se je šele dan 
potem vrnil k soigralcem. 

' ^ TOMAŽ LUKAČ-
' Foto: GREGOR KATIČ 

Dragan Gajič (z žogo) je prvenec v LP začinil z golom. 

Čeprav niso navdušili, so se Celjani veselili pričakovane zmage nad Zagrebom. 

Navijači iz vseh koncev države dve uri pred tekmo. 
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Medsebojna obračuna 
Lašcani proti Šentjurčanom, Zrečani proti Polzelanom 

Prejšnji konec tedna je za-
radi reprezentančnih nasto-
pov v okviru kvalifikacij za 
evropsko prvenstvo minil 
brez tekem v ligi Kolinska, 
že ta konec tedna pa se bo 
prvenstvo nadaljevalo. V 10. 
krogu bomo videli dva med-
sebojna obračuna klubov s 
Celjskega, saj se bosta v Laš-
kem pomerila Pivovarna 
Laško in Kemoplast Alpos, 
Polzelani pa bodo gostovali 
v Zrečah. 

V dvoboju slednjih bodo 
oboji skušali napraviti tisto, 
kar jim ni uspelo v prejšnjem 
krogu, ko so ostali praznih 
rok. Zrečani še vedno ne mo-
rejo pozabiti, da jih je do 
zmage v Kranju delilo le 14 
stotink, zato bo tokrat želja 
po zmagi še večja. »Po ne-
srečnem porazu seveda pri-
čakujem zmago in s tem ci-
ljem bomo tudi začeli tekmo. 
Ključ do uspeha bo predvsem 
v obrambi, saj ne smemo do-
pustiti, da se nasprotniki razi-
grajo. Zaenkrat so vsi fantje 
zdravi in čeprav pričakujem 
težko tekmo, upam, da bomo 
izkoristili prednost domačega 
parketa in se ob koncu veseli-
li zmage,« je dejal trener Ro-
gle Gorazd Bokšan, podobno 
pa pred tekmo razmišlja tudi 
njegov trenerski kolega na 
nasprotni strani, Mihajlo Po-
ček: »Pomembno je, da smo v 
premoru nekoUko ohladili 
razgrete glave po porazu s 
Slovanom, saj so nekaterim 
po štirih zaporednih zmagah 
precej zrasli apetiti. Ekipo Ro-
gle dokaj dobro poznam, 
spremljal sem jih tudi v lanski 
sezoni, čeprav vem, da se je 
sedaj veliko spremenilo tako 
v igralskem kot v strokovnem 
kadru. Kljub temu v Zreče 
odhajamo po zmago in če bo 
pristop pravi, potem tudi re-
zultat ne more izostati.« 

Zdi se, da naslednjo tekmo 
še najbolj mirno pričakujejo v 

šentjurskem taboru, saj so 
edini od klubov s Celjskega 
slavili v prejšnjem krogu, v 
Laškem pa nimajo česa izgu-
biti. »To sicer drži, a po drugi 
strani si seveda tudi mi želi-
mo zmagati na vsaki tekmi, 
zato menim, da v Laško pri-
hajamo v nepravem trenutku. 
Pravzaprav se bodo morali 
Laščani že drugič letos potrje-
vati proti nam, saj so v prejš-
njem krogu nepričakovano 
izgubili v Sežani, v podobnem 
položaju pa so bili tudi pred 
pokalno tekmo v Šentjurju, 
kjer smo bili celo na pragu 
presenečenja. Motivacije bo 
dovolj na obeh straneh. Za 
nas je veliko priznanje že to, 
da se nas v Laškem v tem 
trenutku celo malo bojijo, po 
dolgem času pa so bolj ali 
manj zdravi vsi moji košar-
karji, zato bomo tudi v Treh 
lilijah poizkušali presenetiti, 
če se nam bo ponudila vsaj 
majhna priložnost,« je dejal 
trener Šentjurja Igor Pučko, 
'ki se bo prvič v trenerski ka-
rieri v tekmi za točke držav-
nega prvenstva pomeril s 
svojim trenerjem iz igralskih 
dni Borisom Zrinskim, ki se 
z reprezentančnih kvalifikacij 
v Laško vrača prav danes, 
pred tekmo s Šentjurjem pa 
razumljivo razmišlja le o 
zmagi. _bbJasno, da to tekmo 
moramo dobiti, prav dvoboj s 

Šentjurjem pa bo nazorno po-
kazal, kako smo pripravljeni 
na tekmo pokala Saporta, ki 
nas čaka v torek. Gostovanje 
v Karsiyaki bo za nas izjemno 
pomembno, saj si z zmago na 
stežaj odpremo vrata četrtfi-
nala.« 

Minuli teden so se člani 
KK Pivovarne Laško sestali 
na občnem zboru in potrdili, 
da predsednik kluba še na-
prej ostaja Jože Sadar, ki si-
cer tarna nad obilico dela, ki 
ga zahteva vrhunski kolek-
tiv. Na zboru so aktivnosti v 
minulem obdobju ocenili 
kot kakovostne in uspešne... 

V Laškem še vedno iščejo 
kvalitetnega tujca na krilnem 
položaju, zaenkrat pa je od-
padel Belorus Aleksander Ve-
remič, ki je v lanski sezoni 
igral za Legijo iz Varšave, tre-
nutno pa je član RCI iz Min-
ska. Zrinski meni, da še nima 
dovolj mednarodnih izku-
šenj, zato se v klubu vse bolj 
nagibajo k nakupu preverje-
nega igralca iz ZDA, zelo pa je 
aktualen tudi prihod Partiza-
novega krila Čubrila, a je 
omenjeni košarkar v teh 
dneh prejel tudi zelo privlač-
no ponudbo iz Italije, zato bo 
kariero najbrž nadaljeval pri 
naših zahodnih sosedih. 

DEJAN OBREZ 

Bevc in Petrovič srebrna 
Slovenska reprezentanca v ju-jitsu se je s svetovnega 

prvenstva na Danskem vrnila z dvema srebroma, ki sta ju 
priborila člana Policijskega kluba borilnih veščin Celje Peter 
Petrovič in Peter Bevc. 

Naše zastopstvo si je ob odhodu pred tednom dni želelo vsaj 
enega odličja, z dvema pa je nekoliko presenetila in si utrdila 
ugled. Oba dobitnika medalj sta bila celo na pragu zmagoslavja, 
toda, v finalu žal ni šlo. Med, 160 tekmovalci iz 25 držav se je 
Peter Bevc zavihtel na 2. mesto v borbah v kategoriji do 85 kg, 
Peter Petrovič pa v kategoriji do 69 kg. Njun uspeh so dopolnili 
Urša Teržan s 5. mestom in Dejan Kink ter Gorazd Kostevc v 
duo sistemu. »Veseli smo dosežkov, ki so potrdili dobro delo 
naših najboljših klubov. V prihodnje si želimo še večje uveljavi-
tve med najboljšimi, najprej pa bomo proslavili lep uspeh,« je 
dejal predsednik Ju-jitsu zveze Slovenije Srečko Krope. T.L. 

Kuzmi Bloudkova plaketa 
Jože Kuzma, dolgoletni 

športnik, trener in športni 
delavec ter dopisnik števil-
nih domačih in nekaterih 
tujih medijev, je prejšnji te-
den dobil zlato Bloudkovo 
plaketo za požrtvovalno de-
lo. 

»Pepi«, kakor ga kličemo 
prijatelji in znanci, je že sko-
raj 40 let sodelavec Novega 
tednika in Radia Celje, z novi-
narstvom pa je začel pri mari-
borskem Večeru pred 42 leti. 
Pred skoraj dvema desetletje-
ma je bil tudi nagrajenec hr-
vaških Sportskih novosti ob 
50-letnici izhajanja največjega 
športnega časnika v nekdanji 
skupni državi. Priznanje mu 
pomeni ogromno, največ do-
slej: »Z Bloudkovo plaketo "je 
poplačan moj dolgoletni trud, 
dobil sem nekakšno zadošče-
nje za opravljeno delo tako v 

športu, kot v novinarstvu,« 
pravi »Pepi.« 

Sicer pa se je s športom 
prvič srečal kmalu po 11. sve-
tovni vojni, ko je bil član celj-
skega TVD Partizan, potem 
pa se je začel ukvarjati s ho-
kejem, plavanjem in rokome-
tom. Slednja panoga je bila 

njegova največja ljubezen in v 
njej je dosegel največ. Bil jg 
tudi mladinski državni repre-
zentant, kasneje pa se je pos-
vetil še trenerskemu delu ter 
s svojimi varovanci leta 1964 
navdušil z uvrstitvijo v i 
zvezno ligo. Bil je tudi pobud-
nik prirejanja rokometnih tur-
nirjev za mlajše kategorije in 
zato prejel tudi priznanje Ro-
kometne zveze Slovenije. 

\ T.L, 

Jože Kuzma 
Kegljavke 
rekordno 

v predzadnjem krogu pr-
vega dela elitne ženske keg-
Ijaške lige so Celjanke glad-; 
ko premagale Izolo z 8:0 in 
navdušile s svojimi rezultati.^ 

Članice Miroteksa so s 
2756 podrtimi keglji postavi-: 
le nov rekord kegljišča v Lu-̂  
ciji, še posebej pa je izstopala" 
naša najboljša kegljavka Ma-
rika Kardinar, saj je njen' 
rezultat 502 tudi najboljši do-; 
sežek objekta. Zelo solidno 
sta podirali še Biserka Petak 

^ (462) in Nina Podlesnik' 
' (456), dobro formo pa želijo 
Celjanke potrditi tudi v zad-
njem krogu prvega dela pr-
venstva v soboto, ko bodo 
na Golovcu v derbiju gostile 
kranjski Triglav. ^ J.K.-

NA KRATKO 
Šentjernej: rokometašice 

PUV Nivoja iz Celja nadaljuje-
jo z zmagami v 1. B DRL. V 5. 
krogu so slavile v Šentjerneju 
s 30:27 in zadržale 2. mesto 
na prvenstveni lestvici. Naju-
činkovitejša ]'e bila Savičeva z 
9 zadetki. V soboto ob 15.30 
jih čaka v 6. krogu obračun s 
Ptujem. (J.K.) 

Celje: končano je DP v 1. 
šahovski ligi - vzhod. Po dveh 
tekmovalnih tednih so slavili 
šahisti iz Griž, potem ko so 
odpravili šentjursko Lipo s 
3,5:2,5. Končni vrstni red: 
Griže, Lipa 11, Žalec, Celje 9, 
Rokada 8, Slovenec 5, Eldis 3, 
Krško 0. (J.K.) 

Zreče: na odprtem prvens-
tvu v streljanju z zračnim 
orožjem so se najbolj -izkazali 
člani SK Dušan Poženel, ki so 
zmagali s standard zračno pi-
štolo, med posamezniki pa je 
Simon Veternik zmagal s puš-
ko in s pištolo. V obeh konku-
rencah je bil 2. član Cometa 
Mirko Kotnik, ki je bil s svojo 
ekipo najnatančnejši v strelja-
nju s puško. 

Polzela: izidi 4. kroga sa-
vinjske košarkarske lige: Ve-

lenje - Garant Polzela 56:78, 
Štore - Laško 41:119, Damp 
Polzela - Parižlje 69:60, Pre-
bold - Nazarje 73:62, Mozirje -
Gornji Grad 58:50. Vrstni red: 
Laško, Gornji grad. Garant 
Polzela, Velenje 7, Mozirje, 
Nazarje, Prebold 6... (T.T.) 

Z vašimi glasovi do zmage 
Kot smo napovedali prejšnji teden, bomo v vsaki številki do konca leta objavljali kupone, na 

katere lahko vpišete svoje predloge za najboljše športnike, športnice in ekipe na Celjskem za 
iztekajoče se leto. Verjetno imate svoje ljubljence med športniki, zato jim bodo vaši glasovi 
pomagali k čim boljši uvrstitvi. Akcija poteka vzporedno v Novem tedniku in na Radiu Celje, na 
koncu bomo prešteli vse glasove in razglasili najboljše po vašem izboru. Nekoga izmed bralcev 
bomo po zaključku akcije izžrebali in mu podarili nagrado pokrovitelja - fitness centra TOP -
FIT iz Celja. Nagrajenec bo lahko v njihovih prostorih mesec dni vadil brezplačno. V naši akciji 
lahko sodelujete z neomejenim številom kuponov. 

Atletsko društvo 
Kladivar Celje 

vljudno vabi 
vse sedanje in nekdanje člane 

društva ter prijatelje atletike 

110 redno letno 
skupšSno, 

ki bo v sredo, 
6. decembra, ob 18. uri 

v sejni sobi upravne stavbe 
Celjskega sejma (»Celjanka«). 

Dobrodelni 
teniški turnir 

Teniška akademija Tomaža 
Volka organizira dobrodelni 
teniški turnir dvojic in turnir v 
badmintonu pod geslom Po-
magajmo mi njim kot bi oni 
nam. Vsa zbrana sredstva bo-
do nakazali Karitas za Posoč-
je 2000. Turnir bo v soboto, 9. 
decembra, ob 9. uri v teniški 
dvorani Golovec. Prijavite se 
lahko po telefonu: 041 698-
276 in 5715-117. 

IŠČEMO naiboliše 
Če mislite, da ste sposobni kvalitetno 

in profesionalno opravljati delo na 
področju trženja, ste moški star do 30 
let, imate VI. ali Vil. stopnjo izobrazbe 

ekonomske smeri, obvladate tuje 
jezike, računalnik pa Vam je 

vsakdanja potreba, se nam lahko 
pridružite. 

Napišite nam kdo ste, in če ste takšen kot 
ga IŠČEMO..., Vas bomo povabili 

na razgovor. 

BANEXd.o.o.. Delavska 10b, 
3210Slov.Konjice 



ŠPORT 21 

»Zlata sredina« trenutna realnost 
Nogometna prvoligaša s Celjskega sta jesenski del sezone zaključila sredi prvenstvene lestvice - Na pomlad še bolje? 

z izjemo HIT Gorice in 
^laribora Pivovarne Laško, 
Ici ju čaka še preložen obra-
čun, so vsi slovenski nogo-
metni prvoligaši za letos 
Končali prvenstvene nasto-
pe. Razmerja v elitnem do-
mačem tekmovanju so ne-
koliko drugačna kot v lan-
ski sezoni, kar nekaj je tudi 
presenečenj, zato je prvens-
tvo vsaj malce bolj zanimivo 
kot prejšnja. 

Za popestritev je poskrbela 
predvsem Olimpija, ki ji sko-
raj nihče ni pripisoval možno-
sti za vrh prvenstvene lestvice, 
Maribor Pivovarna Laško je z 
neprepričljivimi predstavami 
poskrbel za negodovanje svo-
jih navijačev, Dravograd mno-
gi ocenjujejo kot najprijetnej-
še presenečenje prvenstva, 
Mura, Primorje in Koper so 
razočarali. V boj za obstanek 
se bodo ob razočaranjih vme-
šali vsaj še Korotan in zad-
njeuvrščene Domžale. Izena-
čenost prvoligaške konkuren-
ce bo zanesljivo dodatno dvi-
gala temperaturo pred vsemi 
spomladanskimi obračuni, v 
njih pa bomo še posebej bud-
no spremljah učinek obeh 
predstavnikov s Celjskega - ve-
lenjskega Rudarja in CM Celja 
Publikuma. Oboji so s svojimi 
igrami v dosedanjih tekmah 
na trenutke navduših, včasih 
pošteno razočarali, v obeh ta-
borih so kar zadovoljni z do-
seženim, razlika je le v tem, 
da so Velenjčani odlično zače-
li in slabše nadaljevaU, pri 
rumeno-modrih pa je bilo 
prav nasprotno. 

Tomažic opozarja 
Velenjski Rudar bo prezimil 

na 5. mestu, »knapom« pa je 
kazalo bistveno bolje. Lep čas 
so se držah na 2. mestu, včasih 
so celo ogrožali vodilnega, to-
da do evforije in osvojitve vrha 
jih je ločil primanjkljaj kako-
vostnih igralcev. Čeprav je Ru-
dar nekajkrat požel čestitke za 

svojo igro in je dejansko izgle-
dalo, da je sposoben ogrožati 
najboljše, je trener Toni To-
mažič opozarjal, da moštvo ni 
tako kakovostno, kot izgleda. 
Njegova trditev je sicer zvenela 
bolj kot previdna napoved na-
slednjih srečanj, toda ob kon-
cu se je vendarle izkazalo, da 
Velenjčanom manjka kakšen 
adut. »Kar precej težav smo 
imeli s poškodbami, predvsem 
napadalcev Lavriča, Mujanovi-
ča in še koga. Igrali smo po 
svojih najboljših močeh, zato 
smo lahko zadovoljni. Res, da 
so nas mnogi videli celo višje, 
sam pa sem vedel, kako se bo 
razpletlo,« je po zaključku je-
senskih nastopov povedal To-
mažič, ki je bil zadovoljen tudi 
z zadnjo tekmo, čeprav je Ru-
dar upal na tri točke. »Dravo-
grad je zelo dobra ekipa in 
oboji smo v težkih razmerah 
prikazali zelo solidno predsta-
vo,« je pohvalil nogometaše 

koroški strateg, ki je imel mi-
nulo soboto na klopi le enega 
dokazanega igralca - Aleša Tur-
ka. Rudarjeva klop je »tanka«, 
za višje cilje bodo vodilni mož-
je v klubu najbrž morali razmi-
sliti o kakšni okrepitvi. Naj-
bolj logična bi se zdela okrepi-
tev napadalne vrste, saj so Ve-
lenjčani, odprtim igram nav-
kljub, dosegah malo zadetkov 
iz številnih priložnosti. »Ali 
bomo spomladi močnejši? O 
tem bodo odločali v upravi, 
vsekakor pa bi si želel kakšne-
ga kakovostnega novinca. Ko 
so se proti koncu jeseni začele 
pojavljati poškodbe in je bilo 
Vse več kartonov, smo padli. 
Zato bi bilo verjetno kar do-
bro, če bi se okrepili,« si želi 
Tomažič. Ostaja vprašanje, če 
bo njegova želja uslišana. Ob 
jezeru namreč precej pozorno-
sti namenjajo podmladku, ki 
bi mu radi ponudili tudi pri-
ložnost v članski vrsti. V ozad-

ju je seveda denar, toda z malo 
denarja pač ne bo vrhunskih 
rezultatov. 

Vse boljše vzdušje 
o višini vložka, ki bi zagoto-

vil nogometni preporod v me-
stu ob Savinji, so dolgo razmiš-
IjaU v Celju, potem pa so le 
prišli do spoznanja, da bo po-
trebno načrtno kadrovati in za-
gotoviti več denarja. Letni pro-
račun CM Celja Publikuma je 
med najnižjimi v ligi Si.mobil, 
v sezoni, ko bodo naskakovali 
vrh, bo neprimerno višji. 
Zaenkrat v klubu razmišljajo 
dolgoročno, in dokler bo tako, 
tudi ne bo posebnih pritiskov 
zaradi dosežkov. »S prvimi me-
seci svojega dela v Celju sem 
zadovoljen, lahko bi bilo bo-

lje, a tudi slabše. Začel sem 
graditi igro in moštvo, ki naj bi 
v prihodnjih sezonah prineslo 
uspeh, zato smo sprva več iz-
gubljali. Igralci so očitno spoz-
nali, da brez zavzetega dela in 
borbenosti ni pravih rezultatov 
in v zadnjem mesecu dni so se 
borili tako kot sem si želel,« 
pravi trener CM Celja Publiku-
ma Marijan Pušnik. Na tek-
mi z Domžalami je spet zable-
stel Damir Pekič, ki je nasprot-
nikovo mrežo zatresel trikrat, 
žal pa se je poškodoval Molda-
vijec Vladislav Lungu, ki je 
dodobra popestril celjsko igro. 
Lungu je v dvoboju s Kušarjem 
dobil udarec v prsni koš, nje-
gova poškodba pa je na las 
podobna Mujčinovičevi z za-
četka sezone - »prestreljena 
pljuča.« A igralec celjske zvez-
ne vrste se bo verjetno vrnil že 
v začetku prihodnjega leta in 
morda celo začel s pripravami 
5. januarja. Časa za temeljit 
oddih spet ne bo na pretek, 
vseeno pa toliko, da si bodo 
nogometaši opomogh od je-
senskih naporov. Vodilni klub-
ski funkcionarji pa bodo delali 
naprej, saj si želijo še razširiti 

upravni odbor in vanj pridobiti 
več gospodarstvenikov s Celj-
skega. 

Pred njimi je tudi izgradnja 
novega stadiona, ki bo bržčas 
največji zalogaj. »Gre za iz-
gradnjo enega najmodernej-
ših tovrstnih objektov v tem 
delu Evrope, vprašanje je le, 
kako hhro ga lahko zgradimo. 
Trava je zasejana, pri izgrad-
nji tribun pa računamo na po-
moč ustreznih občinskih in 
državnih struktur ter NZS,« 
poziva predsednik kluba Mar-
jan Vengust, Podobno kot v 
prejšnjih letih, se Celjani še 
naprej zavzemajo za dobro 
delo z najmlajšimi, letos pa so 
očitno na pravi poti: »Zado-
voljni smo z delom Šolskega 
nogometnega centra, ki ga vo-
di Jani Žilnik, vanj pa smo 
vključili še enega trenerja in 
želimo si pridobiti še koga, saj 
je naraščajnikov-vse več,« raz-
kriva načrte direktor Darko 
Klarič, ki je bolj skrivnosten, 
ko gre za imena morebitnih 
novincev. Posebej atraktivnih 
okrepitev zaenkrat še ne bo. 
• - TOMAŽ LUKAČ 
. ^ ' Foto: GREGOR KATIČ 

Roman Plesec (pri strelu), eden najboljših Rudarjevih mož te jeseni. 

Sempetrani premagali »velikana« 
Odbojkarji kluba Sip Šem-

peter v letošnjem povratku v 
prvo ligo preživljajo težke 
trenutke, saj so prepričljivo 
pri dnu prvenstvene lestvice. 
V soboto pa jim je uspel velik 
met, saj so pripravili prvo 
letošnje pravo presenečenje, 
potem ko so po petih nizih v 
zelo napetem srečanju pre-
magali mariborsko ekipo 
Stavbar, ki ima kot vse kaže 
največ težav prav z moštvi z 
dna lestvice. . 

Da se tokrat domačim gle-
dalcem obeta napeta in zani-
miva tekma, se je pokazalo že 
v prvem nizu, ko je po dolgo 
izenačeni igri odločila boljša 
igra gostov ob mreži. Pri do-
mačih je bil razigran pred-
vsem Darko Dimec, ki je z 
odličnimi napadi na trenutke 
povsem razorožil gostujočo 
Vrsto. Najdaljši je bil drugi 
niz, v katerem so sicer povedli 
Mariborčani, nato pa so vajeti 
^ svoje roke prevzeli gostite-

lji, a potrebovali kar nekaj 
zaključnih žog, da so na kon-
cu vendarle slavili z 32:30. V 
nadaljevanju so gostje še en-
krat povedli v nizih, ostala dva 
pa sta spet pripadla Savinjča-
nom, ki so tako osvojih po-
membne točke v boju za ob-
stanek. 

Trener šempeterske ekipe 
Uroš Dvornik pravi, da je 
tehtnico na stran domačinov 
prevesila »velika želja po 

zmagi«. »Po seriji slabih re-
zuhatov smo zelo potrebova-
li zmago, zato smo presrečni, 
ker smo premagali prav naj-
boljšo odbojkarsko ekipo 
zadnjih desetih let v Sloveni-
ji,« je zadovoljen Dvornik, ki 
dodaja, da so za zmago za-
služni vsi igralci. V Šempetru 
se želijo za drugi del prvens-
tva okrepiti z visokim cen-
trom, trenutno že preizkuša-
jo novega igralca. SKO 

Ivo Reya drugI 
Judoisti celjskega Iva Reye so si z zanesljivimi nastopi v 

predtekmovanju priborili udeležbo na finalnem turnirju 
za slovensko državno prvenstvo. Zaključni turnir je bil 
minuli konec tedna v Slovenski Bistrici, Celjani pa so se 
morali zadovoljiti z 2. mestom. 

V polfinalu so tesno ugnali mariborski Branik Broker s 4:3 
(40:30) in se pričakovano uvrstili v veliki finale, tam pa 
izgubili proti domačemu Impolu z 2:5 (20:50). Edina izmed 
Celjanov, ki sta zmagala dvakrat, sta bila Mlinarevič in Ferjan, 
Haler in Petelinšek pa sta slavila v polfinalu. Z uvrstitvijo na 
DP si je Ivo Reya priboril pravico za nastop v evropskih 
pokalih v prihodnji sezoni. J.K. 

ŠPORTNI 
KOLEDAR 

^ ' SOBOTAI??!?!^ 

KOŠARKA 
Liga Kolinska, 10. krog -

Laško: Pivovarna Laško - Ke-
moplast Alpos (18.30), Zreče: 
Rogla - Savinjski Hopsi (19). 

l.B SKL, 10. krog - Šoštanj: 
Elektra - Radovljica (17.30), 
Koper: Koper - Banex 
(20.30). 

1. SKL (ž), 12. krog-Celje: 
Merkur Celje - Cheddite Ilirija 
(18). 

ROKOMET 
Liga prvakov, skupina A, 4. 

krog - Goteborg: Redbergslids 
- Celje Pivovarna Laško 
(16.15). 

1. DRL (m), 8. krog - Hrpe-
Ije: Pivka perutninarstvo - Go-
renje (18). 

ODBOJKA 
l.DOL (m), 9. krog; Ljub-

ljana: Olimpija - SIP Šempe-
ter (17). 

1. DOL (ž), 9. krog - Šempe-
ter: B&L Utrip Šempeter - HIT 
Nova Gorica (19). 

PANORAMA 
NOGOMET 

I.SNL 
18. krog: Rudar - Dravograd 

2:2 (1:1); Plesec (lO.-llm), 
Šumnik (61.). Domžale - CM 
Celje Publikum 2:3 (1:2); Pe-
kič (42., 44., 68.). Vrstni red: 
Olimpija 36, Maribor Pivovar-
na Laško 31, HIT Gorica 30, 
Dravograd 28, Rudar 27, CM 
Celje Publikum 25, Primorje, 
Korotan 21, Mura, Koper, Ta-
bor 20, Domžale 17. 

KOŠARKA 

I .SKI(Ž) 
11. krog: Pomurje Skiny -

Merkur Celje 61:91 (48:65, 
32:42, 13:18); Ramšak 32, 
Obrovnik, Deak 12, Potočnik 
10, Pertinač 9, Veble, Arbeiter 
8. Vrstni red: Lek Ježica, Mer-
kur Celje 20, Wels 18, Cheddi-
te Ihrija 17, Legrand BTC 15, 
Maribor, Odeja Marmor 12, 
Pomurje Skiny 9. 

I.BSKL(m) 
9. krog: ZM Maribor - Elek-

tra 91: 75 (67:53, 42:39, 
17:25); Rizman 22, Vugdalič 
13, Tajnik 11, Karlo, Goršek 
7, Milič 6, Kovačevič 5, Mali-
čevič 4. Banex - Radenska 
Creativ 96:84 (63:60, 40:45, 
20:26); Ravnihar 28, Tomašič 
21, Lušenc 16, T. Keblič, Str-
nad 14, Jesenek 4. Vrstni red: 
Banex 17, Elektra 16, Koper, 
Hrastnik, Jurij Plava laguna 
15, Ilirija 14, Radovljica 13, 
ZM Maribor, Union Olimpija 
ml. 12, Nova Gorica, Raden-
ska Creativ, Bežigrad 11. 

I.DRL(m) 
7. krog: Celje Pivovarna 

Laško - Mobitel Prule 31:31 
(18:15); Tomšič 7, Pungartnik 
6, Pajovič 5, Kulinčenko, Vu-

grinec 4, Kokšarov 3, Stefano-
vič 2. Vrstni red: Celje Pivo-
varna Laško, Mobitel Prule 
13, Prevent 11, Gorenje 9, Ve-
lika Nedelja, Avto Mikohč 
Rudar 8, Termo 6, Slovan 5, 
Trimo 4, Dobova 2, Pivka Pe-
rutninarstvo 1, Inles Riko 0. 

UGAPRVAKOV 
3. krog: Celje Pivovarna 

Laško - Badel 1862 Zagreb 
29:26 (12:12); Kokšarov 8, 
Stefanovič, Vugrinec 6, Bede-
kovič 3, Kuhnčenko, Pajovič 
2, Tomšič 1. Vrstni red: Celje 
Pivovarna Laško 6, Badel 
1862 Zagreb 4, Redbergslids 
2, ASKI Ankara 0. 

ODBOJKA 

I.DOL(m) 
8. krog: SIP Šempeter -

Stavbar IGM 3:2 (-22, 30, 22, -
21, 14). Vrstni red: Merkur 
Bled 20, Žurbi team Kamnik 
16, Fužinar 15, Stavbar IGM, 
Pomurje 14, Olimpija 13, Sa-
lonit 12, Granit 6, SIP Šempe-
ter 4, Brezovica 3. 

I.DOL(Ž) 
8. krog: Ljubljana - B&L 

Utrip Šempeter 3:1 (-22, 21, 
16, 22). Vrstni red: NKBM 
Mehal 24, Ljubljana 19, Ke-
miplas 18, HIT Nova Gorica 
14, B&L Utrip Šempeter 13, 
ZM Ljutomer 12, Venus Frupi 
ŠOU 6, TPV Novo mesto, Mi-
klavž 5, Elektrologistika 1. 

1.SIMN 
9. krog: Maxi klub Celje - LI 

Litija 4:8 (0:2); Dobovičnik 
(21.), Lazič (26.), Hrastnik 
(35.), Delamea (37). Vrstni 
red: Ll Litija 23, Beton MTO 17, 
Sevnica, Naj a 16, Meteorplast 
14, TF Beton 10, Puntar Alpko-
merc 9, Mizarstvo Širovnik 7, 
Tomaž MP 5, Maxi klub Celje 4. 
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ODMEVI 

Duh duha: lov 
na nevidno 

V tej »zgodbi« je bila v pre-
teklem tednu pozornost jav-
nosti usmerjena predvsem na 
strahove, duhove in druga 
nevidna bitja, manj pa so me-
diji in upravljavci družbenega 
(zaplenjenega, nacionalizira-
nega) premoženja razmišljali 
o tem, da bi uporabnikom 
medijev posredovali na doka-
zih temelječe podatke, o ka-
terih se je v medijih le domne-
valo - ugibalo. 

Kot ima vsak človek in tudi 
druga živa bitja svojo identi-
teto, jo imajo tudi hiše. Zato je 
odVeč, da je le-ta uporabni-
kom medijev zaradi različnih, 
včasih tudi tendencioznih in 
preračunljivih razlogov, za-
molčana. 

Hiša v Arji vasi ima svojo 
rojstno letnico, hišno številko 
in tudi lastnika, torej svojo 
identiteto. 

Zato nekaj dejstev: 
Hiša ni graščina, saj tega 

statusa ni nikoli imela, ampak 
je bila pred zaplembo 1. 1945 
le velika podeželska družin-
ska vila. Ni stara 600 let, saj je 
bila sedanja stavba zgrajena 
po 1. svetovni vojni in vselje-
na leta 1923. Da pa se ji je 
nalepilo visoko starost, kljub 
temu, da nima prav nobenih 
gradbenih in stilskih elemen-
tov, ki bi to potrjevali, gre 
pripisati vidnim posledicam 
roparske kulture povojnega 
časa in njenemu skrajno sla-
bem vzdrževanju vse do da-
našnjih dni. 

Lastnik hiše in pripadajoče-
ga posestva je (bil) ing. agr. 
Hans (Ivan) Jeschounig,. naj-
večji predvojni zasebni pride-
lovalec hmelja z največjo za-
sebno hmeljsko sušilnico v 
Evropi, ki je bil skupaj z ženo 
Eriko in sestro Irmo Jeschou-
nig januarja 1946 izgnan v Av-
strijo. Njegov rod je doku-
mentirano živel od 1. 1580 v 
šaleško-savinjskem prostoru. 

ZDENKA IN DANILO 
GORIUP, 

Žalec 

i PREJELI 
L SMO : 
Zima prihaja, 
poskriiimoza 

živali! 
Kontrolorji na terenu vse 

pogosteje opažajo, kako ne-
kateri brezsrčni in brezčutni 
lastniki malomarno in nepri-
merno skrbijo za domače ži-
vali, tako za tiste, ki so v 
hlevih, oborih, svinjakih,-zajč-
nikih, kurnikih in tudi za tiste, 
ki jim čuvajo dom. Takšno 
slabo ravnanje je mučenje ži-
vali, ki je po zakonu o zaščiti 
živali kaznivo. Vse premalo 
se zavedamo, da je človek 
tudi del narave. Če si je prila-
stil pravico, da si je podredil 
živali, potem nima pravice gr-
do ravnati z njo, kajti žival 

prav tako čuti kakor človek: 
bolečino, strah, lakoto, žejo, 
vročino in mraz. Živalim je 
potrebno omogočiti normal-
ne življenjske pogoje, da se 
bodo dobro počutile, saj smo 
zavestno spremenili njihov 
način življenja in tako niso 
sposobne skrbeti zase. Po-
skrbeti bi tudi morali za nji-
hovo razmnoževanje (poseb-
no psov, mačk), kar nam so-
dobna veterina vsekakor 
omogoča. Zakaj bi nezaželeni 
odvečni zarod prepustili kruti 
usodi, če ga lahko prepreči-
mo s sterilizacijo in kastracijo 
samičk in samčkov. 

Mraz prihaja. Da bodo naše 
živali preživele zimo na to-
plem in varnem, v društvu 
proti mučenju živali prosimo, 
da poskrbite zanje! Posebno 
opozarjamo, da so psi vaši 
varuhi domov, da so bolj kot 
druge živali izpostavljeni vre-
menskim spremembam (dež, 
sneg, prepih, vlaga), zato jih 
zaščitite. Posebno občutljivi 
na mraz so kratkodlaki in 
mladi psi. Osnovni pogoji za 
pse so: suho in toplo zavetje, 
dobro toplotno izolirana, ne-
premočljiva uta, ki je dvignje-
na od tal in psu primerno 
velika. V njej naj bo otep sla-
me ali krme. V mrazu naj pes 
ne leži na cementni podlagi, 
kajti psi so izredno občutljivi 
na revmatična obolenja (zla-
sti ledvica in mehur). Zato naj 
ima pred uto na tleh položene 
deske. Če je še tako utrjen, je 
v hudem mrazu njegovo me-
sto v hiši na toplem ali hlevu. 
Obvezno mora imeti enkrat 
ali dvakrat na dan topel in 
izdaten obrok, gosto zdravo 
hrano in pitno vodo. Mladički 
do enega leta starosti se hra-
nijo večkrat dnevno. Veriga 
naj bo lahka in dolga 3 do 4 
metre, ovratnica ga ne sme 
stiskati ah drgniti. Če biva v 
pesjaku, naj ne bo ta premaj-
hen (vsaj 3 krat 4 metre). Ker 
je pes po naravi svobodno 
bitje, je veriga ali premajhen 
pesjak zanj ujetništvo. Spusti-
te ga večkrat z verige ali pes-
jaka, da se sprosti. 

Obsojamo vse tiste brezsrč-
ne lastnike, ki imajo pse zapr-
te in osamljene v garažah, 
kleteh, drvarnicah, na balko-
nih ali v oddaljenih kozolcih. 
Pes čuvaj mora čutiti, da je 
član družine. 

Vse dobre ljudi prosimo, da 
v mrazu, ki prihaja, poskrbijo 
za zavržene, izgubljene, lač-
ne, žejne in premražene živali 
(pse, muce), poskrbimo tudi 
za ptice, posebno za mestne. 

ŠTEFKA K., 
Celje 

Smo si 
upokojenci 

zaslužili 
umiranje na 

obroke? 
To vprašanje se sicer ne tiče 

vseh upokojencev, velikega 
dela pa vendarle. Vsak dan 
beremo o podražitvah živil, 
prevozov itd., na položnicah 
so vse večje številke. Pokojni-
ne pa nam režejo. 

Ali bo prišla na dan kakšna 
nova »afera«, ki bo odkrila, 
kje je denar našega sklada? Ni 
še dolgo tega, ko so pisali, da 
je denarja dovolj, da sklad ni 
ogrožen. Plače so dvignili po-

slancem, odobrili so jim men-
da za več kot 50.000 tolarjev 
denarja za najeti dvojni dr-
žavni aparat, ker sami niso 
bili dovolj dobri za nove po-
slance, so pa sedaj še vedno 
na poslanskih stolčkih. Naj se 
zamislijo ti (ne)strokovnjaki, 
ki jih živimo davkoplačevalci, 
kako je mogoče s povprečno 
pokojnino preživeti dva dru-
žinska člana. 

Ko prekoračiš šesti križ ali 
celo sedmega, si običajno od-
visen tudi od drugih. Če imaš 
avto, ga imaš zato, ker ga 
nujno potrebuješ. To ni več 
razkošje, telefon je upokojen-
cu, ki je vezan na dom ali celo 
na posteljo, nujno potreben. 
Prav tako elektrika, pa televi-
zijski sprejemnik, ki nam 
krajša in lajša dneve. Morda 
pa bi bih gospodje pri podjet-
jih, ki skrbijo za te vrste uslu-
ge in »razkošje« pripravljeni 
odobriti določen popust vsaj 
tistim upokojencem, ki so že 
socialno ogroženi? 

Domovi upokojencev so za 
starejšega človeka idealna re-
šitev, vendar ne vsakega, ker 
se spet vse začne in konča pri 
denarju. Za upokojence z 
majhnimi prejemki je dom 
nedosegljiv. 

Biti upokojenec je lahko 
lepo, zlasti še, če si član kake-
ga društva upokojencev, ki 
skrbi za družabno življenje in 
za različna srečanja svojih 
članov. A denarja zmanjkuje 
tudi za te dejavnosti. Žal je 
tako. 

JOŽE GROBELNIK, 
Žalec 

Sprenevedanje 
politikov 

Oglašam se na pisanje gos-
poda Jožeta Špiljka, objavlje-
no v časniku Delo dne 21. 
oktobra pod gornjim naslo-
vom, in ga dopolnjujem: 

Pravilno je g. Jože Špiljak iz 
Nakla ocenil televizijska soo-
čanja pred volitvami, sam pa 
na njegov prav dodajam sle-
deča opažanja glede nespo-
štovanja invalidnih oseb ter 
upokojencev z najnižjimi pre-
jemki. 

Sem težji delovni invalid in 
sem na nedavni skupščini de-
lovnih invalidov naše regije 
podal poročilo - opažanja, 
kako se država in DeSUS ma-
čehovsko obnašata do nas -
delovnih invalidov in upoko-
jencev. 

Da smo na robu preživetja, 
ker so nam dohodki mače-
hovsko odmerjeni, vemo sa-
mi, nekateri so prisiljeni dela-
ti »na črno«, da preživijo. Smo 
pa tudi taki, ki smo nespo-
sobni za delo in odvisni zgolj 
od sredstev države. Na soo-
čanjih ni bilo s strani DeSUSA 
niti enkrat omenjeno, da se 
bodo v tej stranki postavili na 
stran invalidnih oseb in upo-
kojencev. Samo blebetanje in 
golo fazoniranje besed je bilo 
slišati od gospoda Kušarja. 

O g. Pečetu pa sem imel 
veliko boljše mnenje: da je 
kot mlad in perspektiven član 
SNS bolj osveščen in ima več 
srca do sodržavljanov, ki smo 
ga (in njemu podobne) šolali 
iz naših žuljev, ko smo bili še 
zaposleni. 

G. Kušar ni na soočenjih 
pred volitvami omenil ničesar 
spodbudnega, razen tega, da 
se strinja s formulo, po kateri 
se pokojnine povišajo le ta-
krat, ko se povišajo najnižji 

osebni dohodki. Na takšen 
paradoks, ki nima primerjave 
v Evropi, pristaja DeSUS, ki je 
le na tak način lahko obdržal 
mesto v vladni koaliciji, tako 
kot v prejšnjem mandatu, ko 
je občasno delal zdrahe z 
zahtevki po spremembi za-
kona, ki so bili za nas invalide 
in ostale uppkojence prava 
sramota. A kaj hočemo, ko pa 
sedenje v parlamentu prinaša 
zlata jajca in dobro pokojni-
no. In gospodje iz DeSUS-a so 
tako preskrbljeni za vekomaj. 

Res me zanima odgovor g. 
Pečeta na tole moje vpraša-
nje: »Koliko let ste delali v 
proizvodnji, da lahko izjavlja-
te, da so najnižji osebni do-
hodki manjši od pokojnin in 
invalidnin?« Res je da ste 
mlad, perspektiven politik, a 
zapomnite si tole: V času, ko 
ste vi udobno študirali, spanč-
kali in hodili v disko, sem jaz 
trdo in težko fizično delal na 
ladji v strojnici kot strojni me-
hanik. Večkrat tudi 12 do 16 
ur, pa na vročini minus 48 
stopinj Celzija, v slabem in 
nezdravem zraku. Vendar ni-
sem obupal, nikoh nisem 
odklonil dela, ker sem se za-
vedal, da bom imel, ko se 
vrnem domov, lepše življenje. 
A kaj imam po sedemnajstih 
letih trdega dela in odreka-
nja? In kaj imamo invalidi in 
upokojenci zdaj od tega, ko 
smo garah za boljši jutri? Ima-
mo propad skoraj vse indu-
strije, imamo bogataše - lo-
pove, na drugi strani pa veli-
ko invalidov, ki se komaj pre-
življamo, ter. upokojencev, od 
katerih marsikdo s svojo po-
kojnino nima niti za meso za 
juho enkrat v tednu. Da, to je 
tudi vaša vizija g. Peče. Čas bi 
že bil, da enkrat prenehate s 
hvaljenjem in se kot mlad člo-
vek postavite na našo stran 
ter storite koristno delo: zah-
tevajte takojšnje povečanje 
vseh pokojninskih prejem-
kov, invalidnin! Da bomo vsaj 
v leto 2001 malo lepše vstopili 
in si privoščili boljšo večerjo 
ob novem letu. Čakam odgo-
vor. Upam, da se bo oglasil 
tudi gospod Kušar. 

DUŠAN GORKIČ, 
Vojnik 

Zborslorskih 
veteranov 

Na Vrunčevem domu na 
Svetini smo imeli veterani ob-
čine Štore tretje srečanje. Za 
srečanje na Vrunčevem do-
mu smo se odločili za to, ker 
smo ga pripadniki TO v vojni 
za Slovenijo varovali, saj je v 
neposredni bližini oddajnik. 

Visoka udeležba veteranov 
na zboru daje vtis, da smo 
štorski veterani na pravi poti. 
Na ustanovnem zboru leta 
1999 smo sprejeli tre pomem-
bne sklepe: da ustanovimo 
samostojno društvo v matični 
občini Štore, da odkrijemo 
spominsko ploščo in da razvi-
jemo svoj prapor. 

Letošnje leto smo si prido-
bili status društva, imamo 
svoj žiro račun, s tem pa je bil 
prvi sklep realiziran. Priprave 
za izdelavo spominske plošče 
so v teku, tudi finančni del je 
zagotovljen. Spominsko ploš-
čo na Vrunčevem (lovskem) 
domu bomo odkrili prihodnje 
leto ob Dnevu državnosti, 
razvijte prapora veteranov 
občine Štore pa je predvideno 
malo kasneje, ker je treba ža-
gotoviti še nekaj finančnih 

sredstev. Veterani občine Što-
re se ob tej priložnosti zahva-
ljujemo direktorjem posa-
meznih podjetjih za finančno 
pomo6. 

Na zboru veteranov so po-
samezniki, ki so v času vojne 
za Slovenijo delovali v civilni 
in narodni zaščiti ter opravlja-
li kurirske naloge, nekoliko 
prizadeti in tudi ogorčeni, ker 
si ne morejo pridobiti statusa 
veterana, kljub temu, da ima-
jo ustrezno dokumentacijo in 
da jim pridobitev statusa 
omogoča tudi veljavna zako-
nodaja. Izrečene so bile tudi 
posamezne pripombe, da 
imajo odgovorne službe po-
manjkljivo evidenco, posa-
mezni uslužbenci pa da so 
precej arogantni. Globoko 
sem prepričan, da si tega nih-
če ne zasluži, še najmanj pa 
tisti, ki so kakor koU sodelo-
vali v vojni za samostojno 
Slovenijo. 

Na zboru je bila dana tudi 
pobuda, da naj bi občani Štor 
v večji meri koristili Vrunčev 
oziroma lovski dom na Sveti-
ni, zlasti ob pomembnih dr-
žavnih praznikih. Gre za ču-
dovito lokacijo, za zelo lepo 
urejen dom in prijazno oseb-
je. ZZB NOB Občine Štore or-
ganizira vsako leto ob držav-
nem prazniku (27. aprila) pro-
slavo. Tudi turistična pot pelje 
mimo Vrunčevega doma. Or-
ganizirajmo tudi praznovanje 
prvega maja na Vrunčevem 
domu, tako kot ga na Celjski 
koči, Šmohorju. Resevni ali 
na Boču. Naj Vrunčev dom in 
Svetina postaneta zbirališče 
in simbol vseh prebivalcev 
občine Štore. 

SREČKO KRIŽANEC, 
predsednik ZVVS Občine 

Štore 

ZAHVALE, 
> POPVALE I 

Zahvala 
urološkemu 

oddelku 
Beseda hvala je premalo za 

nego in skrb, ki jo nudijo pa-
cientom na urološkem oddel-
ku v celjski bolnišnici. Hvala 
vsem sestram in zdravnikom, 
brez izjeme, posebna zahvala 
pa velja gospodu primariju 
Maksimilijanu Žuntarju za 
operativni poseg mojega mo-
ža Martina Zagožna. 

KAROLINA ZAGOŽEN, 
Celje 

Naše 
marrinovanje 
Kot že večkrat doslej, smo 

slivniški upokojencu tudi le-' 
tos maftinovali, za kar so po-
skrbeli v našern društvu. Le-
tos smo se podali na Dolenj-
sko, v Methko. Pot nas je vo-
dila čez Kozjansko. Med pot-
jo smo se za kratek čas usta-
vili v Brestanici v gostišču pri 
Faniki Mirt, nekdanji Slivni-
čanki in nato krenili dalje. V 
Metliki smo si ogledali vinsko 
klet in muzej gasilstva. Nekaj 
časa smo se ustavili tudi pri 
Treh farah in nato krenili pro-
ti znanemu kmečkemu turiz-
mu Bajuk, kjer smo se okrep-
čali in krstih mošt. Bilo je lepo 

in tudi zabavno, zato se v 
imenu vseh udeležencev prj.j 
srčno zahvaljujem 

Zato se v imenu vseh udele. 
žencev martinovanja prisr^ 
no zahvaljujem vodstvu naše.' 
ga društva, muzikantoma Žu-* 
raju in Artičku in seveda tudi 
šoferju za prijetno in varno 
vožnjo. 

CILKA KLADNIK/ 
Slivnica 

Ribiški avto je 
že v garaži 

Ribiški družini »Voglajna« 
Štore je uspelo: za naš ribiški 
avto, ki ga družina nujno po-
trebuje pri svojem delu, smo 
zgradili garažo. Postavili smo 
jo ob našem ribiškem domu v 
Štorah. 

Seveda pa nam to ne bi 
uspelo brez finančne in tudi 
materialne pomoči nekaterih 
podjetij in posameznikov. Za-
to se ob tej priložnosti zahva-' 
ljujemo vsem, ki so nam na 
kakršen koli način pomagali: 
gospodom Francu Jazbecu,-
županu Občine Štore, Stanku 
Zakelšku, (Hudournik, 
d.o.o.), Miranu Jurkošku, Er-
vinu Belaku, Zmagu Vrisku' 
Emilu Bučarju ter podjetjem 
Metalko s.p., Inexa Štore, Ju-
vec. Opeka in Trgošped Štore, 
Steklarstvu Franc Maj orane, 4 
D Design in vsem ostalim čla-
nom - ribičem, ki so s svojim 
delom pomagali pri gradnji 
garaže. Zahvaljujemo se tudi 
gospodu Ivanu Štarlekarju,' 
direktorju Valjev d.o.o. Štore, 
ki nam je leto dni nudil pro-
stor za naš avto. 

Člani Ribiške družine smo 
ponosni na našo novo prido-
bitev kot tudi na ribiški dom, 
kjer se zbiramo in imamo 
vsakotedenske sestanke. 
Redno skrbimo tudi za okoli-
co našega doma in obrežje 
reke Voglajne. 

Ob tej priložnosti poziva-
mo vse občane, predvsem ti-
ste, ki živijo ob obrežju Vo-
glajne, naj varujejo svoje oko-
lje, saj odpadki nikakor ne 
sodijo v strugo reke, temveč 
na ustrezna mesta: v kontej-
nerje in na smetišča. Vsako-
letne čistilne akcije, ki jih 
opravimo člani Ribiške druži-
ne Voglajna, so, žal, premalo, 
zavest o čistem okolju je po-
trebna pri vsakomur. 

Ker pa se izteka staro in 
prihaja Novo leto, želim kot 
gospodar naše ribiške druži-
ne vsem zgoraj omenjenim 
obilo uspehov, zdravja in 
osebnega zadovoljstva. 

LUDVIK LEUAK, 
za RD Voglajna, Štore 

Zahvala 
organizatorjem 

srečanja 
v imenu sošolcev in sošo lk 

letnika 1960/61 se zahvalju-
jem Bogdanu Videnšku in Jo-
žetu Golcu, da sta organizira-
la srečanje tistih, ki smo os-
novno šolo na Ljubečni - Le-
skovec končali pred štiridese-
timi leti. Večer smo preživeU v 
kar najlepšem vzdušju, veseli 
pa smo bili tudi zato, ker se 
so povabilu organizatorjev 
odzvale tudi tri naše učitelji' 
ce. Hvala tudi harmonikarju 
Golcu, ki nam je lepo igral. 

ANICA PLANINŠEK, 
Trnovlje pri Celju 
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Skoraj polovica je 
Irancev in Turkov 

Ilegalne migracije na območju PU Celje v luci nove problematike - Najnovejši uspeh 
slovenske policije 

v ponedeljek z jut ra j so slo-
venski policisti in kriminali-
sti prijeli 30 oseb, ki so se 
ukvarjale s tihotapljenjem ne-
srečnih ljudi preko državnih 
meja in s tem služili ogrom-
ne vsote denarja . Med areti-
ranimi je bil tudi 45-letni 
Josip Lončarič, ki na j bi že 
dlje časa vodil eno izmed 
tihotapskih mrež. Se bo s 
tem prijetjem umirila tudi spe-
cifična problematika ilegal-
nih migracij na celjskem ob-
močju? 

Problematika ilegalnih mi-
gracij je v tem letu, če imamo 
v mishh njeno strukturo, v 
bistvenem porastu, ocenjuje 
inšpektor Rado Gašparič, vodja 
skupine za mejne zadeve in 
tujce na PU Celje. 

Lani je bilo na našem ob-
močju največ ilegalnih pribež-
nikov iz ZRJ (203), letos jih je 
s te države k nam pribežalo le 
24. Bistveno pa se je povečalo 
število ilegalcev iz Irana in 
rurčije. Samo ti dve državi 
Dredstavljata kar 45 odstotkov 
/seh tovrstnih dogodkov. Ve-
čina teh, ki se predstavljajo za 
iranske in turške Kurde, je pri 
nas zaprosila za azil. Letos so 
na celjskem območju prijeli 
126 Irancev, lani 39. Turkov 
so prijeli 132, lani nobenega. 
Letos so policisti obravnavali 
tudi 32 Kitajcev, lani 15 ilegal-
cev iz te države, 8 državljanov 
Moldavije (lani nobenega) in 
7 Pakistancev, ki jih lani prav 
tako ni bilo med prijetimi. Se 
ie pa zmanjšalo število prije-
tih ilegalcev iz Hrvaške (lani 
S7, letos 81), Romunije (39, 
17), Makedonije (18, 11), BiH 
[16, 7), precej manj je bilo 
prijetih tudi državljanov iz Ira-
ka (14, 1), Bangladeša (10, 4) 

in, kot že povedano, iz ZRJ 
(lani 203, letos le 24). V po-
stopkih s temi ljudmi je bilo 
ugotovljeno, da jih je večina 
prišla k nam čez hrvaško dr-
žavno mejo, največ na območ-
ju Varaždina in Čakovca. Ti-
sti, ki so jih pripeljali čez 
mejo in jim ^o uslugo mastno 
zaračunali, so bili, poleg slo-
venskih državljanov, tudi hr-
vaški državljani in Romuni. 

Glede na veliko število pro-
šenj za dodelitev azila, so po-
licisti PU Celje letos vrnili 
nekoliko manj ilegalcev v Hr-
vaško in Madžarsko od koder 
so prišh. Lani je bilo teh zavr-
nitev 120, letos 115. 

Pri nadzoru nad zakonitost-
jo bivanja tujcev pri nas (pre-
nehanje dovoljenja, izgon, od-
poved prebivanja ipd.) so le-
tos iz naše države napotih 72 
tujcev (lani 40). 

Na sami južni meji na reki 
Soth (ki jo pokriva PU Celje) 
so v letošnjem letu policisti 
evidentirali 217 nedovoljenih 
prestopov meje, lani 288, v 
notranjosti območja PU Celje, 
na ti. cestnem koridorju Mari-
bor - Ljubljana pa so prijeli 
357 ilegalcev. Tako so na ob-
močju policijske postaje Ža-
lec prijeli kar 249 teh oseb, 
lani pa 145. Ilegalce prevažajo 
na najrazličnejše načine, zla-
sti mučne. »Prevozniki« jih stla-
čijo kot sardine v vozila ali za 
to prirejene dele vozil. Tako 
so naprimer 19. oktobra na 
Vranskem prijeU skupino 17 
ilegalcev, turških državljanov. 
Bili so v dveh osebnih avtomo-
bilih, v enem enajst, v drugem 
šest. Prijeli so tudi voznika 
P.V, drugi voznik je pobegnil. 
Prijeli so tudi ostale organiza-
torje in pomočnike, doma na 
območju Maribora. Istega dne 
so izsledili voznico osebnega 

avtomobila S.U. iz Maribora, 
ki je prevažala tri državljane 
Irana, v postopku z njo pa so 
ugotovih, da je prevoz opravi-
la po naročilu hrvaškega dr-
žavljana. Dne 27. oktobra zve-
čer pa so v naselju Vransko 
izsledili kombi s čakovsko re-
gistracijo, v katerem je bilo 14 
ilegalcev: štirje Iranci in deset 
Turkov. Voznik je pobegnil s 
kraja in se tako izognil policij-
skemu postopku. 

Ne dajejo 
podatkov in 
informacij 

Ilegalci, ki jih pohcisti iz-
sledijo, so zelo pogosto brez 
vsakršnih dokumentov. Veči-
noma navajajo, da so jim oseb-
ne dokumente odvzeli že v 
matični državi (Iran, Turčija), 
čeprav so se mnogi pripeljali z 
letalom in pristaU v Sarajevu 
ali Tuzli. Nihče izmed njih 
nima namena ostati pri nas, 
navajajo pa, da na vsej poti 
proti »obljubljeni« deželi ni-
kogar ne poznajo. Pred polici-
sti skrivajo vsakršno možno 
sled (npr. telefonske številke) 
o organizatorjih ilegalnega pre-
voza. V nekaterih postopkih 
so ugotovih, da te osebe nava-
jajo lažno državljanstvo, mnogi 
se obnašajo, kot da ne vedo, 
da se nahajajo v Sloveniji, v 
njihovih žepih in denarnicah 
pa potem najdejo listine, s 
katerimi so pri nas zaprosili 
za azil. Ko jim omenijo mož-
nost, da jih vrnejo v Hrvaško, 
od koder so prišli, se ponavadi 
le nasmihajo, že po nekaj urah 
pa začnejo tarnati, da so lačni, 
žejni, s ponujenim okrepči-
lom pa večinoma niso zado-
voljni. So pa brez dvoma za-
dovoljni tisti, ki na njihov ra-
čun bogatijo in ki so v tej 
mreži dobro organizirani ter 
povezani. Zadnja uspešna ak-
cija slovenskih policistov daje 
slutiti, da se tudi ta mreža trga 
in da so uspeli stopiti na prste 
mnogim kriminalcem, vodjem 
tihotapskih navez, kakršen je 
tudi Josip Lončarič, ki ima 
slovensko in hrvaško držav-
ljanstvo in ki je na območje 
Zahodne Evrope doslej preti-
hotapil več kot deset tisoč tuj-
cev in s tem zaslužil najmanj 
sto milijonov nemških mark. 

MARJELA AGREŽ 

Pomoč na cestah - s helikopterjem 
Po zgledu nekaterih evropskih držav se je tudi Avto moto zveza Slovenije odločila za 

koristno dopolnitev ponudbe svojim članom, ki na j bi jim od začetka prihodnjega leta po 
potrebi nudili pomoč na cestah tudi s helikopterjem. 

V ta namen so minuli teden tudi podpisah pogodbo s podjetjem Hudournik d.o.o. iz Štor, ki 
trenutno razpolaga z dvema hehkopterjema, v prihodnje pa naj bi kupili še enega. Pomoč na cesti 
s pomočjo helikopterja, ki naj bi precej skrajšal odzivni čas, bo zagotavljala AMZS kartica z 
doplačilom, ki bo predvidoma stala med 3.800 in 3.900 tolarjev in ne bo prenosljiva. Nanjo se 
boste lahko tudi prijavili, in sicer s posebno zgibanko, ki naj bi jo avto moto zveza izdala v 
kratkem. Bo.J. 

Foto: G.D. 

Generalni sekretar AMZS Matjaž Gaberšek (levo) in direktor podjetja Hudournik Stanko 
Zakelšek pri podpisu pogodbe o sodelovanju. 

Umrl zaradi podhladitve 
# 

Minulo nedeljo so v Libojah ob robu gozda na travniku 
našli truplo neznanega moškega. Po opravljeni obdukciji in 
poizvedovanjih pa so ugotovili, da gre za 34-letnega F.F. iz 
Matk, ki je umrl zaradi podhladitve. 

Ko so ga našh, je bil oblečen le v belo majico in spodnjice. 
Dežurni preiskovalni sodnik je takoj odredil obdukcijo, ki so jo 
v celjski bolnišnici opravih v ponedeljek. Pri tem so na trupli 
našli nekaj odrgnin, ki niso kazale na kakršno koli nasilno 
dejanje, kot vzrok smrti pa so navedli podhladitev. Ni pa znano, 
kdaj in kako se je revež znašel na mestu, kjer so ga našli, kot tudi 
ne, zakaj je bil tako pomanjkljivo oblečen. 

M.A. 

GORELO JE 
Zogleneli drog 

v sredo, 22. novembra ob 
11.55 uri, je zagorelo na lese-
nem električnem drogu na 
Šolski ulici v Mozirju. 

Drog je, kljub intervenciji 
gasilcev iz Mozirja, popolno-
ma zgorel, ugotovili pa so, da 
e do požara prišlo zaradi pre-
boja elektrike na izolatorjih. 
Elektro Celje je oškodovano 
la okoli 250 tisoč tolarjev. 

Se radozgodi... 
v četrtek, 23. novembra 

Jkoli 11. ure, je nastal požar 
' s tanovanju v bloku v Ži-
Jerniku pri Rogaški Slatini, 

Preiskovalci so ugotovili, da 
e B.J. na štedilnik postavila 
^onev z jedjo, v obilici vsak-
danjih skrbi pa na to pozabila 
n odšla v službo. Jed se je 
^regrela in vžgala, ogenj pa se 
e razširil na napo in ostale 

kuhinjske elemente. Požar so 
pogasili gasilci iz steklarne in 
iz Rogaške Slatine. Gmotna 
škoda, ki je nastala, znaša prib-
ližno milijon tolarjev. 

Zadušili so se 
prasici 

v nedeljo, 26. novembra 
okoli 5.30 ure, je izbruhnil 
požar na gospodarskem po-
slopju, last F.G., v Brdu pri 
Planini . 

Zgorelo je vso ostrešje s kri-
tino vred, lesen strop, 4 kubi-
ki slame, v dimu pa so se 
zadušili štirje prašiči. Požar 
so pogasili gasilci iz Planine 
pri Sevnici, policisti pa so ugo-
tovih, da je le-ta nastal zaradi 
kratkega stika na dotrajani 
električni napeljavi. Nastala 
gmotna škoda znaša približno 
600 tisoč tolarjev. 

M.A. 

PROMETNENEZGODE 
Na prehodu za 

pešce 
Na Zdraviliški cesti v Laš-

kem se je, v torek, 21. no-
vembra zjutraj, pripetila nez-
goda, v kateri je bila hudo 
telesno poškodovana peška. 

B.P (28) iz Lahomška je 
vozil osebni avtomobil iz smeri 
Rimskih Toplic proti Celju. 
Pri zdravilišču v Laškem je na 
prehodu za pešce trčil v 13-
letno Z.L. iz Laškega in jo 
htido telesno poškodoval. 

Brez prednosti 
v križišču regionalnih cest, 

zuna j naselja Loče, se je v 
sredo, 22. novembra zjutraj , 
pripetila nezgoda, v kateri se 

je ena oseba hudo telesno 
poškodovala in ena lažje, na 
vozilih pa je škode za okoli 
250 tisoč tolarjev. 

M.V. (25) je vozila osebni 
avtomobil po regionalni cesti 
iz smeri Dolge gore proti Lo-
čam. V križišču s prednostno 
cesto je zavila levo v smeri 
Loč, takrat pa je iz Loč pripe-
ljal voznik osebnega avtomo-
bila, 21-letm M.S. Prišlo je do 
trčenja, v katerem je voznik 
utrpel hudo telesno poškod-
bo, voznica pa lažjo. 

Oplazil kolesarja 
Na regionalni cesti v nase-

lju Dramlje se je v petek, 24. 
novembra zjutraj , pripetila 
nezgoda, v kateri je ena ose-
ba utrpela hudo telesno poš-
kodbo, gmotna škoda pa zna-
ša približno 155 tisoč tolar-
jev. 

M.D. (33) iz Straže na gori 
je vozil osebni avtomobil sko-
zi naselje Dramlje v smeri Šent-
jurja. Med vožnjo po blagem 
klancu navzdol je prehiteval 
osebni avtomobil, pri tem pa 
je z levim ogledalom oplazil 
kolesarja, 15-letnega R.S. iz 
Razborja, ki se je pripeljal iz 
šentjurske smeri. Kolesar je 
padel na vetrobransko steklo 
vozila, od tam pa na vozišče in 
se hudo telesno poškodoval. 

M.A. 

NOSE 
CVETICE I 

• V stanovanju na Čopovi je 
imela Nataša hude nočne ure. 
Zakaj je v petek razbijala in 
kratila spanec sosedom, nam 
ni znano, bo pa o tem lahko 
pripovedovala sodniku za pre-
krške. 
• V petek zvečer je bila zelo 
temperamentna Veronika z ob-
močja Štor. In nasilna prav 
tako. Razgrajala je in razbijala 
ter tepla svojega prijatelja Vi-
lija. Le kaj ji je tako hudega 
storil? 
• Pred objektom na Ljubljan-
ski 7 so se v soboto okrog enih 
ponoči tepli. Najprej sta se 
spopadla Toni in Jernej, ko so 
na kraj prispeh policisti, pa se 
je v postopek vmešal razgra-
jaški Uroš, ki se ni in ni hotel 
umiriti, zato so ga poslali na 
treznitev kar čez cesto. Enako 
se je obnašal tudi mladoletni 
Jernej, ki je vpričo policistov 
napadel Tonija in ki se ga tudi 
ni dalo umiriti. Tudi Jernej je 
noč prespal v isti stavbi kot 
Uroš. 
• V soboto popoldne so klica-
li iz Interšpara, kjer so imeli 
težave z Zofko. Ta je v proda-
jalko zabrisala vrečko z araši-
di in jo grdo ozmerjala. 
• Mirsada z Iršičeve je v sobo-
to zvečer popadla jeza, imel 
pa je tudi hude težave z ravno-
težjem. V takšnem stanju je 
razbijal po vratih svojega sta-
novanja in razjezil tudi sose-
de. Ko so ga izprašali policisti, 
se je umiril. 
• Alkoholno zdelani Mojmir 
je v noči na nedeljo hodil po 
Mariborski cesti in začel krili-
ti z rokami, ko se mu je pribli-
ževal pohcijski avtomobil. Ko 
sta ga policista vprašala, kaj je 
z njim narobe, je možakar, 
udaril po karoseriji in se začel 
nasilniško obnašati. Tudi Moj-
mir je dan pričakal v prostorih 
za pridržanje. 

M.A. 

Radarske kontrole bodo 
• v petek, 1. decembra dopoldne, na območju Mozirja, 

popoldne pa na območju Laškega, 
• v soboto, 2. decembra dopoldne, na območju Rogaške 

Slatine, v popoldanskem času pa na območju Velenja, 
• v nedeljo, 3. decembra dopoldne, na območju Šentjurja 

pri Celju, popoldne pa na območju Slovenskih Konjic, 
• v ponedeljek, 4. decembra dopoldne, na območju Celja, 

popoldne pa na območju Mozirja, 
• v torek, 5. decembra dopoldne, na območju Velenja, v 

popoldanskem času pa na območju Rogaške Slatine, 
• v sredo, 8. decembra dopoldne, na območju Šmarja pri 

Jelšah, pčpoldne pa na območju Slovenskih Konjic in 
• v četrtek, 7. decembra dopoldne, na območju Rogaške 

Slatine, popoldne pa na območju Celja. 
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Orožje za ilegalni trg 
Policisti in kriminalisti PU 

Celje so te dni pretrgali hu-
dodelsko navezo, v kateri so 
sodelovali trije glavni osum-
ljenci, ki so nameravali obo-
gateti z nezakonitim trgova-
njem z orožjem. 

PoUcisti so od decembra la-
ni spremljali gibanje in delo-
vanje 33-letnega J.P. in 47-
letnega P.M., oba z območja 
Mozirja, ter 48-letnega R.V. z 
območja Slovenskih Konjic. 
Obstajal je namreč utemeljen 
sum, da se navedeni ukvarjajo 
z nedovoljeno proizvodnjo in 
prometom orožja ali razstre-
lilnih snovi, kaznivim deja-
njem, za katerega je zagrože-
na kazen do treh oziroma pe-
tih let zapora, če gre za večjo 
količino orožja ali streliva. 

V preiskavi so ugotoviU, da 
naj bi J.P. zadnje dni lanskega 
decembra prodajal vojaško av-
tomatsko puško SAR 80. Isto 
puško so potem našli pri P.M., 
pri katerem so opravili hišno 
preiskavo. 

Pri nadaljnjem preiskovanju 
so policisti ugotovili, da je bil 
J.P. pri trgovanju z orožjem 
povezan z R.V., ki naj bi od 
J.P. pridobival vojaško orož-
je, med drugim tudi avtomat-
sko puško SAR 80, ki jo je 
nato, skupaj z drugimi vojaš-
kimi avtomatskimi puškami 
znamke Crvena zastava in av-
tomatsko pištolo Scorpion, 
prodajal na ilegalnem orožar-
skem trgu. 

V drugi polovici letošnjega 
leta so policisti pri vseh treh 
osumljencih opravili hišne 
preiskave, kjer so našli in za-
segli večjo količino vojaškega 
orožja, streliva in druge vojaš-
ke opreme. 

Tako so pri preiskavah zase-
gli 2 vojaški avtomatski puški 
SAR 80 kalibra 5,56 mm, vo-
jaško avtomatsko puško CZ 
kalibra 7,62 mm, avtomatsko 
pištolo Scorpion kalibra 7,65 
mm z dušilcem zvoka, puško 
Mauser kalibra 5,56 mm, 2 
vojaški signalni pištoli, 386 

nabojev za dolgocevno in krat-
kocevno orožje, 20 metrov vži-
galne vrvice in 6 vžigalnih ka-
pic (vžigalnikov). 

Zoper vse tri osumljence sledi 
pet kazenskih ovadb zaradi 
nedovoljenega trgovanja z orož-
jem in strelivom. Zoper dva 
od trojice osumljencev pa so 
policisti že pred tem razkrit-
jem podali kazenske ovadbe 
za kazniva dejanja, povezana 
z nedovoljenim prometom z 
brožjem. 

Za lažje predstavljanje, ko-
likšni so (lahko) zaslužki s te 
vrste kriminalom, pa tile po-
datki: nova avtomatska puška 
CZ stane na črnem trgu z orož-
jem okoli tisoč nemških mark, 
rabljena okoli 600 mark. Za 
avtomatsko vojaško puško SAR 
80 je treba »na črno« odšteti 
okoli 700 mark, za avtomat-
sko pištolo kal. 7,65 pa okoli 
900 mark ter za avtomatsko 
pištolo Scorpion od 1.800 do 
2.000 mark. 

MARJELA AGREŽ 

Na fotografiji (PU Celje) je predstavljeno zaseženo orožje in strelivo. 

MINIKRIMICI 
Roparji na vsakem 

Icoraku 
v torek, 21. novembra po-

poldne, sta neznana storilca 
na Krekovem trgu v Celju usta-
vila 13-letnega R.S. iz Celja, 
od njega zahtevala denar, ker 
pa denarja ni imel, sta mu iz 
hlačnega vzela vzela mobilni 
telefon Nokia 3210. 

V ponedeljek, 27. novembra 
zgodaj popoldne, sta dva mlajša 
moška pristopila k 16-letne-
mu dijaku S.Z. iz Hrastnika, 
ki je stal na avtobusnem posta-
jališču v Celju in čakal na 
prevoz. Med grožnjami in pre-
tepanjem sta mu odvzela mo-
bilni telefon Ericsson. 

V ponedeljek popoldne pa 
je neznani storilec, na Ulici 
XIV. divizije v Celju, od 17-
letnega D.P. s Polzele zahteval 
denar, ker pa ga ni imel pri 
sebi, mu je iz žepa odvzel 
mobilni telefon Ericsson. 

Nočni nakup 
v sredo, 22. novembra okrog 

enih, so delavci Zaporov v 
Celju zaznaU ropot, ki je pri-
hajal iz Potrošnikove proda-
jalne pri celjski mestni tržni-
ci. Ko so prišli do prodajalne, 
so tam zagledali 46-letnega 
A.S., začasno stanujočega v 
Celju, ki je pred tem vlomil v 
prodajalno in si v vrečko nalo-
žil tri steklenice penečega vi-
na in vrečko š kavo. Storilec je 
moral počakati na kraju vlo-
ma do prihoda policistov. 

Vlomilec V boxer ju 
v noči na 22. november je 

nekdo vlomil v tovorno vozilo 
Peugeot Boxer, parkirano pri 
centru Interšpar ob Maribor-
ski cesti, last podjetja Od A -
Ž. Odnesel je za 773 tisoč 
tolarjev audio vizualnih in aku-
stičnih aparatov: videorekor-
derjev, CD-predvajalnikov, ste-
reo ojačevalcev, radijskih spre-
jemnikov itd. 

Vlomi V vikende 
Na območju Zbelovske Go-

re je bilo v noči na 22. novem-
ber vlomljeno v devet počit-
niških hiš in zidanic. Neznani 
storilci so si v teh objektih 
nabrali veliko uporabnih pred-
metov: kinoprojektor, škropil-
nico, sobno anteno, likalnik, 
visokotlačni čistilec, harmo-
niko, plinski gorilnik, kovin-
ski žar, stiskalnico za grozdje, 
televizijski sprejemnik, peč na 
petrolej, električni radiator, 
cvrtnik, jedilni pribor, radio-
kasetofon itd. 

Lastnik V.L. je oškodovan 
za okoli 340 tisoč tolarjev, 
lastnik A.P. za 120 tisoč tolar-
jev, M.B. za 300 tisoč tolarjev 
in A.K. za 10 tisoč tolarjev. Iz 
treh zidanic, v katere je bilo to 
noč vlomljeno, storilci niso 
odnesli ničesar. 

Rop na pločniku 
v sredo, 22. novembra zve-

čer, je neznani ropar, na ploč-
niku blizu stanovanjske hiše 
na Savinjski cesti v Žalcu, na-

padel 69-letno M.K. ter ji vzej 
torbico z osebnimi dokumen-
ti in 50 tisoč tolarji denarja. 

S plašilko nad 
prodajalko 

v sredo, 22. novembra malo 
pred polnočjo, je 40-letni Ce-
ljan Z.P. vstopil v prodajalno 
na bencinskem servisu OMV na 
Mariborski cesti v Celju. Vanjo 
je uperil plašilno pištolo in 
zahteval, da mu izroči določe-
no količino petroleja. Ker pro-
dajalka ni vedela, da gre za 
plašilko, je sprožila alarmno 
napravo. Varnostnik, ki je pri-
šel na kraj, je osumljenca pri-
držal do prihoda policistov. Pi-
štolo so mu odvzeli, sledi pa še 
kazenska ovadba. 

Ukradel kontejner 
v noči na 23. november je 

nekdo kradel na dvorišču pod-
jetja KO-TO na Cesti v Trnovlje 
v Celju. Odpeljal je kontejner 
za hrambo odpadnih živalskih 
tkiv, vreden 300 tisoč tolarjev. 

Skokviekarno... 
v četrtek, 23. novembra zve-

čer, je 34-letna Konjičanka PH. 
parkirala svoj avtomobil pred 
lekarno na Usnjarski ulici v 
Slovenskih Konjicah in stopi-
la v lekarno, pozabila pa vozi-
lo zakleniti. Le nekaj minut je 
bilo dovolj, da je to opazil 
neznani storilec, ki je s spred-
njega sedeže vozila pobral de-
narnico z denarjem in doku-
menti ter mobilni telefon. P.H. 
je oškodovana za okoli 35 ti-
soč tolarjev. 

11 Irancev 
v sredo, 22. novembra po-

poldne, so celjski prometni po-
licisti, na počivališču Zima na 
Lopati v Celju, prijeli sedem 
državljanov Irana, ki so se iz 
Maribora pripeljali s taksijem. 
Pri postopku je bilo ugotovlje-
no, da so ilegalno prestopili 
državno mejo. Odpeljali so jih 
v azilni dom v Ljubljano. 

V četrtek, 23. novembra do-
poldne, pa so prometni polici-
sti, na avtocesti pri izvozu za 
Šempeter, ustavili voznika tak-
sija z mariborskega območja. 
Ugotovili so, da prevaža štiri 
Irance-ilegalce. Ker so zapro-
sili za azil, so jih odpeljali v 
Ljubljano. 

Ugriznil je policista 
v soboto, 25. novembra zju-

traj, sta imela policista PP Laš-
ko nalogo, da na zaslišanje 
privedeta 29-letnega Z.Z. Z 
njim sta se srečala v Harju, pri 
postopku pa se jima je Z.Z. 
upiral, enega od policistov je 
ugriznil, drugega pa obrcal. 
Med obvladovanjem osumljen-
ca sta policista utrpela lahke 
telesne poškodbe. 

Vlomil V kapelico 
v noči s petka na soboto je 

fiekdo vlomil v manjšo kapeli-
co ob Dečkovi cesti, ki je vzi-
dana v steno stanovanjske hiše. 
Iz kapelice je pobral lesen, okoli 
pol metra visok kip Marije. 
Lastnica E.P. je oškodovana za 
približno 50 tisoč tolarjev. 

Vlomil V petko 
v soboto, 25. novembra zju-

traj, je neznani storilec vlomil v 
osebni avtomobil Renault 5, par-
kiran na Ljubljanski cesti v Ce-
lju. Ukradel je nekaj spodnjega 
perila, sončna očala in mobilni 
telefonski aparat Ericsson. Last-
nik B.P. je oškodovan za prib-
ližno 100 tisoč tolarjev M.A-

Smrtni padec S strehe 
Tragična delovna nezgoda se je pripetila v ponedeljek, 

27. novembra malo pred poldnevom v Gradišču nad 
Vojnikom. 

E.Ž. (38) iz Rudnice, delavec podjetja Tesarstvo in krovs-
tvo Cepin, je delal na strehi. Med premikom in prevezova-
njem varnostne vrvi mu je zdrsnilo, da je padel z višine 
desetih metrov. Pri padcu se je tako hudo poškodoval, da je 
kmalu za tem umrl v bolnišnici. M.A. 

Ravnatelj šole sprejel šoferje 
člane Združenja šoferjev in avtomehanikov ZŠAM Zgornje Savinjske doline je ravnatelj 

ljubenske osnovne šole Rajko Pintar povabil na kratek sprejem v zahvalo za pomoč 
društva. Njegovi člani so ob gradnji prizidka za večji vrtec štirideset dni opravljali prometno 
redarsko službo v uniformah ter tako zagotavljali varnost na cesti in ob vstopu v šolo. 

Akcija Varno v šolo - prvi šolski dnevi, ki so jo pričeli s preventivno akcijo člani ZŠAM ZGS kot 
svoj program, se je v dogovoru s šolo razširila na celotno obdobje gradnje. Ravnatelj Rajko Pintar 
je ob tem opazil, da se je večina krajanov od tega tudi nekaj naučila, hkrati pa se v tem obdobju 
nikomur ni nič zgodilo. Predstavnik ZŠAM ZGS Franc Tkavc je povedal, da bodo takšne in 
podobne akcije njihovi člani izvajali tudi v prihodnje. 

JOŽE MIKLAVC 

»Dežurni prometniki« ZŠAM ZGS z ravnateljem Rajkom Pintarjem. 
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Nikjer ugodneje 
Lesnina že nekaj let ni vec najdražja trgovina s pohištvom v Sloveniji - Bogata ponudba na 3.600 kvadratnih metrih v Levcu 

Ko je Lesnina 17. novembra odprla svoj 
prenovljeni center v Levcu, je kupce pritegni-
la z zelo domiselno akcijo. Ponudila je tristo 
vzmetnic po precej nižji ceni od običajne in 
vrste pred blagajnami so se hitro raztegnile v 
nekaj deset metrov. In v čem je bila ponudba 
tako privlačna? »Trik« je bil v stopnjevanju 
cene, saj je prvih sto vzmetnic stalo 6.990 
tolarjev, drugih sto je bilo dražjih za tisoč 
tolarjev, zadnjih sto pa še za tisoč. V Lesnini 
obljubljajo, da bodo podobne akcije priprav-
ljali tudi v prihodnje, tako da bodo kupci 
imeli dodaten razlog za obisk in nakup. 0-

Pa tudi brez tega je prodajni center v Levcu, 
Id je v preteklih letih doživel kar nekaj prenov 
in širitev, vredno obiskati. 

Kupcem sta na voljo bogata ponudba pohiš-
tva in predvsem konkurenčne cene. Kot pravi 
prodajni moto Lesnine, ki je še iz prejšnjih 
{asov, ko se je imenovala Moderni interieri, v 
imenu blagovne znamke ohranila ime MiLe-
snina, želijo ponuditi lepo oblikovano in mo-
derno pohištvo, vendar po sprejemljivi ceni. 
Zato je ponudba domačih in tujih izdelovalcev 
oblikovana tako, da ustreza okusu in kupni 
moči čim širšega sloja ljudi. 

Prenovljena Lesnina v Levcu ima 3.600 kva-
dratnih metrov prodajnih površin, kar je za 900 
kvadratov več kot doslej. Približno dve petini 
trgovine je diskont s pohištvom po najnižjih 
cenah. Namenjen je manj zahtevnim kupcem, 
ki želijo določeni izdelek kupiti kar najbolj 
poceni, pri tem pa ne potrebujejo kakšnih 
])osebnih nasvetov. Drugi del je tako imenovani 
salonski del, kamor z novo ponudbo modernega 
pohištva po dostopnih cenah skušajo pritegniti 
tudi nekoliko bolj izbirčne kupce. Trenutno 
imajo na voljo kar šestnajst spalnic različnih 
domačih in tujih proizvajalcev, zelo pestra je 
tudi izbira dnevnih in otroških sob ter sedežnih 
garnitur. Kupiti je mogoče tudi pisarniško opre-
mo, nikjer drugje pa ne boste našli toliko 
različnih pisarniških stolov in tako poceni. 
Povsem na novo so v centru na približno 600 
kvadratnih metrih uredili še salon s kuhinjami. 
Ponujajo več kot štirideset različnih modelov, 
med katerimi jih je tudi šest, ki so jih izdelali 
posebej za Lesnino. 

Poleg pohištva prodajajo v Levcu tudi vse za 
dom, saj je Lesnina del prostorov dala v najem 
podjetjem, ki s svojimi izdelki dopolnjujejo 
njihovo ponudbo. Pri tem izbirajo za podna-
jemnike najuspešnejša podjetja s posameznega 
področja, zadnje čase pa razmišljajo tudi o tem, 
da bi z dobrimi ustanovili mešana podjetja. 

Največji V regiji 
Danes je Lesnina v vseh slovenskih regijah 

največji trgovec s pohištvom. Prodajne centre 
imajo še v Murski Soboti, Mariboru, Ljubljani, 
^ovem mestu, Kranju, Novi Gorici in Kopru. 

Pred časom so začeli združevati dobre zasebni-
ke, ki so zdaj njihovi franšizorji. Trenutno jih 
imajo osem in vsi po vrsti so tako po prodaji kot 
dobičku zelo uspešni in se nenehno razvijajo. 

Poslovni center v Levcu oziroma Celju je tretji 
največji v Sloveniji, med vsemi trgovinami s 
pohištvom v regiji pa daleč pred vsemi. Včasih je 
Lesnina imela v Celju dve prodajalni, vendar se je 
od takrat marsikaj spremenilo. Na bolje, seveda. 

Kot ptič iz pepela 
Ko je leta 1993 vodenje Lesnine prevzela 

nova ekipa, je bilo podjetje povsem na tleh. 
Otepalo se je z vrsto težav, od razkošne režijske 
službe do velike zadolženosti in negativnega 
tekočega poslovanja. V tistem času je 280 
zaposlenih ustvarilo letno manj kot 18 milijo-
nov mark prometa, Lesnina pa je slovela tudi 
kot najdražja trgovina s pohištvom, ki je le s 
težavo šla v korak z manjšimi in cenovno bolj 
ugodnimi zasebnimi trgovci. 

Novo vodstvo se je odločno lotilo zdravljenja 
podjetja. Trgovine in drugo premoženje, ki so ga 
imeli na območju nekdanje Jugoslavije, kjer je 
bila Lesnina pomemben pohištveni trgovec, saj je 
imela kar 53 trgovin, od tega v Sloveniji le devet, 
so prenesli na državo, svoje poslovanje pa omejili 

le na slovenski trg. Zaradi konkurence in slovesa 
drage trgovine so ponudbo in cene postopoma 
spremenili tako, da se danes lahko uvrstijo med 
najcenejše trgovce s pohištvom. Pravijo, da v 
nobenem delu ponudbe ne smejo biti dražji od 
konkurence. Seveda pa pri tem ne pozabljajo na 
kakovost. Pravilnost takšne filozofije dok^u je 
med drugim tudi rast njihovega tržnega deleža. V 
času najhujše krize podjetja je znašal le 8 odstot-
kov, danes pa že presega 40 odstotkov. 

Za popolno sanacijo je bilo potrebno tudi 
kadrovsko čiščenje. Z večinoma nebolečimi 
ukrepi so število zaposlenih zmanjšali na 170. 
Treba je bilo tudi na novo organizirati vse 
podjetje. Pri tem je zanimivo, da ima razen 
predsednika družbe Bojana Papiča vsak od 
vodilnih vsaj dve funkciji. Direktor razvoja 
Tone Sirk je tudi direktor poslovne enote v 
Celju, direktor komerciale Tone Tasič je di-
rektor druge največje poslovne enote v Maribo-
ru, direktor marketinga Dragan Perovič naj-
večje poslovne enote v Ljubljani, direktor 
veleprodaje Rajko Magdalene pa vodi še po-
slovanje podjetij v tujini. Na takšen način 
vodilni menedžerji lažje načrtujejo razvoj, saj 
ga oblikujejo na osnovi izkušenj, ki jih prido-
bivajo neposredno na trgu. 

Zadnji dve leti se število ljudi v podjetju spet 
povečuje. Lani so v osemnajstih posodobljenih 
trgovinah kljub velikim naložbam ustvarili 630 
milijonov tolarjev dobička. Po dobičku na za-
poslenega so se uvrstili v sam vrh med slovenski-
mi podjetji, po dodani vrednosti na zaposlenega 
pa so primerljivi z Nemci. Letošnji promet se bo 
približal enajstim milijardam tolarjev. 

V Lesnini so torej hude čase pustili že daleč 
za sabo. Zdaj so, to lahko z gotovostjo trdimo, 
v obdobju rasti in ponovnega osvajanja nekda-
njih trgov, ki jih nameravajo zasesti v nasled-
njih desetih letih. Na Hrvaškem so lastniki 
trgovine v Osijeku, a so jo dali v najem, pred 
nekaj leti so v Splitu ustanovili mešano trgov-
sko podjetje za prodajo pohištva v Dalmaciji in 
Hercegovini. V Zagrebu bodo do prihodnjega 
leta zgradili 30.000 kvadratnih metrov velik 
trgovski center, podoben ljubljanskemu. Gra-
dili bodo tudi v Splitu, kjer bo center meril 
20.000 kvadratnih metrov. Tudi na Hrvaškem 
računajo na povezovanje z domačimi zasebni-
ki, saj zaradi slabih izkušenj ne nameravajo 
graditi kakšne posebno velike lastne malopro-
dajne mreže. 

Pohištvo nic vec za vse 
žhrljenje 

Lesnina okrog 40 odstotkov izdelkov, ki jih 
prodaja, kupuje v tujini, 60 odstotkov pa pri 
domačih izdelovalcih. Pri tem ves čas sledi 
modnim zapovedim, saj so časi, ko so ljudje 
kupili pohištvo za najmanj dvajset let, če ne že 
kar za vse življenje, že zdavnaj mimo. Tako kot 
oblačila je tudi pohištvo vse bolj modni izde-
lek. Prepričati kupca, naj staro opremo zame-
nja z novo, pa je dosti laže z nižjo ceno. Le-to v 
Lesnini dosegajo na račun nižjih nabavnih cen, 
pa tudi marže pri nas so nižje kot na primer v 
Avstriji. Prav zato se v Lesnini ne bojijo priho-
da avstrijskega trgovca s pohištvom Rutarja, ki 
v Ljubljani že gradi svoj prvi nakupovalni 
center, napoveduje pa jih tudi v drugih večjih 
slovenskih mestih. Pravijo, da bo enake izdel-
ke, kot jih bo ponujal avstrijski trgovec, pri 
njih mogoče kupiti po občutno nižji ceni. 

V Lesnini je še vedno mogoče kupovati na 
čeke, vendar se morajo kupci s posebno 
pogodbo zavezati, da bodo vsak mesec po-
krili svoj dolg. Pri nakupu na šest čekov ni 
obresti, pri plačilu v dvanajstih obrokih pa 
so obresti minimalne. Pohištvo je mogoče 
kupiti tudi s potrošniškim posojilom, ki ga 
je za največ dve leti v dogovoru z Lesnino 
mogoče najeti pri Poštni banki ali Banki 
Celje. Pri plačilu z gotovino zagotavljajo 5-
odstotni popust za vse cene. 

Cene modnega pohištva so v Lesnini dostop-
ne širšim množicam tudi zato, ker na podlagi 
povpraševanja doma in modnih trendov v svetu 
oblikujejo lastne modele, ki jih nato uvedejo v 
domačo proizvodnjo, ali pa prodajno uspešne 
modele, ki so jih kupili v tujini, nekoliko 
preoblikujejo in jih nato izdelajo doma. Ker 
gre za ekskluzivne izdelke, sta danes skoraj že 
dve tretjini pohištva, ki ga prodajajo v Lesnini-
nih centrih, drugačni od ponudbe konkurence. 
Prednost pred ostalimi torej ne gradijo le na 
dostopnejših cenah in kakovosti, ampak tudi 
na raznolikosti ponudbe. 

- EP 
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Ministrici iz Celja 
in Puccini 

Pa so Celjani dočakali, da 
imajo po dolgem času spet 
nekaj pomembnih ljudi v vr-
hu slovenske politike. Prva 
je novo-stara Tea Petrin, ki ji 
je Drnovšek poleg starih za-
dolžitev naložil še dve stari 
ministrstvi. Morda je gospa 
že takrat, ko je padla Dr-
novškova vlada in jo je za-
menjala najbolj smešna vla-
da doslej, vedela, da se bo 
nekoč vrnila, zato je mirno 
dobivala plačo ministra, pa 
čeprav to že pet mesecev ni 
bila in bi lahko odšla nazaj 
na ekonomsko fakulteto. 
Vprašanje je, če bi na fakul-
teti zaslužila oktobra 
1.118.000 tolarjev bruto. 

Sicer pa, vsaj tako izgleda, 
na ekonomski fakulteti ne ve-
do čisto točno, kaj tam dela, 
sicer ne bi dekan te fakultete 
Ferdinand Trošt rahlo sarka-
stično dejal: »Petrinova ima 
neke aranžmaje na naši fa-
kulteti.« 

43-letna Andreja Rihter, 
direktorica Muzeja novejše 

zgodovine v Celju, pa je kan-
didatka za ministrico za kul-
turo. Zakaj se je najprej odlo-
čila, da kandidature ne bo 
sprejela, potem ko je Janez 
Drnovšek predlagal za mini-
strico Jano Kolar, pa si je 
premislila, ve samo ona. 
Dejstvo je, da bo kmalu za-
sedla stolček v Cankarjevi 5 v 
Ljubljani in zamenjala Rudija 
Šeligo, imenovanega Šel aj 
gou. 

Medtem ko so v piranski 
likovni galeriji Studio galerija 
Gasspar zaprli, kot je dejal 
Gašpar Mišič, zelo dobro obi-
skano razstavo akademskega 
slikarja Štefana Marflaka iz 
Celja, pa v Ljubljani kar ne 
morejo brez razno raznih 
igric. In ker je te igrice nevar-
no objavljati javno, pač kroži-
jo s pomočjo e-mailov. Zadnja 
med njimi je tale: voditeljica 
radijske postaje Radio Hit 
Betka Šuhel je dejala: »Po-
membno je poudariti, da pri 
izbiri nastopajočih nihče iz-
med članov komisije ni imel 
podatkov o izvajalcih. Zapisi 
o avtorjih in izvajalcih bodo 

skoraj do zadnjega trenutka 
popolna skrivnost, kar seve-
da komisiji omogoča korekt-
no delo, s tem pa je med 
drugim izključena tudi kakr-
šnakoli pristranskost. Dober 
aranžma, kompozicija, pro-
dukcija in izvedba so pogoji, 
na podlagi katerih je komisija 
izbirala. Prvič pa so imena 
članov strokovne komisije 
znana tudi javnosti.« Tako je 
dejala za festival, ki je bil ko-
nec prejšnjega tedna v Hali 
Tivoli. Saj ni bistveno, kakšen 
je bil, J^ako je potekal in tudi 
to ne, kdo je dobil nagrade, 
bistveno pa je, kako se gredo 
takšen festival. 

Nekaj članov strokovne ko-
misije: Matjaž Vlašič, Janez 
Hvale, Martin Stibernik. Ne-
kaj avtorjev sklad, ki so bile 
izbrane za sodelovanje na Fe-
stivalu Radia Hit: Matjaž Vla-
šič (dve skladbi), Martin Sti-
bernik (ena skladba), Janez 
Hvale (tri skladbe). Morda pa 
so fantje kot člani strokovne 
žirije pozabih, da so kot av-
torji poslali svoje skladbe na 
ta natečaj? Kakšna mesta so 

te skladbe dosegle, ne bomo 
pisali, da jim ne bi delali pre-
več reklame. 

Sicer pa bo v Celju, točneje 
na Glavnem trgu 12 jutri, v 
petek, 1. decembra, zanimiv 
dogodek, ki ga bo popestril 
Jan Plestenjak. Znani sloven-
ski gostinec Željko Hribar, 
brat še bolj znanega gostinca 
Jožeta Hribarja, bo odprl go-
stilnico Puccini. Bolj kot Želj-
ko je zanimiv Jože. Potem ko 
mu je propadla gostilna Na-
poleon v Lukovici, potem ko 
je moral zapreti vrata pre-
stižne gostilne Vitez v Ljub-
ljani, kamor je zahajala na 
večerje in klepet takratna ce-
lotna slovenska vlada, je od-
šel v Maribor in tam prevzel 
gostišče v betnavskem gra-
du. Ko so Betnavo vrnili cerk-
vi, je prišel v Ljubljano in 
prevzel gostilnico Puccini na 
Linhartovi cesti, potem pa še 
pri operi, nakar je postal 
glavni pri obnovi gradu Pod-
vin, zdaj pa pomaga bratu, 
da bo odprl gostilniCo Pucci-
ni v Celju. 
m NINA KAVRAN-ADLEŠIČ 

Motorisli na razstavi in fotografijah 
v Zlatorog clubu v Celju je bila na ogled razstava fotografij fotoreporterja Novega tednika 

Gregorja Katiča, ki je poleti v svoj objektiv ujel celjsko srečanje članov kluba ljubiteljev 
motorjev Harley Davidson iz vse Slovenije. Zagreti motoristi so si seveda z veseljem ogledali 
razstavo fotografij svojih jeklenih ljubimcev. Foto: GK 

VITEZI BELEGA MESTA 
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Od oblekic za barbiice do obleke za miss 
Urša Drofenik - priznana modna kreatorka iz Šmarja pri Jelšah 

Komaj štiriindvajset pomladi šteje Urška 
profenik iz Šmarja pri Jelšah, pa je že priz-
nana doma in zunaj naših meja. Vse prej kot 
lahko pot modne oblikovalke je začela zelo 
zgodaj. Njena največja prelomnica je bila 
îTiaga na tekmovanju »Ona in slovenski 

oblikovalci za miss Slovenije« pred štirimi 
leti. Verjetno je vsem ostala v spominu oble-
lia v barvi starega zlata z vinskimi kapljica-
mi. Tudi letošnje leto je obrodilo sadove, saj 
je Uršina drugouvrščena obleka na istem 
natečaju odpotovala z Mašo Mere v London. 
I-

Pa vendar ni vse le blišč odrskih luči. Urša 
poleg ustvarjanja kreacij počne še marsikaj. 
Hjena velika ljubezen je glasba, v njej najde 
navdihe za svoje delo, inspirirajo pa jo tudi 
nialenkosti, ki jih ostali v vsakdanjem toku 
iživljenja morda sploh ne opazimo. Plod trde-
iga dela je vedno uspeh, Urša pa je še vedno 
preprosto, prijazno in nasmejano dekle. 
I Kdaj si opazila svoj talent? 

Vse se je začelo pri barbikah, ko sem, tako 
kot mnogo drugih, v prvem razredu osnovne 
ble zanje šivala oblekice. Ko 
s e m bila v šestem razredu, mi 
je oče kupil pravi šivalni stroj. 
Najprej sem šivala zase, to je 
bilo bolj eksperimentiranje, 
saj sem bila samouk. Kasneje 
pa sem šivala bermuda hlače 
za punce in fante iz našega 
naselja. Vsaka hlačnica je bila 
drugačne barve in to je bilo 
takrat »in«. Od šestega razreda 
dalje sem začela zares šivati 
oziroma se ukvarjati s kroji. 
Osnutke pa sem risala že prej. 

Kdaj si vedela, da je to 
dsto, kar si želiš početi v 
življenju? 

V srednji šoli, obiskovala 
sem namreč šolo za oblikova-
nje v Ljubljani. Ko se v osmem 
razredu odločaš za poklic, 
sploh nimaš prave predstave. 
Šele potem, ko si >notri<, vidiš 
ali je bila odločitev prava ali 
ne. Prej si vse predstavljaš na 
osnovi tistega, kar je v časopi-
sih in na televiziji, ozadja pa so 
vedno drugačna. Sprva sem 
želela postati industrijska obli-

kovalka pohištva; nagovarjali 
pa so me celo, da bi šla študi-
rat solopetje, vendar je bila 
trema prevelika. 

Katere so bile največje 
prelomnice na tvoji ustvar-
jalni poti? 

Najprej vpis na srednjo šo-
lo, kjer je vladalo sproščeno 
umetniško vzdušje in smo 
delali z užitkom. Druga pre-
lomnica pa je bila pred štirimi 
leti, ko sem se prijavila na 
natečaj za izbor obleke za 
miss. Takrat je bila izbrana 
moja kreacija (kot spektaku-
larna) za Alenko Vindiš. Pod-
piram tovrstne natečaje. Če 
hoče kdo uspeti in si ustvariti 
ime, je to najboljša odskočna 
deska. Mediji opazijo tvoje 
delo, d spoznaš prave ljudi in 
oni spoznajo tebe. Talaat so 
se mi odprla vrata. 

Talent ni dovolj, potrebno 
je ogromno trdega dela. Tebi 
je prineslo priznanje tudi 
zunaj naših meja... 

To je lepo slišati. Vesela 
sem, da so stranke zadovolj-
ne, da se vračajo in da jih je 
vedno več. »Fajn« občutek je, 
ko se sprehajaš po uhci in 
vidiš koga, ki nosi tvoje delo 
in je z njim zadovoljen. 

Te je to, da pravzaprav ži-
viš na podeželju, kdaj ovira-
lo pri uresničevanju ciljev? 
Bi bilo bolje živeti v mestu? 

Živim v Šmarju, v majhnem 
kraju, in mi čisto nič ne manj-
ka. Sem čisto zadovoljna. Je 
pa res, da je bolje, če si v 
mestu, ker si bolj pri roki 
strank, tako pa hodijo vsi k 
meni sem. Sicer pa se mi to ne 
zdi ovira. Nekaj časa sem celo 
živela v Celju, pa sem se vrni-
la domov. 

Kar nekaj znanih Sloven-
cev si že oblekla. Med njimi 
je tudi Ali En, ki je bil letos 
izbran za najlepše oblečene-
ga Slovenca. 

Začelo se je pri Ireni Vrčkov-
nik, nadaljevalo pri Marti Zo-
re. Nekje se mora začeti, nato 
pa se vse skupaj le še razvija. 
Tu so še Magnifico, Ali En, 
Vivian, Metka Albreht, Vesna 
Dolenc in Miran Rudan. 

Verjetno moraš osebo, za 
katero ustvarjaš, najprej 
spoznati? 

Ja. Nimam nekega stila, ki 
bi ga ves čas uporabljala, am-
pak se prilagajam posamez-
niku. Naredim tisto, kar pri-
staja osebnosti. Osredotočim 
se na vsakega posebej. 

Zase sama šivaš obleke? 
Vse si šivam sama, tu in 

tam. si kupim kak pulover ali 
jopo. Imam zelo malo oblek 
in marsikdo me kara, da bi 
lahko malce več dala nase. Pa 
saj veste, kovačeva kobila je 
vedno bosa. Včasih rabim tu-
di počitek, zato prosti čas raje 
izkoristim za druge stvari. 

No, strgana ravno nisem, se 
pa ves čas ponavljam. 

Kaj te najbolj moti pri ob-
lačenju moških in žensk? 

Pri moških so to bele noga-
vice. Pri ženskah pa me moti, 
da ne oblečejo tangic in se jim 
zaradi tega vidi rob spodnjic, 
ko dajo nase kako ozko ve-
černo obleko. Sicer pa je po-
membno, da je človek urejen, 
da ni zanemarjen. Vsakega 
spoštujem, pa naj se oblači, 
kakor se hoče. 

Kaj poleg ustvarjanja no-
vih krojev še počneš v življe-
nju? Verjetno ti že to vzame 
ogromno časa... 

Zaenkrat imam premalo 
časa zase. Sicer pa se zelo 
rada sprehodim na naš Sveti 
Rok. Tudi rišem zelo rada, pa 
ne le skic, tudi portrete ali 
kake druge stvari. Vendar za 
to potrebuješ čas in mir. Vča-
sih zelo rada preberem kak-
šno knjigo za.dušo. Ko sem 
pesimistična in mi gre vse na-
robe, me to dvigne. Nekaj ča-
sa sem igrala flavto, sama 
glasba pa je bila in bo vedno 
del mojega življenja. 

Se je tvoje življenje s tem, 
ko si postala slavna, kaj 
spremenilo? 

To »postala slavna« se mi 
vedno zdi smešno. Te pač 
poznajo. Je lepo. Včasih pa 
tudi ne, ko ne veš, ali je člo-
vek iskren ali ne. Čez čas pa 
se tako ali tako pokaže, kdo 
je kdo. Imam svoj krog ljudi, 
ki smo že ves čas skupaj in jih 
cenim, jih imam rada in jih ne 
zamenjam. 

Katere vrednote najbolj 
ceniš? 

Iskrenost, prijaznost in 
neškodoželjnost. Da si člo-
vek. Da znaš sprejemati tako 
dobre kot slabe stvari in da ne 
obsojaš po nepotrebnem. 
Vsak ima svojo pot in da pri-
deš do neke točke, moraš iti 
čez marsikatero blato. Ne ob-
sojaj drugih, je moje pravilo. 
Verjamem, da se vsakdo lah-
ko spremeni. Že če opazuje-
mo sami sebe, vemo, da se 
nenehno spreminjamo, raste-
mo, zorimo. 

V življenju so vzponi in 
padci. Čez kakšno »blato« si 
morala ti? 

Imela sem neke vrste potu-
ho. Mama je imela šiviljstvo, 
kjer sem imela vse na razpo-
lago, od blaga do delovne sile. 
Nato pa je šlo šiviljstvo v ste-
čaj in bila sem čisto izgublje-
na. Saj sem znala krojiti, ven-
dar nisem imela prakse. V šoli 
pridobiš le osnovo. Tako sem 
bila primorana delati sama. 
Takrat sem se toliko naučila, 
da mi nihče več ne more reči, 
da nekaj ni možno, ali da česa 

nisem sposobna. Imam zna-
nje, ki mi ga nihče ne more 
vzeti. Zdaj znam, če pa bi še 
vedno imela potuho, ne bi. 
Vse slabo je za nekaj dobro. 

Kaj te navdihuje? 
Navdušijo me lahko že ma-

lenkosti, najbolj pa me inspi-
rira glasba. To mi je neke 
vrste duhovna hrana. Ne 
znam si predstavljati dneva 
brez nje. 

Najdeš kdaj navdih tudi s 
pomočjo ljubezni? 

Ljubezen lahko dela čudeže. 
Samega sebe presenetiš, koli-
ko si takrat sposoben narediti 
in kako si ustvarjalen. Ljube-
zen je smisel življenja, ne kot 
zaljubljenost, ampak ljubezen 
do vsega, kar te obdaja. V pr-

vem letniku srednje šole sem 
doživela svojo prvo veliko lju-
bezen, ki pa je bila nesrečna. 
Temu fantu sem za rojstni dan 
hotela podariti risbo saksofoni-
sta, ki sem jo sama narisala, 
vendar tega nisem storila, še 
vedno jo hranim. To je do sedaj 
moj največji dosežek na papir-
ju, ki je nastal pod vplivom 
ljubezni. Vedno me spomni, 

. kaj lahko narediš, ko si zaljub-
ljen in včasih mi tudi daje moč, 
da grem naprej. 

Kam naprej? 
Želim si ustvarjati moško 

blagovno znamko in upam da 
bom ohranila kvalitetno ra-
ven. Brez nenehnega samo-
potrjevanja ni poti naprej. 
^ ^ ^ SABINA KRANJEC 

Urša Drofenik 
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Ustvarjalni, na plan! 
Ttidi letos vas vabimo k 

sodelovanju. Naša predno-
voletna akcija postaja tradi-
cionalna, upamo, da se tudi 
vi nanjo že pripravljate. Če 
ne, imate še dovolj časa, da 
nam do konca decembra 
pošljete svoje ročno izdelane 
voščilnice. 

Tokrat vas k sodelovanju va-
bimo že četrto leto zapored. 
Zamisel se nam je porodila ob 
prebiranju novoletnih voščil-
nic, ki so bile večkrat dolgoča-
sne, nedomiselne, brez osebne 
note. Vaši izdelki pa naj bi bili 
povsem drugačni: polni novih, 
svežih idej tako po obliki kot 
tudi po vsebini. Radi bi namreč 
ne samo oblikovno drugačne 
voščilnice, pač pa tudi take, ki 
bodo imele zanimivo in prijaz-
no voščilo ah lepo misel za 
vstop v novo leto. 

Vse vaše izdelke, ki bodo 
na naslov NT&RC, Prešerno-

va 19, Celje s pripisom »za 
Naj voščilnico« prispele do 
konca leta, bo pregledala 
posebna komisija in izbrala 
najboljše. Ločeno bomo oce-
njevali otroška dela in izdel-
ke odraslih, zato naj vaše 
pošiljke vsebujejo natančne 
podatke o avtorjih (če gre za 
otroke, njihovo starost), mo-
rebitnih mentorjih v šolah in 
vrtcih ter seveda točne naslo-
ve. 

Tudi letos nas je pri akciji 
izbora najlepših voščilnic 
podprla občina Vojnik z župa-
nom Benom Podergajsom na 
čelu tako kot vsa leta doslej. Z 
njihovo pomočjo bomo lahko 
pripravili zaključno priredi-
tev za nagrajence, ki bo ja-
nuarja prihodnje leto. 

Zdaj pa napnite možgane, 
sprostite svoje ustvarjalne 
moči in nam čimprej pošljite 
svoje izdelke! TC 

Adventni sejem v Novem Celju 
Uroš Govek s prijatelji bo pod okriljem Turistične zveze 

Spodnje Savinjske doline pripravil adventni sejem v dvorcu 
Novo Celje, ki bo 2., 10. in 17. decembra med 10. in 18. uro. 
• V soboto, 2. decembra, bodo pripravljali venčke pričakovanja, 
božične aranžmaje, raznovrstne okraske, suho sadje, sadni kruh 
itd., v nedeljo, 10. decembra, bodo razstavljali darila, knjige, 
zgoščenke, keramiko, umetniške slike in grafike, zelišča in suho 
sadje, v nedeljo, 17. decembra, pa starine in ročna dela, kot so 
šali, nogavice in rokavice, umetniške slike itd. Na sejmu bodo 
sodelovali tudi učenci 1. OŠ Žalec, članice krožka Deteljica, 
Univerza za tretje življenjsko obdobje Žalec, varovanci VDC -
MUC Preserje ter Dare in Gordana Zavšek. T TAVČAR 

Rotary klub Celje je celj-
skemu Društvu Sonček ozi-
roma centru za varstvo, delo 
in usposabljanje pri Društvu 
za cerebralno paralizo poda-
ril 500 tisoč tolarjev. 

Celjski rotarijci že od svoje 
ustanovitve pred štirimi leti 
pomagajo obolelim za cere-
bralno paralizo. Letos so jim 
pomagali opremiti varstveno 
stanovanje v Štorah. Svoj četr-
ti dobrodelni ples so v Rotary 
klubu Celje izvedli v soboto v 
celjskem Narodnem domu, 
na njem pa je predsednik klu-

ba Janez Gril čisti izkupiček 
plesa izročili predstavnici 
centra Sonček. 

V kulturnem programu do-
brodelnega plesa so brezplač-
no nastopili mladi celjski 
umetniki sopranistka Andre-
ja Zakonjšek, pianista Si-
mon Dvoršak in Gregor Dele-
ja, kitarist Gašper Piano ter 
solisti Nuška Drašček, Polo-
na Dolžan in Aleš Černko. 
Dobrodelni ples so podprli tu-
di Mestna občina Celje in ne-
katera celjska podjetja. 

Foto: Arhiv RCC 

Pomoč otrokom z nakupom novoletnih voščilnic 
V Humanitarnem zavodu VID so 

se letos odločili, da tudi s prodajo 
novoletnih voščilnic zberejo nekaj 
denarja za projekte pomoči otro-
kom. 

Motive za voščilnice so pod men-
torstvom Mije Kemperle izdelali učen-
ci tretje razvojne stopnje OŠ Helena 
Puhar iz Kranja: Eva Pirnat, Nina Gale, 
Martina Skubic, Urška Štefe in Nataša 
Borštnar. 

Natisnili so tisoč kompletov, v vsa-
kem zavitku pa je po deset voščilnic s 
petimi različnimi motivi in s kuverta-
mi. Cena enega zavitka je tisoč tolar-
jev, denar od prodaje pa bo namenjen 
za projekte pomoči otrokom. 

Voščilnice so na voljo na sedežu 
Humanitarnega zavoda VID, Planina 3, 
Kranj, naročiti pa jih je moč tudi na 
telefonski številki 04 20 13 931. S K 
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Ustvarjalen prosti cas 
litiate radi novosti? Radi ustvarjate in se učite novih ročnih spretnosti? Ali pa se s pomočjo računalnika 
odkrivate svet In iščete nove ideje? Na tej strani boste našli predloge, kako popestriti svoj prosti čas in 
jroven narediti kaj lepega in koristnega. Morda pa je to tudi ideja za obdarovanje v prazničnih dneh? 

Od igrače do 
nepogrešljivega orodja 

Ko so pred dvema desetlet-
jema na trg prišli prvi re-
snično ceneni namizni ra-
čunalniki, jih je bilo za do-
mačo rabo večinoma moč 
uporabljati za igranje igric, 
vodenje gospodinjskih 
stroškov, zbiranje kuharski 
receptov, pisanje besedil ter 
seveda za učenje - največ-
krat kar računalništva. Za 
igranje in učenje jih upo-
rabljamo še danes, druga 
možna področja uporabe pa 
50 se v tem času široko raz-
množila. 

Ključna beseda je vsekakor 
internet. Če so bih v začetku 
devetdesetih poglavitni raz-
logi za nakup računalnika v 
gospodinjstvu še strogo pove-
zani z urejevalniki besedil, 
preglednicami, delom na do-
mu in spet, jasno, z igračka-
njem, so se v zadnjih nekaj 
letih kupci začeli odločati za 
nakup zaradi povezave v in-
ternet. Zanimivo, ena izmed 
najstarejših tehnologij, ki 
skupaj z ostalimi tvori inter-
net, elektronska pošta, še da-
ttes vodi na lestvici najbolj 
pogostih dejavnosti domačih 
uporabnikov. Takoj za njo je 
svetovni splet, ki nam omo-
goča deskanje po njem. Prva 

fascinacija z Internetom je 
povezana s spoznanjem, da 
imamo možnost brskati med 
milijoni različnih virov infor-
macij, da so te informacije 
več ah manj dostopne vsako-
mur, da lahko s pravšnjo me-
ro vztrajnosti najdemo skoraj 
vse in še malo več ter da lahko 
vse to opravimo iz domačega 
naslanjača. 

Primerjava s - programi iz 
osemdesetih let, ki so na dru-
žinskem Spectru-
mu prikazovali 
kuharske recepte, 
se vsiljuje sama po 
sebi. Naenkrat 
imamo dostop do 
množice spletnih 
strani, ki vsakod-
nevno objavljajo 
nove in nove re-
cepte, nasvete in 
koristne namige. 
Vodenje družin-
skega gospodinjs-
tva je danes prej 
povezano z banč-
nimi računi, s ka-
terimi upravljamo 
preko naših raču-
nalnikov, kot pa z 
razpredelnico, v 
katero bi vnašali 
dnevne stroške in 

prihodke. Kupovanje preko 
Interneta je pri nas morda še v 
povojih, bo pa vsekakor real-
nost. Prej ali slej. 

Internet pa je že po svoji 
naravi zelo prikladna stvar 
za posredovanje informacij, 
ki jih sicer ne moremo zasle-
diti na vsakem koraku. Zelo 
prikladno za širjenje in iz-
menjavo izkušenj, kajne? 
Medmrežje je polno spletnih 
strani z raznimi nasveti in 

navodili za domačo delavni-
co in ostale konjičke. Še naj-
dlje so šli Američani, ki so v 
domačih mojstrih že pred 
časom odkrili močno in hi-
tro rastočo tržno nišo, tako 
da je bila selitev iz revij, 
časopisov in televizijskih 
ekranov na internet zelo hi-
tra. In uspešna. Specializira-
ni portali so zrasli kot gobe 
po dežju, večina pa jih prav-
zaprav predstavlja pročelja 
trgovinam z materialom za 
delo v hiši in vrtu. 

Magična beseda pri iskanju 
po portalih z angleškega go-
vornega področja, kot so Ya-
hoo (www.yahoo.com), Hot-
bot (www.hotbot.com), Aha-
vista (vmw.altavista.com) ali 
po metaiskalnikih kot sta 
Google (www.google.com) ali 
Mamma (www.mamma.com), 
je DIY, kar je akronim za »Do 
It Vourself«. Naredi sam, to-
rej. Če boste iskali kaj v zve-
zi z deli po hiši, vtipkajte 
»Home Improvement«, kar 
ne bo pretežko, saj gotovo 
poznate istoimensko humo-

ristično serijo. Hvaležna be-
seda je tudi »hobbies«. V slo-
venskem spletu je ponudba 
tovrstnih informacij, razum-
ljivo, še na amaterskem ni-
voju, zato bo treba zaupati 
tistim zanesenjakom, ki so 
svoje spletne strani naredili 
predvsem zaradi zaljublje-
nosti v razne konjičke. Te 
boste našh naSlowwwenia.com 
(www.slowwwenia.com), v ru-
briki Šport & Rekreacija/Ko-
njički in spretnosti ter 
na MafKurji (www.matkur-
ja.com) v Sports and Enter-

tainment/Hobbies. Lahko se 
boste sprehodili od balo-
narstva preko obveznega 
modelarstva in radioama-
terstva do najbolj bizarnih 
hobijev, kot je, recimo, zbi-
ranje bananinih nalepk. Re-
snim hobistom priporoča-
mo, naj se držijo opisov, ki 
ne obljubljajo vsega in še 
več, ampak povsem jasno in 
natančno informacijo o tem, 
kaj stran nudi. Tako utegnejo 
prihraniti kakšen impulz 
več. 

VASJA OCVIRK 

Barvanje na svilo 
S tem prispevkom vas bomo 

nemara navdušili, da se boste 
pridružili mnogim, ki že sli-
kajo na svilo in tako ustvarja-
jo svoje izdelke in umetnine. 
Ni težko, le malo volje in časa 
potrebujete, pa kotiček, kjer 
boste barvali in ustvarjali in 
delo bo že steklo. 

Za barvanje na svilo potrebu-
jete nekaj osnovnega orodja, 
kot so: okvir za vpenjanje svile, 
žebljički za pripenjanje, čopič, 
barve... (gl. sliko) 

Za začetniško ustvarjanje pri-
poročamo svileno rutico, šal ali 
samo robec. Seveda je možno 
barvanje tudi na izdelke iz svile 
kot so: kravata, vzglavnik, blu-
zice.*, vendar vam barvanje 
slednjih priporočamo, ko boste 
'meli že nekaj več izku-
šenj. Izberite svilo Pon-
§e 0,5 debeline, ki je 
Najprimernejša za za-
vetnike. 

Med osnovna orodja 
^di tudi leseni okvir, 
^ ga lahko poljubno 
širite ali ožite - glede 

velikost svile, ki jo 
belite obarvati. Na ok-
^r položite ruto tako, 

bo rob obrnjen 
•Navzdol. Najprej ga 
•̂ ^pnite s štirimi osnov-
•̂ mi žebljički, nato pa 
?ebljičke dodajajte, da 

ruta lepo napeta. 
Pripravite si čopič. 

Najprimernejši so 

mehki čopiči. Priporočamo 
vsaj dva različna - debelejšega 
za barvanje večjih ploskev in 
tanjšega za manjše površine. 

Barve za svilo so nepogrešljiv 
del osnovnega orodja in jih iz-
biramo po želji, glede na izbra-
ni motiv. Pri nas lahko kupite 
barve Marabu, Deka silk in Ja-
vana. Vse so zelo tekoče, saj so 
narejene na vodni osnovi in se 
med seboj lepo ujemajo. Barve 
svetlimo z belo, temnimo pa s 
črno barvo. 

Sedaj ste pred odločitvijo, ka-
tero tehniko slikanja na svilo 
boste uporabili. Izbirate lahko 
med akvarelno in konturno teh-
niko. Za akvarelno tehniko po-
trebujete le še barvo in sol za 
posebne učinke. Za konturno 

tehniko pa še flomaster za ski-
ciranje in konturno sredstvo. 

Če niste posebej nadarjeni za 
risanje in ste se odločiU za eno-
stavnejše delo, potem je za vas 
primernejša akvarelna tehnika. 
V tem primeru navlažite ruto z 
vodo, jo prebarvajte z izbrano 
barvo, nato jo posujte z grobo 
soljo za posebne učinke. Zdaj 
pustite, da se rutica popolnoma 
posuši. Medtem lahko opazuje-
te, kako nastaja vzorec, ki ga 
dela sol. Suho sol stresite z rute 
in jo prihranite za drugič. 

Če p« želite biti še ustvarjalnej-
ši, se lotite dela z kontumo tehni-
ko. Za osnovno skiciranje risbe je 
najprimernejši flomaster Fan-
tom. Črte, zarisane z njim, po 
štiriindvajsetih urah izginejo. 
Barve, ki jih uporabljate pri delu, 
so zelo tekoče in se na svili hitro 
razlezejo, zato jih morate omeji-
ti. To naredite z obrobo ali tako 

imenovano kontumo barvo, ki je 
kot lepilo in z njo omejimo pro-
stor, Id ga bomo barvali. Kontur-
no barvo lahko kupite v tubah ali 
v plastenkah z različnimi debeli-
nami nastavkov za razne debeli-
ne linij. V večini se uporablja 
čma, zlata ali srebma kontuma 
barva. Pri nanašanju le-te vlecite 
enakomemo s konico po skici in 
pazite, da črte ne prekinete. Pre-
pričate se tako, da izdelek obme-
te proti svetlobi in morebitne 
milimetrske presledke popravi-
te, da preprečite razlitje barve. 
Ko se kontura popolnoma posu-
ši, lahko pričnete z barvanjem. 
Barve nanašajte v zelo malih koli-
činah, ker jih svila ne vsrka veli-
ko. Pa tudi hitro se sušijo, zato 
pazite pri barvanju večjih plo-
skev, da vam ne bo ostal viden 
začetek in konec barvanja. 

Seveda je možna tudi kombi-
nacija obeh tehnik. Poizkusite, 
možnosti je veliko. Po konča-
nem delu in sušenju morate 
vsak izdelek oziroma barvo na 
njem utrditi. To storite tako, da 
izdelek pet minut likate na- na-
robni strani. Nato ga poplakne-
te z mlačno vodo in še mokrega 
ponovno polikate, da se posuši. 
Tako boste barvo utrdili, da z 
naslednjim pranjem ne bo šla 
več stran. 

Če boste delali po postopku, 
ki smo ga opisali, boste kmalu 
imeli pred seboj svoj prvi izde-
lek. Če ste navdušeni, nadaljuj-
te z delom. Če se vam zdi, da 
veste o barvanju na svilo še 
premalo, se posvetujte s proda-
jalkami v prodajalni Prometej 
podjetja Art&hoby v Gledališki 

ulici v Celju, kjer vam bodo z 
veseljem pomagali in svetovali. 
Morda se boste odločili celo za 
obisk katerega izmed tečajev 
ročnih spretnosti, ki jih prav 
tako pripravlja kolektiv ome-
njene trgovine. Udeležite se lah-

ko tečaja barvanja na steklo, 
izdelave modnih dodatkov iz 
Fimo mase, aranžiranja... 

Naj vam bo ustvarjanje v ve-
selje in zadovoljstvo, prosti čas 
pa prijetno zapolnjen! 

VERA OREŠNIK 

http://www.yahoo.com
http://www.hotbot.com
http://www.google.com
http://www.mamma.com
http://www.slowwwenia.com
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IZDELAJTE ADVENTNI VENCEK 

Čar luci in pričakovanj 
Dnevov, ki prihajajo, se 

mnogi veselimo že celo leto. 
Toliko čarobnih dni, ujetih 
med luči, simboliko in priča-
kovanja, potresenih skozi 
ves december! Priložnost za 
prvo čarobnost lahko uja-
memo že to nedeljo in z njo 
nadal jujemo vse tja do kon-
ca, do silvestrskega plesa v 
novo dobo. 

V nedeljo, 3. decembra, bo-
mo prižgali prvo svečko od 
mnogih, ki jih bomo prižigali 
v naslednjih dneh. Tradicija 
izdelave adventnega venčka 
sega v leto 1860 v Hamburg in 
je hitro našla plodna tla in se 
razširila po vsej Nemčiji, pa 
tudi pri nas jo poznamo že kar 
nekaj časa. Tradicija prazno-
vanja je povezana z zimzele-
nim zelenjem, štirimi sveča-
mi in rdečimi pentljami v 
venčku, ki v obliki kroga po-
nazarja večnost in hkrati min-
ljivost trenutka. 

Praznovanja, polna luči in 
simbolike, otroške sanjavosti, 
si pričaramo z adventnimi de-
koracijami. Toplina doma, 
čar pričakovanja, lepota ži-

vahnih ali umirjenih barv nas 
popeljejo v tokrat še pričako-
vano Zimsko omamo. 

Vsi se veselimo praznovanj 
ob koncu leta in tudi cvetli-
čarji se vsako leto posebej 
potrudijo. In s čim naj okrasi-
mo bivalni prostor v letoš-
njem letu? Izdelki so lahko 
zelo enostavni, preprosti; ta-
ki, ki jih srečujemo že leta 
nazaj, lahko pa jih prilagodi-
mo našemu posebnemu oku-
su aU prostoru, za katerega so 
namenjeni. Pravil ni, omisli-
mo si jih lahko čisto po svoje. 
Zlasti zadnji dve leti so cvetli-
čarski izdelki močno poveza-
ni z modno industrijo. Torej 
prevladuje enaka miselnost, 
rdeča nit so tudi barve, obU-
ke, vzorci, materiaU, pred-
vsem pa nam je ponujena tudi 
možnost, da se odločimo po 
svoje. Tradicija je nekako iz-
puhtela ali pač ni, če ne mo-
remo iz svoje kože. 

• Kadar so nam všeč prepro-
sti, toda elegantni predmeti, 
takrat izbiramo med izdelki, 
ki so letos narejeni v pastel-
nih, zamrznjenih in zasneže-
nih, steklenih srebrno sivih in 
rožnato vijoličnih barvah. 

• Lahko pa se, kadar smo 
ljubitelji narave, predamo 
njenim čustvom in čistim ob-
likam, ki nam jih narekuje, 
ter materialom, ki nam jih 
podarja narava, v toplih rož-
natih in vijoUčnih odtenkih, s 
pridihom medu in zlata. 

• Tretja možnost, ki nam jo 
narekuje moda, so sladke sa-

nje, potovanje v deželo prav-
Ijičnosti in tradicije v oranž-
nih, zlatih, nebesno modrih, 
nežno zelenih, bordordečih in 
vijoličnih tonih. 

• Zelo elegantni so tudi izdel-
ki, narejeni iz enega samega 
materiala, ali samo v enem 
barvnem odtenku. Njihova ob-
lika oziroma konstrukcija ali 
oris celotnega izdelka je pra-
vilna in enostavna. In ker so 

narejeni zlasti iz dragih, razko-
šnih materialov, niso veliki, 
razen če ne mislite z njimi 
okrasiti zelo velikega prostora. 

V take izdelke sodijo kvali-
tetne sveče, tudi take, narejene 
iz čebeljega voska ali pa pre-
proste, narejene doma zadnji 
trenutek, odišavljene s prijet-
nim vonjem domačega doma. 

Število sveč je lahko zelo raz-
lično, lahko je ena sama, veli-
ka in mogočna, tudi čisto ma-
la, komaj opazna in v sozvočju 

z izdelkom, ali pa jih je več, 
tudi zelo, zelo veliko, včasih 
preveč. Kadar imamo doma 
male otroke ali imamo v moč-
nem spominu otroška pričako-
vanja iz mladostnih let, smo z 
uporabo sveč previdni. Dovolj 
bo ena sama, varno spravljena 
v kozarcu z vodo, da ne bi bilo 
nepotrebne nesreče. 

Moj venček je narejen na 
pobarvanem glinenem krožni-
ku, z svečo v sredini. Pomem-
bna je oblika in simbolika kro-

ga, čar svetlobe in razporeditev 
materialov, tokrat centrifugal-
no iz sredine, iz težišča s svečo 
proti ostro začrtanemu robu 
posode. Blazinice mahu, s po-
močjo katerih utrdimo svečo, 

razporedimo v krogu in jiij 
pobarvamo s srebrnim spre. 
jem v razpršilu. Na stična me-
sta med blazinicami prilepj. 
mo v skupine doma izdelan« 
svilene vrtnice, dodamo cirne. 
tove palčke, cvetove posuše, 
nih trav in čisto na koncu ^ 
žičnate laske, bleščice. Čar le, 
pote je vedno v preprostih 
delkih. ' 

MOJCA SODIN^ 
Vrtnarska šola Celĵ  

Adventni čas predstavlja obdobje, ko.se kristjani priprav-
ljajo na Kristusov prihod. Ta čas ponazarjajo štiri obdobja v 
zgodovini stare zaveze; zadnje predstavlja rojstvo Kristusa, 
kar pomeni, da se konča ob božiču, ki je za mnoge največji 
praznik. Glavni simbol adventnega časa je venček, prvotni je 
bil spleten iz smrečja, krasile pa so ga štiri vijolične ali bele 
sveče ter trakovi. Vsaka sveča predstavlja eno od obdobij 
stare zaveze. Ker je za krščanstvo Kristus luč sveta, se vsako 
nedeljo do božiča prižge eno svečo več. Venček s svečami tako 
simbolizira upanje in pričakovanje nečesa novega. 

Avtorica prispevka se bo 
predstavljala tudi na ad-
ventno božičnem sejmu v 
baročni graščini Novo Ce-
lje, ki je namenjen promoci-
ji tega lepega, mogočnega, 
žal pozabljenega objekta. 
Otvoritev bo v soboto ob 10. 
uri, sejem pa bo tudi 2. (vse 
o venčkih), 10. (darila) in 
17. decembra (starine in roč-
na dela) od 10. do 18. ure. 

Po venček k mojstrom 

če niste dovolj spretni ali nimate časa, da bi izdelali 
adventni venček, ga lahko kupite v cvetličarni ali na tržnici. 
V cvetličarni Novak v Celju so minule dni izdelali venčke 
vseh velikosti in materialov, da se je kar težko odločiti za 

najlepšega. (Foto: GREGOR KATIČ) 

Nekoč je veljalo, da mora biti venček iz zelenja iglavcev, tudi barva sveč in trakov je biln 
določena. Zadnja leta je ta pravila zamenjala svoboda ustvarjanja z veliko domišljije 

izdelki, ki nastajajo, so vse lepši in zanimivejši. (Foto: GREGOR KATIČ) 

BIO 
KOLEDAR 
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Pijače za hladne dni 
v zimskih dneh se krepča-

00 s kalorično pijačo. Zme-
jatno jo iz jajc, mleka, čaja, 
jflietane. Včasih dodamo 
ĵ dje, včasih kanček alkoho-
la. Ali pa pripravimo močno 
r̂ročo kavo in ji z različnimi 

sestavinami izboljšamo 
okus, da postane prava po-
slastica. 

Jajčni punc 
Za 4 osebe potrebujemo: 4 

jajca, 200 g sladkorja, vanihn 
sladkor in nekaj kapljic vanili-
jine arome, 1/10 litra svežega 
limoninega soka, 3/4 litra 
pravega čaja, nekaj kapljic ru-
niove arome, 4 žličke rozin, 1 
pomarančo. 

Priprava: jajca, sladkor in 
vanilin sladkor mešamo toli-
ko časa, da zmes penasto na-
raste in da se sladkor povsem 
raztopi. Postopoma in med 
mešanjem dodajamo hmonin 
sok in vroč čaj. Lonec postavi-
mo na štedilnik, stepamo da-
lje in segrevamo na majhnem 
plamenu toliko časa, da punč 
že skoraj zavre. Lonec odsta-
vimo, v punč kanemo rumo-
vo aromo. V vsak kozarec 
damo žličko rozin, prelijemo 

z vročim punčem, rob kozar-
ca okrasimo z rezino poma-
ranče. Namesto s čajem lah-
ko pripravimo jajčni punč tu-
di z mlekom. 

Osvežilna kupa 
Za 1 osebo potrebujemo: 1 

jajce, 1 žličko sladkorja, 1/8 
litra belega vina, 1/8 litra rde-
čega vina, sok pol pomaran-
če, rezino pomaranče za 
okus. 

Priprava: to je pijača, s ka-
tero premagamo utrujenost 
in zaspanost, z njo postreže-
mo na primer gostom na za-
bavi. Jajce in sladkor penasto 
vmešamo. Ko se sladkor že 
raztopi, prilivamo med meša-
njem najprej belo, nato rdeče 
vino, nazadnje pa še poma-
rančni sok. Pijačo nalijemo v 
visok kozarec, ki ga okrasimo 
z rezino pomaranče. 

Pijačo lahko pripravimo tu-
di samo iz rdečega vina in 
pomarančnega soka. Zmeša-

mo vino in pomarančni sok in 
segrevamo, da tekočina sko-
raj zavre. Potem jo med stepa-
njem prilivamo vmešanemu 

jajcu s sladkorjem. V kozarec 
damo nekaj rozin, prelijemo s 
pijačo in ponudimo. Namesto 
enega celega jajca lahko vza-
memo tudi dva rumenjaka, 
vmešamo ju z žlico sladkorja, 
potem pa pripravimo pijačo 
po prej opisanem receptu. 

Jutranja rosa 
Za 4 osebe potrebujemo: 4 

jajca, pol litra mrzlega mleka, 
6 žličk malinovega sirupa ali 
sirupa iz črnega ribeza, 150'g 
jogurta. 

Priprava: sestavine damo v 
visoko posodo. Stepamo z 
električnim mešalnikom prib-
ližno 3 minute, da zmes nara-
ste in se speni. Pijačo pa lah-
ko pripravimo tudi tako: loči-
mo rumenjake dveh jajc od 
beljakov, iz njih stepemo 
sneg, rumenjake pa zmeša-
mo s preostalimi sestavinami 
kot v prejšnjem receptu. Na-
zadnje zamešamo v pijačo 
sneg. Nalijemo v kozarce, do-
damo zdrobljene ledene koc-
ke. V sadni sirup lahko zame-
šamo tudi malo ruma ali vi-
njaka, potem je pijača alko-
holna. 

Kava s kapo 
Za 2 osebi potrebujemo: 2 

žlici sesekljanih mandljev, 4 
biskvitne piškote, 3 žlice 
mletih orehov, 6 žlic sladke 
smetane, 1/4 litra vroče ka-
ve, 4 žlice pomarančnega li-
kerja. 

Priprava: sesekljane man-
dlje prepražimo v ponvi brez 
maščobe, da zlato zarumeni-
jo. Piškote nadrobimo. Sme-
tano stepemo. Vanjo zameša-
mo prepražene mandlje, 
zdrobljene piškote in mlete 
orehe. Vročo kavo zmešamo 
s pomarančnim likerjem. Na-
lijemo v ogrete kozarce. Na 
vrh naložimo smetano, ponu-
dimo takoj. 

Piše: MAJDA KLANŠEK 

Zaščita slovenskega medu 
Pri nakupu bodite pozorni na kolektivno zaščitno znamko 

v Sloveniji se s čebelars-
ivom ukvarja več kot osem 
lisoč ljudi, med njimi je v 
(Sebelarskih društvih okrog 
6.500 čebelarjev, ki so včla-
njeni v Čebelarsko zvezo 
Slovenije. Skupno imajo 
okrog 156.880 panjev. 
Si 

Povprečno imajo posa-
mezni čebelarji okrog 20 pa-
njev, nekaj pa je tudi takih, 
ki imajo preko 200 panjev in 
se s čebelarstvom ukvarjajo 
kot z dopolnilno ali samo-
stojno gospodarsko dejav-
nostjo. Povprečni republiški 
letni donos na panj je med 
14 in 17 kg medu. Skupno 
pridelajo okrog 200 tisoč ton 
medu, kar pa je tudi količi-
na, ki jo Slovenci porabimo. 

Država za slovenske čebe-
larje nima preveč dobrega 
posluha, zato dovoljuje 
uvoz tujega medu, ki je ce-
riejši, saj prihaja iz držav 
(Romunija, Kitajska, Kanada 

druge), ki imajo znatno 
l̂ oljše pogoje pridelave in 
'iiiiejše predpise v proizvod-
fiji. V državah izvoznicah 
J^edu so letni donosi tudi do 
lOO kg na panj. 

V Čebelarski zvezi Slove-
nije se zavedajo slabših po-
bojev trženja j ioma pridela-
'̂ ega medu, zato pospešeno 
'ščejo nove možnosti uspe-
šiie prodaje. Ena od tej je 
^aživela v lastni kolektivni 
"lagovni znamki za sloven-
ski med, na osnovi katere se 
"o naš med ločil od uvože-
•̂ ĝa. Ker bo ta med visoke-

kakovostnega razreda, 
,?Premljan od začetka nasta-
l^nja, preko točenja in skla-
''iŠČenja s posebno eviden-

bo seveda zaščiten s po-
^^bno prelepko. 

Pravilnik o kolektivni bla-
govni znamki za slovenski 
med je bil sprejet pred le-
tom in pol. Letos pa je bilo 
na Biotehnični fakulteti us-
posobljenih tudi 66 čebelar-
jev iz vseh regij Slovenije, ki 
so pridobili licenco za pre-
glednika medu. Preglednik 
za med bo imel po spreje-
tem pravilniku dovoljen 
vstop v čebelnjak, skladišč-
ni prostor, prostor, kjer se 
med polni, določil bo vlago 
v medu, sorto medu in po-
dal morebitne napotke za 
izboljšanje pridelave. V si-
stem se bo lahko vključil 
vsak čebelar, ne glede na 
število panjev in količino 
pridelanega medu. 

Čebelar bo moral obvla-
dati kar precej čebelarske 
tehnologije, da bo zadostil 
zahtevnim predpisom. 
Poznati bo moral pravilnik 
o medu, pravilnik o pogo-

jih, ki jih morajo izpolnje-
vati objekti za pakiranje 
medu ter Zakon o zdravs-
tveni ustreznosti živil splo-
šne rabe. 

Za bodočega kupca medu 
opremljenega po teh pravi-
lih, zaščitenega s kolektivno 
blagovno znamko pa je po-
membno, da bo vedel, da je 
v tej embalaži res slovenski 
med najvišje kakovosti. 

Oblika kolektivne blagov-
ne znamke je zaščitena na 
patentnem uradu Republike 
Slovenije in je last Čebelar-
ske zveze Slovenije. Država 
je dovoljenje za uporabo iz-
dala novembra letos. Nare-
jena je kot prelepka čez po-
krov na etiketo embalaže. V 
okrogli glavi prelepke je sta-
rinski slovenski čebelnjak s 
kranjiči, nad njim je pol-
krožni napis »slovenski«, 
pod njim pa napis »med«. 

Glava prelepke se nadaljuje 
v trak, na njegovem vrhu je 
napis »Kontrolirane kakovo-
sti« nadaljuje se v čebelno 
satje. Pred spodnjim šeste-' 
rokotnikom je prostor za 
vpis serijske številke polni-
tve. V šesterokotniku na 
koncu traku je logotip ČZS 
in napis »Čebelarska zveza 
Slovenije«. Osnovna barva 
prelepke je zlatorumena s 
tiskom in črno obrobo. 

Čebelarji upajo, da bodo s 
takšnim načinom pridelave 
spodbudili kupce, da bodo 
kupovali med, ki je nastajal 
na cvetovih in v panjih naše 
Slovenije. 

Piše: čebelarski mojster 
SILVO POSL 

ZDRAVNIK SVETUJE 

Mediteranska dieta 
Morje med Gibraltarjem in 

Bosporjem ni samo zibelka 
klasične kulture, filozofije in 
umetnosti, temveč je tudi 
rojstno mesto najbolj okusne 
in najbolj zdrave kulinarične 
tradicije, ki jo je človek kdaj-
koli ustvaril. Mediteranska 
dieta kot najbolj zdrava pre-
hrana se v tem delu sveta ni 
rodila le zaradi svobodnega 
in mislečega duha, temveč tu-
di zaradi ugodne lege sonca, 
zemlje in vode. 

Piramida zdrave hrane je 
grajena na osnovi polnovred-
nih žit, na sadju, zelenjavi, mle-
ku, in ribah. Tudi krompir, pa-
radižnik, začimbe in fižol, ki 
tvorijo danes sestavni del itali-
janske, grške in španske kuhi-
nje, so prišli na te jedilnike iz 
Novega sveta in se oplemenitili 
šele v Mediteranu. Med števil-
nimi dobrotami se je pojavila 
jed, ki so jo v Neaplju poime-
novali za pico. Predstavlja tipič-
no jed, ki vsebuje vse elemente 
zdrave hrane: vodo, kvalitetno 
moko, zelenjavo, začimbe in 
malo beljakovin. Vendar jo je 
celo v njeni domovini hitro 
ogrozil tujec - hamburger, tipi-
čen predstavnik hrane, ki jo 
uživa sedeča generacija. 

Že Galen, grški zdravnik, ki 
je živel v drugem stoletju v 
Rimu, je napisal natančna na-
vodila za prehrano, osnovano 
na zelenjavi, žitu, semenih, 
sadju, ribah in na majhnih koli-
činah suhega mesa. Cilj je bil 
znižati telesno težo in zaščititi 
organizem pred najbolj pogo-
stimi boleznimi, ne da bi hrani 
spremenil okus. Ta filozofija je 
imela svoje posnemovalce v 
srednjem veku in v renesansi, 
vse do dr. Keysa, Američana, ki 
je kot zdravnik deloval po dru-
gi svetovni vojni v južni Evropi 
in proučeval prehrano v Italiji, 
Jugoslaviji, Grčiji, na Finskem, 
v Združenih državah Amerike, 
na Nizozemskem in Japon-
skem. Želel je najti povezavo 
med obolevnostjo za bolezni-
mi srca in ožilja ter načinom 
prehranjevanja. Ugotovil je, da 
prehrana v tem predelu vsebu-
je le malo zasičenih maščob in 
da obolevajo za boleznimi srca 
le bogati. Petnajst let je v teh 
sedmih deželah proučeval pre-
hrano in končana študija je 
predstavljala mejnik v njenem 
razumevanju. Malo mesa, ma-
sla ali mastnega sira je bilo v 
prehrani ljudi, ki so živeli zdra-
vo in zdravi dočakali starost. 
Genetske možnosti za takšne 
rezultate so kmalu ovrgli, saj 
so ugotovih, da je bilo dovolj, 
da so se Italijani presehli v 
Ameriko in že so obolevali in 
umirali enako kot Američani. 
Isto je veljalo tudi za Japonce. 
Ameriška prehrana, polna 
maščob, je povečala dejavnike 
tveganja, obolevnost in umrlji-
vost za boleznimi srca ter raka-
stimi boleznimi. 

Pričele so se akcije. Najprej 
na Finskem, pozneje povsod. 
Ugotovili so, da so bolezni sr-
ca le vrh ledene gore, da je 

prehrana kompleksen dejav-
nik, da ni dovolj jesti le testeni-
ne, olivno olje, zelenjavo in 
sadje. Ugotovili so, da je oliv-
no olje posebna maščoba, ki ji 
koristi rdeče vino in da če ga 
uživamo samega 2 do 3 žlice 
dnevno, prej zviša zaščitni ho-
lesterol kot pa, da bi dvigoval 
slabega, ki ga ponavadi znižu-
je. Uvidelo se je, da ljudje 
vkljub uživanju velikih količin 
maščob (olja) ne obolevajo za 
boleznimi srca in rakastimi 
boleznimi. Ta pojav so poime-
novah po deželi, kjer so ga 
najprej opažih. Tako se je po-
javil sedaj že znani francoski 
paradoks. 

V teh dneh imate prilož-
nost, da si ogledate piramido 
zdrave hrane na razstavi Vse 
o srcu v veliki avli bolnišnice 
Celje. 

Zdravniki so spoznali, da 
lahko že s samo prehrano 
spremenijo usode narodov. 
Sadje in zelenjava vsebujeta 
veliko zaščitnih snovi: veliko C 
in E vitamina, karotenoidov, 
flavonidov ter vlaknin. Če uži-
vamo te, kmalu začutimo si-
tost. Tako so postavili medite-
ransko dieto pred vse oblike 
varovalnih in shujševalnih diet. 

Škoda je le, da je globalizaci-
ja pokvarila prehrano tudi v 
tem zdravem področju. Prine-
sla "je prehrambene modele hi-
tre prehrane. To je še en raz-
log več, da vztrajamo na os-
novnih elementih prehranje-
vanja: na kruhu in moki iz 
celega zrna, testeninah, rižu 
ter sadju in zelenjavi, ki jih 
moramo uživati vsak dan. 
Stročnice bomo uživali dva do 
trikrat tedensko kot prilogo ah 
kot samostojno jed. Omejili 
bomo uživanje mesa, mleka 
in jajc. Če že uživamo mleko, 
bomo izbrali tistega z najmanj 
maščob. Uživali bomo hrano 
brez kemičnih dodatkov, brez 
dodanega sladkorja in name-
sto različnih maščob uživali 
oljčno olje. Koristil nam bo 
tudi kozarec vina, a ne več. 
Velikost in obseg porcij pa bo-
mo določali na osnovi svoje 
fizične aktivnosti. Na te ne 
smemo pozabiti, saj je redna 
fizična aktivnost del medite-
ranske kulture in se je prene-
sla tudi v igre mediteranskega 
porekla, moderne olimpijske 
igre. Kot na olimpiadi je po-
membno sodelovati tudi v 
mediteranski dieti, potrebno 
pa je tudi zmagovati in prema-
gati samega sebe. 

Prim. dr. 
JANEZ TASIČ, 

spec. int. kardiolog 
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Odlično V 
Libojah 

Prizadevni domačini so že 
28. pripravili Libojsko revi-
jo, ki je za festivaloma na 
Ptuju in v Števerjanu najsta-
rejša organizirana tovrstna 
revija v Sloveniji. Tokrat so 
pripravili samo eno priredi-
tev, ki pa - žal - tudi ni bila 
povsem zasedena. 

Revijo si je ogledal znani 
glasbenik Tone Videč, ki je 
bil nad koncertom izredno 
presenečen: »Čeprav smo 
mnoge melodije že slišali, je 
bila letošnja revija na izjem-
nem kvalitetnem nivoju. Vsi 
nastopajoči so se resnično iz-
kazali in če primerjam letoš-
njo revijo v Libojah s ptuj-
skim festivalom lahko rečem, 
da sem v Libojah slišal več 
dobrega kot na Ptuju. Za hu-
mor so poskrbeli Vagabundi 
in Okrogli muzikanti ter do-
kazali, da so pravi mojstri. 
Lepo je bilo prisluhniti nekdaj 
odhčni skupini Savinjskih 7 in 
seveda tudi vsem ostalim, kot 
mladim Veselim planšarjem 
iz Domžal, Izviru, Klaužarju, 
CIKU, Zemetu itd. Ni bilo sla-
be skupine in revija je bila 
odlična.« TV 

Danes, v četrtek, 30. no-
vembra, ob 2 L uri, bo v Krčmi 
pri Zamorcu nastopil svetovni 
popotnik, klaviaturist, pevec, 
tolkalist in shovvman Stevie 
Franco the Boogieman. 

Vstopnine ni! 

Župnik Dori v novi vlogi 
Kvintet Dori je v Treh lili-

jah v Laškem pripravil velik 
koncert, ki je skoraj povsem 
napolnil veliko dvorano. 
Zbrala se je pisana druščina 
glasbenikov in humoristov, 
med katerimi so prevladova-
li izvajalci zabavne glasbe. 

Kvintet Dori je koncert izra-
bil za predstavitev druge kase-
te in CD s pomenljivim naslo-
vom »Naša družina« z osem-
najstimi melodijami, med kate-
rimi je tudi uspešnica Avto moj 
ne ve, naj polka s festivala slo-
venske polke in valčka. Tudi 
tokrat je Kvintet Dori snemal v 
velenjskem studiu Dynamic, iz-
delek pa je poslala na tržišče 
založba Menart. Okostje us-
tvarjalcev novih melodij tudi 
tokrat sestavljajo Oto Pestner, 
Marjan Petan, Rajko Vavpetič 
in Ivan Sivec, med avtorji melo-
dij in tekstov pa so še Bojan 
Zeme, Vera Soline, Janez Hvale 
in Dare Hering. Melodije so 

prijetne, tudi šaljive, predvsem 
pa obarvane družinsko in z 
domačim krajem. Med izvajal-
ci se pojavlja tudi župnik Izi-
dor Pečovnik - Dori, ki je ob 
spremljavi Kvinteta Dori zapel 
Dorijevo pesem. 

Dorijev večer je bila prijet-
na glasbena prireditev z mno-

gimi odličnimi glasbeniki, 
med katerimi so izstopali Adi 
Smolar, Oto Pestner, New 
Swing Ouartet in Helena Blag-
ne. Imeniten je bil v dveh 
točkah Boris Kobal, bolj poz-
nan iz oddaje TV Poper. 

TV 

Kvintet Dori z Izidorjem Pečovnikom - Dorijem, po katerem se imenuje. Na njihovi novi 
kaseti in CD-ju je župnik Dori tudi med izvajalci. 

EKSPRES EKSPRES 
• Na vrh angleške, ameriške in 
nemške lestvice najbolje pro-
dajanih albumov se je povzpe-
la zbirka 27 No.l uspešnic sku-
pine The Beatles. Angleži so 
dobrih trideset let po razpadu 
te legendarne četverice v prvih 
petih dneh po izidu kupili kar 
300 tisoč kopij LP-ja s prepro-
stim naslovom »1«, ki je z vrha 
brez težav izrinili drugi album 
»Coast To Coast« boy-benda 
Westlife. 
• Star 29 let je iz zdaj še nezna-
nih razlogov ta svet zapustil 
znani ameriški hip-hop produ-
cent Robert Earl Daviš, bolj 
znan kot DJ Screw. 
• Tri leta manj pa je učakal 
komaj 125 cm velik Joe C, ra-
per v spremljevalni skupini 
Twisted Brown Trucker ame-
riškega zvezdnika Kida Ročka. 
• Najbolje prodajan letošnji 
single v Nemčiji, pesem »-
Around The World« euro-dan-
ce projekta ATC, je končno le 
izšel tudi na LP formatu. Založ-
ba BMC je prejšnji teden obja-
vila njihov težko pričakovani 
debitantski album »Planet 
pop«, ki poleg omenjene pesmi 
prinaša še slab ducat pocukra-
nih štanc, med njimi pa je seve-
da tudi aktualna uspešnica »-
My Heart Beats Like A Drum«. 
• Te dni je izšla posebna izdaja 
zdaj že v več milijonski nakladi 
prodanega albuma »In Blue« 
irske pop atrakcije The Corrs. 

Ta poleg originalnega CD-ja, ki 
se še vedno odlično prodaja 
tudi pri nas, prinaša še dodatno 
kompaktno ploščo s sedmimi 
skladbami, od katerih sta dve 
čisto novi. 
• S posrečeno mešanico brit-
popa in plesne elektronike sta 
ljubitelje tovrstnih zadev spet 
navdušila Peter Hook in David 
Potts, nekdanja člana vplivne 
britanske zasedbe New Order, 
sedaj skrita za imenom Mona-
co. 
• Skupina Soulfly, katere alfa 
in omega je Maxa Cavalera, 
nekdanji pevec kultne brazil-
ske metal skupine Sepultura, je 
pred kratkim na trg lansirala 
svoj drugi album _bbPrimiti-
ve«. Ameriške ročk legende 
Aerosmith v rojstnem Bosto-
nu zaključujejo s snemanjem 
materiala za nov album, prvi 
po leta 1997 objavljenem »Nine 
Lives«. Plošča bo v trgovinah 
predvidoma marca. 
• Na krajši turneji po Evropi 
bodo svoj nov LP »Warning« 
predstavili najbolje prodajani 
punkerji vseh časov Green 
Day. Z omenjene plošče bo v 
začetku prihodnjega meseca, 
ko bodo Green Day nastopili 
tudi nam najbližje v Milanu, 
izšel istoimenski single. 
• Tudi pri nas precej popular-
no nadaljevanko »Seks v me-
stu« (Sex And the City), ki jo ob 
četrtkih predvaja POP TV, je na 

domači trg pred nedavnim 
pospremil soundtrack, na ka-
terem poleg naslovne teme v 
izvedbi skupine Groove Arma-
da najdete še cel kup uveljav-
ljenih uspešnic, med njimi tudi 
»Sexbomb« Toma Jonesa in »-
The Time Is Now« skupine 
Moloko. 
• Izšla je zbirka največjih us-
pešnic irske skupine Hothouse 
Flovvers, ki je svoje najbolje 
čase preživljala že v drugi polo-
vici osemdesetih. 
• Po desetih letih se je razšla 
kultna alter-rock naveza Pave-
ment. 
• Mesto pred nedavnim od-
padlega pevca Zacka de la Roc-
he bo v skupini Rage Against 
the Machine zavzel B-Real, pe-
vec kultnih raperjev Cypress 
Hill. 
• Le nekaj mesecev zatem, ko 
se je po triletnem zakonu z 
angleško igralko Patsy Kensit 
razšel Liam Gallagher, je ta pe-
vec razvpitih brit-pop prvakov 
Oasis šokiral z vestjo, da z 
Nicole Appleton, pevko slav-
nih Ali Saints, pričakujeta otro-
ka. 
• Pevka Jacqui Abbott je zapu-
stila anglešld bend Beautiful 
South. Preostali člani so kljub 
temu odpotovali v ZDA, kjer 
bodo na krajši turneji predsta-
vili pred nedavnim objavljeni 
album »Painting It Red«. 
• Pri založbi Menart je izšla 
nova kaseta in kompaktna 
plošča »Tretji priboljšek« Nata-
lije Kolšek. Ta ista založba pa 

je pred dnevi ponatisnila tudi 
zadnji albuma Jana Plestenja-
ka »More Mio«, na katerem sta 
ob že znanih Janovih popev-
kah tudi remixa uspešnic _bb-
Smeh in solze« ter »7 let nazaj«. 
• Simona Weiss je s skladbo 
»Tu non Ilores mi Querida«, ki 
jo je zapela skupaj s trenutno 
najpopularnejšim hrvaškim 
pevcem Goranom Karanom, 
najavila skorajšnji izid novega 
allDuma. 
• V ponedeljek je založba Dal-
las objavila nov album »Srebr-
na reka« podalpske primadone 
Helene Blagne. 
• Matjaž Kosi je pod imenom 
Moulin Rogue na ploščo 
»2010« odtisnil 12 avtorskih 
nizkokaloričnih štanc. 
• V studiu Tivoli je pod okri-
ljem založbe ZKP RTVS nastala 
nova plošča skupine 
Rok'n'Band. LP »Brez dvoma« 
je že njihov četrti studijski izde-
lek, na njej je enajst skladb, 
trenutno pa fantje največ stavi-
jo na pesem »Tina«, ki jo na 
domači trg v kratkem pospre-
mil tudi videospot v režiji Vena 
Jemeršiča. 
• Adi Smolar je od založbe 
Nika presedlal k Stateri, ki je 
včeraj objavila njegov nov al-
bum »Jaz ne grem v šolo«. Zanj 
je Adi septembra v studiu Činč 
z ekipo stalnih sodelavcev po-
snel deset novih pesmi in z 
njimi prekoračil magično mejo 
stotih na nosilcih zvoka izda-
nih avtorskih skladb. 

STANE ŠPEGEL 

VRTIUAK POLK IN 
VALČKOV 

20 VROČIH RC 
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i Pet let mineva, odkar je 
začela oddajati komercialna 
pOP TV in s svojim početjem 
dodobra pretresla okostenelo 
slovensko medijsko sceno. 
Ker je javni T V speljala nekaj 
kadrov, velik del oglaševal-
skega kolača pa veliko število 
gledalcev, prvi mož RTV-ja 

, Janez Čadež zagotovo ne bo 
• rned tistimi, ki bodo POP TV-
, ju čestitali. Tudi Mar jan 
j Lah, urednik športnega pro-
grama na TVS, ki mora gleda-
ti prenose Formule 1 in nove 
košarkarske evropske lige na 
konkurenčnem programu, 
nad jubilejem konkurence ni 
nič kaj navdušen, 
i Bolje Stojan Auer kot Ja-
nez Ujčič, so dejali na POP 
TV in komentiranje prenosa 
izbora miss sveta zaupali nek-
danjemu popularnemu obra-
zu malih ekranov. Stojan bo 
seveda tokrat posodil le svoj 
šarmantni glas iz studia, vide-
li pa ga ne bomo. Ali to po-
meni tudi napoved Maribor-
čanove vrnitve, pa bo pokazal 
čas. Tudi za zvezdnika Auer-
jevega kova velja, da je vsak 
vrnitev med slavne težak. No, 
nekje pa je vendarle treba 
začeti. 
• Bo pa vrnitev na nacionalko 
skozi velika vrata očitno us-
pel drugemu popularnemu 
Mariborčanu. Vinko Šimek, 

' ki je svoje čase pogosto nasto-
pal na TVS kot humorist, se 
vrača na male ekrane v vsem 
svojem obilnem šarmu. To-

krat kot voditelj neke vrste 
kviza, ki ga bodo po novem 
letu pripravljali v Maribor-
skem RTV centru. Jako Šrauf-
cigerja je iz zimskega spanja 
obudil novi šef mariborske 
podružnice TVS Zoran Med-
ved. Urednice razvedrilnega 
programa Miše Molk menda 
ni bilo treba veliko prepriče-
vati, da je pristala na Šime-
kov angažma, saj je prav z 
njim naredila prve korake k 
večni slavi. 
• Uroš Lipušček, nekdanji 
dolgoletni dopisnik sloven-
ske T V iz New Yorkd, je nav-
dušen nad maratonom, ki ga 
čez lužo uprizarjajo s pred-
sedniškimi volitvami. Kot 
urednik informativnega pro-
grama si lahko le želi, da bi se 
kaj takega zgodilo tudi pri 
nas. Njegov podrejeni ured-
nik dnevnoinformativnih od-
daj J u r e Pengov v takem pri-
meru namreč ne bi bil v dile-
mi, s čim vsak večer začeti TV 
Dnevnik. 
• Številni slovenski politiki 
se sprašujejo, zakaj oddaja, 
ki jo vodi Lidija Hren, nosi 
naslov Pod preprogo. Glede 
na vprašanja, ki jih postavlja 
gostom, bi bilo bolj primer-
no, če bi naslov vseboval ne-
ka j ' iz Lidijinega pekočega 
pr i imka. 

Letošnje življenje 
Igra z besedami mi je bila 

ponujena na pladnju, tako da 
se ji nisem mogel upreti: mi-
nuli ljubljanski mednarodni 
filmski festival ali LIFFE se 
oglaša pod sloganom: »To je 
moj lajf in gledam, kar ho-
čem«, poudarek je na življenj-
skih filmih, slogan pa se na-
naša na diktaturo ameriških 

' filmov v slovenskih kinema-
tografih oziroma na pomanj-
kanje izbire v le-teh. 

Bolj ali manj povsod po sve-
tu Hollywood dela filme pred-
vsem za zabavo in eskapizem, 
privabi največ gledalcev, ki to 
pač potrebujejo, zaradi česar 
največ zasluži in si lahko pri-
vošči najdražjo produkcijo ter 
reklamo, in potem privabi še 
več gledalcev. Z enim pogle-
dom na svet. Ostale produkci-
je pa lahko predvsem stojijo 
in gledajo v prazno. Ah pa se 
gredo delat filme samo zato, 
da Hollywoodu nasprotujejo, 
kar je lahko le nova napaka. 
Seveda: če delaš umetniški 
film samo zaradi umetniškega 
filma, če potem rečeš, da si 
nerazumljen, ker si pač Umet-
nik, si prav tak ubožček kot 
ustvarjalec filma, narejenega s 
statistiko, s klišejskimi po-
navljanji, brez vroče nujnosti, 
samo z denarjem in samo za 
denar. Najboljši ustvarjalci so 
tisti, ki znajo - instinktivno ali 
ne - najti pravo razmerje med 
režiserskim razmišljanjem in 
razmišljanjem po gledalčevo. 
Ne glede na to, odkod prihaja-
jo, in katero temo obdelujejo. 

Vsaka umetnost je komunika-
cija, in zato mora komunici-
rati - tako tudi film. 

V glavnem: takih, najbolj-
ših, je bilo na festu kar veliko. 
Ponavljajoča se tema: socialni 
rob. Veliko vlogo imajo žen-
ske, ali kot junakinje ali kot 
komentatorke svojega položa-
ja v družbi. Kamera je zelo 
rada zelo aktivna, pa tudi re-
ducirana kot pri Dogmi 95 -
zanalašč ali pa zaradi manjka 
financ, kdo ve. Konkretni 
osebni viški: Eric Zonca z 
ostro in fenomenalno posneto 
zgodbo o (ne) uspehu - Tati-
čem, Takashi Miike z Avdici-
jo, enem najbolj grozljivih fil-
mov, kar sem jih kdaj videl. 
Punce imajo žur, korejska in 
mnogo bolj poantirana verzija 
pred časom videnega Lefs talk 
about sex, jugoslovansko pa-
sivno/ aktivno krvavo Kolesje 
in hrvaški satirični Maršal... 
Če se bo ob letu osorej znova 
»razjezila« TVS, bo morda kaj 

od tega na televiziji, upam 
samo, da ne kot letos ob festi-
valu, kar naredi preveliko 
filmsko gnečo, temveč pred 
nj im. 

Od Predpremier, najbolj 
gledane sekcije, torej filmov, 
ki pridejo v kino, naj omenim 
Magnolijo (starta že drug me-
sec) in čudovito japonsko ani-
miranko Princesa Mononoke. 
V sekciji Perspektiv je dobila 
Vodomca komedija Vzhod je 
vzhodno, ki v Ljubljani že 
igra, v sekciji Obzorja pa si je 
Zlati kolut prislužila senti-
mentalna Pot domov. 

Organizacija festivala je si-
cer šla za stopinjo navzdol od 
lanskega, pa tudi gostov ni 

bilo vseh napovedanih. Toda 
bili so Mogens Rukov, scena-
rist Idiotov, Ron Merk, An-
toine Desrosieres...ln: festi-
val je imel 25 tisoč obiskoval-
cev v štirinajstih dneh! Nikoh 
še ni vrtel toliko drugje po 
svetu nagrajenih filmov - pa še 
vmes se je razvedelo za neka-
tere od njih, da bodo nomini-
rani za oskarja! Kar sproža 
nadaljevanje žalostne sloven-
ske zgodbe. Komisija se je 
odločila, da Slovenci spet ni-
mamo primernega kandidata 
za nominacije. Res je, da je 
izbor slabši kot lansko leto - V 
leru - toda včasih se je reklo, 
da je važno sodelovati, ne zma-
gati, če pa še sodeluješ ne, si 
pač povsem vrgel puško v ko-
ruzo. Tudi prav. 5koda le, da 
drugače dobro in pestro zgod-
bo zaključim z nekaj sence. 

PETER ZUPANC 

KINO 
Celjski kinematografi si pri-

držujejo pravico do spremem-
be programa. 

Union: od 30. II. do I. 12. 
ter od 3. do 6. 12. ob 16.30, 
18.30 in 20.30, 2. 12. pa ob 
18.30 in 20.30 romantična 
komedija Dobre mrhe . 

Mali Union: od 30. II. do 
6. 12. ob 21. uri psihološki 
triler Potopljene sence. 

Metropol: 30. 11. in 1. 12. 
ter od 3. do 6. 12. ob 16. in 18. 
uri komedija Trčeni profesor 
2, ob 20. uri pa akcijski film 
Shaft.l . 12. bo ob 22.30 pred-
stava za • ponočnjake Dobre 
mrhe, 2. 12. pa ob 10., 16. in 
22.30 Dobre mrhe, ob 18. 
Trčeni profesor 2 in ob 20. uri 
akcijski Shaft. 

Kino Žalec: 1. 12. ob 21. uri 
in 3. 12. ob 18. uri najstniška 
komedija Road trip, 2. 12. ob 
10. in 3. 12. ob 20. uri kome-
dija Hiša debele mame, 3. 12. 
ob 16. uri pa slovenski film 
Nepopisan list. 

Kino Dobrna: 2. ob 19. in 3. 
12. ob 17. uri romantična ko-
medija Jake, Brian in Anna. 

Shaft 
Kdo je Shaft? V sedemdesetih 

letih je to bil nekakšen Mike 
Hammer črnske populacije, 
hard boiled oziroma trdno sku-
hani detektiv, ki je pod zaščito 
vzel zatirane pripadnike svoje 
rase, občasno pa tudi bolj šib-
kim belcem pokazal, kako do-
ber varuh jim je, čeprav ali pa 
prav zato, ker je črn. Mit seda-
njih časov je oživljanje mitOv 
nekdanjih časov, in posla sta 
se lotila med ostalimi John 
Singleton kot režiser in Sa-
muel L. Jackson (Šund) kot 
prenovljeni Shaft, ki se v Ar-
manijevih- oblačilih podi po 
najbolj jeznih ulicah svoje do-
mačije, Harlema in okolice. 
(Seveda, če bi to počel v resnici, 
sploh ponoči, verjetno vsa za-
deva ne hi trajala preveč dol-
go.) Kaj smo torej dobili? 

Tole ni in niti ne more biti 
whodoneit. Jasno je, kdo je 
zločinec, bolj je problem, kako 
zločinca dobiti. Shaft, razde-
ljen med pripadnost svojim 
bratom ter sestram in pripad-
nost modrim uniformam, ima 
pred sabo zelo kompleksno na-
logo: kako belemu bogataške-
mu sinčku, ki je iz čiste razva-
jenosti ubil črnca, pred sodiš-
čem dokazati krivdo. Toda niti 
Shaft niti film pravzaprav ne 
verjameta sodišču; vse se doga-
ja izven njega, vse se začne in 
tudi konča ne tam, med para-

grafi, temveč zunaj, na ulici. 
Kjer se izkaže kot vprašanje, če 
kdorkoh sploh potrebuje zaš-
čitnika. In kakšnega. 

Dobrote filma: najprej Jef-
frey Wright kot človek ljudstva, 
imenovan Peoples, kot mali 
preprodajalec, ki želi poleteti 
višje, in kije svojo vlogo odigral 
tako zavzeto, da se zdi, da vsa-
kič, ko se pojavi, platno kar 
zablešči od resničnosti. Druge 
dobrote: zaplet, ki se vsaj nače-
loma zaveda, da najbolj deluje, 
če položi dogajanje v roke in 
noge karakterjem in njihovim 
različnim motivacijam, s čimer 
povzroči kaos, nepredvidljivost. 
Na žalost se tega ne zaveda 
vedno. Posebna dobrota: nekaj 
v barvah in posnetkih, kar vle-
če na original karakterja, na 
sedemdeseta, hej, še celn streli 
iz pištol zvenijo, kot da jih niso 
posneli sedaj (s čim bolj raču-
nalniško popopranimi done-
nji), ampak trideset let nazaj. 
Dodatki: Toni Collette iz Šeste-
ga čuta, kije še vedno predvsem 
žrtev, in raperska zvezda Busta 
Rhynies - nasploh je tole film z 
zvočno kolekcijo za pristaše sou-
la in rapa. 

In slabosti? Tole je popolno-
ma smešno in skorajda never-
jetno, toda za moj občutek je to 
Samuel sam. Igra, kot da se ne 
more odločiti, ali bi se popol-
noma predal svojemu imidžu 
črnskega Supermena - imi-
džu, ki že tako nekako odsto-
pa od ostalih prvin filma - ali 
pa bi raje pokazal kaj čustev 
in utrujenosti. »Kompleksen 
moški, ki ga razume le njego-
va ženska,« pravi Isaac Hayes 
v tekstu naslovne pesmi (in 
mimogrede, tisti, ki ne pozna-
te Isaaca od prej, ga morda 
poznate kot šefa kuhinje v 
South parku, risanki s TVS 1), 
že, ampak jaz nisem povsem 
gotov, kdo je sploh njegova 
ženska in če ga ta kaj razume. 
Mislim, Samuel je drugače 
car, ampak tukaj prav njegova 
vloga zbije nekaj točk od fil-
ma, ki bi drugače lahko bil še 
bolj premeten, še bolj neko-
rekten, še bolj prizemljen, 
oziroma, drugače rečeno, soli-
den krimič. Ali pa lahko to 
slabost pripišemo razmerjem 
med scenaristi, režiserjem in 
igralcem - v smisla, kdo ve, 
kaj se je neuravnoteženega 
kuhalo med njimi ob snema-
nju filma? Ne glede na vzroke, 
točke na žalost gredo. 

PETER ZUPANC 

Gremo v kino! 
Pravilni odgovor na vprašanje prejšnjega tedna: pevka in 

igralka Bjork izhaja z Islandije. Nagrajenci so: Aljoša Skaza, 
Zlakovska 6, 3214 Zreče, Doris Vrabec, Pod gabri 31, Celje in 
Lilijana Ojsteršek, Kocbekova 35, Ljubečna, 3211 Škofja vas. 
Prejeli bodo vstopnico za ogled filma Celjskih kinematografov. 

Nagradno vprašanje: v filmu Dobre mrhe igra tudi Tyra 
Banks, ki je bolj znana na drugem področju. Kaj počne? 

Odgovore pošljite na Novi tednik, Prešernova 19, 3000 
Celje, do ponedel jka, 4. decembra. Izžrebali bomo tri dobitni-
ke vstopnice za ogled filma. 



44 ZA AVTOMOBILISTE 

Doblo konkurent 
berlingu in kangooju 

v zadnjih letih se pojavlja-
jo tako imenovani nišni av-
tomobili in s tem nišni trgi. 
Če sta bila morda pred ča-
som renault kangoo in ci-
troen berlingo takšna nišna 
avtomobila, je danes povsem 
drugače. Računajo, da na j bi 
prihodnje leto na evropskih 
trgih prodali kakšnih 220 ali 
230 tisoč takšnih avtomobi-
lov, kar seveda ni nobena 
niša in noben mačji kašelj. 
Torej je razumljivo, če se je 
omenjenima avtomobiloma, 
ki sta doslej dokaj suvereno 
prevzemala kupce, pridružil 
še Fiatov doblo. 

Doblo je 415 centimetrov 
dolgo vozilo, ki z obliko prav 
pretirano ne more preseneti-
ti, saj je ta dokaj oglata in 
škadasta. Vendar se je morala 
v tem primeru prav podoba 
podrediti funkcionalnosti in 
uporabnosti, kjer pa se lahko 
doblo dobro izkaže. Avto bo 
Fiat ponujal v dveh izveden-

kah, ki pa ju je mogoče dopol-
niti oziroma nadgraditi, tako 
da se izbira (upoštevaje opre-
mo, število vrat, motorje ipd.) 
na koncu razširi na 26 različic. 

Prav velikost prtljažnega/ 
tovornega prostora je po-
memben doblov adut, kajti ta 
je pri izvedenki za prevoz lju-
di lahko velik največ 3000, pri 
cargo različici pa celo do 3800 
litrov. Pomembno je tudi, da 
je v prtljažnem prostoru med 
obema blatnikoma kar 120 
centimetrov prostora in da je 
nosilnost od 625 do 805 kilo-
gramov. Te številke in centi-
metre oziroma litre med dru-
gim omogoča tudi podvozje 
oziroma konstrukcija zadnje 
preme, ki je sicer zelo kon-
vencionalna (toga s stabiliza-
torjem, blažilniki in listnatimi 
vzmetmi), vendar pa ne sega 
v prostor in je za povrh še 
cenejša kot druge. 

Doblo bo za začetek - pri 
nas ga bodo začeli ponujati 
prihodnje leto - na voljo z 
dvema motorjema. Bencinski 

je 1,2-litrski štirivaljniki z 
močjo 65 KM pri 5500 vrtljajih 
v minuti, dizelski pa pri gibni 
prostornini 1,9 litra razvije 
podobnih 63 KM. Načeloma 
naj bi bil doblo dobro oprem-
ljen, izdelovali ga bodo (in ga 
že) v turškem Tofasu, pri če-
mer računajo na letno izdela-
vo do 100 tisoč vozil. Cene 
seveda še niso znane, vendar 
upajmo, da bo osnovna izve-
denka na voljo za kakšnih 2,2 
milijona tolarjev. Fiat doblo 

Dobro poslovanje Toyote 
čeprav japonske avtomobilske hiše pesti močan jen, povrh 

pa tudi zelo močni dolar, je očitno, da različno premagujejo te 
težave. Tako je Toyota, največja japonska avtomobilska tovar-
na, sporočila, da je prvi polovici poslovnega leta 2000/2001 
ustvarila za 3,4 milijarde dolarjev dobička. To je bilo za 3,7 
odstotka več kot v enakem lanskem obdobju. 

Po drugi strani je bil čisti dobiček nekaj nižji, kar je, kot 
pravijo, predvsem posledica stroškov pri upokojevanju delav-
cev. Po drugi strani so te ugodne številke predvsem posledica 
dobre prodaje toyot tako na Japonskem kot tudi v ZDA, kjer se 
je obseg posla povečal za po osem odstotkov. Omeniti je seveda 
treba, da Toyota doma ustvari kakšnih 40, v ZDA nekako 33 
odstotkov in v Evropi slabih 14 odstotkov svoje prodaje. Toda 
na Stari celini ji zaradi šibke vrednosti evra takšen poslovni 
rezultat verjetno ne bo uspel. Na sliki: toyota yaris. 

Maserati spider z V8 motorjem 
Italijanski Maserati, ki je v Ferrarijevi lasti, se je v 

zadnj ih letih postavil na noge, sa j poslovni rezultati niso 
tako skromni, kot so bili nekoč. Predlani predstavljeni GT 
3200 gre dokaj dobro v promet, prihodnje leto pa bo 
tovarna predstavila in verjetno začela prodajati spider. 

Spider bo nastal na osnovi GT 3200, čeprav pri tovarni 
pravijo, da bo opazno drugačen. Ponujal bo prostor po znani 
kombinaciji 2+2, imel bo 266-centimetrsko medosno razda-
ljo in novi V 8 motor z gibno prostornino 4,0 litra ter 
domnevnimi 400 KM. Kot kaže, bo avto svetovno premiero 
doživel na frankfurtskem avtomobilskem salonu prihodnje 
leto, ko tovarna načrtuje tudi vrnitev na ameriški trg. Koliko 
naj bi maserati spider stal, ta hip seveda še ni znano. 

Rolisi skupaj z avtomobili BMW 
Sloviti britanski Rolls Royce (RR) je formalno in tudi pravno 

v rokah nemškega BMW, ki pa je uporabo imena do leta 2003 
prepustil Volksvvagnu. Sedaj pa se pri BMW že pripravljajo na 
čas, ko bo RR povsem v njihovih rokah. Tako je odločeno, da 
bodo lahko rollse prodajali tudi trgovci z avtomobili BMW, 
vendar v ločenih salonih. Seveda bodo pravico oziroma konce-
sijo za prodajo rollsov podelili samo tistim trgovcem, ki bodo, 
kot so rekli, »zadostili visokim zahtevam«. 
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Audi A4 druge generacije 
Leta 1994 je nemški Audi 

sačel prodajati svoj A4, av-
omobil srednjega razreda, s 
caterim je nadomestil audija 

V tem času oziroma do-
ilej je tovarna prodala mili-
on avtomobilov, kar je, upo-
itevaje razred in ceno vozi-
0, dokaj ugodna številka, 
iedaj je nared audi A4 nove 
generacije. 

Navzven je ta sprememba 
lokaj očitna, čeprav je največ 
lovega na zadku. Ta je po 
lovem dokaj podoben tiste-
nu pri audiju A6, pri čemer 
io drugačne prednje luči pa 
naska, blatniki so izrazitejši. 
Dimenzijsko je audi A4 v pri-
nerjavi s predhodnikom 
idrasel, saj je za 69 milime-
rov daljši (4547 milime-
rov), za 33 milimetrov širši 
n za povrh še za 13 milime-
rov višji. V prtljažniku je po 
lovem 445 htrov prostora, 
car je v tem razredu W solid-
la, ne pa izjemna številka; 
)istveno pa je, da je medosna 
azdalja za 33 milimetrov 
ialjša (2650 milimetrov), 
car je v prid predvsem obil-

nejšemu prostoru na zadnji 
sedežni klopi. V notranjosti 
je opazna nekoliko spreme-
njena armaturna plošča, ki se 
po novem malenkostno spo-
gleduje s tisto recimo v ma-
lem audiju A2. Motorna po-
nudba je po pričakovanju do-
kaj bogata, saj je na voljo 
skupaj pet motorjev, od tega 
trije bencinski in dva TDl. 
Bencinska ponudba se zače-
nja z 2,0-litrskim štirivaljni-
kom s po petimi ventili na 
valj ter s 30 KM. Sledi 1,8-
litrski turbo agregat (150 
KM), v vrhu je novi 3,0-litrski 
šestvaljnik, ki razvije 220 
KM. Pri TDl motorjih je najo-
snovnejši oni z gibno prostor-
nino 1,9 litra in 130 KM, nov 
v ponudbi pa je 2,5-litrski 
turbodizelski motor, ki zmo-
re ponuditi kar 180 KM. Ne-
kaj kasneje pride na vrsto še 
1,6-litrski bencinski in 1,9-
litrski TDl motor s približno 
močjo 100 KM. 

Menjalnikov je prav tako ve-
liko (ročni pet in šeststopenj-
ski), pa samodejni multitro-
nic (to je brezstopenjska av-

tomatika) in običajni petsto-
penjski avtomatski menjalnik 
z možnostjo sekvenčnega pre-
stavljanja. Vse kaže, da bo 
prenovljeni audi A4 k nam 
pripeljal konec januarja, ko 
bo seveda znana tudi cena. Na 
sliki: audi A4. 

Prihodnje leto novi BMW compact 
Nemški BMW je pred skoraj tremi leti 

postavil na cesto novi avto serije 3 in ob tem 
ponudil nekaj karoserijskih izvedenk (li-
muzina, kabriolet, kupe, M3). Sedaj tovar-
na predstavlja tudi najmanjši avto iz te 
serije, se pravi compact. 

Gre za drugo generacijo, kajti leta 1994 je 
BMW prvič ponudil compacta, s katerim je 
hotel konkurirati predvsem v nižjem srednjem 
razredu (golf, astra ipd.). V tem času je tovarna 
prodala nekako 400 tisoč compactov, kar je 
bilo očitno dovolj za odločitev, da ponudijo 
novo varianto. Novi compact bo na trge pripe-
ljal prihodnje poletje in bo v tehničnem pogle-
du povsem enak drugim izvedenkam serije 3 

(prejšnji compact recimo ni bil narejen po-
vsem na takšen način, saj je imel zadnjo premo 
iz prejšnje serije BMW 3). To bo seveda še 
naprej najmanjši avto bavarske avtomobilske 
tovarne, in sicer vse do leta 2003 ali 2004, ko 
naj bi ponudili mali BMW serije 2. 

Compact bo za začetek na voljo v varianti 
3161; poganjal ga bo bencinski štirivaljnik z 
gibno prostornino 1,8 litra in s 115 KM. Moč-
nejši bo 3251, kjer se bo vrtel šestvaljnik s 192 
KM. Kasneje bodo ponudili še dizelsko varian-
to (136 KM) in v začetku leta 2002 še izveden-
ko z novim štirivaljnikom z gibno prostornino 
2,0 litra ter s 143 KM. Na sliki: novi BMW 
compact. 

Pestrejša ponudba cliov 
Novomeški Revoz, ki je ob drugem tudi uradni predstav-

nik Renaulta pri nas, se v teh dneh pojavlja s pestrejšo 
ponudbo clia. 

Še vedno je na voljo v tri in petvratni karoserijski varianti, 
vendar je upoštevaje razhčno opremo in motorje naprodaj kar 
v 43 variantah. Gre predvsem za to, da si je mogoče vsako 
izvedenko ustrezno opremiti in kombinirati z različnimi 
motorji, kar pomeni, da k osnovni ceni prištejejo le ceno 
izbrane opreme in ceno izbranega motorja. Tako, trdijo pri 
Revozu, bodo nekatere doslej najbolj popularne izvedenke 
cenejša za od 113 do 185 tisoč tolarjev. 

Keramične zavore za 911 turbo 
Ko je Porsche sredi tega leta predstavil najmočnejši serijski 

porsche 911 turbo, je obljubil, da bo kmalu ponudil tudi 
keramične zavore. Slednje so bistveno lažje od sedanjih, poleg 
tega naj bi zdržale zelo dolgo (vso življenjsko dobo avtomobila). 
Sedaj si lahko tisti, ki imajo v mislih omenjeni avto, omislijo tudi 
keramične zavore, vendar bo treba zanje odšteti kar 15 tisoč 
mark. Na sliki: keramične zavore za porsche 911 turbo. 

Mercedes SLK 32 AMG 
Mercedes SLK se je med 

drugim proslavil predvsem s 
pločevinasto zložljivo stre-
ho, ki spremeni kupe v ka-
briolet. Avto gre dobro v pro-
met, sedaj pa je Mercedes 
Benz ob pomoči tunerja 
AMG, ki tako ali tako skrbi 
za predelave vseh mercede-
sov, poiiudil najmočnejšo 
izvedenko z oznako SLK 32 
AMG. 

Bistvo je seveda v motorju. 
V nosu je namreč nameščen 
V6 bencinski motor z gibno 
prostornino 3,2 htra in s 354 
KM ter z navorom 450 Nm. S 

tem agregatom zmore SLK 
največ 250 km/h, medtem ko 
do 100 km/h pospeši v 5,2 
sekunde. Serijsko je dodan 
petstopenjski avtomatski me-
njalnik, navzven pa se bo naj-
močnejša različica SLK od 
drugih razlikovala -tudi po 
dvojni izpušni cevi in še neka-
terih drugih dodatkih. Seveda 
so nekoliko preuredili tudi 
podvozje, serijska so 17-palč-
na platišča z gumami 245/40. 
Posebej za ta avto so naredili 
tudi sedeže. Po napovedih bo 
SLK 32 AMG stal pribhžno 
100 tisoč mark. 
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Rokov modni bazar - dvajsetič! 
Največjo predstava slovenske mode - Tudi pogled v pomlad in poletje 2001 

Pripravila: VLASTA 
CAH-ŽEROVNIK 

Tako kot pred dvajsetimi leti 
^ je tudi prejšnji torek zgodil 
jajvečji slovenski modni 
;pektakel v sprejemni dvorani 
^bljanskega Cankarjevega 
Joma. 
m^ 
Jubilejni, dvajseti Modni Ba-

jar. Prireditev, katere idejni 
ifodja in režiser je že od samega 
jačetka Rok Lasan, se od osta-
jh modnih revij (ki so pretežno 
zaprtega tipa, namenjene zgolj 
itroki, povabljenim gostom in 
novinarjem) ne razlikuje le po 
veliki ekipi sodelujočih, temveč 
tudi po svoji odprtosti. V dveh 
predstavah si jo je lahko tudi 
tokrat ogledalo najširše občins-
tvo, vsi modni navdušenci, ki jih 
zanima trenutna in prihajajoča 
rendovska ponudba na Sloven-
ikem. 

Kolekcije za pomlad in polet-
je 2001 in večerno ter krzneno 
nodo za jesen-zimo 2000/01 je 
prikazalo triintrideset domačih 
proizvajalcev tekstila, usnjene 
galanterije in modnih dodatkov. 
Po modni stezi se je sprehodilo 
fear petdeset domačih in nekaj 
^jih manekenskih zvezd, med 
njimi častne gostje, ki so se 
iiveljavile v tem poklicu že pred 

več kot dvajsetimi leti: Nina Ga-
zibara, Mojca Platner, Jolanda 
Pesek. 

In kakšne smemice na po-
dročju oblačenja je letošnji 
modni festival nakazal za priha-
jajoče mesece? 

Barve! Znova žareče, svetle, 
radožive, sem ter tja zasanjano 
megličaste. Rdeča, oranžna, vsi 
zlati odtenki od bakreno do 
mlečno date, vijoličasta, rožna-
ta, lila. Čma je opazna le še pri 
večernih kreacijah, v dnevni 
modi pa jo znova »zalotimo« v 
enem izmed najbolj atraktivnih, 
dominantnih in v mno^h zgo-
dovinskih obdobjih priljublje-
nih barvnih dvo^asij črne in 
rdeče. 

Za modne 
sladokusce -

krzno! 
Pri materialih so ponovno v 

prvi vrsti frfotajoči, prosojni 
materiali, tanke pletenine v več-
plastnih druženjih, svedeče 
gladko napa usnje ali potiski 
živalskih kož. In, seveda - ne 
moremo ga spregledati! 

Kot ogromen, prestižen in to-
plo božajoč modni val je znova 
pljusknil na modno prizorišče. 

Krzno. Kot plašči, kot kratke 
jopice, kakršne so bile modni 
hit v poznih sedemdesetih letih, 
predvsem pa kot detajl v obliki 
ovratnika, baretke, torbice, 
obrobe rokavov. 

Približno 150 sodelujočih, ki 
je sodelovalo na tej predstavi v 
slovenskem kulturnem hramu, 
se strinja z »očetom« bazarja 
Rokom Lasanom, da je tovrst-
ni prerez celotnega modnega 

dogajanja najboljša učna ura, 
ki pozitivno motivira proizva-
jalce, prodajalce in nenazadnje 
modne potrošnike. Ker je 
vzgojna, izobraževalna, infor-
mativna in predvsem - zabav-
na. 

Modni Bazar 2000 vam torej 
sporoča: Zabavajte se pri obli-
kovanju všečne vizualne podo-
be iz domačih trgovin! 

Foto: STANE JERKO 

Krzno le kot ovratnik na tren-
dovski, rdeče-čmi kreaciji 
Krznarstva Eber iz Ljubljane. 

Pred dvajsetimi leti in danes... Nina Gazibara in Jolanda 
Pesek na stezi modnega bazarja, letos v oblačilih Krznarstva 

Eber iz Ljubljane. 

Občinstvo je bilo navdušeno nad usnjeno kolekcijo podjetja 
Inde z Vranskega. 

V barvitih pleteninah 
Rašice. 

NAMIG ZA NAKUP 

Miklavževi popusti 
v marsikateri trgovini, 

kjer si prizadevajo, da bi le-
tos še kaj prodali, bodo te 
Ini nudili kakšen odstotek 
popusta. Največkrat le tja do 
leset odstotkov, a bolje je 
nekaj kot nič. 

Ker Miklavž najraje obda-
ruje otroke, smo tokrat obi-
skali dve otroški trgovini. Ena 
teh je Aladin, ki je odprla 
irata šele pred kratkim in se 
lahaja na Glavnem trgu (bivši 
^ionir). Gre za zelo znano 
)troško trgovino iz Maribora, 
d ponuja otroška oblačila 
)riznane italijanske blagovne 
mamke lana, nekaj pa tudi 
Potrebščin za najmlajše. Še 
)osebej velika je izbira razno-
^stnih hlač do velikosti 12, 
:ene so od 2.690 tolarjev na-
prej, in otroških puloverjev iz 
cvaUtetnih mešanic moherja, 
Joliakrila, lanu in bombaža, ti 
stanejo od 3.900 tolarjev 

navzgor, seveda pa nudijo še 
vsa druga otroška oblačila in 
dodatke (kape, šale, nogavi-
ce...). 

Desetodstotni Miklavžev po-
pust bodo za vsa otroška obla-
čila nudili ta teden tudi v trgovi-
ni S'01iver na Stanetovi ulici. 
Tudi tu boste našli predvsem 
razne modemo krojene hlače, 
kvalitetne bombažne mikice in 
srajce, pa tudi jakne in bunde. 

Še nekaj za predstavnice 
ženskega spola: kvalitetne 
majice raznih barv iz stood-
stotnega bombaža s tričetrt 
ali dolgim rokavom nudijo te 
dni po 3.790 tolarjev v proda-
jalni Street One v celjskem 
Intersparu. 

Po božičkovo rdečo kapo z 
belim robom in cofkom na 
vrhu pa stopite kar v Modia-
no (tudi v Intersparu). Proda-
jajo jih po 1.290 tolarjev. 

MOJCA MAROT 

Nagradno vprašanje novembra: 
LETOS SO ZNOVA MODNE ŽENSKE NOGAVICE S ČRTO. 

KDAJ SO IZDELALI PRVE »NAJLONKE« S ČRTO? 
a) leta 1990 
b) v 17. stoletju 
c) okrog leta 1940 
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Ne samo za žejo, za užitek! 
Klub ljubiteljev laškega piva za dvig kulture pitja - Naj postane pivo pomemben del kulinarične ponudbe 

Netopirčki, kot se imenujejo člani kluba 
ljubiteljev laškega piva, so konec minulega 
tedna obeležili prvo leto svojega delovanja, 
ki temelji na geslu Zlatorog - Zmeraj - Zmer-
no! V domači birtniji, laški pivnici Pačnik, 
so ob slavnostnem omizju ponovili stare 
zaveze. »Ko bomo veliki, bomo laškemu 
pivu v čast, pivovarni v ponos in birtniji v 
okras,« prisegajo z željo, da bi se tudi splo-
šno mišljenje in navade ljudi, ki zadevajo 
pitje te skoraj štiri tisoč let stare pijače, 
končno spremenile. 

O pivu se za razliko od vina pri nas bolj malo 
govori, še manj pa izobražuje. Tudi tovrstnih 
klubov po Sloveniji je žal precej manj, kot jih je 
bilo nekoč. V Laškem trenutno »živita« dva. Prvi 
je vzklil pred petnajstimi leti, drugi pa je svojo 
prvo svečko upihnil šele pred slabim tednom dni. 
Netopirčke je ustanovilo devet sedanjih članov, 
ki po b e s e d i predsednika Milana Višnerja niso 
več našh mesta v starem klubu. »Odločih smo se, 
da ustanovimo svoj krog ljubiteljev našega piva, 
ki bo deloval stopnjo višje,« je pojasnil Višner. 
»Tudi sam sem bil soustanovitelj prvega kluba, 
zato sem si, tako kot tudi nekateri drugi, že tam 
dobil določene izkušnje. Poimenovali smo se po 
pivu, ki ga je Pivovarna Laško v času našega 
ustanavljanja postavila na tržišče.« Klub ima 
napisan pravilnik, kar zahteva tudi zakon, sesta-
vil pa ga je znani Laščan ui slavist prof. dr. Tomo 
Korošec, ki je prav tako član kluba. Cilji Neto-
phčkov, ki jih je trenutno dvaindvajset, so po 
mnenju Višnerja dokaj visoko zastavljeni, med-
nje pa sodi v prvi vrsti prav razširitev dejavnosti. 
Obiskovali naj bi razhčne lokale, kjer bi gostin-
cem pomagah pri ponudbi, načinu točenja piva 
in podobno. 

Drugi pomemben mož v klubu je prav 
gotovo vodja Netopirčkov- Lojze OberŽ4n, ki 

je tudi otvoril petkov večer. Poudaril je po-
men takšnega druženja, namreč, da bi pivsko 
kulturo poskušali dvigniti na raven, kot si 
pivo zasluži. Večer je bil namenjen simbiozi 
oziroma poroki piva in hrane, je bilo slišati, 
kasneje pa tudi okusiti. Za ta slovesni dogo-
dek so pripravili dve jedi - eno k svetlemu in 
drugo k temnemu pivu. Kot prvo jed oziroma 
predjed so postregli hmeljev aspik. Hmelj za 
to specialiteto z gobami se je pred tem nama-
kal kar 48 ur, da se je dovolj razpustil in 
izgubil grenkobo, so nam pojasnili, prisotni 
pa so poizkušali in ugotavljah, česa je preveč 
in česa premalo. Splošni vtis je bil dober. 
Vrčki s pivom so se morali ujemati s pivskimi 
podstavki. 

Druga jed, s kateri se je odlično prilegalo 
temno pivo, je bil goveji file z žganci. Za 
zaključek kulinaričnega dela je sledil še pivski 
sorbet, ki ga sicer nismo ravno vajeni. Pika na i 

je bilo rezanje pršuta, ki je odlično teknil ob 
poznovečernem klepetu. 

Netopirčki so se vidno zabavali in zadovolj-
no srkali pijačo, ki jih je pravzaprav združila. 
Za nekatere je bila to tudi edinstvena prilož-
nost, da si znova sežejo v roke in poklepetajo s 
starimi prijatelji. Eden takih je bil tudi prof. dr. 
Tomo Korošec, ki ga novinarji poznamo zlasti 
kot strogega, a dobrega pedagoga, ki nas je na 
Fakulteti za družbene vede poučeval slovenski 
jezik in stihstiko. Da se odhčno spozna na 
narečja, je vedno znova dokazoval ob prvem 
stiku s študenti. Že po nekaj stavkih je natanč-
no vedel, odkod prihajaš. Kot sam pravi, se 
nadvse rad vrača v rodni kraj, kjer obišče svoje 
stare prijatelje. »To je tudi glavni razlog, da 
občasno prihajam sem in da sem se član tega 
kluba,« je povedal. »Sicer pa sem zadrt in 
hkrati ponosen Laščan, kar pomeni, da nosim 
nekaj tistega - včasih smo rekli >kleinpurger-

skega< - malomeščanskega patriotizma v sebi ^ 
sem privržen osrednjemu podjetju v Laškenj 
to je pivovarni. Slednja zame ni le tovarna i 
proizvodnjo piva, ampak tudi generalni meca 
napredka v Laškem. Če ne bi bilo pivovarne, \ 
bil ta kraj, to vemo neizpodbitno, zelo ubog^ 
zakotna fara. Poleg tega me je s tem kluboij 
povezala moja siceršnja želja po družabnosH 
Nisem samotar in imam rad družbo že 9 
otroških let, zlasti družbo starih prijatelje^ 
Tukaj nismo le ljubitelji piva, sam sem tu(l 
ljubitelj vina, ampak nas družijo tudi drug 
skupne značilnosti. Stari prijatelji so kot star 
vino, veste. Zanesljivi, predvidljivi in veš, kaj 
njimi početi.« 

Po njegovem pripovedovanju sodeč se 1 
znani Slovenec, ki ga upravičeno postavljajo o 
bok Jožetu Toporišiču (čeprav se njuna prepr 
čanja tudi v marsičem razhajajo), odhčno spo2 
na tudi na kuhnariko. »Pivo smo zmeraj rac 
pili, sam že od mladih let dalje. Ko pa postan 
pivo predmet, okoli katerega se ljudje družijq 
in to v kraju, kjer ga tudi proizvajajo, ne mor 
biti več le vrček tekočine, ki odžeja, ampak dob 
še dodaten pomen. Ta je zasnovan na naši žel 
po tem, da bi pitje kultivirali vsaj do tist 
stopnje, ki bi zavračala očitek pijanstva.Tem 
pravimo tudi kultivkanje pitja, torej ne naliv« 
nje, ampak dopolnjevanje pijače z jedačo. Piv 
je postalo predmet razgovora, kot je bilo dosle 
to običajiio za vino. O vinu se veliko govori, si 
je Slovenija vendarle na prvem mestu vinsk 
dežela in ne pivska, kot so na primer Danski 
Belgija in druge sevemoevropske države, kje 
nimajo na razpolago obeh možnosti. Mi ja 
imamo, žal pa nimamo pivske kulture. 

Če v Laškem ne bi bilo nobenega tovrstnegJ 
kluba, bi se lahko začeli spraševati, kaj jj 
narobe s pivom ali pa z Laščani. Želimo dose^ 
da bi se pivska kultura dvignila in bi bilo piv( 
posebna prvina v kulinarični ponudbi. Zaveda 
mo se, da je to sicer na videz ambiciozna želja, i 
prav je, da tudi o tem nekdo začne razmišljati ii 
da se na tem področju začnemo bolj izobraževa 
ti. Glede na to, da postajamo odprta turistični 
dežela, bo ob kranjski klobasi m zelju treba š( 
kaj dodati za ljudi, ki bodo prišli k nam.« 

' ' T- ^ BOJANA JANČIČ 
-- - ^s^c- i Foto: GAŠPER DOMJA^ 

Trojica, ki ima precej zaslug za ustanovitev kluba: predsednik Netopirčkov Milan Višner 
Miki, prof. dr. Tomo Korošec in vodja kluba Lojze Oberžan. 


